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Stryków�|�Jutro�sesja�nadzwyczajna�ws.�Nowego�Centrum�Kultury

Sprawa parkingów nagli
Budowa Centrum Kultury zaplanowana w środku miasta nadal wzbudza 
kontrowersje. Parkingowa łamigłówka, z którą mierzą się władze gminy, a stawką 
jest uzyskanie pozwolenia na budowę, czyli być albo nie być największej inwestycji 
ostatnich lat, to nie jedyny problem. Ponownie podnoszą się głosy krytykujące 
likwidację parku nieopodal planowanej inwestycji.

Na jutro, czyli piątek, 7 kwiet-
nia, zwołano sesję nadzwyczajną 
Rady Miejskiej Strykowa. Szyb-
kie posiedzenie samorządowców 
poświęcone będzie dwóm projek-
tom uchwał planistycznych. Jed-
na z nich dotyczy miejsca na par-
kingi obsługujące nowe Centrum 
Kultury.

Na godzinę przed sesją w celu 
zaopiniowania projektów uchwał 
zbierze się komisja rolnictwa i in-

frastruktury. Co konkretnie znaj-
duje się w tej, dotyczącej centrum 
miasta? W dużym skrócie: moż-
liwość stworzenia nowych miejsc 
parkingowych. 

Zgodnie z dotychczas obo-
wiązującym planem zagospoda-
rowania przestrzennego parkin-
gi przewidziane były tylko przy 
Urzędzie Miejskim oraz przy Te-
sco. 

Parkingi i likwidacja 
parku 
W ubiegłotygodniowej roz-

mowie z nami burmistrz Andrzej 
Jankowski powiedział, że prace 
nad projektem Centrum Kultu-

ry idą zgodnie z planem. Pytany 
o zagadnienia, które ze wzglę-
du na lokalizację nowego obiek-
tu podczas dotychczasowych 
dyskusji radnych na komisjach 
i sesjach podnoszone były naj-
częściej, czyli parkingi oraz li-
kwidację parku w centrum mia-
sta, powtórzył, że park mają 
zastąpić nowe tereny parkowo-re-
kreacyjne nad rzeką Moszczeni-
cą, natomiast decyzja związana 
z parkingami zostanie podjęta na 
dniach. 

Dodał on, że w poszukiwaniu 
miejsca na parkowanie przy no-
wym Centrum Kultury aktualnie 
pod uwagę brane są dwie opcje: 

rozwiązanie polegające na budo-
wie wspólnego parkingu dla pa-
rafi i rzymsko-katolickiej p.w. św. 
Marcina oraz parking podziemny 
pod głównym budynkiem nowe-
go centrum. Najbardziej praw-
dopodobną według burmistrza 
Jankowskiego, ale jeszcze nie 
ostateczną, była druga z nich. 
Projekt uchwały przygotowany 
na jutrzejszą sesję zakłada wła-
śnie utworzenie podziemnego 
parkingu. – Dogrywamy rów-
nież kwestie ogrzewania obiek-

tu, który docelowo zasilany bę-
dzie gazem ziemnym, natomiast 
na pierwszy okres przejścio-
wy będzie to zbiornik butlowy. 
W ciągu najbliższych dwóch 
miesięcy powinny zostać zlikwi-
dowane studnie w parku, czyli 
przygotowania do inwestycji za-
czną już być widoczne w tere-
nie – mówi burmistrz Jankowski 
– dodał burmistrz Andrzej Jan-
kowski.

Wykonawca projektu, czy-
li krakowskie biuro architekto-
niczne Kontrapunkt ze swojej 
pracy ma wywiązać się do koń-
ca czerwca. Czy w tym roku fi -
zycznie rozpoczną się prace 
w centrum Strykowa? – Jeże-
li uzyskamy pozwolenie na bu-
dowę, to ruszamy. Po to mamy 
zabezpieczone pieniądze w bu-
dżecie – mówi burmistrz. Nie 
wszyscy są jednak optymistami 
w tej kwestii.  str. 3

Głowno
Pomalowano sale 
dla mam

Dzięki wsparciu pozyskane-
mu z Fundacji Książąt Lubomir-
skich przez szpital funkcjonujący 
w strukturze Centrum Zdrowia 
ABiS w Głownie, w drugiej po-
łowie marca na Oddziale Gineko-
logiczno-Położniczym odświeżo-
no sześć sal dla pacjentek, a także 
salę szkoły rodzenia. 

Pieniądze na malowanie 
w kwocie 2 tys. zł udało się pozy-
skać dzięki staraniom operatyw-
nej naczelnej pielęgniarki szpi-
tala Ewy Karasińskiej, która od 
września ubiegłego szuka źródeł 
wsparcia dla placówki. 

Na początku bieżącego roku in-
formowaliśmy, jak dzięki pomocy 
Fundacji Śnieżki „Twoja Szansa” 
oraz innych sponsorów udało się 
pomalować i doposażyć w nowe 
meble pomieszczenia Oddziału 
Neonatologicznego (Noworodko-
wego). Teraz zadbano o komfort 
młodych mam, które po porodach 
trafi ają do odświeżonych sal. Ścia-
ny pomalowano w jasnych bar-
wach i gdzieniegdzie zawieszono 
artystyczne zdjęcia noworodków 
lub obrazy. 

Głowieńska porodówka zyska-
ła na estetyce, podobnie jak sala 
szkoły rodzenia, znajdująca się 
piętro niżej. Tu przyszli rodzice 
mogą uczestniczyć w warsztatach, 
pokazach i zajęciach, przygotowu-
jących do porodu, połogu oraz 
pielęgnowania noworodka. str. 3

Głowno
W niedzielę 
Misterium Męki 
Pańskiej

W najbliższą niedzielę, 
9 kwietnia, o godzinie 18.30, 
w kościele p.w. św. Maksymilia-
na Kolbego w Głownie wysta-
wione zostanie Misterium Męki 
Pańskiej.

Historię ukazującą mękę 
i śmierć Jezusa, zaprezentuje tra-
dycyjnie Zabrzeźniańskie Stowa-
rzyszenie św. Jana Bosco. Grać 
będą zarówno osoby dorosłe, jak 
i młodzież.

W tym roku po raz pierwszy 
zorganizowany ma być także 
transport dla parafi an z parafi i św. 
Jakuba Apostoła oraz św. Barba-
ry, którzy chcieliby zobaczyć mi-
sterium. Autobus podjedzie pod 
te kościoły około godziny 18.00. 
 kl

Stryków, Bratoszewice�|�Zmiany�personalne�w�oświacie�

Krystyna Jesionowska nowym dyrektorem SP 1
Krystyna Jesionowska 
wygrała konkurs 
na dyrektora Szkoły 
Podstawowej Nr 1 
w Strykowie.

Tak zdecydowała obradująca 
we wtorek, 4 kwietnia, komi-
sja konkursowa powołana przez 
burmistrza Strykowa Andrze-
ja Jankowskiego. Wyłoniona 
w drodze konkursu kandydatka 
to nauczycielka SP Nr 1. Tego 
samego dnia rozstrzygnięto rów-
nież konkurs na dyrektora SP 
w Bratoszewicach. Tutaj zmian 
nie będzie – do konkursu przystą-
piła tylko obecna dyrektor Ewa 
Piórkowska, która przeszła go 
pomyślnie. 

Dwie kandydatki na 
jedno stanowisko
Komisja konkursowa powo-

łana do wyłonienia kandydata 
na dyrektora SP1 w Strykowie 
miała większe pole do popisu 
w kwestii obsadzenia stanowisk. 
O fotel szefa szkoły ubiegały się 
dwie kandydatki. Obok Krysty-
ny Jesionowskiej była to również 
obecnie pełniąca obowiązki dy-
rektora tej placówki Katarzyna 
Bukrym. 

Obydwie kandydatki pomyśl-
nie przeszły etap weryfi kacji zło-
żonych dokumentów. Obydwie 
miały więc okazję zaprezentować 

swoją koncepcję funkcjonowania 
i rozwoju szkoły, a później odpo-
wiadać na pytania jedenastooso-
bowej komisji, w skład której, 
oprócz przedstawicieli organu 
założycielskiego, weszli także re-
prezentanci rady pedagogicznej, 
rady rodziców, związków zawo-
dowych oraz kuratorium oświaty. 

Jak poinformowała nas prze-
wodnicząca komisji konkurso-
wej, sekretarz gminy Stryków 
Anna Sasin, kandydatura Krysty-
ny Jesionowskiej została wybra-
na w głosowaniu tajnym więk-
szością głosów. Szefowa komisji 
zdystansowała się jednak od od-
powiedzi na pytanie, co w isto-

cie przeważyło na jej korzyść 
mówiąc, podkreślając jedynie, 
że po obydwu prezentacjach ust-
nych członkowie komisji zada-
wali jeszcze pytania od siebie
 i to co usłyszeli od kandydatek 
w tej części konkursu mogło 
mieć również istotny wpływ na 
ostateczny werdykt.  str. 3

Dmosin
Doroczny 
konkurs 
na najwyższą 
palmę

W najbliższą niedzielę, 9 kwiet-
nia, w kościele p.w. św. Andrze-
ja i Małgorzaty w Dmosinie od-
będzie się konkurs na najwyższą 
i najpiękniejszą palmę wielka-
nocną. Organizatorami konkur-
su są: parafi a, zespół parafi alny 
Caritas oraz świetlica profi lak-
tyczno-wychowawcza. Wezmą 
w nim udział uczniowie szkół 
z Dmosina i Lubiankowia. Zbiór-
ka uczestników konkursu oraz 
jego rozstrzygnięcie odbędzie się 
przed mszą świętą o godz. 12, na-
tomiast ogłoszenie wyników – po 
mszy. 

Konkurs rządzi się trzema kry-
teriami: wysokości (ważne, aby 
przyniesione przez uczestników 
palmy były w stanie utrzymać 
pozycję pionową podczas proce-
sji towarzyszącej nabożeństwu), 
samodzielnego wykonania oraz 
estetyki. Na najlepszych czekają 
nagrody rzeczowe.  ljs

Krystyna Jesionowska�wygrała�konkurs�na�dyrektora�SP�nr�1�w�Strykowie.�Stanowisko�obejmie�od�1�lipca.�
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Tarcie w samorządzie
gminy Głowno
na linii radni – urząd. str. 11

czy gaz ziemny
popłynie w 2018 r.
do Głowna? str. 5

Szkoła Podstawowa 
Nr 2 w Głownie
czeka na duży remont. str. 10

Park�mają�zastąpić�
nowe�tereny�parkowo-
rekreacyjne�nad�rzeką�
Moszczenicą.liliaNNa jóŹWiaK

-STaSZeWSKa

lila.staszewska@lowiczanin.info
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Bezpieczeństwo
Łowicz�|�Ruszył�proces�w�sprawie�śmiertelnego�wypadku�w�Bocheniu�

Alkohol doprowadził do tragedii 
Proces, w którym Sąd Rejonowy 
w Łowiczu będzie rozstrzygał, kto jest winien 
spowodowania wypadku drogowego, w którym 
zginęła 20-letnia Klaudia K. z gminy Nieborów, 
rozpoczął się w czwartek, 30 marca. 

Prokurator odczytał akt oskar-
żenia oraz przesłuchanych zo-
stało kilku ważnych świadków, 
w tym również uczestnicy wypad-
ku oraz osoby, które zatrzymały 
się jako pierwsze, by ratować mło-
dych ludzi. 

Doprowadzony na salę rozpraw 
z aresztu tymczasowego oskarżo-
ny 21-letni Renald S. nie przyznał 
się do winy i odmówił składania 
wyjaśnień oraz odpowiadania na 

pytania. – Wyjaśnienia złożę pod 
koniec procesu – mówił. Przypo-
mnijmy, że do tragicznego wypad-
ku doszło w sobotę, 27 sierpnia 
ubiegłego roku późno w nocy na 
drodze wojewódzkiej z Bielaw do 
Łowicza w okolicach Bochenia. 

Prokuratura zarzuca Renaldo-
wi S., że kierując Nissanem Mi-
cra, umyślnie naruszył zasady ru-
chu drogowego i będąc w stanie 
nietrzeźwości (pierwsze badanie 

0,81 mg/dm3 alkoholu, kolejne 
0,61 mg/dm3), na prostym odcin-
ku drogi, jadąc z prędkością około 
120 km/h, stracił panowanie nad 
pojazdem i doprowadził do wy-
padku, w którym zginęła Klaudia 
K., a inni uczestnicy odnieśli obra-
żenia. Ponieważ kierowca był pija-
ny, grozi mu za to do 12 lat wię-
zienia. 

Przesłuchania 
świadków i 1 tys. zł 
kary dla jednego z nich 
Na pierwszej rozprawie przed 

łowickim sądem przesłucha-
ni zostali wszyscy bezpośred-
ni świadkowie zdarzenia – trzej 
młodzi mężczyźni, którzy jechali 
samochodem razem z oskarżonym 

i podobnie jak on byli pijani, oso-
by, które zatrzymały się, widząc 
wypadek, lekarz i ratownik me-
dyczny, którzy byli na miejscu, 
policjant, matka nieżyjącej dziew-
czyny. 

Przesłuchany też został 21-let-
ni Przemysław B., z którym wcze-
śniej uczestnicy wypadku pili al-
kohol. Ponieważ jednak sędzia 
Małgorzata Szubert-Fiałkowska 
zauważyła podejrzane zachowa-
nie tegoż świadka, postanowiła 
wezwać patrol policji, by spraw-
dził jego trzeźwość. Okazało się, 
że „wydmuchał” on 0,86 mg/dm3 
alkoholu z płuc. Został więc uka-
rany – za naruszenie powagi sądu 
– karą porządkową w wysokości 1 
tys. zł, która może być zamieniona 

na 7 dni aresztu. Ponadto świadek 
zostanie jeszcze raz przesłuchany. 

oskarżony nie wyjaśnia 
Ponieważ oskarżony Renald S. 

odmówił przed sądem składania 
wyjaśnień na tym etapie postępo-
wania oraz nie zamierzał odpo-
wiadać na pytania nawet swoje-
go adwokata, odczytane zostały 
wyjaśnienia, jakie składał po wy-
trzeźwieniu po wypadku na po-
licji oraz później w prokuraturze 
i przed sądem, podczas przesłu-
chania w przedmiocie tymczaso-
wego aresztowania. Wtedy też nie
przyznał się do popełnionego czy-
nu. – Samochodem jechałem jako
pasażer, siedziałem za kierowcą. 
Samochodem kierował chyba Ad-

rian S. – mówił na policji. – Nie 
przyznaję się do żadnego z czynów 
(spowodowanie wypadku i jazda 
po pijanemu – przyp. red.), nie od-
powiadam na pytania, wolę przy 
adwokacie – mówił w prokuratu-
rze. – Nie chcę składać wyjaśnień 
– mówił później w sądzie podczas 
posiedzenia w sprawie aresztu. 

co zeznali świadkowie 
Jako pierwsza w charakte-

rze świadka przesłuchana został 
45-letnia mama dziewczyny, któ-
ra zginęła w tym wypadku. – Nie-
wiele mogę powiedzieć, córkę 
widziałam ostatni raz, jak wsia-
dała do samochodu parę minut 
po 19. Pytałam, czy będzie na noc 
w domu, powiedziała, że zadzwo-
ni. Rano przyjechała policja i po-
gotowie i powiedzieli, że córka 
nie żyje – zeznała przed sądem. 
Ponieważ składając zeznania 
w postępowaniu przygotowaw-
czym, podała więcej szczegółów, 
zostały one odczytane.  str. 29

Niesułków�|�Rowerem�z�procentami

Pijany dwukrotnie złapany
Dwa razy w ciągu niecałej go-

dziny funkcjonariusze policji za-
trzymywali 30 marca tego samego 
rowerzystę za jazdę pod wpływem 
alkoholu. 50-letni mieszkaniec po-
wiatu zgierskiego około godziny 
9.22 jechał w Niesułkowie, miał w 
organizmie ok. 2,22 promila alko-
holu. Został ukarany mandatem.

Około godziny 10.15, tym ra-
zem w Nowostawach Dolnych, 
50-latek wpadł po raz drugi. Wy-
pity alkohol dawał o sobie znać 
coraz bardziej, bo w czasie bada-
nia wyszło na to, że mężczyzna 
ma w organizmie już ok. 2,96 pro-
mila. Rowerzysta otrzymał drugi 
tego dnia mandat.  kl

Niesułków�|�droga�wojewódzka�708

Samochód potrącił 12-latka
31 marca, około godziny 14.20 

12-letni chłopiec został potrącony 
przez samochód na drodze woje-
wódzkiej nr 708 w Niesułkowie. 
Wszystko wskazuje jednak na to, 
że to on ponosi winę za zdarzenie.

Jak wynika z policyjnych usta-
leń, 12-latek z powiatu zgierskie-
go, wtargnął na jezdnię przed 

zmierzającego w kierunku Brze-
zin Volkswagena LT, kierowane-
go przez 42-latka z powiatu brze-
zińskiego. 

Chłopcu nie stało się nic po-
ważnego. Sprawa została skie-
rowana do Wydziału ds. Nielet-
nich Komendy Powiatowej Policji 
w Zgierzu.  kl

RZUT OKIEM�|�PaLił�Się�PuStOStaN�PRZy�SZPitaLu

Sześć zastępów straży pożarnej 3 kwietnia, około godziny 16.12, interweniowało w Głownie, gdzie palił 
się pustostan znajdujący się na terenie szpitala.�Najprawdopodobniejszą�przyczyną�pożaru�było�zaprószenie�
ognia�przez�osoby�trzecie.�w�środku�budynku�znajdowało�się�sporo�suchych�liści�i�to�je�w�pierwszej�kolejności�
objął�ogień.�w�wyniku�pożaru�nikomu�nic�się�nie�stało.�Będący�już�wcześniej�w�kiepskim�stanie�obiekt�nadaje�się�
do�rozbiórki.�kl

Głowno�|�Kolizja�drogowa

Niebezpiecznie na skrzyżowaniu
Do kolizji z udziałem 
dwóch samochodów 
osobowych doszlo 
30 marca, po godzinie 8,
na skrzyżowaniu 
ul. Konarskiego 
i Rataja w Głownie.

W pojazdach były przewożo-
ne dzieci, ale – na szczęście – nie 
stało się im nic poważnego.

Według policyjnych ustaleń, 
jadąca ul. Rataja w stronę ul. Bie-
lawskiej Volkswagenem Pasa-
tem 36-letnia mieszkanka powia-
tu zgierskiego, włączająca się do 
ruchu nie ustąpiła pierwszeństwa 
poruszającemu się ul. Konarskie-
go Mercedesowi, za kierownicą 
którego siedziała 35-latka, rów-
nież z powiatu zgierskiego. 

Doszło do zderzenia obu sa-
mochodów. W autach przewo-

żonych było troje dzieci: 2, 8 
i 11-letnie. Zostały one odwiezio-
ne na badania do szpitala, ale nie 
stwierdzono u nich obrażeń.

Policja prawdopodobnie (o 
ile wcześniej nie zdąży jej uka-
rać mandatem) skieruje wniosek 
o ukaranie sprawczyni do sądu.  kl

Ziewanice�
Potrącenie 
rowerzystki

61-letnia kobieta ucierpiała 
wskutek wypadku drogowego, 
do którego doszło 30 marca, oko-
ło godziny 16.20 w Ziewanicach, 
na skrzyżowaniu z drogą wiodącą 
na Boczki Domaradzkie. Sprawca 
zdarzenia był nietrzeźwy. 

Jadący od strony Boczków Do-
maradzkich Seat Cordoba, którym 
kierował 65-letni mieszkaniec po-
wiatu zgierskiego, nie dostosował 
się do znaku ustąp pierwszeństwa 
przejazdu, wskutek tego doprowa-
dził do zderzenia z 61-letnią ro-
werzystką, również mieszkanką 
powiatu zgierskiego. Kobieta do-
znała obrażeń, w tym złamania 
ręki. Jak się okazało, kierowca był 
pod wpływem alkoholu. Mężczy-
zna „wydmuchał” 0,7 promila al-
koholu.. 

Postępowanie w tej sprawie 
prowadzi Komenda Powiatowa 
Policji w Zgierzu.  kl

Głowno i okolice

�1� kwietnia,� około� godziny�
11.04,�przy�ul.�Ogrodniczej�w�głow-
nie� strażacy� gasili� około� 50� mkw�
płonących�suchych�traw.�Przyczyną�
pożaru� było� najprawdopodobniej�
zaprószenie�ognia.

�tego� samego,� około� godziny�
16.04,� przy� ul.� andersa� w� głow-
nie� doszło� do� kolejnego� pożaru�
suchej� trawy�na�nieużytkach.�tym�
razem� paliło� się� około� 400� mkw.�
Przyczyną� pożaru� było� zaprósze-
nie�ognia.

�2� kwietnia,� około� godziny�
19.41,� w� Bronisławowie� strażacy�
gasili�stertę�gałęzi� i�siano.�Prawdo-
podobna�przyczyna�pożaru�to�rów-
nież�zaprószenie�ognia�przez�osoby�
nieznane.

Stryków i okolice
�30�marca,�około�godziny�16.00,�

w�Sosnowcu,�na�skrzyżowaniu�dro-
gi� krajowej� nr� 71� z� drogą� na� Kieł-
minę� doszło� do� kolizji� drogowej.�
Jadący�dK�71�od�strony�Skotnik�Fia-
tem� 21-letni� mieszkaniec� łęczycy,�
nie�dostosował�prędkości�i�uderzył�

w� tył� próbującego� skręcić� w� lewo�
Volkswagena,�prowadzonego�przez�
59-letniego�zgierzanina.�Nikomu�nic�
się�nie�stało.�Sprawca�został�ukara-
ny�mandatem.

�31� marca,� około� godziny�
11.00,� na� drodze� krajowej� nr� 14�
w�dobrej�doszło�do�kolizji�drogowej,�
w� której� udział� wzięły� dwa� samo-
chody� osobowe.� Poruszający� się�
dK�14�w�stronę�Strykowa�Volkswa-
genem� golfem� 21-latek� z� powiatu�
łowickiego,�nie�zachował�bezpiecz-
nej�odległości� i�uderzył�w� tył� jadą-
cego� przed� nim� Citroena� C5,� za�
kierownicą�którego�siedział�32-latek�
z�andrespola.�Nikt�nie�doznał�w�sku-
tek�kolizji�obrażeń.�Sprawcę�ukara-
no�mandatem.

�tego� samego� dnia,� około� go-
dziny�11.31,�strażacy�udali�się�na�au-
tostradę�a1�w�okolicę�Sierżni,�gdzie�
musieli�usuwać�z�jezdni�stanowiącą�
zagrożenie�dla�samochodów�plamę�
substancji�ropopochodnej.

�1�kwietnia,�około�godziny�18.17,�
na� autostradzie� a2� w� okolicach�
Strykowa� strażacy� gasili� płonący�
samochód�marki�Citroen�C5.�Ogień�

objął� komorę� silnika.� Straty� wyce-
niono�na�ok.�10�tys.�zł.

�3� kwietnia,� około� godziny�
18.40,� straż� udała� się� na� ul.� tar-
gową� w� Strykowie,� gdzie� płonął�
pustostan.� Przyczyną� pożaru� było�
prawdopodobnie� podpalenie� znaj-
dujących� się� w� budynku� śmieci�
przez�osoby�nieznane.

Dmosin i okolice
�31�marca,�około�godziny�13.55,�

strażacy�udali�się�na�autostradę�a2,�
w�okolice�Kałęczewa,�gdzie�w�sku-
tek� awarii� Ford� Focus� wjechał� na�
pas�zieleni�oddzielający�pasy�ruchu.�
Strażacy� zabezpieczali� miejsce� do�
czasu�przybycia�pomocy�drogowej.

�tego� samego� dnia,� około� go-
dziny� 18.55,� na� autostradzie� a2�
w� okolicach� Rozdzielnej,� jadący�
audi�a6�28-letni�mieszkaniec�pow.�
inowrocławskiego,� na� skutek� nad-
miernej� prędkości� utracił� panowa-
nie�nad�pojazdem,�w�wyniku�czego�
auto� uderzyło� w� bariery� energo-
chłonne.� Kierowca� nie� odniósł� ob-
rażeń.�Został�ukarany�mandatem.�

e
Lż

B
ie

ta
�w

O
Ld

a
N

-R
O

M
a

N
O

w
iC

Z

Kolizja sprowadziła na miejsce�dwa�zastępy�straży�pożarnej,�policję�
oraz�postronnych�obserwatorów.�
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Aktualności
Stryków�|�Jutro�sesja�nadzwyczajna�ws.�nowego�Centrum�Kultury

Sprawa parkingów nagli
dokończenie ze str. 1

Z innej perspektywy
Witold Kosmowski, mieszka-

niec centrum Strykowa oraz rad-
ny powiatowy w ubiegłotygo-
dniowej wypowiedzi dla Radia 
Łódź wyraził opinię, że gminie 
będzie ciężko uzyskać pozwole-
nie na budowę nowego obiektu 
w miejscu, gdzie obecnie znaj-
duje się stary Dom Kultury, co 
więcej z tych samych powodów – 
nie wyklucza on kłopotów z do-
prowadzeniem do finału koncep-
cji zagospodarowania terenu nad 
Moszczenicą, przy okazji doda-
je, że strykowscy radni opozycyj-
ni proponowali inną lokalizację 
(naprzeciwko szkoły przy ul. Tar-
gowej), która nie wiązałaby się 
z koniecznością wycinki parku. 
Przypomina on, że w listopadzie 
ubiegłym roku zbierano nawet 
głosy poparcia pod internetową 
petycją – protestem przeciwko li-
kwidacji parku. Dodajmy jednak, 
że protest zniknął już z portalu 
www.petycjeonline.com. O jego 
usunięciu postanowił sam autor, 
bo – jak wyjaśnił – w momencie 
jej tworzenia nie miał pojęcia, że 
powstanie nowy park. 

– Zgłaszałem problem budo-
wy nowego Centrum Kultury, 
który jest niezgodny z obowiązu-
jącym planem zagospodarowania 
Strykowa i możemy nie uzyskać 
pozwolenia na budowę w staro-
stwie, a wydaliśmy już na przy-
gotowanie dokumentacji blisko 
300 tys. zł – powiedział radny 
Witold Kosmowski. 

– Radni uznali, że centrum 
miasta jest najlepszą lokaliza-
cją, bo obiekt ma być łatwo do-

stępny dla każdego, zarówno 
dla młodych, jak i dla starszych 
mieszkańców miasta. Owszem, 
musimy zrezygnować z parku 
w centrum, ale za to nieopodal 
urządzimy nowy. Poruszamy się 
w granicach planu zagospodaro-
wania przestrzennego, koncepcja 
którą przedstawiliśmy odpowia-
da wszystkim warunkom zawar-
tym w planie – odpierał zarzuty 
burmistrz Andrzej Jankowski.

Powiatowy samorządowiec 
strykowskie priorytety postrzega 
jednak inaczej. – Budowa cen-
trum, która będzie kosztować być 
może nawet 20 mln zł, nie wiem 

czy nie powinna ustąpić miejsca 
budowie szkoły z pełnowymiaro-
wą salą gimnastyczną, ponieważ 
w SP 1 dzieci ćwiczą na małej, 
ciasnej salce – dodaje Witold Ko-
smowski. 

Władze Strykowa i to mają na 
względzie, ale w drugiej kolejno-
ści. Jak poinformował nas bur-
mistrz, powołana została piętna-
stoosobowa komisja do spraw 
przetargu na projekt Kompleksu 
Oświatowo-Sportowego, który 
zostanie budowany za Hotelem 
500. W jej skład weszli urzęd-
nicy oraz radni. Pracami komi-
sji kieruje Grażyna Popczyńska, 

naczelnik Wydziału Inwesty-
cji UM. – Omówiliśmy warunki 
udziału podmiotów w przetargu 
oraz kryteria oceny ofert. W naj-
bliższym czasie chcemy ogłosić 
przetarg – mówi naczelnik Gra-
żyna Popczyńska. Póki co, jutro 
7 kwietnia, cała Rada Miejska 
wyrazi swoje zdanie w kwestii 
parkingów dla nowego Centrum 
Kultury. 

Drugi z projektów uchwał do-
tyczy miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego na 
obszarze wsi Niesułków, Anie-
lin, Warszewice oraz fragmentów 
Strykowa.  ljs

Głowno�|�Miejski�Ośrodek�Kultury

„Gwiazdy leśnej estrady”
W czwartek, 6 kwietnia, o go-

dzinie 12.00 w Miejskim Ośrod-
ku Kultury w Głownie wystawio-
ny zostanie spektakl „Gwiazdy 
leśnej estrady”. Organizatorem 
przedstawienia jest Polskie To-
warzystwo Walki z Kalectwem  
z siedzibą w Kutnie, które co roku, 

w ten sposób dziękuje za udział 
w prowadzonej przez siebie ak-
cji charytatywnej dla dzieci nie-
pełnosprawnych. Zebrane przez 
PTWzK pieniądze trafiają m.in. 
do Zespołu Szkół Specjalnych  
w Głownie. Wstęp na przedsta-
wienie jest wolny.  kl

Bratoszewice | Zespół�Szkół�Nr�1

Akcja „Wietrzenie regałów”
Od najbliższego poniedziałku 

do środy, czyli od 10 do 12 kwiet-
nia, Zespół Szkół Nr 1 w Brato-
szewicach zaprasza na cykliczną 
akcję „Wietrzenie regałów”. 

W dwóch punktach na terenie 
Bratoszewic zbierane będą niepo-
trzebne książki, filmy i gry kom-
puterowe oraz planszowe. Można 
przynosić je do biblioteki w szko-
le w godzinach od 9. do 14. i od 

16. do 20 oraz do bratoszewickiej 
filii Gminnej Biblioteki Publicznej  
w godzinach od 10 do 18. 

Podczas finału aukcji, który od-
będzie się w sobotę 22 kwietnia, 
zebrane książki, gry i filmy wysta-
wione zostaną w sali gimnastycz-
nej ZS nr 1. 

Każdy będzie mógł wybrać coś 
dla siebie i za darmo zabrać do 
domu.  ljs
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Odświeżona sala szkoły rodzenia.�tutaj�też�udało�się�pomalować�
ściany.�Na�zdjęciu�położna�Jadwiga�Orlik�prowadząca�zajęcia�dla�
przyszłych�rodziców.�

Głowno�|�Centrum�Zdrowia�aBiS

Pomalowano sale dla przyszłych mam
dokończenie ze str. 1

 Zajęcia w wymiarze 16 godzin 
prowadzą pielęgniarki z CZ ABiS 
– położna Jadwiga Orlik oraz Syl-
wia Szczepaniak (z neonatologii). 

Głowieńska porodówka nie od 
dziś cieszy się popularnością nie 
tylko wśród mieszkanek Głowna 
i najbliższych okolic, ale i łowi-
czanek czy zgierzanek, które ce-
nią kameralne warunki panujące 
w niewielkich salach oraz opiekę 
zgranego zespołu lekarsko-piele-
gniarskiego.  – Na wyposażeniu 
naszej sali porodowej znajduje 
się worek (sako), piłki, prysznice 
i wanna do immersji wodnej. W 
pierwszej fazie porodu pacjentki 
mają umożliwione przyjmowanie 
dowolnych pozycji, możliwe jest 
także łagodzenie bólu porodo-
wego – opowiada Ewa Karasiń-
ska, która sama i jako pielęgniar-
ka i jako matka zachęca również 
przyszłe mamy do rozważenia 
przygotowania się na przyjście 
na świat dziecka w szkole rodze-
nia: – Ważne jest by świadomość 
tego, jak wygląda poród nabyć 
jeszcze przed nim, żeby przy-
gotować się na ten moment psy-
chicznie i fizycznie. Każda cię-

żarna może też wcześniej przyjść 
na oddział, zapoznać się z jego 
topografią, żeby później czuć 
się tutaj bardziej komfortowo – 
mówi. 

Jej marzeniem, jeśli chodzi o 
Oddział Ginekologiczno-Położ-
niczy CZ ABiS, jest teraz remont 
korytarzy, na co również stara się 
pozyskać wsparcie z zewnątrz.  ewr 
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Stryków, Bratoszewice�|�Zmiany�personalne�w�oświacie�

Krystyna Jesionowska nowym 
dyrektorem SP 1

dokończenie ze str. 1

Krystyna Jesionowska jest na-
uczycielem przyrody, wychowa-
nia do życia w rodzinie oraz bi-
bliotekarką pracującą w zawodzie 
od 26 lat. Od początku swoje ży-
cie zawodowe związała ze Szkołą 
Podstawową Nr 1. Ukończyła stu-
dia na Wydziale Biologii i Nauk 
o Ziemi Uniwersytetu Łódzkiego, 
a następnie szereg studiów pody-
plomowych i kursów kwalifika-
cyjnych dających uprawnienia do 
nauczania w zakresie wychowania 
do życia w rodzinie, usprawniania 
dzieci ze sprzężoną niepełnospraw-
nością, nauczania blokowego, pro-
wadzenia biblioteki szkolnej oraz 
zarządzania w oświacie. 

Dlaczego zdecydowała się 
ubiegać o funkcję dyrektora innej 
szkoły? – Traktuję to, jako następ-
ny, ważny etap w życiu nauczy-
ciela. I nie chodzi tu bynajmniej 
o mój własny rozwój zawodo-
wy, raczej mam na myśli stwo-
rzenie w szkole klimatu sprzy-
jającego rozwojowi uczniów i 
nauczycieli na wielu płaszczy-

znach – powiedziała nam Kry-
styna Jesionowska. Zapytana o 
to, na czym opiera swoją kon-
cepcję funkcjonowania i rozwo-
ju SP Nr 1 w Strykowie mówi, że 
chciała zwrócić uwagę na to, że 
za rozwój szkoły odpowiedzialni 
są wszyscy: nauczyciele, ucznio-
wie i rodzice, że bardzo zależy jej 
na współpracy z tymi ostatnimi. 
Krystyna Jesionowska podkreśla, 
że zależy jej na zachowaniu cią-
głości działań prorozwojowych 
podejmowanych do tej pory przez 
szkołę. – Chciałabym, aby udało 
nam się tak ukształtować dzieci, 
aby miały silne poczucie więzi ze 
środowiskiem, z którego się wy-
wodzą w sferze rodzinnej, lokal-
nej, patriotycznej, ale również po-
trafiły nieść pomoc, tym którzy 
tego potrzebują, bo to w obec-
nych czasach jest niezwykle istot-
ne – dodaje Krystyna Jesionow-
ska. Powołanie nowego dyrektora 
SP Nr 1 w Strykowie powinno 
nastąpić najpóźniej do 1 lipca, 
kiedy to kończy się okres powie-
rzenia obowiązków obecnej dy-
rektor Katarzynie Bukrym. 

W Bratoszewicach 
najważniejsze 
wychowanie 
Z kolei stanowisko dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Bratosze-
wicach (obecnie jeszcze ZS Nr 2 
w Bratoszewicach) na kolejne 5 
lat zostanie od 1 września powie-
rzone Ewie Piórkowskiej, która 
kieruje tą placówką już od trzech 
kadencji. W rozmowie z nami dy-
rektor Piórkowska powiedziała, że 
swoją koncepcję rozwoju szkoły 
oparła na wzmocnieniu, tego co 
wspólnymi siłami całego zespołu 
udało się już wypracować, ale naj-
większą uwagę zwróciła na spra-
wę wychowania dzieci i współ-
pracy z rodzicami. – O ile pod 
względem kształcenia osiągamy 
dobre efekty, o tyle wychowanie 
ciągle szwankuje. Każde dziecko 
jest indywidualnością, do każde-
go trzeba podejść inaczej, ale naj-
ważniejsze w tym wszystkim jest 
to, by i w szkole, i w domu dzie-
ci kształtowały podobne zasady w 
kwestii zachowania się, właściwe-
go postępowania – mówi dyrektor 
Ewa Piórkowska.  ljs

Głowno�|�Serce�w�prezencie

Udana akcja na Dzień Kobiet
2 tys. zł rzecz potrzebujących 

dzieci udało się zebrać podczas 
marcowej akcji „Kwiatek od serca 
na Dzień Kobiet”, zorganizowanej 
przez grupę „Serce w prezencie”.

Zasada akcji była prosta. Dzie-
ci z placówek oświatowych wła-
snoręcznie przygotowywały przy 
pomocy różnych technik plastycz-
nych kwiaty, które chętni mogli 
nabywać za symboliczną zapłatę. 
Zebrane ze sprzedaży prac pienią-
dze każda placówka – przedszko-
le lub szkoła – mogły przeznaczyć 
na rzecz wybranej przez siebie po-
trzebującej osoby z terenu miasta.

W akcję zaangażowały się czte-
ry placówki. Każda zebrała po 
kilkaset złotych. I tak, Miejskie 
Przedszkole nr 1 zebrało 445 zł, 
Miejskie Przedszkole nr 2 – 533 
zł, Miejskie Przedszkole nr 3 – 
730 zł, zaś Szkoła Podstawowa 
nr 2 zgromadziła 510 zł. Pienią-
dze przekazano trzem chłopcom 
z Głowna cierpiącym na różne-
go typu wady wrodzone m.in. od 
opóźnienia rozwoju psychorucho-
wego po przewlekłą chorobę wą-
troby. Nie wykluczone, że jeszcze 
przed Wielkanocą grupa zorgani-
zuje kolejną akcję.  kl

Ciasny środek miasta�ma�pomieścić�nowe�Centrum�Kultury�(na�miejscu�starego�domu�Kultury).��
Problemem,�nad�którym�główkują�władze�Strykowa,�jest�zapewnienie�odpowiedniej�ilości�miejsc�parkingowych.�
Nie�wszystkim�podoba�się�również�pomysł�likwidacji�parku.�
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Rusza budowa
hospicjum
w Zgierzu. str. 7

Stryków�|�Cmentarz�ewangelicki�już�uporządkowany.�Co�dalej?

Odsłonili nagrobki z czasów walk
na bagnety
Sprzątanie starego cmentarza ewangelickiego 
przerodziło się w coś więcej – odkrywanie historii 
Strykowa. Porośnięte trawą, mchem, przysypane 
ziemią, wyglądające na fragmenty zwykłych 
nagrobków, okazały się płytami nagrobnymi 
kwater żołnierzy armii niemieckiej i rosyjskiej 
z czasów I wojny światowej. 

Przy okazji porządkowania 
cmentarza odkopane zostały uło-
żone w dwóch rzędach niewiel-
kich rozmiarów płaskie cemen-
towe płyty z częściowo zatartymi 
napisami, z których jednak da się 
odczytać to, że w mogiłach leżą 
żołnierze polegli w 1914 roku. 

Inicjator i główny wykonaw-
ca akcji porządkowej na starym 
cmentarzu ewangelickim stryko-
wianin Marcin Brzózka wraz ze 
swoim pomocnikiem Adrianem 
Wielcem – studentem z gminy 
Dmosin, natrafi li na kwatery żoł-
nierskie przypadkiem. – Najpierw 
myśleliśmy, że to zapadnięte frag-
menty zwykłych starych nagrob-
ków, ale jak zaczęliśmy zdej-
mować warstwę ziemi, okazało 
się, że część z nich to kamienie 
w kształcie krzyża i to nas zain-
teresowało. Dlatego zgłosiłem się 
z tym do lokalnego historyka, który 
powiedział mi, że spodziewał się,
iż tutaj może znajdować się coś ta-
kiego – mówi Marcin Brzózka. 

Pasjonaci historii 
już o tym wiedzą
Postanowił on również zain-

teresować tym faktem twórców 
internetowej strony cmentarze-
ewangelickie-lodzkie.pl obję-
tej patronatem naukowym przez 

dr. hab. Krzysztofa Pawła Woź-
niaka z Instytutu Historii UŁ. – 
Wygląda na to, że mamy tu 5 nie-
mieckich i 3 rosyjskie kwatery, 
w niektórych pochowanych zo-
stało po kilku żołnierzy – mówił 
nam Marcin Brzózka, kiedy spo-
tkaliśmy się z nim na miejscu 28 
marca. W miniony poniedziałek, 
3 kwietnia, poinformował redak-
cję o odkryciu jeszcze jednego 
rosyjskiego nagrobka. Ten ostat-
ni pomogli znaleźć trzej pasjo-
naci cmentarzy ewangelickich ze 
wspomnianego już portalu inter-
netowego, którzy zaciekawieni 
doniesieniami ze Strykowa, po-
stanowili wybrać się na miejsce 
w niedzielę, 2 kwietnia. 

Sprawą bliżej zainteresował 
się Bartosz Bijak, szef portalu, 
który na co dzień jest pracowni-
kiem Oddziałowego Biura Upa-
miętniania Walk i Męczeństwa 
IPN w Łodzi, który zwrócił się do 
Łódzkiego Urzędu Wojewódzkie-
go (Oddziału Dziedzictwa Kultu-
rowego i Ochrony Pamięci Naro-
dowej) z ofi cjalnym zapytaniem, 
czy mogiły te są znane i wpisa-
ne do rejestru grobów wojennych. 
Otrzymał odpowiedź negatyw-
ną. W międzyczasie odkrywcy 
nagrobków zawiadomili o swo-
im znalezisku Urząd Miejski 
w Strykowie. Obecnie w praktyce 
to gminy sprawują bezpośrednią 
opiekę nad grobami wojennymi 
i wygląda na to, że niebawem 
może rozpocząć się proces kom-
pletowania dokumentacji odkry-

tych kwater po to, by gmina mo-
gła sięgnąć po wsparcie na ich 
zabezpieczenie i utrzymanie. Do-
tacje takie przyznają urzędy woje-
wódzkie. UM w Strykowie otrzy-
mał od służb wojewody instrukcje, 
jak przeprowadzić wymaganą do-
kumentację kwatery wojennej. 

Burmistrz czeka 
na pastora, rozmawia 
także z rabinem
Władze Strykowa udzieliły po-

mocy przy usuwaniu wyciętych 
chaszczy. Teraz jednak sprawa 

nabrała poważniejszego charak-
teru. Odsłonięte nagrobki trze-
ba zabezpieczyć, bo przykryte 
darnią przetrwały w stosunkowo 
dobrym stanie, ale niezabezpie-
czone mogą w stosunkowo krót-
kim czasie ulec zniszczeniu. 
Burmistrz Strykowa Andrzej 
Jankowski, który jest na bieżąco 
z prowadzonymi społecznie pra-
cami na cmentarzu, czeka jesz-
cze na sygnał w tej sprawie bez-
pośrednio od zarządcy terenu, 
czyli Parafi i Ewangelicko-Augs-
burskiej w Zgierzu. Jednocześnie 

mówi, że cmentarz ewangelic-
ki to niejedyny fragment lokal-
nej historii, o którą upomniała 
się współczesność. – Zgłosił się 
do mnie Symcha Keller, do nie-
dawna przewodniczący Gmi-
ny Wyznaniowej Żydowskiej 
w Łodzi, która to społeczność 
wychodzi z inicjatywą urządze-
nia skweru upamiętniającego 
cmentarz żydowski w Strykowie. 
Na tę propozycję również spoglą-
damy przychylnie. Wszystko jest 
kwestią szczegółowych uzgod-
nień również w sferze fi nansowa-

nia przedsięwzięcia – mówi An-
drzej Jankowski 

Żołnierskie kwatery 
są znane
– Cieszę się, że są tacy ludzie, 

którzy bezinteresownie chcą przy-
łożyć swoją rękę do zachowania 
ewangelickich cmentarzy. Chęt-
nie spotkam się również z burmi-
strzem Strykowa w celu omówie-
nia sprawy odsłoniętych kwater 
– mówi pastor Marcin Undas, pro-
boszcz zgierskiej parafi i. I kon-
tynuuje: Te kwatery są znane 
i w jakiś sposób opisane. Podobne 
znajdują się na cmentarzu w Swę-
dowie, który niestety mimo po-
rządków sprzed kilku lat, ponow-
nie zarasta. W Zgierzu również 
mamy taką kwaterę, którą opie-
kujemy się wspólnie z Urzędem 
Miasta.

Z rozmowy z zarządcą cmenta-
rza ewangelickiego w Strykowie 
wynika, że żołnierskie kwatery, 
których płyty zostały odsłonięte w 
trakcie porządkowania, były oto-
czone opieką państwa w czasach 
II Rzeczpospolitej (1918-1945). 
Pastor Marcin Undas zapowiada, 
że postara się dotrzeć do doku-
mentów na ich temat, w których 
posiadaniu może być Towarzy-
stwo Ochrony Kultury Zgierza. 

Marcin Brzózka i Adrian Wie-
lec cieszą się, że oprócz tego, iż 
cmentarz ewangelicki udało im 
się uchronić od postępującej de-
gradacji, zaśmiecania i zarastania 
chaszczami, to również przyczy-
nić się do tego, że po porośnię-
tych darnią żołnierskich nagrob-
kach nikt nie będzie już deptał. 

Prace porządkowe dobiegają 
końca, ale to jeszcze nie wszyst-
ko. Marcin Brzózka chciałby, 
aby cmentarz ewangelicki wy-
ładniał, w tym celu ma zamiar 
zbierać fundusze na nowe na-
sadzenia zieleni. Liczy również 
na pomoc ze strony lokalnych 
fi rm budowlanych, które byłyby 
skłonne udostępnić ziemię z wy-
kopów, którą można byłoby wy-
korzystać do wyrównania terenu 
cmentarza. 

ReKLaMa

liliaNNa jóŹWiaK
-STaSZeWSKa

lila.staszewska@lowiczanin.info

Marcin Brzózka�przy�jednej�z�odsłoniętych�kilkanaście�dni�temu�płyt�nagrobnych,�na�których�widnieje�rok�1914.
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Głowno�|�Na�posiedzeniu�komisji�budżetowej

Czy w 2018 roku do miasta popłynie gaz?
Nie można wykluczyć, że w ciągu najbliższych  
lat do Głowna dotrze w końcu długo oczekiwana sieć 
gazowa. O perspektywach jej powstania  
dyskutowano 27 marca na posiedzeniu Komisji 
Gospodarki i Budżetu z przedstawicielem Polskiej 
Spółki Gazownictwa Arkadiuszem Klinkiewiczem.

Polska Spółka Gazownictwa 
jest tzw. Narodowym Operatorem 
Systemu Dystrybucyjnego Gazu, 
działającym w ramach Grupy Ka-
pitałowej Polskiego Górnictwa 
Naftowego i Gazownictwa. Spół-
ka nie zajmuje się sprzedażą gazu. 
Jej głównym celem jest rozbudo-
wa sieci gazowej w kraju.

Goszczący w Głownie Arka-
diusz Klinkiewicz jest w PSG 
kierownikiem działu inwestycji. 
Na wstępie przypomniał on rad-
nym, że już w 1993 roku były pla-
ny doprowadzenia sieci gazowej 
do Strykowa, Głowna i Doma-
niewic. Planowano wówczas tzw. 
sieć wysokociśnieniową, jednak 
ze względu na brak odpowiednio 
dużych podmiotów (odbiorców) 
stwierdzono, że inwestycja będzie 
ekonomicznie nieopłacalna.

W latach 2008-2009 doprowa-
dzono jednak do Strykowa sieć 
gazową na potrzeby zakładów 
„Lek”. W 2014 roku powstała sta-
cja gazowa wysokiego ciśnienia  
w Klęku, dzięki której gaz popły-
nął do część miejscowości na te-
renie gminy Stryków. To właśnie 
powstanie tej instalacji otwiera 
perspektywy poprowadzenia gazu 
także do Głowna, a dalej także 
Domaniewic (Arkadiusz Klinkie-
wicz nie ukrywa, że jego „marze-
niem” jest, aby udało się następnie 
spiąć nową sieć z siecią w Łowi-
czu).

Obecnie przygotowywane jest 
studium wykonalności inwestycji. 
Nitka od strony Strykowa miałaby 
zostać poprowadzona do Głow-
na wzdłuż drogi krajowej nr 14. 
Główna nitka miałaby się, póki 
co, kończyć w okolicach skrzyżo-
wania ul. Łódzkiej (DK 14) i Ko-
lejowej. Od tego miejsca rozcho-
dziłaby się tzw. sieć szkieletowa, 
która doprowadzałaby gaz dalej  
w stronę osiedli. Na razie jednak 
planowana sieć ta nie jest zbyt 
gęsta i obejmuje osiedla głównie  
w okolicach DK14. 

Zdaniem Arkadiusza Klinkie-
wicza jest szansa na to, aby projekt 
sieci był gotowy do końca kwiet-
nia 2018 roku. Jeszcze w tym sa-
mym roku miałyby ruszyć prace 
przy budowie głównej nitki. Naj-

wcześniej w przyszłym roku mia-
łyby być kierowane do mieszkań-
ców informacje o tym, że można 
składać wnioski o przyłączenie do 
sieci.

Dla kogo gaz
Jak tłumaczył na komisji przed-

stawiciel PSG, doprowadzenie do 
miasta sieci średniego ciśnienia 
pozwoli na podłączenie się do niej 
każdemu indywidualnemu od-
biorcy. Z tym, że nie mają co li-
czyć na pozytywne rozpatrzenie 
wniosku o podłączenie ci miesz-
kańcy, którzy gazem chcieliby je-
dynie zasilać kuchenki gazowe. 
Arkadiusz Klinkiewicz nie ukry-
wał, że szanse na domowe przy-
łącze mają ci, którzy będą chcie-
li używać gazu do ogrzewania 
domu lub chociaż wody.

Podłączenie się do sieci będzie 
wiązało się z kosztami i to, nieste-
ty, wcale nie małymi. Samo przy-
łączenie, czyli doprowadzenie sie-
ci do granic posesji, to koszt około 
2.380 zł brutto. Doliczając do tego 
doprowadzenie gazu do domu, 

wymianę instalacji (przy ogrze-
waniu gazem wymagany jest np. 
komin z blachy kwasoodpornej)  
i zakup nowego pieca (niektóre 
piece nowszej generacji można 
przerobić na potrzeby ogrzewania 
gazem) koszty mogą przekroczyć 
10.000 zł. 

Arkadiusz Klinkiewicz nie od-
powiedział przy tym na pytanie 
Beaty Wszołek-Lewandowskiej, 
jakie mogą być miesięczne kosz-
ty użytkowania gazu dla rodziny 
składającej się z około czterech 
osób. Tłumaczył bowiem, że PSG 
zajmuje się budową sieci, a nie 
dystrybucją gazu. Ceny zależeć 
będą więc od dostawcy, z jakim 
użytkownik sieci podpisze umo-
wę. Dodajmy, że w samym tyl-
ko województwie łódzkim takich 
firm zajmujących się obrotem ga-
zem jest ponad 50.

Pytania radnych
Obecni na posiedzeniu komisji 

mieli do gościa wiele pytań. Rad-
ny Maciej Lisowski pytał przed-
stawiciela PSG, jak wygląda za-
interesowanie podłączeniem się 
do sieci w ośrodkach wielkości 
Głowna. Arkadiusz Klinkiewicz 
odpowiedział, że ogólna tenden-
cja wygląda tak, iż w miejscach, 
gdzie jest stosunkowo nowa za-
budowa (a więc i nowe instala-
cje grzewcze), podłącza się na-

wet 70% mieszkańców. Tam, 
gdzie zabudowa jest starsza, jest 
to ok. 30%. Wiele osób rezygnu-
je także po przeliczeniu kosztów. 
Zdarzały się np. przypadki, gdzie  
na 200 wstępnie zainteresowa-
nych podłączeniem, ostatecznie 
umowy podpisywało 40 osób.  
– Nigdy nie będziemy konkuren-
cją dla najtańszego opału w posta-
ci śmieci – ironizował Arkadiusz 
Klinkiewicz.

Maciej Lisowski pytał także 
o to, skąd będzie pochodził gaz, 
który mógłby trafiać do Głow-
na. Przedstawiciel PSG odpowie-
dział, że jest to paliwo pochodzące 
z Gazociągu Jamalskiego i zaso-
bów własnych państwa.

Beata Wszołek-Lewandowska 
dopytywała Arkadiusza Klinkie-
wicza w sprawie potencjalnej roz-
budowy sieci. Pierwsze plany nie 

przewidują bowiem doprowadze-
nia gazu choćby na Zabrzeźnię/
Zakopane. Reprezentant PSG od-
powiedział, że w przypadku dużej 
liczby wniosków zawsze możliwe 
będzie doprojektowanie kolejnych 
fragmentów sieci.

Radnego Wojciecha Baleję in-
teresowało to czy w przypadku, 
gdyby nie znaleźli się więksi od-
biorcy gazu, tj. np. zakłady, cała 
inwestycja nie stanie pod zna-
kiem zapytania, jako nieopłacalna 
dla PSG. Arkadiusz Klinkiewicz 
uspokoił jednak, że takiego za-
grożenia raczej nie ma. Ostatecz-
na decyzja należeć będzie do tzw. 
Rady Projektowej, ale kierownik 
działu inwestycji nie przewiduje, 
aby miała ona nagle zastopować 
inwestycję.

Są też inni chętni
Burmistrz Grzegorz Janeczek 

mówił przedstawicielowi PSG  
o tym, że w 2015 roku miasto 
podpisało „porozumienia w spra-
wie współdziałania w celu bu-
dowy sieci gazowej na terenie 
Głowna i promowania wykorzy-
stania gazu ziemnego jako paliwa 
o wysokiej efektywności ekono-
micznej i sprawności energetycz-
nej oraz sprzyjającego popra-
wie stanu środowiska” ze spółką 
SIME Polska, która planowała 
doprowadzenie gazu z Rawy Ma-

zowieckiej, poprzez kilka gmin, 
m.in. Głuchów, Jeżów, Lipce 
Reymontowskie czy też Łyszko-
wice, aż do Głowna. Ta inwesty-
cja pozostaje na razie na etapie 
uzgadniania dokumentacji pro-
jektowej z gminami, przez które 
miałby przebiegać gazociąg. Do-
celowo jednak, prace też miałaby 
ruszyć w 2018 roku.

Włodarz miasta pytał czy gdy-
by doszło do drugiej inwestycji, 
to nie ma zagrożenia „wzajemnej 
blokady” obu planowanych dzia-
łań. Arkadiusz Klinkiewicz odpo-
wiedział, że na rynku jest konku-
rencja i nie powinno to stanowić 
problemu. Zauważał przy tym, że 
na pewno nie powinno dojść do 
sytuacji, w której w jednym miej-
scu znajdowałyby się dwa gazo-
ciągi. 

Arkadiusz Klinkiewicz do-
dawał przy tym, że o ile SIME  
w Łyszkowicach nadal nie ma, to 
PSG w gminie Stryków fizycz-
nie ma swoją instalację. Również 
burmistrz Janeczek skomentował 
także, że PSG, jako narodowy 
dystrybutor, jest spółką stabilną,  
a w dodatku polską (SIME należy 
do kapitału zagranicznego).

Na jedną z najbliższych sesji 
przygotowany ma zostać projekt 
uchwały, na mocy której rada upo-
ważni burmistrza do dalszych roz-
mów z PSG.  kl

ReKLaMa

Nowa radna Jolanta Grzelak�(od�lewej)�została�zaprzysiężona�na�sesji�Rady�Powiatu�Zgierskiego��
w�poniedziałek,�28�marca.�Na�zdjęciu�również�przewodnicząca�rady�ilona�dąbek�oraz�dwóch�
wiceprzewodniczących:�władysław�Sobolewski�i�Sławomierz�Janiszewski.�

Zgierz�|�Sesja�Rady�Powiatu

Nowa radna zasili klub PSL
Gmina Głowno ma swoją nową 

przedstawicielkę w Radzie Powia-
tu Zgierskiego. Jolanta Grzelak  
z Woli Lubiankowskiej złożyła 
uroczyste ślubowanie i objęła man-
dat radnej powiatowej na ostatniej 
sesji, która odbyła się 28 marca.

Nowa radna zastąpiła zmarłego 
w lutym Grzegorza z Sosnowca 
Pieńki w gminie Stryków. W wy-
borach do samorządu powiatowe-
go startowała z trzeciego miejsca 
listy PSL i zebrała kolejną co do 
wielkości liczbę głosów w okrę-
gu nr 5 (gmina Głowno, miasto 
i gmina Stryków). Jolanta Grze-
lak ma zamiar dołączyć do klubu 
radnych PSL, choć, jak mówi, jest 
osobą bezpartyjną. 

W klubie ludowców Rady 
Powiatu Zgierskiego zasiada-
ją również dwaj inni przedsta-
wiciele miasta Głowna i gminy 

Głowno. Są to: starosta Bogdan 
Jarota (przewodniczący klubu) 
oraz członek zarządu Wojciech 
Brzeski. Wliczając nową radną 
klub ten będzie liczył 9 członków 
i zrówna się liczebnie z klubem 
radnych PiS, w którym zasiada 
Tomasz Jędrzejczak z Głowna. 
Klub PO to obecnie 8 członków 
Rady Powiatu, wśród nich – Łu-
kasz Wesołowski z Głowna, nato-
miast klub radnych niezależnych 
tworzą trzy osoby, m.in. Witold 
Kosmowski ze Strykowa. 

Radna Jolanta Grzelak zawodo-
wo związana jest z Zespołem Szkół 
w Lubiankowie, gdzie od blisko 20 
lat uczy polskiego i historii. W ra-
dzie Powiatu Zgierskiego będzie 
zasiadać w komisjach: oświaty, 
kultury, sportu i rekreacji oraz roz-
woju gospodarczego i infrastruktu-
ry przestrzennej.  ljs
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Głowno�|�gospodarka�odpadami

Za odbiór papy trzeba zapłacić
W ostatnich dniach jedna z czy-

telniczek zwróciła się do nas z py-
taniem o to, co mieszkaniec Głow-
na może zrobić z pozostałą mu po 
remoncie papą. Jej znajomy, który 
chciał pozostawić tego typu mate-
riał w działającym przy Miejskim 
Zakładzie Komunalnym Gmin-
nym Punkcie Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych, musiał 
za to zapłacić.

Jak usłyszeliśmy w Urzędzie 
Miejskim, rzeczywiście, chcąc 
pozbyć się papy, trzeba liczyć 

się z kosztami. Zgodnie z prze-
pisami tzw. ustawy śmieciowej, 
gmina ma obowiązek w ramach 
uiszczanego przez mieszkańców 
podatku odebrać od nich wszel-
ką ilość odpadów komunalnych 
wytworzonych w gospodarstwie 
domowym. Papy za takowy od-
pad komunalny się nie uznaje. 
Należy ona do grupy tzw. odpa-
dów niebezpiecznych. Chcąc się 
jej pozbyć najlepiej byłoby więc 
spakować ją do puszek, za od-
biór których zapłacimy firmie na 

mocy stosownej umowy. Może-
my ją odwieźć do GPSZOK, ale 
za dodatkową opłatą. Tak samo 
liczyć musimy się z dodatkowy-
mi kosztami jeśli chcielibyśmy 
pozbyć się materiałów takich jak 
smoła, styropian, azbest, a nawet 
szkło okienne (traktuje się je ina-
czej niż np. szklane butelki, słoiki 
itp.). Dodajmy, że za odpad komu-
nalny, którego możemy się pozbyć 
za darmo, traktowany jest popiół  
z kotłów centralnego ogrzewania 
lub pieców. kl

Głowno�|�Budżet�obywatelski

Wkrótce budowa chodnika
W tym tygodniu rozpocząć 

ma się budowa chodnika przy ul. 
Kopernika w Głownie. Inwesty-
cja ta będzie pierwszą w histo-
rii wybraną przez mieszkańców  

w ramach tzw. budżetu obywatel-
skiego. Obejmie ona obie strony 
ulicy Kopernika: po lewej (patrzeć 
od bloków) na odcinku od apteki 
przy przychodni Remedium do ul. 

Plażowej, zaś po prawej od ul. Sło-
wackiego do drogi krajowej nr 14

Wykonawcą jest firma Usługi 
Budowlane „Kal-Bruk” z Gałko-
wa Dużego. Miasto ma jej zapła-
cić 119.878 zł. Termin wykonania 
inwestycji to 12 maja, ale moż-
liwe, że zostanie ona wykonana 
szybciej.  kl

Stryków�|�Samorząd�gminny�

Możliwości i perspektywy dopływu
gotówki z zewnątrz 
Gmina Stryków czyni starania o pieniądze 
pozabudżetowe na drogi, ekologię czy inwestycje 
sportowe. Ile ze złożonych już lub dopiero 
opracowywanych wniosków uda się faktycznie uzyskać?

W łódzkim Urzędzie Marszał-
kowskim na rozpatrzenie cze-
ka już wniosek o dofinansowanie 
budowy drogi dojazdowej do pól  
w Woli Błędowej ze środków Te-
renowego Funduszu Gruntów 
Rolnych. Samorząd od lat aplikuje 
o pieniądze z tego źródła. W ubie-
głym roku pozyskał 127 tys. zł, 
które wykorzystał na budowę dro-
gi Sosnowiec Pieńki – Cesarka. 

Kolejny rok z rzędu Stryków 
wystartował także w konkursie 
edukacji ekologicznej ogłoszo-
nym przez Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Łodzi. W ubie-
głym roku pozyskał z tego źródła 
10.250 zł i na terenie całej gminy 
przeprowadził akcje uświadamia-
jące związane z zanieczyszcze-
niem powierza, tym razem samo-
rząd chce zorganizować spotkania 

informujące m.in. na temat szko-
dliwości spalania śmieci w domo-
wych piecach. 

Obecnie gmina przygotowuje 
również projekt, dzięki któremu 
będzie starała się pozyskać dota-
cję na dodatkowy sprzęt dla jed-
nostki OSP w Kiełminie. Pienią-
dze miałyby pochodzić z budżetu 
województwa łódzkiego. Maksy-
malnie można pozyskać 40 tys. zł.  
W ubiegłym roku gmina otrzyma-
ła 5 tys. zł.

Kolejne źródło, z którego sa-
morząd chciałby pozyskać w tym 
roku pozabudżetowe pieniądze, to 
Fundusz Rozwoju Kultury Fizycz-
nej. Obecnie z dofinansowaniem  
z Ministerstwa Sportu i Turystyki 
realizowana jest budowa sali gim-
nastycznej przy Szkole Podstawo-
wej w Koźlu. Mimo iż w tym roku 
zmieniły się zasady dofinansowa-

nia z tego źródła, ponieważ rząd 
na rzecz resortu zabrał marszał-
kom kompetencje dzielenia ww. 
pieniędzmi, gmina zapowiada, że 
nie zrezygnuje z tego, co zapla-
nowała. – Mieliśmy przygotowa-
ny program bazy sportowej na lata 
2016-2020, który już wcześniej 
zgłosiliśmy do marszałka i który 
był zaakceptowany. Teraz będzie-
my nasze propozycje powielać, 
ponieważ są przygotowywane do-
kumentacje m.in. na kort tenisowy 
czy zagospodarowanie boisk przy 
zalewie i szkoda, aby projekty, 
które już były przecież zaakcep-
towane, przepadły – mówi Wiole-
ta Głowacka, naczelnik Wydziału 
Informacji, Promocji i Pozyskiwa-
nia Środków Pozabudżetowych  
w UM Stryków. 

Z dotacji unijnych korzysta 
obecnie natomiast Zespół Szkół 
w Bratoszewicach, który reali-
zuje projekt z zakresu kształ-
cenia zawodowego, obliczony 
do sierpnia 2018 r. O pieniądze  
z ministerstwa Kultury i Dzie-

dzictwa Narodowego na wyjaz-
dowe zajęcia dla dzieci do teatru 
i filharmonii ma zamiar ubie-
gać się strykowski Dom Kultu-
ry. Poszukiwania źródła dofinan-
sowania budowy nowego Domu 
Kultury w ramach RPO czy pro-
gramów resortu kultury spełzły 
na niczym. O fundusze nie na bu-
dowę, ale remont obiektów kul-
tury, jeszcze w tym roku będzie 
można sięgnąć do PROW, co 
gmina Stryków ma zamiar uczy-
nić. 

O pieniądze z budżetu woje-
wódzkiego drugi rok z rzędu ubie-
gają się podstrykowskie sołectwa. 
Tym razem są to: Wyskoki, Swę-
dów, Warszewice. W ubiegłym 
roku z pilotażowego programu 
marszałkowskich grantów sko-
rzystały wsie: Stary Imielnik oraz 
Nowostawy Górne, które łącznie 
otrzymały kwotę 9,5 tys. zł. 

W ramach Zintegrowanych In-
westycji Terytorialnych Regio-
nalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Łódzkiego gmina 

złożyła wniosek na termomoder-
nizację 10 budynków użyteczno-
ści publicznej. Realizacja przed-
sięwzięcia rozpoczęła się już  
w ubiegłym roku, kiedy to wyko-
nano termomodernizację świetlicy 
w Ossem. W planach gminy jest 
również termomodernizacja ZS nr 
1 w Strykowie, SP 1 w Strykowie, 
SP w Niesułkowie, SP w Dobrej, 
budynek OSP w Kiełminie, bu-
dynek OSP w Strykowie, świetli-
ca wiejska w Bratoszewicach, Ze-
spół Szkół Nr 2 w Bratoszewicach 
oraz budynek Urzędu Miejskiego 
w Strykwoie. Projekt został rozło-
żony w czasie do roku 2020. Obec-
nie czeka na weryfikację 

Tym, na co na pewno gmina 
Stryków w tym rozdaniu dota-
cji się nie kwalifikuje, są przed-
szkola. – U nas wskaźnik dzieci 
uczęszczających dzieci do oddzia-
łów przedszkolnych jest wyższy 
niż 84%, co oznacza, że w porów-
naniu z innymi gminami w woje-
wództwie mamy dobre warunki, 
jeżeli chodzi o bazę przedszkolną 
– wyjaśnia naczelnik Głowacka.

Gmina nie skorzysta również 
ze wsparcia rozwoju gospodarki 
wodno-ściekowej i kanalizacyjnej. 
Dwa projekty złożone pod koniec 
ubiegłego roku do PROW nie zo-
stały zakwalifikowane, uzyskując 
zbyt mała liczbę punktów, który-
mi mierzy się m.in. dochody, bez-
robocie, skanalizowanie i zwodo-
ciągowanie w gminie.  ljs

RZUT OKIEM�|�FONtaNNa�ZNów�dZiała

Po trwającej od października jesienno-zimowej przerwie, od 31 marca oczy przechodniów na Placu 
Wolności w Głownie ponownie cieszy charakterystyczna fontanna. urządzenie�przed�włączeniem�zostało�
oczyszczone�i�sprawdzone�pod�kątem�technicznym�przez�pracowników�Miejskiego�Zakładu�Komunalnego.�kl
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W Koźlu powstaje nie tylko sala gimnastyczna,�ale�również�dodatkowy�
budynek�dydaktyczny.�Obiekt�buduje�firma�Projnad�z�Sieradza.�Na�zdjęciu�
roboty�przy�zagospodarowaniu�terenu�wokół�nowej�części�szkoły.
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Zgierz�|�Na�to�czeka�cały�powiat�

Rusza budowa Stacjonarnego 
Ośrodka Hospicyjnego
O budowie hospicjum 
w Zgierzu mówiło 
się od dawna i od 
dawna Stowarzyszenie 
Hospicjum im. Jana 
Pawła II w Zgierzu 
przy parafii NMP 
Różańcowej zbierało  
na nie pieniądze.

Odpisy z 1% podatku, ce-
giełki rozprowadzane głównie 
wśród parafian powiatu zgier-
skiego, dobrowolne darowizny 
wpłacane na konto bankowe ho-
spicjum, dochody z koncertów, 
balów i aukcji dzieł sztuki, ak-
cji charytatywnych przygoto-
wywanych przez wolontariuszy, 
mnóstwo zaangażowanych we 
wsparcie tych działań osób, ostat-
nio również gwiazd ekranu – to 
wszystko sprawiło, że obecnie 
urzeczywistniają się plany, które 
nakreślono już 20 lat temu. 

Na działce przy ul. Parzęczew-
skiej 72, 72A i 72B (w niedale-
kiej odległości od kościoła), roz-
poczyna się budowa hospicjum 
stacjonarnego wraz z poradnią 
medycyny paliatywnej. Pomysł 
narodził się w 1998 roku. Cho-
dziło o stworzenie miejsca opie-
ki dla pacjentów w terminalnym 
okresie choroby. Ostateczną de-
cyzję o budowie Zarząd Stowa-

rzyszenia podjął na początku 
2008 roku. 

Od lat Stowarzyszenie Hospi-
cjum im. Jana Pawła II w Zgierzu 
prowadzi Niepubliczny Zakład 
Opieki Paliatywnej oraz hospi-
cjum domowe obejmujące opie-
ką lekarska i pielęgniarską pa-

cjentów z chorobą nowotworową 
w terminalnym stadium mieszka-
jących na terenie Zgierza i powia-
tu zgierskiego. Z pomocy tej ko-
rzysta około 400 osób. 

W ubiegłą środę, 15 marca, 
stowarzyszenie przekazało wy-
konawcy plac budowy pod I etap 

inwestycji. Wybrany w przetargu 
Zakład Remontowo-Budowla-
ny Gips-Service Gracjan Robert 
Staniszewski ze Zgierza wykona 
fundamenty pod cały budynek 
stacjonarnego ośrodka hospicyj-
nego oraz część budynku ad-
ministracyjno-przychodnianego  

w stanie surowym zamkniętym. 
Koszt I etapu to blisko 960 tys. zł. 
Zakończenie robót ma nastąpić 
do 30 września tego roku. 

Cały obiekt hospicjum zapro-
jektowano na podstawie kon-
cepcji architektoniczej Politech-
niki Łódzkiej, jako nowoczesny 

budynek parterowy o zróżnico-
wanym kształcie rozlokowany 
na działce o powierzchni 1,6 ha.  
W tym roku powstanie jego połu-
dniowe skrzydło, w którym zlo-
kalizowana zostanie poradnia: 
poczekalnia, dwa pokoje lekar-
skie z pokojem zabiegowym oraz 
sekretariat. 

W tym samym skrzydle bu-
dynku mieścić się będą pomiesz-
czenia administracyjne i archi-
wum. Koszt całego hospicjum 
i wyposażenie go w sprzęt sza-
cowany jest na 17 mln zł. Mi-
chał Kleszczyński, prezes zarzą-
du stowarzyszenia, ma nadzieję, 
że obiekt uda się wybudować  
w dwóch etapach. Organizacja 
ma zamiar starać się o unijne do-
tacje, na które konkurs ma zostać 
ogłoszony jeszcze w tym roku. 
Jeśli stowarzyszeniu uda się po-
zyskać te pieniądze, wówczas na-
wet 85% środków mogłoby po-
chodzić właśnie z UE. 

Jednocześnie nie ustają sta-
rania o pieniądze z wielu in-
nych źródeł. Trwa zbieranie 1%  
(w ubiegłym roku z tego źró-
dła uzyskano 136 tys. zł), odbył 
się trzeci już bal charytatywny,  
z którego zysk wyniósł 15.555 zł, 
a pod koniec lutego stowarzysze-
nie oraz władze powiatu zgier-
skiego podpisały list intencyjny 
w kwestii podejmowania wspól-
nych działań na rzecz pozyskiwa-
nia potrzebnych funduszy na bu-
dowę hospicjum. ljs

Głowno�|�gra�terenowa�w�SP�2

To był prawdziwy test wiedzy i sprawności
Dziewięć pięcioosobowych 

patroli ze szkół z terenu miasta 
i sąsiednich gmin wzięło udział 
24 marca w grze terenowej „Bez-
pieczna sieć krok po kroku”, któ-
rą zorganizowała Szkoła Podsta-
wowa nr 2.

Placówka bierze udział w pro-
jekcie „Cyfrowobezpieczni.pl  
– Bezpieczna Szkoła Cyfrowa”. 
Przypomnijmy, że polega on na 
krzewieniu wiedzy o zasadach 
bezpiecznego korzystania z do-
brodziejstw internetu. Działania 
mają przypominać uczniom, że 
choć internet to wspaniały wyna-
lazek, to jednak nieodpowiedzial-
ne korzystanie z niego może być 
brzemienne w skutkach.

Tym razem szkoła postanowi-
ła zachęcić do wspólnych działań 
partnerów z innych „podstawó-
wek”. Na zaproszenie „Dwójki” 
odpowiedziały placówki z Głow-
na, ale także Mąkolic, Lubianko-
wa, Popowa Głowieńskiego, Bie-
law i Domaniewic. Składające 
się z pięciu uczniów patrole pod 
okiem nauczyciela wykonywały 
zadania przygotowane w czterna-
stu różnych punktach, rozsianych 
na terenie miasta. 

Podział zadań był równy. Sie-
dem polegało na wykazaniu się 
sprawnością fizyczną: m.in. tor 
przeszkód na Orliku, strzela-
nie z karabinu pneumatyczne-
go do celu, a siedem sprawdzało 
wiedzę z zakresu wiedzy o bez-
piecznym korzystaniu z internetu. 
Żeby było ciekawiej, w niektó-

rych punktach uczestnicy musieli 
zeskanować tzw. QR kody (dwu-
wymiarowe, czarno-białe kody, 
które widać często na produktach 
lub plakatach, po zeskanowa-
niu urządzeniem zaopatrzonym 
w specjalną aplikację, np. telefo-
nem, można dowiedzieć się wię-
cej na temat produktu/wydarze-
nia), aby odczytać, o co chodzi  
w danym zadaniu. 

Najważniejsza  
była dokładność
Co podkreślali na początku 

rajdu organizatorzy, najważniej-

sza była nie szybkość pokona-
nia trasy rajdu, a jak najdokład-
niejsze wykonywanie zadań, 
by zebrać najwięcej możliwych 
punktów. Określano tylko mini-
malny czas, w jakim trzeba dotrzeć  
na metę gry (2 godziny). 

Organizatorzy nie narzuca-
li także trasy. Każdy patrol mógł 
odwiedzać poszczególne punkty 
wedle wybranej przez siebie ko-
lejności. 

Ostatecznie okazało się, że 
najlepiej na trasie gry poradzili 
sobie uczniowie Szkoły Podsta-
wowej w Domaniewicach. Tuż 

za nimi uplasowała się druży-
na ze Szkoły Podstawowej nr 1  
w Głownie, zaś na trzecim miej-
scu znaleźli się gospodarze, 
czyli Szkoła Podstawowa nr 2. 
Czwarta lokata przypadła dru-
żynie z Lubiankowa. Wyróżnie-
nia za udział otrzymali ucznio-
wie z Zespołu Szkół Specjalnych  
w Głownie, Mąkolic, Popowa 
Głowieńskiego i Bielaw. 

Po zakończeniu zabawy 
uczniowie zostali zaproszeni  
na ciepły posiłek. Obejrzeli także 
kilka filmów o bezpieczeństwie 
w internecie.  kl

Wizualizacja hospicjum wraz�z�poradnią�medycyny�paliatywnej�w�Zgierzu.�w�hospicjum�stacjonarnym�powstaną�32�miejsca�dla�pacjentów.�
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Strzelanie z broni pneumatycznej�było�prawdziwym�wyzwaniem.

Ja
K

u
B

�L
e

N
a

R
t

Koszt�całego�
hospicjum��
i�wyposażenie�go��
w�sprzęt�szacowany�
jest�na�17�mln�zł.

Gmina Głowno�|�Oczyszczalnie�ścieków

Ustalono zasady 
udzielania dotacji
Do 2,5 tys. zł zwrotu  
z budżetu gminy Głowno 
będą mogli otrzymać ci 
jej mieszkańcy, którzy 
wybudują na swojej posesji 
przydomową oczyszczalnię 
ścieków i złożą do urzędu 
stosowny wniosek oraz 
wymaganą dokumentację.

Regulującą te kwestie uchwałę 
w sprawie określenia zasad i try-
bu postępowania przy udzielaniu 
dotacji celowej na realizację zadań  
z zakresu ochrony środowiska  
i gospodarki wodnej podjęto na se-
sji 30 marca. Radni byli w tej spra-
wie jednomyślni. 

W uchwale określono, że do-
tacje będą udzielane na wnio-
sek. Wszystkie wnioski pod 
względem formalnym i mery-
torycznym weryfikować będzie 
Urząd Gminy Głowno, a realiza-
cja programu będzie prowadzona  
do wyczerpania środków prze-
znaczonych na ten cel w budże-
cie gminy w danym roku. Niezre-

alizowane w danym roku wnioski 
zostaną w pierwszej kolejności 
rozpatrzone w roku następnym, 
jeżeli gmina ponownie przezna-
czy na ten cel środki w budże-
cie, dochowane zostaną przez 
wnioskodawcę wszelkie warunki,  
a uchwała z 30 marca br. będzie 
nadal utrzymana w mocy. 

Podstawą rozliczenia dotacji 
będą udokumentowane koszty 
zrealizowanej inwestycji (faktury, 
rachunki), przy czym wszelkie za-
kupy i prace montażowe powin-
ny być dokonywane po podpisa-
niu umowy z gminą. Samorząd 
zastrzegł też sobie prawo do do-
konania kontroli faktycznego wy-
konania inwestycji w terenie oraz 
jej funkcjonowania. Dotacja bę-
dzie udzielana w formie zwro-
tu do 50% kosztów poniesionych 
przez inwestora na zakup urządze-
nia wraz z montażem, przy czym 
równocześnie w regulaminie nie 
udzielania dotacji zastrzeżono, że 
nie może być to kwota wyższa niż 
2.500 zł.

Wnioski o udzielenie dotacji do 
budowy przydomowych oczysz-
czalni ścieków w roku bieżącym 
będą przyjmowane w Urzędzie 
Gminy Głowno (w pokoju nr 8) 
od 1 czerwca do 31 lipca, nato-
miast począwszy od roku 2018 na-
bory wniosków mają ruszać od 1 
kwietnia i trwać do 15 czerwca. 

W bieżącym roku dotacje może 
otrzymać 20 osób.  ewr

dotacja�będzie�
udzielana�w�formie�
zwrotu�do�50%�
kosztów.
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Bratoszewice |�ZS�Nr�2

Światowy Dzień Wody
Uczniowie klas II 
gimnazjum Zespołu Szkół 
Nr 2 w Bratoszewicach 
21 marca przeprowadzili 
akcję z okazji Światowego 
Dnia Wody.

W tym dniu młodzież wraz  
z nauczycielami przyszła do szko-
ły w niebieskich strojach. Akcja 
była jednym z punktów projek-
tu edukacyjnego ,,Ocalić plane-
tę Ziemię”. Uczniowie klasy IIa: 
Szymon Jęczkowski, Jakub Py-
tlos, Bartosz Pietrucha, Damian 
Miśkiewicz, Kacper Fiuczek, 

Adam Koślin przeprowadzili lek-
cje w klasach młodszych do-
tyczącą zanieczyszczeń wody  
i segregowania śmieci, natomiast 
uczniowie klasy IIb: Kacper Ko-
sma, Bartosz Walerych, Piotr Pel-
ski, Jakub Witczak, Dawid Ła-
pacz przeprowadzili lekcje na 
temat zanieczyszczeń powietrza  
i środowiska naturalnego. Zajęcia 
wzbudziły duże zainteresowanie 
wśród uczniów. Uczestnicy pro-
jektu mają zamiar kontynuować 
proekologiczne działania. Opie-
kunkami projektu są nauczycielki: 
Małgorzata Rutkowska i Bogusła-
wa Kosiorek.  opr. ljs

Głowno |�MOK
Spektakl  
na finał akcji 
charytatywnej

W czwartek, 6 kwietnia, o go-
dzinie 12.00 w Miejskim Ośrod-
ku Kultury w Głownie wystawio-
ny zostanie spektakl „Gwiazdy 
leśnej estrady”. Organizatorem 
przedstawienia jest Polskie To-
warzystwo Walki z Kalectwem  
z siedzibą w Kutnie, które co roku 
w ten sposób dziękuje za udział 
w prowadzonej przez siebie ak-
cji charytatywnej dla dzieci nie-
pełnosprawnych. Zebrane przez 
PTWzK pieniądze trafiają m.in. 
do Zespołu Szkół Specjalnych  
w Głownie. Wstęp wolny.  kl
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Uczniowie klas młodszych�(na�zdjęciu�w�nowej�szkolnej�ekopracowni)�odebrali�od�gimnazjalistów�lekcje�
dotyczące�zanieczyszczeń�wody,�powietrza�i�segregowania�śmieci.�

Głowno�|�Seminarium�Promocji�Zdrowego�Stylu�życia�w�SP�3

Uczniowie odżywiają się źle
Zdrowie nie jest wszystkim, 
ale wszystko bez zdrowia 
jest niczym – to pouczająca 
puenta humorystycznej 
etiudy wykonanej 
przez uczniów Szkoły 
Podstawowej Nr 3  
w czwartek, 23 marca, 
na otwarcie Seminarium 
Promocji Zdrowego 
Stylu Życia.

Cykl wykładów poświęconych 
dobrym codziennym nawykom to 
już w „Trójce” tradycja. Tegorocz-
ne seminarium było dwunastym  
z kolei. Placówka ta już od pięt-
nastu lat upowszechnia koncepcję 
szkoły promującej zdrowie. Tym 
razem tematem przewodnim był 
ruch i zdrowe żywienie. 

Bożena Jodczyk z Ośrodka 
Rozwoju Edukacji w Warszawie 
przedstawiła cele i założenia eu-
ropejskiego projektu HEPS (He-
althy Eating and Physical Activi-

ty in Schools – Zdrowe Żywienie 
i Aktywność Fizyczna w Szko-
łach). Projekt poświęcony jest 
sposobom walki ze zwiększają-
cą się gwałtownie częstością wy-
stępowania nadwagi i otyłości  
u dzieci oraz młodzieży, czyli ca-
łościowemu podejściu do zdrowia  
w szkole, m.in. przez propago-
wanie zmiany sposobu żywienia  
i zwiększenie aktywności fizycznej. 

Grażyna Jóźwiak z Powiato-
wej Stacji Sanitarno-Epidemiolo-
gicznej w Zgierzu omówiła m.in. 
wymagania w zakresie żywienia 
dzieci i młodzieży w ramach ży-
wienia zbiorowego. Na wstępie 
jednak zwróciła uwagę na to, że 
diety dzieci i młodzieży są często 
nieprawidłowe, charakteryzują się 
zbyt dużą zawartością niektórych 
składników pokarmowych, przy 
wyraźnych niedoborach innych,  

a ponadto u części dzieci ob-
serwuje się nadmierne spożycie 
żywności, co prowadzi do nadwa-
gi i otyłości. Taka dieta to nadmiar 
tłuszczu, węglowodanów prostych, 
m.in. z powodu spożywania dużej 
ilości produktów typu fastfood, sło-
dyczy i picia dużej ilości słodkich, 
gazowanych, sztucznie barwionych 
napojów. – Nadmiernie spożywa 
się też smażone i tłuste potrawy, 
dania są często zbyt słone, a żyw-
ność ogólnie zbyt wysoko przetwo-
rzona, posiłki przygotowywane na 
bazie koncentratów typu bulion, 
kostka, zupy instant, brakuje nato-
miast odpowiedniej ilości warzyw 
i owoców, mleka i jego przetworów 
oraz wody. To wszystko sprawia, 
że otyłość w ostatnich latach przy-
biera charakter globalnej epidemii  
– przytaczała wyniki badań Gra-
żyna Jóźwiak. 

W ramach dzielenia się doświad-
czeniami z dobrych praktyk wystą-
piły: Honorata Chojnacka, dyrektor 
Zespołu Szkół Podnadgimnazjal-
nych w Głuchowie, nauczycielki 
Magdalena Kępa i Justyna Nowak 
z Gimnazjum Nr 1 w Rawie Ma-
zowieckiej oraz dr Renata Plichta-
-Łazarska – wicedyrektor Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych nr 3 w 
Łowiczu. 

Oprócz dorosłych, swoje „pięć 
minut” na każdym z seminariów 
mają również uczniowie. Tym ra-
zem, oprócz wspomnianej już etiu-
dy „To, co ważne”, miłym dodat-
kiem do wykładów były popisy 
muzyczne i recytatorskie uczniów, 
a nawet absolwentów SP 3. W czę-
ści artystycznej udział wzięli: Oli-
wia Rybka kl.VI a, Adrian Cieślak 
kl. VI b, Antonina Łukasik kl. V 
a, Kornel Zwoliński kl. V b, Julian 
Tracz kl. V a, Igor Radzikowski kl. 
V a, Anna Szyda kl. III a, Szczer-
biak Amelia kl. III c oraz Zosia 
Tracz – licealista, absolwentka SP3. 
O odrobinę aktywności fizycznej  
w przerwie między prelekcjami za-
dbał nauczyciel wf Tomasz Będor. 

W ramach tegorocznych dzia-
łań związanych z promocją zdrowia 
SP nr 3 w Głownie ogłosiła rów-
nież konkurs „Opowiadanie o zdro-
wiu”. Pierwsze miejsce w młodszej 
kategorii wiekowej zajęła klasa II b 
z wychowawczynią Agnieszką So-
lińską za opowiadanie „Żelkowe 
Królestwo”, natomiast wśród klas 
starszych na pierwszą nagrodę za-
służyli szóstoklasiści z wychowaw-
czynią Dorotą Janeczek – autorzy 
„Narodziny przyjaźni”.  ljs

Głowno�|�Miejskie�Przedszkole�Nr�3

Uczniowie na gościnnych 
występach w przedszkolu
Drugiego dnia 
kalendarzowej wiosny,  
22 marca, dzieci  
z Miejskiego Przedszkola 
nr 3 w Głownie odwiedzili 
starsi koledzy – uczniowie 
pobliskiej Szkoły 
podstawowej Nr 3.

Goście z klasy II c ze Szkoły 
Podstawowej nr 3 przybyli pod 
opieką nauczycielki Aleksandry 
Wielogórskiej. Wystawili dla 
przedszkolaków „Bajkę o Pio-
trusiu, piesku Azorku i kotce Fi-
lemonce” z cyklu „Mądre bajki 
z całego świata”. Przy tej okazji 
mali widzowie mogli utrwalić 
wiadomości na temat własne-

go kraju, dotyczące godła, flagi, 
naszych sąsiadów i najważniej-
szych miejsc na mapie Polski. 
Spotkanie było też okazją do 
wspólnych wiosennych zabaw. 
Były zagadki, pląsy i piosenki  
o wiośnie. 

Goście mieli również za za-
danie dokończyć portret wiosny 
malowany, rozpoczęty wcześniej 
przez uczniów z klasy III c SP. 
Inspiracją do twórczej pracy sta-
ły się wiersze o tematyce wio-
sennej. Gotowy portret wszyscy 
mogą podziwiać w holu przed-
szkola. Było to pierwsze spotka-
nie uczniów z przedszkolakami 
w ramach cyklu bajek z mora-
łem. Gościom podziękowano za 
przybycie cukierkami.  oprac. ewr

Etiuda „To, co ważne”. Rodzina�otrzymuje�list,�z�którego�dowiaduje�się,�
że�właśnie�przyszło�do�niej�upragnione�szczęście.�
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Z wiosenną wizytą. uczniowie�klasy�ii�c�w�SP�3�w�głownie�odwiedzili�
przedszkolaków.
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Na altówce zagrała absolwentka�
Szkoły�Podstawowej�Nr�3��
w�głownie,�licealistka�Zofia�tracz.
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ZSLG Głowno�|�Ciekawe�warsztaty

Młodzież pisała 
porywające
scenariusze
Gdybyśmy żyli w Głownie z wyobraźni uczniów Zespołu 
Szkół Licealno-Gimnazjalnych, miastem wstrząsałyby 
przerażające zbrodnie, mnożyłyby się porwania,  
władze byłyby skorumpowane, policja i kler – umoczone  
w najgorsze przestępstwa, po ulicach krążyłyby widma 
dawno zmarłych mieszkańców, zgraje wilków-upiorów 
napadałyby na porządnych obywateli, po lasach odprawiałoby 
się pogańskie rytuały, a krwiożerczy Dąb Wolności 
rozszarpywałby gałęziami upojoną alkoholem młodzież...

Uff, na szczęście otaczają-
ca nas rzeczywistość jest, jakkol-
wiek nie idealna, to przynajmniej 
dużo mniej krwawa. Wstrząsają-
ce obrazy, które przytoczyliśmy, 
zostały wywołane z uczniowskich 
głów na bardzo ciekawych warsz-
tatach pisarskich, jakie 23 marca 
poprowadził w ZSLG Zbigniew 
Masternak, prozaik i autor scena-
riuszy filmowych. Kierunki, w ja-
kich podążyła wyobraźnia uczest-
ników zajęć, na pewno świadczą  
o tym, że kryminał, sensacja, thril-
ler i horror są chyba najpopular-
niejszymi gatunkami zarówno 
czytanych przez nich powieści, 
jak i oglądanych filmów. 

Wyjątkowe warsztaty zorgani-
zowano we współpracy z Miejską 
Biblioteką Publiczną w Głownie, 
a wzięli w nich udział chętni, za-

równo z grona uczniów Sportowe-
go Gimnazjum Powiatowego, jak 
i Liceum Ogólnokształcącego. Po 
krótkim wprowadzeniu, gość zle-
cił młodzieży napisanie scenariu-
sza, w którym ważną rolę odgry-
wałoby Głowno. Był to właściwie 
jedyny warunek, jaki prowadzący 

postawił uczestnikom. Mogli oni 
pracować indywidualnie lub gru-
powo. Pod koniec półtoragodzin-
nych zajęć odczytali na głos efek-
ty swojej pracy twórczej, które 
następnie zostały omówione przez 
prowadzącego. 

Nikt nie spotkał się z miażdżącą 
krytyką. Zbigniew Masternak do-
cenił fakt, że w warsztatach wzię-
ły udział osoby, które naprawdę 
miały na to ochotę. Poziom prac 
świadczył o ich dobrym przy-
gotowaniu do zadania, uwadze  
i umiejętnościach płynnego wy-
powiadania się w formie pisem-
nej. Każdy scenariusz nagradzano 
brawami, a jeden – nawiązujący 
do żydowskiej przeszłości miasta 
– spodobał się Zbigniewowi Ma-
sternakowi szczególnie. Stworzy-
ła go grupa gimnazjalistek w skła-
dzie: Kalina Stanik i Aleksandra 
Szczypkowska z klasy II b oraz 

Paulina Krawiec, Sandra Kuźmiń-
ska i Oliwia Mazurkiewicz z kla-
sy II a. 

Ich historia opowiadała o waka-
cyjnym pobycie rodzeństwa u star-
szej ciotki z Głowna, która zleciła 
dziewczynie, w zamian za drobne 
sumy, pozostawianie codziennie 
tajemniczych listów w umówio-
nym miejscu, o przyjaźni jej bra-
ta z dziwnym kolegą, o odkrytym 
na strychu pamiętniku i tym, co  
z tego wynikło... Dalej zdradzać 
nie będziemy, bo być może historia 
ta zostanie sfilmowana? Taka su-
gestia padła ze strony prowadzące-
go. Wszystkie autorki wyróżnionej 
przez pisarza opowieści otrzymają 
piątki z języka polskiego. 

Realizacji filmowej zapewne 
doczeka się scenariusz zainspiro-
wany legendą miejską o zjawach 
znad podgłowieńskiego Czarnego 
Stawu, a napisany przez większą 

grupę gimnazjalistów z klasy III a 
w składzie: Jan Redo, Karol Kie-
rus, Aleksandra Anna Goszczyń-
ska, Julia Wika, Patrycja Kluska, 
Miłosz Wypych, Filip Szremski  
i Paweł Pośpiech. Historię tę chce 
sfilmować Hubert Janicki z klasy 
III b. 

– Ta grupa tak bardzo zainspiro-
wała się spotkaniem z panem Ma-
sternakiem, że postanowiła sama 
nakręcić film. Wyjaśnili też pro-
wadzącemu, że chodziło o Czarny 
Staw pod Głownem i zarzekali się, 
że legenda o zjawach jest prawdzi-
wa – powiedziała nam po warszta-
tach polonistka z ZSLG Matylda 
Muszyńska. 

Warto wspomnieć, że Zbigniew 
Masternak zwrócił też uwagę  
na ciekawe powiązanie scenariu-
sza odczytywanego przez Jakuba 
Guzka z klasy maturalnej z mic-
kiewiczowskimi „Dziadami”. 

Do pomysłu proponowanych 
realizacji filmowych pozytywnie 
odniosła się też obecna w finało-
wej części warsztatów dyrektor 
ZSLG Anna Lewandowska, któ-
ra przypomniała, że absolwen-
tem LO w Głownie jest reżyser 
i wykładowca łódzkiej filmów-
ki Ryszard Brylski. Przy okazji 
spotkania z żywo zainteresowa-
ną literaturą grupą uczniów, dy-
rektor ZSLG poinformowała ich 
o pozyskanej przez szkołę dota-
cji w kwocie 15 tys. zł na wzbo-
gacenie szkolnego księgozbioru. 
Młodzież może wpisywać swoje 
propozycje na „listę życzeń” w bi-
bliotece. 

Zbigniew Masternak przepro-
wadził warsztaty dla młodzieży  
z Głowna po raz pierwszy. Podob-
ne zajęcia realizuje w różnych miej-
scach Polski. Sam jest reportażystą, 
autorem scenariuszy filmowych 
oraz powieści (np.: „Jezus na pre-
zydenta! Nowela filmowa”, „Nę-
dzole”, „Chmurołap”, „Niech żyje 
wolność”), a także piłkarzem. Po-
chodzi ze wsi Piórków w Górach 
Świętokrzyskich. Jego kuzynem 
jest bokser Mateusz Masternak. ewr

Warsztaty z pisania scenariuszy.�Na�pierwszym�planie�gimnazjalistki�z�klas�drugich�wyróżnione�przez�
prowadzącego�Zbigniewa�Masternaka.�Od�lewej:�aleksandra�Szczypkowska,�Kalina�Stanik,�Paulina�Krawiec��
i�Oliwia�Mazurkiewicz.
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wyróżnionej��
przez�pisarza�
opowieści�otrzymają�
piątki�z�języka�
polskiego.�

Zbigniew Masternak omawia��
z�uczestnikami�efekty�ich�pracy.�
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Punkt zapalny
Dwukadencyjność
podzieliła radnych
ze Strykowa. str. 38

ReKLaMa

Głowno�|�Szkoła�Podstawowa�nr�2

Dwójka z utęsknieniem
czeka na remont
Nie od dziś wiadomo, że najnowszy w Głownie budynku placówki oświatowej, czyli gmach 
Szkoły Podstawowej nr 2, znajduje się w fatalnym stanie. Jest jednak szansa na to, że w 2018 
roku „Dwójka” wreszcie doczeka się remontu.

Nowy segment dydaktyczny 
szkoły oddano do użytku w 1998 
roku, za czasów burmistrza Grze-
gorza Józwika. Kolejne otwiera-
no już za burmistrza Wojciecha 
Brzeskiego, w latach 2003 i 2005. 
W roku 2006 oddano do użytku 
halę sportowo-widowiskową.

Już na etapie projektowania 
budynku, a później jego wyko-
nania, pojawiały się kontrower-
sje co do niektórych rozwiązań 
m.in. odwodnienia. Po zakończo-
nej budowie na światło dzienne 
wychodziły kolejne usterki, które 

naprawiano. Po plajcie wykonaw-
cy i inwestora zastępczego (fi rmy, 
która na zlecenie miasta nadzo-
rowała inwestycję) egzekwowa-
nie gwarancji stało się niemal 
niemożliwe, a stan techniczny bu-
dynku pogarsza się z roku na rok.

Do budynku w wielu miej-
scach przecieka woda, w związku 
z czym tynk odpada gdzieniegdzie 
całymi płatami. Wilgoć powoduje 
też odpadanie kasetonów, puch-
nięcie parapetów, odchodzenie 
farby i temu podobne problemy. 
Największym jednak kłopotem, 
z którym musi się borykać szko-
ła, to kwestia tego, że zimą jest
w niej zimno, a latem – gorąco.

Jak wiadomo, miasto liczy na 
to, że w ramach inwestycji współ-
fi nansowanych z Łódzkiego Ob-

szaru Metropolitalnego, udałoby 
się przeprowadzić w „Dwójce” 
szeroko zakrojoną termomoder-
nizację. O tym, co miałoby się 
w szkole zmienić, opowiadał na 
posiedzeniu Komisji Gospodar-
ki i Budżetu 27 marca projektują-
cy nowe rozwiązania dla budynku 
Krzysztof Hemka.

Projektant zdradził, że koniecz-
na będzie m.in. docieplenie ścian 
i dachu, wymiana okien, pomp 
ciepła, kotłów c.o. itp. Wymiany 
wymagać będą także rdzewieją-
ce stalowe ramy okienne. Znikną 
także niespełniające swoich funk-
cji markizy, które zapewne zosta-
ną zamienione na żaluzje lub ro-
lety. Nadmieńmy, że w ramach 
remontu bez zmian ma pozostać 
strona wizualna budynku, czyli 

stosowana kolorystyka elementów 
(biała z elementami niebieskimi 
i czerwonymi).

Co bardzo istotne, rozwiązany 
zostanie problem nieszczelnych 
świetlików, którymi do środka 
dostaje się woda. W większości 
zostaną one zdjęte z konstrukcji 
i wymienione na nowe, w alumi-
niowych ramach. Projektant su-
geruje także, aby zmienić sposób 
ogrzewania szkoły i hali i zamiast 
jednej kotłowni, stworzyć dwie. 
Jedna ogrzewałaby szkołę, druga 
halę. 

Obecna na posiedzeniu jeszcze 
do września zeszłego roku dyrek-
tor Szkoły Podstawowej nr 2,  wi-
ceprzewodnicząca Rady Miejskiej 
Beata Pilarska prosiła, aby prze-
prowadzić remont porządnie, na-

wet kosztem większych wydat-
ków. – Zróbmy to raz, a porządnie, 
żeby za 10 lat znów nas ktoś nie 
klął – powiedziała. Krzysztof 
Hemka zapewnił, że proponowa-
ne rozwiązania sprawią, że nie 
trzeba będzie dokładać już kolej-
nych pieniędzy, uczniowie i na-
uczyciele będą mogli pracować 
w komforcie, a jednocześnie speł-
nione będą wszystkie normy doty-
czące oszczędności ciepła.

Na komisji rozmawiano także 
o potencjalnej gwarancji za wyko-
nane prace, tak, aby w przyszłości 
znów nie narazić się na problemy. 
Kierownik Referatu Infrastruktury 
Technicznej Urzędu Miejskiego 
Arkadiusz Janiak nie ukrywał, że 
im dłuższa gwarancja, tym więcej 

trzeba będzie za wykonanie zapła-
cić (szacuje się, że termomoder-
nizacja może kosztować ponad 
2 miliony złotych – przyp. red.). 
Krzysztof Hemka zasugerował 
z kolei, żeby nie tyle koncentro-
wać się na długości gwarancji, 
a regularnie z niej korzystać i sto-
sunkowo często robić w jej ra-
mach przeglądy.

Kiedy inwestycja ma szansę 
się rozpocząć? To trudno dokład-
nie określić. W najbliższym cza-
sie konieczne będzie uzyskanie 
pozwolenia na budowę. Wnio-
sek o dofi nansowanie inwestycji 
w ramach ŁOM ma zostać złożo-
ny w drugim kwartale tego roku. 
W magistracie mają nadzieję na 
rozpoczęcie prac w 2018 roku. 

Ściany w SP2�–�tak�wyglądają�w�niektórych�miejscach:�spuchnięty�tynk�odpada�razem�z�farbą. W środku budynku�można�dostrzec�nawet�żywą�roślinność.�
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Stryków |�Strajk�nauczycieli

Widmo utraty pracy, 
choć odsunięte, to jednak straszy
Do ogólnopolskiego strajku nauczycieli przyłączyła się 
ponad połowa placówek z terenu miasta i gminy Stryków. 
W dwóch szkołach podstawowych, czyli w SP 1 
w Strykowie i SP w Koźlu, strajkowało 25 osób, a w dwóch 
zespołach szkół, czyli Zespole Szkół Nr 1 w Strykowie 
i Zespole Szkół nr 2 w Bratoszewicach – 22 osób. 

W piątek, w samo południe, wy-
braliśmy się do największej z pla-
cówek, czyli Zespołu Szkół Nr 1 
przy ul. Targowej 21 w Strykowie, 
by porozmawiać ze strajkującymi 
nauczycielami o tym, które z ogól-
nopolskich postulatów ZNP są dla 
nich najważniejsze tu i teraz, czy-
li w momencie, kiedy uchwała do-
tycząca nowej sieci szkół na tere-
nie miasta i gminy Stryków została 
już podjęta i to bez mrugnięcia oka 
łódzkiego Kuratora Oświaty, który 
w przypadkach innych samorzą-
dów wnosił swoje uwagi. 

Tworzące komitet strajkowy: 
Ewelina Korona-Sochaczewska, 
Renata Tomczak i Kinga Kołacka 
w rozmowie z nami sięgnęły naj-
pierw do ogólnopolskiej genezy 
protestu. 

– Jesteśmy ogólnie przeciw-
ko nieuzasadnionej rewolucji 
w oświacie. Nie można tu mó-
wić o reformie, bo reformujemy 
wówczas, kiedy coś kuleje, a my 
uważamy, że system był dosko-
nalony, podstawy programowe 
były zmieniane, zmieniane były 
podręczniki, kilka lat temu do-
szło do udoskonalenia formuły 
sprawdzianu szóstoklasisty i eg-
zaminów gimnazjalnych, więc 
właściwie wszystko szło ku do-
bremu – mówi Ewelina Korona-
-Sochaczewska. 

Polonistka patrzy na zapro-
ponowane zmiany w systemie 
oświaty przez pryzmat swo-
jej klasy, jest wychowawczynią 
piątoklasistów. – Są tam dzieci, 
które poszły do szkoły jako sze-
ściolatki, więc pójdą do liceum 
po ośmioklasowej szkole w wie-
ku 13 lat, zatem skończą liceum 
i będą zdawać maturę mając lat 
17, czyli jeszcze nie do koń-
ca będą dojrzali, by wybrać so-

bie kierunek studiów i wchodzić 
w dorosłość – mówi strajkująca 
nauczycielka. 

Do obaw o utratę pracy, jeśli 
nie od razu, to w perspektywie 
czasu, ale również resortowych 
zapowiedzi podwyżek, które 

przez strajkujących nazywane są 
obniżkami, nawiązała w rozmo-
wie z nami nauczycielka Renata 
Tomczak. – Na dzień dzisiejszy 
na terenie naszej gminy udało się 
tak to wszystko zorganizować, że 
nie ma zwolnień, ale to jest tylko 

na ten rok. Przyszły rok i kolejny 
będą już zupełnie inne. Wielu na-
uczycieli, niestety, ale będzie tra-
ciło pracę. Minister Anna Zalew-
ska twierdzi, że będą podwyżki 
dla nauczycieli, ale jednocześnie 
obcina dodatki, w praktyce pod-

wyżka będzie niższa niż to, co 
zostanie nam zabrane – mówi 
Renata Tomczak. 

O poczuciu sensu przepro-
wadzania strajku w momencie, 
kiedy reforma jest już faktem, 
rozmawialiśmy z kolei z Kingą 
Kołacką. – Gdybyśmy mieli po-
czucie, że ten strajk nic nie zmie-
ni, to prawdopodobnie byśmy 
z niego zrezygnowali. Natomiast, 
jeżeli nawet niewiele się zdarzy, 
to najważniejsze jest to, że po-
kazujemy naszą niezgodę na to, 
co się planuje. Nie chcemy, żeby 
dzieci były królikami doświad-
czalnymi tej reformy, a posyła-
jąc uczniów z szóstej do siódmej 
klasy po prostu eksperymentuje-
my. Po to, aby reforma była sku-
teczna, należy wprowadzać ją 
na początku procesu edukacyjne-
go, a nie w trakcie – mówi Kinga 
Kołacka. 

Ze swojego doświadczenia 
wie, że niektórzy uczniowie mie-
li już swoje plany, chcieli iść do 
konkretnych gimnazjów, do kon-
kretnych klas, a teraz muszą 
z tego zrezygnować. 

Strajkujący nauczyciele w roz-
mowie z nami położyli również 
nacisk na to, że, ich zdaniem, 
społeczeństwo jest w nieodpo-
wiedni sposób informowane o re-
formie. – Frazesy typu: „Histo-
ria wstanie z kolan” albo „Będzie 
nowocześnie, bo będziemy uczyć 
metodą projektową” nie są praw-
dziwe. Tylko ci, którzy są prak-
tykami, wiedzą, że w rozrachun-
ku pięcioletnim tej historii będzie 
mniej niż w rozrachunku lat sze-
ściu, a projekty są czymś stoso-
wanym w edukacji już od wielu 
lat – mówi Ewelina Korona-So-
chaczewska. 

O istocie strajku i jego lokalnych aspektach rozmawiały�z�nami�tworzące�komitet�strajkowy�ZS�Nr�1�
w�Strykowie:��ewelina�Korona-Sochaczewska,�Kinga�Kołacka�i�Renata�tomczak.�Na�zdjęciu�też�szef�
strykowskiego�ZNP�Marek�Nowicki.�
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Decyzja, która wiele mówi o gminie Głowno... dorota�Kulawczyk�oświadcza,�że�rezygnuje�z�przewodniczenia�
komisji�rewizyjnej.�
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Gmina Głowno�|�Poważne�problemy�na�linii�rada�–�urząd�gminy

Dorota Kulawczyk rezygnuje 
z przewodniczenia komisji rewizyjnej 
Trudna współpraca 
z Urzędem Gminy Głowno 
oraz problemy 
z łączeniem obowiązków 
samorządowych z pracą 
zawodową przesądziły 
o rezygnacji radnej Doroty 
Kulawczyk z funkcji 
przewodniczącej gminnej 
komisji rewizyjnej.

Oświadczenie woli w tej spra-
wie radna wygłosiła na sesji Rady 
Gminy Głowno 30 marca, a for-
malnie uchwałą jej decyzja ma zo-
stać przyjęta na sesji kolejnej. 

Ostatnie posiedzenie komisji 
rewizyjnej przed rezygnacją prze-
wodniczącej odbyło się 15 mar-
ca. W planie pracy komisja miała 
uchwalony m.in. punkt „kontrola 
Środowiskowego Domu Samo-
pomocy w Woli Zbrożkowej w za-
kresie rozliczenia przekazywanych 
dotacji w 2016 r.”. Jednak w toku 
przygotowań do posiedzenia, po 
uwadze ze strony Urzędu Gminy, 
że komisja nie może przeprowa-
dzić takiej kontroli, ten punkt po-
rządku obrad został zmieniony na 
informację na temat bieżącej dzia-
łalności ŚDM oraz na temat wyko-
rzystania dotacji przekazanej przez 
wojewodę łódzkiego na rozbudo-
wę tej placówki. 

Ostatecznie, po dyskusji, punkt 
ten zdjęto z porządku obrad, 
a na przewodniczącą spadła odpo-
wiedzialność za naruszenie usta-
wy samorządowej poprzez zmia-
nę planu pracy komisji, do czego 
uprawniona jest jedynie rada gmi-

ny. Powodem, dla którego w opi-
nii radcy prawnego urzędu Iwo-
ny Urban, komisja rewizyjna nie 
mogła dokonać kontroli ŚDS-u 
był fakt, że istniał on jako jednost-
ka organizacyjna gminy jedynie 
„na papierze”, bowiem formalnie 
jego prowadzenie na zasadzie po-
wierzenia zadania realizuje Sto-
warzyszenie Centrum Wspierania 
Inicjatyw z siedzibą w Olszowcu. 
Komisja rewizyjna nie może nato-
miast przeprowadzić kontroli sto-
warzyszenia. 

Z uwagi na wątpliwości prze-
wodnicząca komisji rewizyjnej 
wystąpiła do mecenas na piśmie 
z prośbą o informacje w jakim 
zakresie komisja ta może prze-
prowadzić kontrolę w ŚDS.

W piśmie zwrócono uwagę, 
że taka kontrola miała miejsce w 
2013 r. i zapytano dlaczego wów-
czas nie zgłoszono do niej za-
strzeżeń. 

W odpowiedzi na to pismo 
mecenas Urban napisała, że ko-
misja może skontrolować jedy-

nie powierzone stowarzyszeniu 
zadanie. 

Skutkiem tej sprawy jest re-
zygnacja Doroty Kulawczyk 
z funkcji przewodniczącej ko-
misji rewizyjnej, zaanonsowa-
na nst. słowami: – Rzekomo 
według urzędu kontrola ta nie 
powinna się odbyć, gdyż Rada 
Gminy nie ma uprawnień do 
kontrolowania Środowiskowe-
go Domu Samopomocy. W tej 
kwestii urząd gminy kilkakrot-
nie zmieniał zdanie. str. 38



Aktualności
KRóTKO I NA TEMAT
KRZySZtOF�MiKLaS

12 �www.lowiczanin.info6�kwietnia�2017������nr 14

ReKLaMa

Po zmianach w prawie�|�właściciele�sami�tną�drzewa

W mieście nie ma 
masowej wycinki
Nadal obowiązują wprowadzone od 1 stycznia liberalne przepisy regulujące 
wycinanie drzew na prywatnych nieruchomościach. Właściciele nie muszą uzyskiwać 
administracyjnej zgody, którą dawniej wydawała gmina, o ile posesja nie znajduje się 
m.in. w strefi e ścisłej ochrony konserwatorskiej. W samym Łowiczu ta zmiana prawa 
nie spowodowała masowego usuwania drzew, inaczej jest na terenie gmin wiejskich.

Na terenie Łowicza dość trud-
no znaleźć drastyczny przykład 
usunięcia wiekowych, zdrowych 
drzew. Jeden, na który trafi li-
śmy, dotyczy trzech dębów, któ-
re rosły na posesji w sąsiedztwie 
ulicy Jana Pawła II. Inspektor 
w Wydziale Spraw Komunalnych 
łowickiego ratusza Beata Podsę-
dek, zajmująca się tematyką drzew, 
potwierdziła nam, że wcześniej 
właściciele starali się kilkakrotnie 
o zgodę na ich wycięcie. Urząd 
konsekwentnie tej zgody odma-
wiał, bo drzewa nie kwalifi kowa-
ły się, aby je usunąć, brakowało 
na to przekonującego argumentu. 
Dęby były natomiast poddawa-
ne pielęgnacyjnym cięciom, m.in. 
na zlecenie energetyków – gałęzie 
zagrażały linii niskiego napięcia, 
która pod nimi przebiega.

Po wejściu zmian w prawie 
właściciele dostali w tym wzglę-
dzie wolną rękę. – Nie rozumiem 
tego, drzewa były zdrowe, spokoj-
nie mogły stać jeszcze przez wiele 
dziesiątek lat i nie stanowiłyby za-
grożenia – powiedziała nam oso-
ba związana z pielęgnacją zieleni. 
– Rozumiem obawy, że w czasie 
wichury te dęby mogły potencjal-
nie wyrządzić szkodę, ale z mo-

jego doświadczenia wiem, że tak 
silne drzewa jak dęby nie zosta-
łyby wyrwane z korzeniami, co 
najwyżej zostałby ukręcony im 
wierzchołek. Szybciej wiatr ze-
rwałby dachy z domów niż wy-
wrócił któreś z tych drzew – do-
daje. Dęby miały po około 100 
lat, jeden z nich prawdopodobnie 
około 150. 

Taki przypadek więc się zda-
rzył, ale należy – w mieście – ra-
czej do wyjątków. Po 1 stycz-
nia nie odczułem boomu w ilości 
zleceń na wycięcie drzew – po-
wiedział nam Leszek Szychow-
ski, prowadzący fi rmę Rodzi-
na Szychowskich, zajmującą się 
pielęgnacją, jak i usuwaniem 
drzew. – Faktycznie zaintereso-
wanie wzrosło, ale mogę je ocenić 
na około 10% większe niż daw-
niej. Wiele osób zwraca się jednak 
do niego z zapytaniem czy drze-
wo, które mają na posesji, mogą 
bez przeszkód wyciąć – więc za-
interesowanie jest, choć zaintere-
sowani wolą to zrobić sami.

Łatwość nie oznacza, 
że wszystko wolno
Szychowski dodaje, że warto 

dobrze poznać zmienione przepi-

sy, bo, zagłębiając się w nie, oka-
zuje się, że właściciel wprawdzie 
może więcej niż dawniej, ale są 
też obostrzenia i nieroztropnością 
można sobie zaszkodzić. Dobrze 
też jest, jego zdaniem, wiedzieć, 
że od 1 marca obowiązuje okres 
ochronny dla ptaków lęgowych, 
a to oznacza, że nie wolno nisz-
czyć ich miejsc lęgowych, w tym 
gniazd. Dlatego przed wycięciem 
drzewa warto udokumentować 
na zdjęciach, że na drzewie 
gniazd nie ma i dopiero je wy-
ciąć. Aby wyciąć drzewo zasie-
dlone przez ptaki lęgowe, po-
trzebna jest zgoda Regionalnej 
Dyrekcji Ochrony Przyrody, a ta 
zazwyczaj jest negatywna.

ludzie chcą 
ciąć samemu
W sklepie w Domu i w Ogro-

dzie w Łowiczu po 1 stycznia 
„ruszyło na całego” ostrzenie 
łańcuchów pilarek. Adam Ci-
chal, mechanik pracujący w tym, 
jednym z najdłużej działających 
w Łowiczu sklepów ogrodni-
czych, powiedział nam, że zainte-
resowanie wzrosło przynajmniej 
o 50%. – Zainteresowanie klien-
tów nie ogranicza się wyłącznie 

Pawłowy siew
W miniony piątek, ostatnie-

go dnia marca, razem z tysią-
cem, a może dwoma tysiącami 
osób towarzyszyłem na warszaw-
skim Cmentarzu Bródnowskim 
w ostatniej drodze mojemu przy-
jacielowi, ś.p. Pawłowi Zarzecz-
nemu. Większość tych, którzy szli 
w kondukcie żałobnym Pawła 
osobiście nie znała, bo i znać nie 
mogła. A jednak przyjechali. Na 
własny koszt i poświęcając wła-
sny czas. Nawet z miejscowości 
położonych daleko od Warszawy. 
Wiem o tym, bo z kilkoma roz-
mawiałem. 

Paweł był bowiem taką osobą, 
obok której obojętnie przejść się 
nie dało. Albo się go w pełni ak-
ceptowało, a nawet Jego inteligen-
cją i erudycją zachwycało, albo 
wręcz odwrotnie. Miał też nie-
zwykłe, często czarne, poczucie 
humoru, więc gdyby pogrzeb od-
bywał się dnia następnego, w so-
botę, pierwszego kwietnia, można 
byłoby pomyśleć, że to okrutny, 
choć primaaprilisowy, żart 
w Jego wykonaniu. Od dawna 
prosił jednego ze swoich dzien-
nikarskich przyjaciół, by ten na-
pisał dla niego mowę pogrzebo-
wą. – Bo widzisz – tłumaczył 
zdziwionemu takim ekscentrycz-
nym żądaniem koledze – będę już 
wcześniej wiedział, co powiesz na 
moim pogrzebie, a tak to możesz 
powiedzieć coś, co byłoby może 
bezsensowne, głupie albo nie-
prawdziwe.

– Zawsze był szczery – napisa-
ła we wspomnieniu na piłkarskim 
portalu weszlo.com jego nadzwy-
czajnie zdolna córka, Paulina, 
studiująca w Londynie. – A ta-

kich albo się kocha albo nienawi-
dzi – dodała. Nie jest pewnie ele-
gancko pisać w takim momencie 
o sobie, ale ta cecha charakteru 
była dla nas obu wspólna. Pewnie 
dlatego nadawaliśmy na tym sa-
mym, a przynajmniej zbliżonym, 
zakresie fal. Dwadzieścia pięć lat 
temu w gazecie, a potem wielo-
krotnie w telewizji. Ostatnio na 
antenie Telewizji Republika, któ-
ra miała w planach nasz wspólny, 
cotygodniowy program sportowy. 

Mieliśmy nadzieję na wielo-
letnią wspólną pracę w prawico-
wym dzienniku „Nowy Świat” 
na samym początku lat dzie-
więćdziesiątych, w którym ja by-
łem szefem działu sportowego, 
a Paweł pierwszym piórem tego 
działu. Niestety, wojenki poli-
tyczne z Wielkim Pałacem czy-
li prezydentem Lechem Wałęsą 
i jego „kapciowym” Mieczysła-
wem Wachowskim wyszły bo-
kiem gazecie, która miała być 
polskim „Le Figaro”. I po półto-
ra roku „Nowy Świat” przestał 
wychodzić, a raczej został znisz-
czony. Wtedy właśnie powstało 
powiedzenie „kto nie z Mieciem 
– tego zmieciem”, a jak się potem 
miało pokazać, Wałęsa miał co 
nieco do ukrycia, zaś Wachow-
ski był w tym ukrywaniu personą 
najważniejszą.

Szczerość często nie popłaca, 
o czym wielokrotnie się przeko-
nałem. Nawet w tych skromnych, 
łowickich felietonach, nie mówiąc 
o setkach transmisji i programów 
telewizyjnych czy radiowych. Ale 
gdyby ktoś zaproponował mi za-
branie się z wehikułem czasu 
i cofnięcie o kilkadziesiąt lat, to 

pewnie niewiele bym zmienił. 
A już na pewno nie zmieniłbym 
żony. Ani drogi zawodowej, choć 
inne zawody i zajęcia też potra� ą 
być ambitne i atrakcyjne.

Ze swoją szczerością pewnie 
niewiele bym zdziałał w polity-
ce, która często mnie pociągała. 
– Szybko wiele osób by cię znie-
nawidziło – stwierdziła moja 
żona – bo walisz prawdę prosto 
z mostu. A w polityce trzeba, jak 
to mówią, politycznie. Czyli na 
okrągło. Mówić tak, by nic nie po-
wiedzieć.

Jak słucham na różnego ro-
dzaju konwentyklach niektó-
rych naszych lokalno-central-
nych polityków to takie właśnie 
odnoszę wrażenie. Mówienie 
o d… Maryni czyli o wszystkim 
i o niczym. Dlatego rzadkim po-
wiewem świeżości, szczerością 
i mówieniem konkretami miło 
zaskakują mnie niektórzy posło-
wie zgrupowani wokół Pawła 
Kukiza (coś ostatnio w moich fe-
lietonach dużo Pawłów; przed ty-
godniem i dzisiaj, ale jakże różne 
to osoby). Konsekwentnie udo-
wodniają, że chodzi im o dobro 
Polaków, a nie o partykularny, 
partyjny czy (nie daj Boże) pry-
watny interes, co szczególnie moc-
no pokochali politycy ugrupowań 
rządzących w poprzednich ośmiu 
latach. Dlatego ze szczególną 
uwagą będę chciał wysłuchać, co 
ma łowiczanom do powiedzenia 
młody, ledwie 30-letni, ale bardzo 
poukładany, poseł Tomasz Rzym-
kowski z bliskiego nam Kutna. 
A spotkanie z nim już w najbliższy 
poniedziałek o 17-tej w restaura-
cji „Polonia” na Starym Rynku. 
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do ostrzenia, od początku roku  
w podobnej skali wzrosło zainte-
resowanie zakupem części do pi-
larek czy ich naprawą – mówi. 
Nie zauważył jednak zwiększo-
nej sprzedaży samych pilarek.  
– Ci, którzy chcieli ją mieć pod ręką 
w domu, już ją sobie kupili, z dru-
giej strony słyszałem w mediach  
o przypadkach, gdy po 1 stycz-
nia w dużych sieciowych sklepach 
okazało się, że sprzedali wszystkie 
piły, jakie mieli na stanie.

Z rozmów z klientami wyni-
ka, że zazwyczaj decydowali się 
na to, aby samemu wyciąć drze-
wo na swojej posesji i zazwy-
czaj chodziło o cięcia porządko-
we. Zrobienie tego we własnym 
zakresie jest znacznie tańsze niż 
zlecenie firmie, zwłaszcza gdy 
ma się własną piłę spalinową.

Siła słów prezesa
Zdaniem Marcina Bieguszew-

skiego, szefa firmy Makro-Flora, 
także zajmującego się pielęgna-
cją drzew, po 1 stycznia na tere-
nie Łowicza nie nastąpiło masowe 
wycinanie drzew, choć zaintereso-
wanie usuwaniem ich jest większe 
niż dawniej, Bieguszewski odczuł 
to w zleceniach. – Co ciekawe, po 
Nowym Roku nie było to aż tak 
mocno zauważalne, zmieniło się 
to, i to wyraźnie, w momencie, 
gdy w mediach Jarosław Kaczyń-

ski powiedział, że nie podobają 
mu się zmiany w przepisach doty-
czących usuwania drzew i należy 
je natychmiast zmienić. – zauwa-
ża Bieguszewski. – Zaraz po tych 
słowach miałem bardzo dużo tele-
fonów. Sądzę, że właściciele nie-
ruchomości przerazili się, że już 
nie wytną tak łatwo niechcianego 
drzewa.

Wycinają ci, którym 
nie chciało się pisać 
wniosków
Marcin Bieguszewski zauważa 

jednak, że wcześniej wiele osób 
narzekało na przepisy, a nawet 
nie próbowało wystąpić o zgodę 
na wycięcie drzewa, gdyż ozna-
czało to konieczność pobrania  
z internetowej strony ratusza 
wniosku i złożenie go w urzę-
dzie, wraz z mapą i zaznaczonym 
na niej drzewem.

Czasami on sam pomagał za-
interesowanym taki wniosek 
napisać i złożyć. – Myślę, że 
w pierwszej kolejności za piłę 
chwycili ci, którzy kiedyś po-
sadzili na przykład pod domem 
świerk, a ten z czasem rozrósł 
się, zacienia na swojej pose-
sji drzewo, które sprawiało inne 
problemy. I to często są głów-
nie ci, którym nie chciało się iść  
z wnioskiem do ratusza – oce-
nia. Dodaje, że na wycięcie drze-
wa decydują się niekiedy także 
ci, którzy uważali za problem 
sprzątanie liści.

Rocznie ratusz wydawał do-
tąd około 200 decyzji, w któ-
rych wyrażał zgodę na usunięcie 
drzewa, w liczbie tej ujęte są jed-
nak także firmy, jak i np. Łowic-
ka Spółdzielnia Mieszkaniowa.  
– Większość wniosków była roz-
patrywana pozytywnie – mówi 
nam inspektor Beata Podsędek 
z ratusza.

Na wsiach  
tnie się więcej
Sekretarz gminy Nieborów 

Adam Janiak nie zauważył, aby 
rolnicy z terenu gminy wycina-
li dużo więcej drzew niż w mi-
nionych latach, ale ma świado-
mość, że wycinanie odbywa się 
poza wiedzą urzędu, który nie 
ma obowiązku tego monitoro-

wać. Urząd gminy nie odebrał też 
żadnych skarg od mieszkańców 
na takie działania. Uważa, że jest 
spokojnie, zresztą jak podkreślił  
w minionych latach zdecydowa-
na większość wniosków składa-
nych w tej sprawie była rozpa-
trywana pozytywnie, bo gmina 
starała się szanować prywatny in-
teres właściciela gruntu. 

Z kolei mieszkaniec Bełchowa 
Osiedla w tej gminie powiedział 
nam, że po 1 stycznia, zarówno  
na osiedlu, jak i w okolicy, nie 
milkną piły, drzew wycina się dużo 
więcej niż wcześniej. – „Piły po-
szły w ruch” można powiedzieć  
– opisuje. – Moje zdanie w sprawie 
zmian, które umożliwiły wycina-
nie drzew, jest jedno: – te przepisy 
są durne. Jeżdżąc po okolicy ciągle 
widzę miejsca, gdzie drzewa jesz-
cze niedawno rosły, a dziś ich nie 
ma. Choć z drugiej strony nie jest 
mi żal topól, bo te drzewa to chwa-
sty, wycięte zostały też brzozy przy 
ośrodku zdrowia, które sprawiły 
bardzo dużo problemów, bo były 
przechylone.

Radny powiatowy Stanisław 
Olęcki, który przed laty piasto-
wał funkcję miejskiego ogrodni-
ka, zauważa na terenach wiejskich 
wzmożone wycinanie drzew, choć 
zastrzegł, że nie ma ono charakte-
ru powszechnego. – Przejeżdżając 
przez wsie widzę może nie tyle 
wycinane drzewa, co zgromadzo-
ne na podwórzach drewno pocho-
dzące z wycinek. To też o czymś 
świadczy. 

Nie ma 
„barbarzyństwa”  
w wycince 
Sekretarz gminy Kocierzew 

Płd., Zbigniew Żaczek, powie-
dział nam, że z jego obserwacji, 
odkąd weszła zamiana przepisów 
związanych z wycinką drzew, wy-
nika, że ilość wycinek na terenie 
gminy mogła nieznacznie wzro-
snąć, jednak jego zdaniem nie 
dzieje się w tym temacie nic nie-
pokojącego. Jak podkreśla, do tej 
pory 98% mieszkańców występo-
wała o zgody na wycinkę drzew, 

bardzo nieliczne były przypadki 
gdy ktoś robił to bez zezwolenia.

Od przewodniczącego Rady 
Gminy Łowicz Grzegorza Kozy 
usłyszeliśmy, że w rejonie jego 
miejsca zamieszkania (Popów)
oraz na pozostałych terenach gmi-
ny Łowicz obserwuje porządkowe 
wycinki drzew. Jak podkreśla, nie 
są to gatunki szlachetne, a pospo-
lite topole i olchy. Wycięcie po-
jedynczych ich sztuk obserwuje 
wzdłuż Bzury. – Nie ma jednak 
w tym zakresie „barbarzyństwa”. 
Więcej szkół powodują bobry niż 
mieszkańcy – przekonuje Grze-
gorz Koza, zapytany o skalę wy-
cinek.

Tylko tych starych, 
dziuplastych wierzb 
szkoda
Jeden z myśliwych z terenu 

gminy Zduny powiedział nam, 
że tnie się dużo więcej niż wcze-
śniej. – Z tego co widzę, rolnicy 
wzięli się za porządki na swoich 
podwórkach. Usuwane są drze-
wa, które od lat stanowiły pro-
blem, pochylały się na dom lub 
inną zabudowę, albo ogranicza-
ły wjazd. W końcu nie muszą 
przechodzić całej administra-
cyjnej procedury, śpieszą się, 
bo obawiają się, że prawo do 
tego może zostać im odebrane 
– twierdzi. 

Zauważył też, że wycina-
ne są drzewa w polach i na łą-
kach, głównie rozrośnięte topo-
le i stare wierzby. – Tych drzew 
jest mi naprawdę żal, bo w ich 
dziuplach gnieżdżą się ptaki  
i inne zwierzęta. Mam do nich 
też ogromny osobisty senty-
ment. Szkoda, to mocno zuboży 
środowisko – podkreśla.  tb, aa

ReKLaMa

NoWe PrZePiSy PoZWalają WyciNać DrZeWa, ale Nie ZaWSZe

Zmiana�przepisów,�
wprowadzona�1�stycznia��
w�sprawie�wycinania�drzew,�
sprawiła,�że�właściciele�
posesji�nie�muszą�już��
składać�wniosku�wraz��
z�uzasadnieniem�i�mapą��
z�zaznaczeniem�drzewa�we�
właściwym�urzędzie�gminy,�
aby�uzyskać�zezwolenie�
na�usunięcie�drzew.�Nowe�
przepisy�zezwalają�im�na�
wycięcie�niemal�każdego�
drzewa,�bez�względu�na�wiek,�
wielkość�i�gatunek.�ale�są�
ograniczenia:�właściciel�może�
usunąć�drzewa�z�posesji�bez�
zezwolenia�pod�warunkiem,�że�
nie�jest�to�związane�z�realizacją�
celów�gospodarczych.��
Na�przykład�bez�zezwolenia�
wytnie�drzewo,�gdzie�ma�

powstać�dom�mieszkalny,�
ale�już�nie�w�miejscu,�gdzie�
planuje�budowę�warsztatu�
samochodowego.�
Znowelizowana�ustawa�daje�
jednak�kompetencje�radom�
gmin�do�podjęcia�uchwały,�
w�której�mogę�znieść�ten�
obowiązek,�ale�muszą�określić�
kryteria:�gatunek,�wiek�
drzewa,�a�także�cel�usunięcia.�
wyciąć�bez�zezwolenia�nie�
może�drzewa�osoba�prawna,�
np.�firma,�która�planuje�
rozbudowę�zakładu.
Zezwolenia�są�nadal�
wymagane�w�przypadku�
drzew,�które�są�objęte�ochroną�
i�mają�status�pomnika�
przyrody,�albo�znajdują�się��
na�terenie�chronionym��
–�park�krajobrazowy,�Natura�

2000,�lub�strefie�ochrony�
konserwatorskiej.
wolną�rękę�przy�wycinaniu�
drzew�mają�także�rolnicy,�choć�
powinni�być�ostrożni�planując�
usunięcie�drzew��
na�terenach�rolnych.�Mogą�to�
zrobić�jeśli�celem�ich�działania�
jest�przywrócenie�gruntów�
nieużytkowych�do�użytkowania�
rolniczego.�ten�sam�warunek�
dotyczy�zakrzaczeń,�wcześniej�
można�je�było�usunąć��
jeśli�ich�powierzchnia��
nie�przekraczała�25m².�
Co�ważne:�przepisy�ustawy,��
o�której�mowa,�w�szczególności�
zwolnienia�od�wydawania�
zezwoleń�na�usunięcie�drzew,�
nie�obejmują�terenów�leśnych.�
tu�dalej�obowiązują�przepisy�
ustawy�o�lasach.

Myślę,�że�w�pierwszej�
kolejności�za�piłę�
chwycili�ci,�którym��
nie�chciało�się�iść��
z�wnioskiem�do�ratusza.�

Marcin Bieguszewski

Zdrowe dęby, zastąpiły kwiatki w doniczkach i drzewko,�które�nie�osiągnie�zbyt�dużych�rozmiarów.
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Łyszkowice�|�Spotkanie�z�mistrzynią�paraolimpijską�i�jej�trenerką�

Być z Kasią na wyciągnięcie rakietki
Spotkanie z Katarzyną Marszał i jej trenerką Elżbietą Madejską odbyło się w sobotę, 
1 kwietnia w Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu w Łyszkowicach. Pojawienie się 
pań miało związek z planami reaktywacji w tym ośrodku sekcji tenisa stołowego.

Pochodząca z Łyszkowic Ka-
tarzyna Marszał jest złotą meda-
listką ubiegłorocznych Igrzysk Pa-
raolimpijskich w Rio de Janeiro  
w klasyfikacji drużynowej w teni-
sa stołowego. Do rodzinnej miej-
scowości przyjechała w sobotę  
z trenerką kadry narodowej osób 
niepełnosprawnych Elżbietą Ma-
dejską. Funkcję tę pełni ona od 
2002 roku. – Zależy mi na tym, 
żeby pokazać, że tenis stołowy to 
tak naprawdę jedna i ta sama dys-
cyplina dla wszystkich. Nie ma 
większego znaczenia, czy ktoś jest 
młody czy stary, gruby – chudy, 

jeździ na wózku czy chodzi o ku-
lach. Każdy może grać w tenisa! – 
przekonywała. Aby lepiej przybli-
żyć mieszkańcom gminy, na czym 
polega sport osób niepełnospraw-
nych, opowiedziała o imprezach 
sportowych z ich udziałem. 

Każdy mógł zagrać  
z mistrzynią 
Przypomniała, że najważniej-

szymi imprezami sportowymi są 
igrzyska, które odbywają się co 
4 lata. Oprócz dobrze wszystkim 
znanych Igrzysk Olimpijskich, 
w których rywalizują w różnych 

dyscyplinach najlepsi zawod-
nicy za całego świata, odbywa-
ją się też Paraolimpiady – drugie 
pod względem wielkości zawody 
sportowe dla zawodników z nie-
pełnosprawnościami fizyczny-
mi i intelektualnymi, ale zwykle  
w stopniu lekkim. 

Orzeczenie o niepełnospraw-
ności umysłowej jest z kolei wa-
runkiem koniecznym, aby wy-
startować w Igrzyskach Olimpiad 
Specjalnych. Dla osób niesłyszą-
cych organizowane są igrzyska 
Deaflympics. 

Po tym krótkim, ale ważnym 
wstępie Kasia i jej trenerka za-
prezentowały próbkę imponują-
cej rozgrywki w tenisa stołowe-
go. Następnie zaproszenie do gry 
z mistrzynią otrzymali uczestnicy 
spotkania. 

Swoich sił postanowiła spróbo-
wać m.in. dyrektor GOKiS Mo-
nika Wawrzyn, która na prośbę 
trenerki, musiała zrezygnować na 
czas gry z pięknych, ale niebo-
tycznie wysokich obcasów, jakie 
miała tego dnia na sobie. 

Pokazowy trening bardzo po-
dobał się gościom, tym bardziej, 
że można było uzyskać kilka prak-
tycznych wskazówek, jak prawi-
dłowo grać. 

– W naszym środowisku bar-
dzo denerwujemy się, gdy ktoś za-

miast „paletka” mówi „rakietka” – 
zwracała uwagę trenerka. 

reaktywacja sekcji 
tenisa stołowego 
Jednym z wyzwań było stanię-

cie naprzeciw siebie Katarzyny 
Marszał i jednego z jej pierwszych 
trenerów Kazimierza Osówniaka. 
Ich grę nagrodzono brawami. 

Obecność na spotkaniu pana 
Kazimierza również nie była przy-
padkowa. Będzie on trenował ma-
jącą się reaktywować sekcję tenisa 

stołowego. W rozmowie z nami 
powiedział, że przed laty istniała 
ona w strukturach klubu „Lakto-
za”, potem nastąpiła przerwa, po 
czym sekcja odrodziła się i działa-
ła przy szkole. 

Teraz ma zostać reaktywowa-
na przy GOKiS w Łyszkowicach. 
Pierwszy trening ma się odbyć 
już 11 kwietnia o godz. 17. Po-
tem będą one organizowane syste-
matycznie we wtorki od godz. 17 
do 19 oraz w czwartki od godz. 18 
do 20. 

Kazimierz Osówniak zachęca 
do przychodzenia wszystkie dzie-
ci od II klasy szkoły podstawowej 
wzwyż. Uspokaja, że pierwsze tre-
ningi będą polegały raczej na zaba-
wach z piłeczką i rakietką. 

Katarzyna Marszał przygoto-
wuje się teraz do rozpoczęcia se-
zonu, najpierw weźmie udział  
w Grand Prix Polski, a później za-
czynają się międzynarodowe za-
wody i turnieje, które są jednocze-
śnie eliminacjami do Mistrzostw 
Europy – to jej cel na ten rok.  aa 

W spotkaniu chętnie uczestniczyła młodzież: początkowo��
w�charakterze�obserwatorów,�zaś�potem�była�możliwość�zagrania��
w�tenisa�z�mistrzynią�Katarzyną�Marszał.�

Mistrzyni paraolimpijska przekazała koszulkę reprezentacyjną dla GOKiS w Łyszkowicach.  
Na�zdjęciu�(kolejno�od�lewej):�trenerka�elżbieta�Madejska,�dyrektor�ośrodka�w�łyszkowicach�Monika�wawrzyn��
i�złota�medalistka�ubiegłorocznych�igrzysk�Paraolimpijskich�w�Rio�de�Janeiro�Katarzyna�Marszał.
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Sanniki |�targi�Regiony�turystyczne�„Na�Styku�Kultur”�

Fryderyk Chopin na łódzkich targach
Europejskie Centrum Arty-

styczne im. Fryderyka Chopi-
na w Sannikach kolejny raz po-
kazało swoją ofertę podczas 23. 
łódzkich targów Regiony Tury-
styczne „Na Styku Kultur”. 

Zespół pałacowo-parkowy  
w Sannikach reprezentowali 
Mariola Buła i Krzysztof Sobo-
ciński, który to wcielił się w po-
stać Fryderyka Chopina. 

To właśnie oni rozmawiali  
z licznie odwiedzającymi tar-
gi turystami. Przez trzy dni,  
w weekend 17-19 marca, opo-

wiadali o historii Sannik i związ-
kach Fryderyka Chopina z tym 
miejscem. 

Na sannickim stoisku moż-
na było spróbować swoich sił  
w rozwiązywaniu krzyżówki te-
matycznie związanej z Chopi-
nem, dla dzieci były kolorowan-
ki. – Materiały informacyjne 
rozchodziły się błyskawicznie, 
a tematyczna krzyżówka cie-
szyła się ogromnym powodze-
niem. Podobnie zresztą jak re-
gionalne rysunki do kolorowania 
dla najmłodszych. Były drobne 
upominki, ale największe zna-
czenie miała doskonała zabawa 
– relacjonuje Monika Gadzińska  
z ECA w Sannikach.  opr. mak 

Łowicz�|�Święto�Stowarzyszenia�Historycznego�im.�10�Pułku�Piechoty

Pamiętali o Błękitnej Armii
W piątek, 31 marca, 
w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych 
w nr 1 w Łowiczu 
swoje święto 
obchodzili członkowie 
Stowarzyszenia 
Historycznego  
im. 10 Pułku Piechoty.

Była to dla nich okazja do wy-
rażenia podziękowania za współ-
pracę muzeom oraz do przy-
pomnienia pobytu w Łowiczu 
żołnierzy 20. Pułku Strzelców, 
wchodzącego w skład Błękitnej 
Armii gen. Józefa Hallera.

W święcie udział wzięli dy-
rektorzy muzeów z Łowicza, So-
chaczewa, Kutna, Lipiec Rey-
montowskich, a także większych 
placówek, takich jak Muzeum 
Sportu i Turystyki w Warszawie 
oraz Muzeum Wojska Polskiego 
w Warszawie, Muzeum Tradycji 
Niepodległościowych w Łodzi. 
Prezes Stowarzyszenia Piotr Mar-
ciniak wręczył im pamiątkowe 
tabliczki z honorowym tytułem 
„Zasłużony dla S.H. 10 PP” oraz 
podziękowaniami za kilkuletnią 
współpracę i pomoc przy realiza-
cji wielu projektów.

Marciniak podkreślił przy tym, 
że wielokrotnie pracownicy mu-
zeów okazywali członkom stowa-
rzyszenia dużo zrozumienia, gdy 
odwiedzali ich po raz kolejny, drą-

żąc jakiś temat. Dzięki takiemu 
podejściu członkowie łowickiej 
„dziesiątki” mogą pochwalić się 
realizacją kilku przedsięwzięć na 
wysokim poziomie. Na przykład 
w porozumieniu z Muzeum Woj-
ska Polskiego wykonano kopię hi-
storycznego sztandaru 10 PP oraz 
płomienia – haftowanego propor-
ca, który znajdował się przy trąb-
ce sygnalisty. W rozmowie z nami 
Piotr Marciniak powiedział, że 
szczególnie dużo pracy było przy 
tym pierwszym projekcie, który 
wymagał szczególnej staranności, 
aby rozwiać wszelkie wątpliwo-
ści. W trakcie realizacji kilkakrot-
nie odwiedzał muzeum, aby móc 
zbadać, zmierzyć i przeanalizo-
wać sposób wykonania oryginal-
nego sztandaru. Zastępca dyrek-
tora Muzeum Wojska Polskiego 
w Warszawie Witold Głębowicz 
powiedział nam, że łowickie Sto-
warzyszenie należy do grona 
najpoważniejszych grup rekon-
strukcyjnych z którymi współpra-
cowało muzeum.

– To jedna z tych grup, która 
dokłada szczególnie wiele staran-
ności, aby odtworzyć przeszłość 
w sposób jak najbardziej doskona-
ły – powiedział nam. – Bez wąt-
pienia dotychczasowe doświad-
czenia pozwalają mi powiedzieć, 
że muzeum, które reprezentuję, 
jest otwarte na dalszą współpracę 
z łowickim stowarzyszeniem i re-
alizację kolejnych projektów. 

W podobnym tonie wypo-
wiedział się dyrektor Muzeum 

Sportu i Turystyki Tomasz Jago-
dziński, który podkreślił, że ło-
wicka „dziesiątka” nawiązała  
z muzeum współpracę przygo-
towując stroje piłkarskie z okre-
su międzywojennego i organiza-
cji meczów retro na boisku przy 
ul. Jana Pawła II w Łowiczu.  
– To było dla nas pierwsze takie 
doświadczenie. Sama propozy-
cja mnie urzekła i od razu uzna-
łem, że to fantastyczny pomysł. 
Udostępniliśmy dane źródłowe, 
konsultowaliśmy wiele rzeczy. 
Doceniam, że komuś się chce  
w ten sposób ożywić historię. 
Cały czas jestem pod dużym 
wrażeniem tego przedsięwzięcia 
– powiedział nam.

Drugim ważnym elementem 
programu było przypomnienie 
kilkumiesięcznego pobytu w Ło-
wiczu 20. Pułku Strzelców, wcho-
dzącego w skład Błękitnej Armii 
gen. Józefa Hallera, z okazji 100. 
rocznicy powstania jej we Fran-
cji. Ale ograniczyło się to jedy-
nie do odczytania historii, na ścia-
nie frontowej głównego budynku 
szkoły odsłonięta została tablica 
informacyjna, z której można się 
dowiedzieć nie tylko o Armii gen. 
Hallera, ale przede wszystkim  
o obecności wspomnianego pułku 
w Łowiczu i jego dalszych losach. 
Tablicę odsłonili wspólnie starosta 
łowicki Krzysztof Figat, dyrektor 
ZSP nr 1 Dariusz Żywicki i prof. 

Wiesław Wysocki. Niestety, za-
powiadany przedstawiciel amba-
sady Francji, który według planu 
miał tego dokonać, nie dojechał 

do Łowicza. Po zakończonej uro-
czystości członkowie stowarzysze-
nia zaprosili gości do zwiedzenia 
Muzeum w Łowiczu.  tb
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W postać Fryderyka Chopina wcielił�się�Krzysztof�Sobociński.
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Prezes SH im. 10 PP Piotr Marciniak wręczył podziękowanie 
Marzenie Kozaneckiej-Zwierz,�dyrektor�Muzeum�w�łowiczu,�z�którym�
„dziesiątka”�jako�pierwszym�nawiązała�i�nadal�kontynuuje�współpracę.
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Ciekawy człowiek |�Piotr�Kuźma�i�jego�pomysł�na�imprezę�crossową�

Człowiek z pasją do dwóch kółek
W dzisiejszym numerze przybliżamy sylwetkę 
mieszkańca Łowicza, który ma nietuzinkową pasję. 
Piotr Kuźma od kilkunastu lat startuje 
z sukcesami w ogólnopolskich crossowych zawodach 
rowerowych, a także współorganizuje je. Chciałby 
zrobić imprezę rowerową także w Łowiczu. 

Piotr Kuźma ma 32 lata i po-
chodzi ze Skierniewic. W 2010 
roku założył rodzinę i osiedlił się 
w Łowiczu. – Nie ukrywam, że 
przywiodły mnie tu sprawy ser-
cowe – zdradza nam bohater ar-
tykułu. 

Przez kilka lat prowadził przy 
ul. Zduńskiej sklep rowerowy, 
gdzie nie tylko sprzedawał rowe-
ry, ale świadczył także ich serwis. 
– Sklep był kolejnym etapem za-
bawy z rowerem, jednym z ma-
rzeń, które pojawiły się, kiedy 
dojrzałem – opowiada. 

Punkt zamknął pod koniec po-
przedniego sezonu, jednak dobra 
renoma, którą sobie wyrobił, za-
trzymała klientów, którzy wciąż 
korzystają ze świadczonych przez 
niego usług i napraw. Trafi ają do 
niego – jak mówi – dzięki po-
czcie pantofl owej. 

Piotra poznaliśmy na ubiegło-
rocznym pikniku rowerowym na 
os. Kostka, do udziału w którym 
zaprosił go radny Paweł Pięta. 
Nasz bohater prowadził wówczas 
miasteczko rowerowe. Z dużą 
życzliwością odpowiadał na py-

tania mieszkańców, którzy inte-
resowali się m.in. tym jak dobrać 
do roweru fotelik lub wózek dla 
dziecka, aby móc z nim bezpiecz-
nie podróżować. Wcześniej dora-
dzał w kwestii wyboru roweru 
klientom swojego sklepu. 

Jakiś czas później Piotr Kuźma 
był gościem na komisji społecz-
nej Rady Miejskiej, gdzie przed-
stawił koncept zorganizowania 
imprezy crossowej na łowickich 
błoniach. 

Współorganizował 
imprezy crossowe 
Rowerowa pasja Piotra zaczę-

ła się 18 lat temu, co oznacza, że 
poświecił jej już prawie połowę 
swojego życia. Z dokładnością 
roku i miesiąca pamięta, kiedy 
sięgnął po magazyn hobbystycz-
ny o tematyce rowerowej, w któ-
rym zaczął czytać o zawodach ro-
werowych. 

Było to w styczniu 1999 roku. 
– To był ten „zapalnik”, dzięki 
któremu jestem tu gdzie jestem, 
mam pasję, która mnie ukształto-
wała i miała wpływ na to, jakich 
ludzi w życiu spotkałem – opo-
wiada. 

Lektura pochłonęła go do 
tego stopnia, że rok później wy-
startował jako młody chłopak w 
pierwszych zawodach crosso-

wych. Kilka lat później, w 2005 
roku, został ich współorganizato-
rem. Pierwszą imprezę o charak-
terze ogólnopolskim przygotował 
w rodzinnych Skierniewicach, 
kolejne m.in. w Rybniku i War-
szawie. Podobne – jak mówi 
– odbywają się w wielu miastach 
Polski i Europy. 

Jak opowiada, w 2011 roku, 
wspólnie z kilkoma zapaleńca-
mi, zaangażował się w przygo-
towanie zawodów z cyklu Polish 
4X Open na torze Four Cross. 
Charakter tej techniki polega 
na tym, że na trasę jest wypusz-
czanych jednocześnie po czterech 
zawodników, z których dwóch 

przechodzi do dalszych elimina-
cji. Na trasie występuje duża ilość 
ustawionych skoczni i przeszkód, 
różnej wielkości. 

Four Cross różni się od tech-
niki dualu (kolarstwa górskiego), 
w której zjazd rowerowy odbywa 
się parami po stromych stokach 
– dyscyplina uchodzi za bardziej 

ekstremalną. Zawody dualowe 
dominują na festiwalu Joyride, 
który Piotr współorganizuje, ale 
odnosił też na nim wielokrotnie 
sukcesy jako zawodnik. 

– Najlepsze osiągnięcia przy-
szły niedawno, w kategorii ma-
sters: II miejsce w klasyfi kacji 
generalnej w dualu, właśnie na 

Zakopane Harenda Downhill Nihgt�–�zakończenie�sezonu�wrzesień�2016.�Piotr�Kuźma�startuje�w�zawodach�w�downhillu.
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Marcin Klimczak na spotkanie z uczniami przyniósł mapę,�na�której�
można�było�prześledzić�imponującą�trasę�jego�wyprawy.
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Łowicz�|�Marcin�Klimczak�w�ZSP�nr�3

O pasji podróżowania
Marcin Klimczak  
– łowiczanin, który 
samotnie przepłynął Ocean 
Atlantycki, był 30 marca 
gościem Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 3 
w Łowiczu. Było to kolejne 
spotkanie z cyklu  
„Ludzie z pasją”.

– Nie przyszedłem namawiać 
każdego z was do pływania po 
oceanie – mówił do młodzieży.  
– Namawiam was, żebyście zna-
leźli sobie jakieś pasje, którymi 
będziecie żyli. W moim przypad-
ku są to podróże i taniec, ale rów-
nie dobrze może to być coś in-
nego, co wam będzie sprawiało 
satysfakcję.

Gość opowiedział o swojej za-
kończonej niedawno podróży, za-
czynając od skonstruowania łód-
ki, poprzez trzy miesiące samej 
wyprawy. Podczas opowieści 
prezentował zdjęcia, chętnie też 
odpowiadał na wszelkie pytania 
z sali, na przykład o to, co jadł, 
jak spał i co robił podczas posto-
jów w portach (w pierwszej fazie 
wyprawy).

Słuchacze z podziwem słucha-
li o tym, że podróżnik na oceanie 

musiał stale być czujny, dlatego 
budził się co 15 minut (począt-
kowo z budzikiem, później sam), 
przez co ciągle czuł się niewyspa-
ny. Zaskoczył wszystkich, mó-
wiąc, że podczas wyprawy nie 
jadł ryb. Chociaż miał ich mnó-
stwo wokół łódki, były to prak-
tycznie same duże okazy (nie li-
cząc może ryb latających, które 
wpadały na łódkę), po 8-10 kg. 
– Miałem ze sobą sprzęt, na któ-
ry mógłbym je łowić – mówił.  
– Ile jednak byłbym w stanie sam 
zjeść z dziesięciokilowej ryby? 
Szkoda byłoby je zabijać.

Ciekawe były też opowieści  
z postojów, podczas których 
Marcin Klimczak również spał  
w swojej łódce. Na Martynice na 
przykład początkowo trudna do 
przełamania była bariera języ-
kowa. – Nie znam francuskiego,  
a tam mówi się niemal wyłącznie 
w tym języku – mówił. – Kiedy 
jednak rozeszła się wieść o tym, 
na czym tu przypłynąłem i gdzie 
zamierzam dopłynąć, wzbudziło 
to w nich taki respekt, że od razu 
każdy z nich zaczął mnie zagady-
wać, zapraszać, jak najlepszego 
kolegę. To, że nie rozumieliśmy 
co mówimy, przestało być pro-
blemem.  tm

imprezach Joyride. Pozostaje lek-
ki niedosyt, bo nie udało się wy-
grać – mówi nam. 

impreza crossowa  
w Łowiczu?
Pod koniec ubiegłego roku, 

podczas posiedzenia komisji spo-
łecznej w ratuszu, Piotr Kuźma 
przedstawił pomysł zorganizo-
wania imprezy crossowej w par-
ku Błonie. Dziś przyznaje, że  
z przyczyn osobistych mu-
siał zaniechać dalszych starań  
o „zielone światło” na realizację 
imprezy w tym roku. Dlatego po-
przestał na przedstawieniu kon-
cepcji i wstępnych rozmowach. 

Z pomysłu jednak nie rezygnu-
je i będzie chciał do niego powró-
cić za rok. 

Koncepcja imprezy, jaką za-
proponował, miałaby być nową 
pozycją w kalendarzu imprez Ło-
wicza, a mogłaby się roboczo na-
zywać Łowickim Festiwalem Ro-
werowym. 

Przebiegałaby w formule dwu-
dniowej, a zaczynać mogłaby się 
od memoriału Mariana Dymka  

– crossu, który zostałby przenie-
siony z Lasku Miejskiego z po-
wrotem na Błonie.

W parku powstałby tor z prze-
szkodami, na który złożyłyby się 
ustawione konstrukcje, wzniesie-
nia i górki zostałyby usypane z zie-
mi – zresztą jedna już tam jest. 

Piotr Kuźma podkreśla, że nie 
chce przesadnie ingerować w in-
frastrukturę parku, a takie „ru-
chome” przeszkody dadzą moż-
liwość ich usunięcia w razie 
potrzeby. 

otwartość  
na współpracę 
Zawodnicy, którzy mieliby 

przyjechać do Łowicza z całymi 
rodzinami, otrzymaliby szeroką 
propozycję zajęć. Piotr podkre-
śla, że jest otwarty na współpra-
cę nie tylko z miastem, ale też  
z organizacjami i instytucjami 
kultury, spośród których wymie-
nia Łowicką Akademię Sportu  
i Łowicki Ośrodek Kultury. Jest 
przekonany, że wspólne działania 
zwielokrotnią powodzenie im-
prezy. – Zawody rowerowe mo-

głyby być jedną z wielu atrakcji.  
W międzyczasie można zapro-
ponować spływ kajakowy, za-
wody w Skateparku, wieczorem 
film lub koncert w muszli kon-
certowej – wymienia przykła-
dy atrakcji, jakie mogą trafić do 
programu imprezy. – Chodzi o to, 
by dać ludziom możliwość poba-
wienia się na „własnym podwór-
ku” – przekonuje. 

Ma też plan sprowadzić do 
Łowicza tzw. Fly-Bag, czyli ol-
brzymią poduszkę, która umożli-
wia wykonywanie powietrznych 
akrobacji na rowerach, zapewnia-
jącą bezpieczne lądowanie. Piotr 
sądzi, że do Łowicza mogliby 
przyjechać na taką imprezę pro-
ducenci rowerów i sprzętu spor-
towego. 

Przekonuje, że park Błonie ma 
wszelkie predyspozycje do or-
ganizacji takiej imprezy: prze-
stronny teren, położenie blisko 
centrum i restauracji, dostęp do 
wszystkich mediów. 

On sam ma zaś doświadcze-
nie w organizacji imprez, a je-
dyne, czego potrzebuje, to „zie-

lone światło” od władz miasta  
i wsparcie ze strony innych zapa-
leńców. – Myślę, że dużą pomo-
cą byłby dla mnie Paweł Pięta, ze 
swoim doświadczeniem radnego. 
Ja mam głowę pełną pomysłów, 
jednak nie poruszam się jeszcze 
tak pewnie w urzędach i instytu-
cjach w Łowiczu jak robiłem to 
w Skierniewicach – wyznaje. 

rower  
– to mnie napędza 
Piotr Kuźma ocenia, że wśród 

mieszkańców Łowicza i oko-
lic widzi duży potencjał rowero-
wy. Przekonuje, że jest to szcze-
gólnie widoczne popołudniami  
i w weekendy, gdy robi się cie-
pło. Obserwuje wtedy całe rodzi-
ny, które jeżdżą rowerami. 

Jak wyjaśnia, również okolice 
naszego miasta mają potencjał 
do uprawiania aktywności na ro-
werach. – Jest wiele, położonych 
z dala od głównych ciągów ko-
munikacyjnych, bezpiecznych 
dróg, po których można jeździć 
również z dziećmi – przekonuje. 
Jego zdaniem nie trzeba szukać 
daleko, bo wystarczy wybrać się 
na przejażdżkę rowerową utwar-
dzoną ścieżką wzdłuż rzeki Bzu-
ry. 

Prowadzona działalność oraz 
obserwacje nasunęły mu spo-
strzeżenie, że w Łowiczu wielu 
jest kolarzy szosowych, związa-
nych z Klubem Kolarskim Ło-
wicz. Im też chciałby coś za-
proponować podczas imprezy  
w parku Błonie, choć przyzna-
je, że zorganizowanie wyścigu 
szosowego to już duże przedsię-
wzięcie logistyczne i organiza-
cyjne, wymaga m.in. pozwoleń 
z policji. 

Piotr przekonuje, że chciałby, 
aby mieszkańcom Łowicza rower 
kojarzył się nie tylko z wyjazdem 
po zakupy, ale też dobrą zabawą, 
rekreacją i sportem. 

Jak mówi, sam ma córkę  
w wieku 3 lat, z którą jest na eta-
pie nauki jazdy na rowerze. 

– Rower mnie napędza, doda-
je mi energii. Myślę, że jeździł 
będę zawsze, gdziekolwiek będę 
mieszkał – przekonuje w rozmo-
wie z nami. 

Piotr Kuźma odwiedził nas w redakcji przy ul. Pijarskiej. Jak�przystało�na�pasjonata�dwóch�kółek��
–�przyjechał�rowerem.�
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Łowicz |�Charytatywny�koncert�w�muzeum�

Zespoły ludowe 
wystąpiły dla 
Agnieszki Kuźnickiej
Łowickie zespoły ludowe połączyły w sobotę, 1 kwietnia 
siły, by wystąpić w koncercie charytatywnym  
w Muzeum w Łowiczu, zatytułowanym „Księstwo Łowickie 
dla Agnieszki”, którego celem była pomoc łowiczance 
cierpiącej na dystrofię mięśniową.

Zaprezentowały się kolejno: 
Dziecięco-Młodzieżowy Zespół 
Koderki, Zespół Śpiewaczy Ksin-
zoki oraz młodzieżowa sekcja Ze-
społu Pieśni i Tańca Blichowiacy. 
Do występów Koderek i Ksinzo-
ków przygrywała Kapela Szymo-
na Mońki. 

Dzięki prawdziwie wiosen-
nej pogodzie taneczna część wy-
stępów sekcji dziecięcych i mło-
dzieżowych mogła odbyć się pod 
gołym niebem, na dziedzińcu mu-
zeum. Takie rozwiązanie było bra-
ne pod uwagę, ale kapryśna pogo-
da do ostatnich chwil stawiała pod 
znakiem zapytania, czy będzie 
ono możliwe. 

– Duży ukłon należy się kie-
rownikom zespołów: Katarzynie 
Polak (Koderki) i Janowi Dut-
kiewiczowi (Blichowiacy), któ-
rzy przygotowali ze swoimi pod-
opiecznymi układy gotowe do 
zaprezentowania zarówno w sali 
barokowej jak i na dziedzińcu – 
mówi nam jedna z organizato-
rek koncertu Karolina Antoniak. 
– Prognozy zaczęłam śledzić już 
trzy tygodnie przed koncertem. 
Na szczęście było bardzo ciepło 
i wszystko się udało, tak jak tego 
chcieliśmy. 

Publiczność zgromadzona na 
koncercie była liczna. – Nie znam 
Agnieszki, dla której jest zbiórka, 
ale znam inną Agnieszkę, organi-
zatorkę dzisiejszego koncertu. To 

ona zachęciła mnie, by przyjechać 
– powiedziała nam jedna z uczest-
niczek koncertu. – Jestem dzisiaj 
trochę chora, ale bardzo chciałam 
uczestniczyć w dzisiejszym kon-
cercie. Cieszę się, że swoim wy-
stępem mogę komuś pomóc – po-
wiedziała nam Amelia Walczak  
z Koderek. 

Dobro trzeba zwrócić 
Wiele osób ucieszyło się  

z przybycia do muzeum Magdy 
Więcławskiej i jej mamy Agniesz-
ki. – Dostałam tyle dobra od lu-
dzi, że czas zacząć je zwracać – 
powiedziała nam Magda. To, że 
zjawiła się na koncercie i dobrze 
wyglądała, ucieszyło też Karolinę 

Antoniak zaangażowaną w akcje 
charytatywne, podczas których 
zbierano pieniądze na leczenie  
i operację młodej dziewczyny. – 
To ogromna radość widzieć oso-
bę, której się kiedyś pomogło  
i która teraz chce pomagać innym 
– powiedziała nam. 

Tym razem całkowity dochód 
z wydarzenia wesprze leczenie 
34-letniej Agnieszki Kuźnickiej, 
mamy półtorarocznej Zosi. Zma-
ga się ona z nieuleczalną chorobą, 
powodującą zanik mięśni. Terapia 
może powstrzymać jej rozwój, ale 
jej koszt to nawet ok. 200 tys. zł. 

Na koncert dorośli kupowali ce-
giełki w cenie 10 zł, dzieci wcho-
dziły za przysłowiowy uśmiech. 
Wydarzeniu towarzyszył kier-
masz rękodzieła ludowego. Udało 
się zebrać kwotę 4.310,98 zł. 

Koncert przygotowały Agniesz-
ka Kołaczek i Karolina Antoniak, 
znane już z zaangażowania w po-
dobne akcje.  aa 

Kiernozia�|�Czarna�Madonna�odwiedziła�kolejną�parafię�

Przywitali obraz przy kapliczce 
Silny wiatr i momentami ulewny deszcz do ostatniej chwili 
pod znakiem zapytania stawiał procesję wiernych z parafii 
pod wezwaniem św. Małgorzaty Dziewicy i Męczennicy 
w Kiernozi, którzy chcieli powitać ikonę Jasnogórskiej 
Madonny przy rogatkach miejscowości.

W środę, 29 marca po godzinie 
16 na chwilę jednak wyszło słoń-
ce, deszcz prawie przestał padać 
i procesja, której przewodniczył 
biskup łowicki Andrzej Dziuba, 
mogła się odbyć. Wzięło w niej 
udział tak wielu wiernych, że le-
dwo zmieścili się w murach ko-
ścioła.

Obraz przyjechał w strażac-
kiej i policyjnej eskorcie od stro-
ny Osmolina w gminie Sanni-
ki, gdzie był poprzedniego dnia. 
Kiernozia była ostatnią parafią  
w dekanacie sannickim. Obraz te-
raz peregrynuje w dekanacie ży-
chlińskim. 

Na powitanie w sąsiedztwie od-
nowionej i specjalnie na tę oko-
liczność przystrojonej kaplicz-
ki, niedaleko parkingu przed 

salą bankietową nad pawilonem 
ABC, wyszło wiele osób. Proce-
sję poprzedzali odświętnie ubra-
ni strażacy na koniach: miejsco-
wy weterynarz z gabinetu przy 
ul. Ogrodowej Piotr Kaźmierczak  
oraz Leszek Fortuński. Wśród 
osób witających obraz nie mogło 
też zabraknąć ubranych w stroje 
regionalne przedstawicielek miej-
scowego Zespołu Pieśni Ludowej 
„Kiernozianie”, przedstawicielek 
Kół Żywego Różańca, myśliwych 
z miejscowego Koła Myśliwskie-
go „Orzeł”, strażaków z siedmiu 
jednostek Ochotniczych Straży 
Pożarnych i bardzo wielu miesz-
kańców Kiernozi i okolicznych 
miejscowości. 

Ramy obrazu, który dotarł do 
Kiernozi, ucałował biskup Andrzej 

Dziuba, proboszcz ks. Maciej Za-
krzewski przejął od proboszcza  
z Osmolina Ewangeliarz. Podczas 
procesji ikonę nieśli ojcowie, mat-
ki, młodzież, nauczyciele, mini-
stranci oraz miejscowi strażacy. 

– Mów do nas jak do dzieci, 
upominaj i wskazuj drogę. Razem 
z nami czuwając, wypraszaj nam 
skarby wiary, nadziei i miłości – 
mówił m.in. podczas powitania 
ikony w kościele proboszcz para-
fii w Kiernozi, ksiądz Maciej Za-
krzewski.

– Cieszymy się z obecności 
Maryi. Dziś stanęła tu, w Kier-
nozi, i zapewne raduje się waszą 
wiarą, waszym dobrem i jak do-
bra matka przysłania słabości i zło 
– mówił biskup Dziuba. 

Następnego dnia mieszkańcy 
Kiernozi pożegnali obraz, który 
pojechał samochodem – kaplicą 
do parafii w Luszynie.  mak

Zapraszamy do obejrzenia ga-
lerii zdjęć z powitania obrazu w 
Kiernozi na www.lowiczanin.info

Na procesji w Kiernozi obraz był zabezpieczony przed deszczem folią.�ewangeliarz�niósł�proboszcz�
miejscowej�parafii�ks.�Maciej�Zakrzewski.�
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Młodzieżowa sekcja „Koderek” w�repertuarze�Krakowa�wystąpiła�
na�dziedzińcu�Muzeum�w�łowiczu.
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ŁOK |�Motocykliści�już�po�przeglądzie�

Relacje z motocyklowych wypraw
W miniony weekend, 
1 i 2 kwietnia, w kinie 
Fenix i klubie Pracownia 
odbywał się 
III Łowicki Moto 
Przegląd Filmowy, 
organizowany przez 
Łowicki Klub 
Motocyklowy No.16 przy 
współpracy z Łowickim 
Ośrodkiem Kultury.

Tegoroczną edycję zdominowa-
ły amatorskie filmy dokumental-
ne, będące relacjami z motocyklo-
wych wypraw w tak egzotyczne 
miejsca jak m.in. Korsyka, Hima-
laje oraz Islandia i Wyspy Owcze. 
Można je było oglądać w bloku 
filmowy przygotowanym na sobo-
tę. Do udziału w przeglądzie za-
proszeni zostali bohaterowie tych 
krótkich metraży, dzięki czemu po 
ich obejrzeniu możliwa była dys-
kusja i zadawanie pytań. 

Na ekranie kina Fenix moż-
na było obejrzeć m.in. wyprawę 
zwariowanej szóstki przyjaciół  
w filmie „Islandia i Wyspy Owcze 
Motocyklem 2016”. Niejeden 
wielbiciel dwóch kółek mógł im 
pozazdrościć tej przygody. Dech 
w piersi zapierały uwiecznione 
przez nich gejzery, wodospady  
i malownicze krajobrazy. Na py-
tania motocyklistów odpowiadali 
dwaj spośród bohaterów filmu – 
Dominik Leleń i Wojtek Ciępka. 

Motocykliści byli ciekawi wa-
runków pogodowych, jakie pa-
nowały na Islandii, jak długo 
trwała podróż, gdzie nocowali 
bohaterowie wyprawy, czy napo-
tykali egzotyczne zwierzęta oraz 
jak sprawowały się ich maszyny. 
Uzyskali odpowiedź, że wyprawa 
trwała łącznie 3 tygodnie, ale tyl-
ko część czasu spędzili na lądzie 
– na samej Islandii 7 dni, pozosta-
ły czas dzieli na na pobyt na wy-
spach i na podróże promem. 

Bohaterowie opowiadali, że 
wyprawę odbyli w czerwcu,  
a wtedy temperatura wahała się  
od 6 do 14 stopni Celsjusza,  
w nocy było chłodniej. Nocleg 
organizowali sobie w namiotach. 
Film był przyjemny w odbiorze, 
bo zawierał wiele przerywników 

zza kulis, które pokazywały, jak 
bohaterowie wygłupiają przed ka-
merą. Jako przerywnik pokazano 
video-pozdrowienia od członków 
motocyklowej „Szesnastki”, od-
bywającej wyprawę po Kubie. Zo-
stały one nagrane na tle wodospa-
du Niagara. 

relacje z Korsyki  
i Himalajów 
Bardziej refleksyjny nastrój 

wprowadził film „Moje miejsce 
na rozstaju dróg...”, w którym ślą-
ski motocyklista Mariusz pokazał 
ogarnięty ruiną ośrodek wypo-
czynkowy Kozubnik. Kurort prze-
żywał czasy świetności w latach 
PRL-u.

Motocyklistów intrygowało 
dziwne zjawisko, z jakim bohater 

spotkał się na górze Żar w Mię-
dzybrodziu. Zjawisko to przeczy 
prawom grawitacji, gdyż pojaz-
dy same toczą się pod górę. Gość 
wyjaśnił, że może to być złudzenie 
optyczne, co oznacza, że mimo że 
wydaje nam się, że wjazd jest pod 
górę, to jednak jest tam spadek wy-
sokości. 

Motocykliści obejrzeli też film 
„G.O.N.T. 2016”, krótką etiudę 
filmową Grupy Ogień Na Tłoki, 
podsumowującą ich sezon moto-
cyklowy 2016. 

Motocykliści obejrzeli też re-
lację z podróży poślubnej Gabo-
ra i Anny w filmie „Motocyklem 
na Korsykę 2016”. A obraz „Tylko 
dla Orlic. Himalaje”, czyli kobie-
ca eskapada motorami w Himala-
je sprawiła, że skruszał stereotyp  
o „słabej płci”.

Wieczorem w klubie Pracownia 
zagrał zespół Good News Band. 
Był to czas, żeby na luzie pogadać 
o motorach i planach na wojaże. 

Podczas pierwszego dnia prze-
glądu zbierane były pieniądze do 
puszek na leczenie łowiczanki 
chorującej na dystrofię mięśniową. 
– Po zbiórce w kinie Fenix kwota 
na moje leczenie wzrosła o 764,50 
zł – poinformował na swoimi pro-
filu na Facebooku Agnieszka Kuź-
nicka. 

Przegląd został wznowiony 
w niedzielę, kiedy to wyświetlo-
no dwa filmy fabularne: amery-
kańskiej produkcji „Dziewczyna 
poznaje motocykl” („Girl meets 
bike”) i polski film „Motór”.  aa 

Kiernozia�|�Spotkanie�z�Kołem�łowieckim

Jaką rolę odgrywa 
myśliwy w życiu lasu 
Prezes Koła Łowieckiego 
„Orzeł” w Kiernozi 
Urszula Bogucka 
odwiedziła  
w poniedziałek,  
3 kwietnia miejscowe 
przedszkole.

Opowiadała o roli myśliwe-
go, jaką pełni w lesie, zwróci-
ła uwagę na konieczność dbania  
o zwierzęta, dokarmiania ich 
zimą, szanowania ich środowiska 
naturalnego. 

Przypomniała też o zasadach 
właściwego zachowania się w le-
sie. Spotkanie uatrakcyjniła pre-

zentacja multimedialna zwierząt 
leśnych. 

Dzieci dowiedziały się na 
przykład, co jest przysmakiem 
dzików, saren, bażantów czy za-
jęcy i jak powinni zachować się 
podczas niespodziewanego spo-
tkania z dzikim zwierzęciem. 

Pokazała też wiele ciekawych 
trofeów myśliwskich. Przedszko-
laki mogły dotknąć skór z dzika, 
zająca, borsuka, sarny oraz zoba-
czyć z bliska, jak wygląda poro-
że jelenia. Na zakończenie spo-
tkania dzieci wręczyły szefowej 
kiernozkich myśliwych naryso-
wany przez nich obrazek jele-
nia. Będzie ozdobą myśliwskiego 
domku.  opr. mak 

Agnieszka Kuźnicka, na�rzecz�której�zbierano�pieniądze,�była�gościem.�
Obok�niej�prowadzący�spotkanie�Ryszard�Lebioda�z�klubu�No.16.�

Przedszkolaki mogły dotknąć trofeów myśliwskich,��
np.�skór�z�dzika,�zająca,�borsuka.�
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�18 marca:�
Zofia�Biełoszejew,�l.76;�
Zdzisław�Kotarski,�l.62;

�19 marca:�Krystyna�
Janowska,�l.67,�Stryków;

�20 marca:�
Małgorzata�Mika,�l.35,�łowicz;�
Zdzisław�Pomorski,�l.66,�
Stryków;

�22 marca:�Jan�Sadowski,�
l.75,�łowicz;�emilia�Rosa,�
l.61,�łowicz;�
andrzej�gudaj,�l.66;

�23 marca:�Jan�Płacheta,�
l.88,�Jamno;�

�28 marca:�
Piotr�Bednarski,�l.38;

�29 marca:�Marian�
Pacholczyk,�l.84,�głowno;�
tadeusz�Marian�Panasik,�l.90,�
Piaski�Rudnickie;

�30 marca:�Halina�trela,�l.55,�
łowicz;�Marek�wysocki,�l.59,�
łowicz;�grażyna�Folusiak,�l.57;�
Krystyna�Miazek,�l.88;�Jan�
Zwierzchowski,�l.78,�Osiny;

�31 marca:�Mirosław�
Muszyński,�l.83;

�2 kwietnia:�
Jan�Makowski,�l.91.

 Jan Krzeszewski 
 (1953-2016)

Koleżeński,�uczynny,�
potrafi�ący�znaleźć�wspólny�
język�i�ze�starszym,�
i�z�młodszym�rozmówcą,�
przez�co�bardzo�lubiany�
i�szanowany.�druh�Jan�
Krzeszewski�był�związany�
z�Ochotniczą�Strażą�Pożarną�
w�Koźlu�od�45�lat.�
Przez�15�lat,�w�latach�
1991-2006,�pełnił�funkcję�
naczelnika�tej�jednostki.�
Przez�dwie�kadencje,�
1988-1992�oraz�1992-1996,�
był�sołtysem�Sadówki.

Jan Krzeszewski pochodził 
z Sadówki. Urodził się 3 stycz-
nia 1953 roku. Był najmłod-
szym z trójki dzieci Józefa i Jó-
zefy Krzeszewskich. Miał dwie 
siostry: Henrykę i Irenę. Ukoń-
czył szkołę podstawową, a po 
niej zdobył przysposobienie 
z rolnictwa w zakresie hodow-
li bydła. Po tym, jak przejął po 
rodzicach gospodarstwo, z pra-
cą na roli związany był przez 
całe życie. 

W 1982 roku ożenił się 
z Henryką Sadowską. Swoją 
wybrankę znał długo wcześniej, 
ponieważ pochodzili z sąsied-
nich wsi, pani Henryka miesz-
kała w Koźlu. Małżeństwo do-
chowało się trójki dzieci, dwóch 
córek: Joanny i Marty oraz syna 
Piotra. 

W 1983 roku pan Jan przejął 
gospodarstwo po swoich rodzi-
cach, które później powiększył. 
Początkowo wspierani przez ro-
dziców, później już tylko wspól-
nie, godzili prowadzenie gospo-
darstwa, pracę zawodową pani 
Henryki, z obowiązkami ro-
dzinnymi. Byli małżeństwem 
przez 34 lata. Ich wnuk, Błażej, 
który otrzymał drugie imię po 
dziadku, urodził się w kilkana-
ście dni po śmierci pana Jana. 

– Były w życiu chwile lepsze 
i gorsze, ale jako człowiek mój 
mąż był bardzo dobry. Praco-
wity, mocno zaangażowany we 
wszystko co robił, a przy tym 
uczynny i koleżeński. Z chęcią 
pomagał innym. Czy z sąsia-
dem, czy z kuzynem, to zawsze 
jeden do drugiego chodził, po-
magał, zawsze wszystko było na 

czas zrobione – wspomina Hen-
ryka Krzeszewska. 

Oprócz pracy w gospodar-
stwie, Jan Krzeszewski zaj-
mował się działalnością spo-
łeczną jako strażak ochotnik, 
w tym przez 15 lat jako naczel-
nik kozielskiej jednostki OSP 
oraz przez dwie kadencje jako 
sołtys. Był również członkiem 
Koła Łowieckiego „Leśnik”. 

Chorował zaledwie 3 miesią-
ce. Miał raka płuc. Nałogiem, 
z którym niestety nie mógł się 
rozstać do końca, było palenie. 
Zaczęło się od chrypki, któ-
rą skutecznie wyleczył już kil-
ka lat wcześniej, więc sądził, że 
i tym razem będzie tak samo. 
Jednak w marcu 2016 roku 
sprawa okazała się znacznie 
bardziej poważną. Usłyszał dia-
gnozę – nowotwór płuc. Szpi-
talne leczenie nieoperacyjnego 
guza nie przyniosło rezultatów. 
Pod koniec chciał już tylko wró-
cić do domu. Zmarł w domu 30 
maja 2016. Został pochowa-
ny na cmentarzu parafi alnym 
w Koźlu. 

W jego pogrzebie, oprócz 
rodziny i znajomych, uczestni-
czyli licznie również druhowie 
strażacy z Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Koźlu i Gozdowie, 
a także delegacje i poczty sztan-
darowe ochotniczych straży po-
żarnych z terenu całej gminy 
Stryków. Wszyscy żegnali się 
ze swym kolegą, pochylając 
nad jego trumną sztandary jed-
nostek i włączając strażacką sy-
renę. 

W ostatnim pożegnaniu, ja-
kie na zakończenie mszy po-

grzebowej odczytał komendant 
OSP Koźle Sławomir Borkow-
ski, znalazła się m.in. następu-
jąca sentencja: „Niełatwo jest 
wypowiedzieć słowa pożegna-
nia, szczególnie gdy odchodzi 
człowiek tak cenny i zasłużony 
dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Koźlu. 

Druh Jan był zawsze aktyw-
nym strażakiem. Dzięki swoje-
mu pogodnemu nastawieniu do 
świat i ludzi zjednywał nowych 
druhów. 

W wielu rozmowach był in-
spiracją i zachętą do działania 
(...). To za jego kadencji dzisiej-
sze pokolenie 30-latków wstę-
powała w szeregi młodzieżowej 
drużyny pożarniczej”. 

Były naczelnik Ochotniczej 
Straży Pożarnej wspomniany 
został m.in. ze względu na to, iż 
w 2004 roku osobiście odbierał 
samochód IVECO, który stał 
się nowym wyposażeniem jed-
nostki w Koźlu. 

– Odznaczony wieloma wy-
różnieniami i medalami: brązo-
wym, srebrnym i złotym za za-
sługi dla pożarnictwa. W swojej 
strażackiej służbie dosłow-
nie realizował hasło „Bogu na 
chwałę, ludziom na ratunek”. 
Nie sposób wymienić wszyst-
kich zasług, które przez te lata 
miały miejsce. Tacy ludzie jak 
Ty nie odchodzą nigdy. Na za-
wsze pozostaniesz w naszej 
pamięci: pogodny, spokojny 
i życzliwy dla wszystkich. Je-
steśmy wdzięczni, że byłeś 
z nami. Służyłeś nam pomocą 
i radą – mówił na pogrzebie Sła-
womir Borkowski.  ljs

Jan Krzeszewski (1953-2016)

ReKLaMa

Łowicz |�Parafi�a�Świętego�ducha

Rekolekcje wielkopostne
od czwartku do soboty

Już dziś, w czwartek 6 kwiet-
nia, w kościele parafi alnym p.w. 
Świętego Ducha w Łowiczu roz-
poczynają się rekolekcje wielko-
postne. W tym roku poprowadzi je 
ks. Bogusław Zeman, przełożony 
Regionu Polskiego Towarzystwa 
Świętego Pawła, autor książek, 
w tym także książek dla dzieci, 
tekstów i muzyki wielu piosenek.

Parafi a zaprasza przez najbliż-
sze trzy dni na stałe msze, w cza-
sie których odbędą się nauki re-
kolekcyjne, o godz. 7.00; 10.00 
i 18.00. dla dorosłych, a o godz. 
16.30. dla dzieci oraz młodzie-
ży szkolnej (w czwartek i piątek). 
Dodatkowo w piątek o godz. 17.30 
przewidziane jest nabożeństwo 
Drogi Krzyżowej.

W sobotę, 8 kwietnia, msze 
będą odbywać się w identycznym 
czasie, lecz msza o godz. 10.00 
odbędzie się z udziałem chorych 
i starszych z możliwością przy-
jęcia sakramentu namaszczenia, 
o godz. 12.00 kapłani udadzą się 
do chorych i starszych przeby-
wających w domach (zgłoszenia 
można dokonywać do piątku – 7 
kwietnia – włącznie). Dwie ostat-
nie msze o godz. 16.30 i 18. za-
kończą rekolekcje.

Spowiedzi będzie można doko-
nać każdego dnia podczas nabo-
żeństw. Osoby pracujące, studenci 
uczący się poza Łowiczem mogą 
przystąpić do sakramentu w so-
botę 8 kwietnia od godz. 20.00 do 
21.00 (możliwość adoracji).  tb
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Nikodem Śliwiński,�ur.�3.04.2017,�
godz.�13:40,�dł.�56�cm,��
waga�4.190�g,�syn�Małgorzaty�
i�łukasza,�zam.�łowicz.

Pola Wiatr,�ur.�4.04.2017�r.,��
godz.�10:40,�dł.�53�cm,��
waga�3.750�g,�córka�Katarzyny��
i�Michała,�zam.�łowicz.

Kornelka Brzozowska,��
ur.�17.03.2017�r.,�godz.�7.45;�dł.�60�
cm;�waga�3.950�g;�córka�Pauliny�
i�Radosława;�zam.�Osiek

Łucja Bartczak,�ur.22.03.2017�r.,�
godz.�8:20,��waga:�3.700�g,��dł.�54�
cm,�córka�Justyny�i�tomasza,�zam.�
Kocierzew�Południowy

Staś Gajewski,�ur.�23.03.2017�r.,��
godz.�8.20,�waga�4.960�g,��
dł.�60�cm,�syn�Marcina�i�Joanny,�
zam.�Strzebieszew.

Leon Marat,�ur.�24.03.2017�r.,�
godz.�0.05;�dł.�52�cm;�waga��
2.640�g;�syn�Katarzyny�i�damiana;�
zam.�łowicz.

Polduś Szczygieł,��
ur.�25.03.2017�r.,�godz.�5.30;�dł.�53�
cm;�waga�3.070�g;�syn�aleksandry�
i�Macieja;�zam.�warszawa.

Natan Westerlich,��
ur.�25.03.2017�r.,�godz.�18.25;��
dł.�53�cm;�waga�2.860�g;�syn�
Moniki�i�Marcina,�zam.�łowicz.

Oliwia Boczek,�ur.�25.03.2017�r.,�
godz.�12.20;�dł.�54�cm;��
waga�3.200�g;�córka�doroty�
i�dominika;�zam.�łowicz.

Liliana Alicja Zabost,��
ur.�26.03.2017�r.,�godz.�12.35;�
dł.�55�cm;�waga�3.850�g;�córka�
Marzeny�i�Kamila;�zam.�łowicz.

Antonina Plichta,�ur.�27.03.2017�r.,��
godz.�11:55,�dł.�54�cm,��
waga:�2.740�g,�córka�wiolety�
i�łukasza,�zam.�Seligów.

Alan Perestaj,�ur.�28.03.2017�r.,��
godz.�19:55,�dł.�57�cm,��
waga:�3.920�g.,�syn�Karoliny�
i�tomasza,�zam.�łowicz.

Blanka Pietrzak,�ur.�29.03.2017�r.,��
godz.�14:40,�dł.�54�cm,��
waga:�3.750�g.,�córka�Moniki�
i�Pawła,�zam.�Świeryż�drugi.

Sielce�|�Leczenie�nie�dało�rezultatów�

Jola Ziarek przegrała
walkę z białaczką
Po około rocznej walce 
z lekooporną białaczką 
limfoblastyczną,  
w poniedziałek, 27 marca, 
zmarła Julianna Ziarek 
z Sielc. Na jej leczenie 
prowadzone były zbiórki 
pieniędzy, między innymi 
na terenie gminy Sanniki.

O jej trudnej walce z chorobą, 
o inicjatywach podejmowanych 
przez rodzinę i przyjaciół oraz  
o zbiórkach pieniędzy na lecze-
nie pisaliśmy również w Nowym 
Łowiczaninie. Rodzina podję-
ła próbę ratowania jej poprzez 
zbiórkę na zakup leku dwufeno-
typowego Blinatumomab. 

Koszt leczenia miał wynosić 
ok. 500 tys. zł. Wszystkie wcze-
śniej zastosowane metody lecze-
nia nie przynosiły oczekiwane-
go skutku. Pani Jola przyjęła już 
pierwsze dawki nierefundowane-
go leku i wydawało się – przy-
najmniej na początku kuracji, że 
wszystko jest na dobrej drodze. 
Niestety pani Jola 27 marca zmar-
ła. 

– W imieniu całej rodzi-
ny chcielibyśmy podziękować 

wszystkim darczyńcom. Wasze 
wsparcie przez cały okres walki  
z chorobą dawało nam, a szcze-
gólnie Joli, wielką siłę i nadzieję 
na pokonanie choroby – informuje 
rodzina poprzez stronę na Facebo-
oku, która była „centrum koordy-
nującym” zbiórki na leczenie Joli 
Ziarek. 

Niewykorzystane środki ze 
zbiórki, pozostałe na koncie fun-
dacji „Się pomaga”, rodzina pra-
gnie przekazać na leczenie innej 
potrzebującej osoby. 

Fundacja informuje, że zbiór-
kę na zakup leku wsparło łącznie 
13.413 osób i udało się uzbierać 
340.982,20 zł (około 70,6% war-
tości leku).  mak 

Ś.P. Julianna Ziarek
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Łowicz |�Spotkanie�z�posłem�Kukiz’15

O kulisach sejmowej 
polityki

Spotkanie z posłem Toma-
szem Rzymkowskim należącym 
do sejmowego klubu Kukiz’15 
zaplanowane jest w najbliższy 
poniedziałek, 10 kwietnia o godz. 
17.00 w Restauracji Polonia na 
Starym Rynku w Łowiczu. Spo-
tkanie jest otwarte dla wszystkich 
zainteresowanych. 

– Nie jest ono poświęcone jed-
nemu tematowi, będzie to raczej 
okazja do rozmowy z posłem na 
bardzo różne tematy. Zarezerwo-
waliśmy salę w Łowiczu na dwie 
godziny – dowiedzieliśmy się  

w biurze poselskim. Jest to 
pierwsze otwarte spotkanie po-
chodzącego z Kutna parlamenta-
rzysty z mieszkańcami Łowicza 
po wyborach. 

Przypomnijmy, że po-
seł Rzymkowski w wybo-
rach parlamentarnych w 2015 
roku kandydował do Sejmu w 
okręgu sieradzkim, który obej-
muje zasięgiem również Łowicz,  
z pierwszego miejsca na liście 
komitetu wyborczego wyborców 
Kukiz’15. Uzyskał mandat posła 
otrzymując 11.977 głosów.  mak 

Diecezja łowicka |�Przed�maturą

Maturzyści pielgrzymują na Jasną Górę
Około 4 tys. maturzystów 
ze szkół średnich diecezji 
łowickiej weźmie udział 
w corocznej pielgrzymce 
maturzystów na Jasną 
Górę, która zawsze 
organizowana jest 
w sobotę poprzedzającą 
Niedzielę Palmową. 
Będzie to 8 kwietnia. 

Wyjazd do Częstochowy orga-
nizowany jest w szkołach i para-
fiach. Maturzyści zapisywali się 
na pielgrzymkę u swoich kate-
chetów, którzy załatwiali odpo-
wiednią liczbę autokarów. Oni 

też podejmowali decyzje o miej-
scach zbiórki i godzinie wyjaz-
du. Ważne w pielgrzymce jest, 
aby wszyscy zdążyli dotrzeć na 
wały jasnogórskie na godzinę 
9.45, ponieważ tam planowane 
jest powitanie pielgrzymów. 

Młodzież weźmie najpierw 
udział w drodze krzyżowej. Roz-
ważania męki Pańskiej czytać 
będą uczniowie Liceum Ogólno-
kształcącego w Białej Rawskiej. 

Następnie o godz. 10.45 w 
sali o. Kordeckiego rozpocznie 
się konferencja dla jednej gru-
py maturzystów (druga gru-
pa będzie miała konferencję od 
13.30). Msza św. w intencji ma-
turzystów i ich pomyślnych wy-

ników na egzaminach oprawiona 
zostanie o godz. 12. w kaplicy 
Cudownego Obrazu. Przewod-
niczył jej będzie biskup ordyna-
riusz Andrzej Dziuba. Oprawę 
mszy św. powierzono uczniom 
LO w Puszczy Marjańskiej. 

Ostatnim punktem pielgrzym-
ki będzie akt zawierzenia Matce 
Boskiej, który rozpocznie się  
o godz. 15 w kaplicy. Popro-
wadzi go młodzież z I Liceum 
Ogólnokształcącego im. Józefa 
Chełmońskiego w Łowiczu. 

W pielgrzymce weźmie też 
udział  chór w Wyższego Semi-
narium Duchownego w Łowi-
czu, który wraz ze scholą z para-
fii Chrystusa Dobrego Pasterza 

w Łowiczu śpiewać będzie pod-
czas mszy św. oraz drogi krzy-
żowej. 

– Pielgrzymka maturzystów 
to bardzo duże przedsięwzięcie 
organizacyjne, a dla nas wielkie 
przeżycie - powiedziała nam ks. 
Wiesław Wronka, wikariusz ge-
neralny Kurii Diecezjalnej Ło-
wickiej. Zwrócił nam uwagę, że 
to wyjątkowo liczba pielgrzym-
ka. – Tak dużą grupę młodych 
ludzi z naszej diecezji rzadko 
się widzi na wałach częstochow-
skich. To dla nas księży i kate-
chetów bardzo radosny widok.

Tegoroczna pielgrzymka od-
bywać się będzie pod hasłem 
„Oto Matka Twoja”.  mwk   

Łowicz�|�Katedra�i�kościół�oo.�pijarów

Rekolekcje wielkopostne
W kościołach trwają przygo-

towania do świąt wielkanocnych, 
czego nieodłącznym elementem 
są rekolekcje dla wiernych.

W parafii katedralnej w Łowi-
czu rozpoczną się one w niedzielę 
2 kwietnia i potrwają do 5 kwiet-
nia. Poprowadzi je osobiście pro-
boszcz ks. Robert Kwatek, a to-
warzyszyć im będzie pytanie 
„Kim jest Bóg w Twoim życiu?”. 
W niedzielę nauki będą głoszone 
na  wszystkich mszach świętych 

zgodnie ze stałym porządkiem,  
a od poniedziałku do środy o go-
dzinach 7, 9 i 18.

W kościele ojców pijarów reko-
lekcje trwać będą od 6 do 9 kwiet-
nia. Przez pierwsze trzy dni (od 
czwartku do soboty) msze świę-
te z naukami będą odprawiane  
w godzinach 9, 16 i 17.30, nato-
miast 9 kwietnia według porząd-
ku niedzielnego. Rekolekcje po-
prowadzi o. Mariusz Wójtowicz  
z zakonu karmelitów bosych.     tm

Łowicz�|�Parafia�p.w.�Świętego�ducha

Palmy i karty świąteczne
W najbliższą niedzielę 9 kwiet-

nia dzieci i młodzież ze Świetlicy 
Integracyjnej „Słonko” oraz koło 
Caritas, przy parafii p.w. Świę-
tego Ducha będą rozprowadzać 
pod kościołem palmy oraz karty 
wielkanocne. 

Dzieci same je przygotowały 
w czasie zajęć odbywających się 

w świetlicy. W zamian za palmę 
czy kartę oczekują na ofiary, któ-
re zostaną wykorzystane na pro-
wadzenie bieżącej działalności 
świetlicy, m.in. zakup materiałów 
na zajęcia plastyczne, środków 
czystości oraz na sfinansowa-
nie ewentualnych dodatkowych 
atrakcji.  tb

w�tej�rubryce�zamieszczamy�fotografie�noworodków,�które�
w�dniach�poprzedzających�wydanie�tego�numeru�tygodnika�
urodziły�się�w�szpitalach�w�łowiczu�i�w�głownie,��
wraz�z�datą�i�godziną�tej�szczęśliwej�dla�rodziców�chwili.�
dziękujemy�rodzicom,�którzy�zgodzili�się�na�publikację�
i�życzymy�dużo�radości�z�powiększenia�rodziny.�
Każde�nowo�narodzone�dziecko�witamy�serdecznie�w�naszej�
lokalnej�społeczności.�a�jeśli�wasze�dziecko�urodziło�się��
w�tych�dniach�w�jakimś�innym�szpitalu�–�prosimy,�przyślijcie�
nam�fotografię�i�dane�(redakcja@lowiczanin.info)��
–�także�z�przyjemnością�je�zamieścimy. Redakcja

Witamy wśród nas

Lena Tuszyńska,�ur.�05.04.2017�r.,�
godz.�3:33,�dł.�56�cm,��
waga:�2.500�g,�córka�Małgorzaty�
i�Jarosława,�zam.�Sokołów.
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Zdrowie�|�Rehabilitanci�nie�narzekają�na�brak�pracy

Oni najlepiej widzą,
jak zmienił się tryb życia
Osoby niepełnosprawne, z zaburzeniami mięśni, kości czy połączeń nerwowych, te po amputacjach, poważnych 
chorobach, udarach i wypadkach – to one najczęściej korzystają z usług rehabilitantów. Coraz częściej jednak ich 
pacjentami zostają też profi laktycznie ludzie zdrowi, którzy mają świadomość, że zdrowie nie jest im dane 
na zawsze, dlatego warto zadbać o profi laktykę. Jak swój zawód widzą sami rehabilitanci?

– Fizjoterapeutów jest dużo, 
nawet w Łowiczu, a ciągle ich 
przybywa – mówi Anna Wró-
bel, fi zjoterapeutka z Łowicza. 
– Wciąż jest to też popularny 
kierunek studiów, więc można 
przypuszczać, że będzie nas jesz-
cze więcej. Jest to oczywiście 
odpowiedź na coraz większe za-
potrzebowanie, a także większą 
świadomość społeczną. Napraw-
dę nie możemy narzekać na brak 
pracy, nie ma też w naszym za-
wodzie jakiejś niezdrowej konku-
rencji. Każdy ma nieco inną spe-
cjalizację i zakres usług, dlatego 
też raczej się uzupełniamy niż 
konkurujemy między sobą.

Żeby zostać wykwalifi kowa-
nym rehabilitantem trzeba zdo-
być dyplom wyższej uczelni 
– kierunki takie oferują akademie 
wychowania fi zycznego, uczelnie 
medyczne oraz inne szkoły z kie-
runkami medycznymi. Sam ty-
tuł magistra w praktyce może nie 

wystarczać, dlatego większość fi -
zjoterapeutów chodzi na studia 
podyplomowe czy dodatkowe 
kursy specjalizacyjne.

Przed kilku laty dobrych fi zjo-
terapeutów kształciła w Łowiczu 
Samorządowa Szkoła Wojewódz-
twa Łódzkiego (dziś ŁCKU). Jak 
wyjaśnił nam jednak dyrektor 
placówki Tadeusz Żaczek, zmie-
niły się później przepisy ustawo-
we i obecnie fi zjoterapeuta nie 
może być technikiem – mogą ich 
kształcić tylko uczelnie wyższe. 
W szkole nadal jest natomiast 
kierunek technik – masażysta.

Fizjoterapeuci mogą praco-
wać w szpitalach, publicznych 
ośrodkach zdrowia, prywatnych 
ośrodkach rehabilitacji, własnych 
gabinetach albo też jeżdżąc do 
pacjentów. Proces coraz większe-
go zapotrzebowania na ich usłu-
gi już od lat jest obserwowany 
w starzejących się, zachodnich 
społeczeństwach.

rwy kulszowe, 
dyskopatie, 
przepukliny
Anna Wróbel mówiła nam, że 

najczęstsze dolegliwości, z jaki-
mi przychodzą do niej pacjenci, 
to przepukliny, dyskopatie i rwy 
kulszowe. Często zdarzają się też 
wady postawy i ortopedyczne, 
zwłaszcza u dzieci i młodzieży. 
Stosunkowo rzadko zdarza się, że 

ktoś przychodzi bez żadnych do-
legliwości. 

Osobną grupę stanowią spor-
towcy, których jest naprawdę 
wielu. Wciąż wiele klubów spor-
towych nie ma swoich fi zjote-
rapeutów, dlatego zawodnicy 
szukają fachowej pomocy indy-
widualnie, aby się zregenerować. 
Sama Anna Wróbel przyznaje, że 
najlepiej czuje się w prowadzeniu 
terapii grupowej oraz w pracy ze 
sportowcami.

– Coraz większa jest w społe-
czeństwie świadomość tego, że 
środki farmaceutyczne tylko na 
jakiś czas uśmierzają ból, ale nie 

eliminują jego głównych przy-
czyn – mówi Anna Wróbel.

Katarzyna Podkońska, rów-
nież młoda fi zjoterapeutka, za-
uważa, że zainteresowanie reha-
bilitacją jest w społeczeństwie 
coraz większe. Zastrzega, że nie 
ma porównania z tym, jak to było 
wiele lat temu, ale nawet w ciągu 
ostatnich 2-3 lat widać większe 
zapotrzebowanie.

– Po pierwsze, rzeczywiście 
większa jest świadomość – mówi 
Katarzyna Podkońska. – Wie-
lu ludzi nie czeka już, aż będzie 
z nimi naprawdę źle, tylko przy-
chodzi, gdy tylko coś im zaczy-

na dolegać, albo nawet jeszcze 
wcześniej, wiedzą bowiem, że 
profi laktyka jest ważna. Drugi 
czynnik, który znacząco zwięk-
sza zapotrzebowanie na fi zjotera-
pię, to coraz częściej pojawiający 
się siedzący tryb życia. 

Pozycja siedząca 
nie jest naszą naturalną
Do pracy jedziemy samocho-

dem, tam przez osiem godzin sie-
dzimy, wracamy samochodem, 
siadamy przy telewizorze, książ-
ce czy komputerze – pewnie dla 
wielu z nas tak wygląda zwy-
kły dzień. – Statystyki mówią, 
że 70% z wszystkich aktywnych 
zawodowo Polaków wykonu-
je dzisiaj pracę siedzącą – mówi 
specjalista rehabilitacji i ratow-
nictwa medycznego Krzysztof 
Selenta, od trzech lat prowadzący 
gabinet w Mysłakowie (oprócz 
tego przyjmuje też na Wojskowej 
Akademii Technicznej, wcze-
śniej prowadził przez 10 lat gabi-
net w Sochaczewie). – Pierwsze 
doświadczenia jako masażysta 
zaczynałem zdobywać w 2000 
roku – kontynuuje Selenta. – Od 
tego czasu sporo się zmieniło, pa-
cjentów jest coraz więcej. Obec-
nie nawet 90% dorosłych Pola-
ków cierpi na bóle pleców, a 80% 
dzieci ma różne wady postawy.

Zmiana trybu życia, na głów-
nie siedzący, w pewnym sensie 
wyprzedziła biologiczną ewo-
lucję człowieka. Jak podkreśla 
Krzysztof Selenta – dla organi-
zmu człowieka nadal naturalną 
jest pozycja stojąca. Podczas sie-
dzenia kręgosłup obciążony jest 
od 40 do 70% bardziej niż pod-
czas stania. Szczególnie dotyczy 
to odcinka odcinka lędźwiowego, 
szyjnego czy miednicy. Długie 
siedzenie prowadzi też do takich 
dolegliwości jak żylaki, hemoro-
idy, syndrom lekkiego jelita czy 
zaburzenia krążenia. Odpowied-
nia pozycja przy biurku, czyli na 
przykład prawidłowe ustawienie 
krzesła i monitora, sprawi, że ob-
ciążenie będzie mniejsze. 

co jeszcze zagraża 
stawom?
Nie tylko praca przy biurku 

jest odpowiedzialna za dolegli-
wości, z jakimi pracują rehabili-
tanci. Wpływ na stan stawów ma 
też dieta. – Tu nie chodzi tylko 
o to, że człowiek z nadwagą czy 
otyłością bardziej obciąża swo-
je stawy z powodu masy – mówi 
Krzysztof Selenta, który jest tak-
że specjalistą w zakresie diete-
tyki. – Stawy potrzebują białka, 
złożonych węglowodanów, tłusz-
czy nienasyconych omega-3. Je-
śli ktoś wygląda szczupło, bo na 
przykład trenuje sport, ale odży-
wia się przy tym nieprawidłowo, 

Reportaż
Sporo�złego�
dla�stawów�robi�
moda�na�bieganie.�
Szczególnie�obciąża�
stawy�bieganie�
po�nawierzchni�twardej�
i�równej,�asfalcie�
czy�płytach�
chodnikowych.

reHaBiliTacja Z NfZ
Skierowanie�na�zabiegi�
rehabilitacyjne�w�ramach�
Narodowego�Funduszu�
Zdrowia�może�wypisać�lekarz,�
który�podpisał�umowę�
z�NFZ�lub�pracuje�w�placówce,�
która�taką�umowę�zawarła.�
Może�to�być�zarówno�lekarz�
pierwszego�kontaktu,�jak�
i�każdy�specjalista.�do�
skierowania�musi�być�
załączony�komplet�wyników�
badań�uzasadniających�jej�
potrzebę.�Lekarzowi�wolno�
zlecić�wykonanie�nie�więcej�
niż�pięciu�rodzajów�zabiegów.�
Pacjenci�skierowani�na�zabiegi�

fi�zykoterapeutyczne�mogą�
skorzystać�maksymalnie�
z�dziesięciu�zabiegów�
w�jednym�cyklu�leczniczym,�
na�jedną�okolicę�ciała.�
Jeżeli�istnieje�potrzeba�
długotrwałego�leczenia�
chorób�przewlekłych,�lekarz�
może�wystawić�skierowanie�
na�dwadzieścia�zabiegów.�
NFZ�nie�fi�nansuje�gimnastyki�
korekcyjno-kompensacyjnej,�
usług�rekreacyjnych,�masażu�
leczniczego�zlecanego�
z�innych�powodów�niż�
udokumentowane�wskazania�
lekarskie.�tm

ToMaSZ
MaTUSiaK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Rotacja prowadzących w grupie ćwiczących w�budynku�Pływalni�Miejskiej�przy�ul.�Kaliskiej�jest�sposobem�na�urozmaicenie�ćwiczeń.

ćwiczenia nie są trudne,�a�dzięki�nim,�zachowamy�sprawność�
organizmu�na�długo.
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również będzie cierpiał z powodu 
stawów. 

A skoro już mowa o trenowa-
niu, to sporo złego dla stawów 
robi moda na bieganie. Szcze-
gólnie obciąża stawy bieganie 
po nawierzchni twardej i rów-
nej, asfalcie czy płytach chod-
nikowych. Częstym błędem jest 
to, że ktoś postanawia się od-
chudzać, po czym od razu idzie 
biegać. Oczywiście nie mam nic 
przeciwko samemu bieganiu, ale 
jeśli ktoś chce zrzucić nadwagę, 
to polecam zacząć od diety, ure-
gulowania metabolizmu i od ba-
senu, a do myśli o bieganiu wró-
cić dopiero w dalszej kolejności. 
Leśna ścieżka jest do tego lepsza 
niż asfalt, ponieważ wymaga sta-
wiania stopy na różne sposoby  

i pod różnym kątem, co sprawia, 
że nie obciążamy cały czas tych 
samych partii.

Innym czynnikiem szkodzą-
cym stawom są klimatyzacje  
w samochodach czy pomieszcze-
niach, zwłaszcza latem, kiedy na-
rażają je na gwałtowne zmiany 
temperatur. 

leki usypiają  
czujność
Chociaż świadomość co do 

potrzeby rehabilitacji stale wzra-
sta, wciąż jednak mylone są przy-
czyny dolegliwości z ich objawa-
mi, a co za tym idzie – pacjenci 
zbyt często zdają się na środki 
przeciwbólowe. Statystyki poka-
zują, że Polacy są pod tym wzglę-
dem w niechlubnej czołówce Eu-
ropy. Problemem jest też to, że 
często sami lekarze zamiast kie-
rować do rehabilitantów, przepi-
sują leki. 

Krzysztof Selenta szacuje, że 
ok. 20% bólów, z jakimi zgłasza-
ją się do lekarzy pacjenci, to stany 
zapalne, które należy leczyć przy 
pomocy farmakoterapii i fizyko-
terapii. W 80% mamy do czynie-
nia z przyczyną pierwotną, jaką 
są czynnościowe zmiany stanu 
tkanek (CZST), które wyelimi-
nować może tylko rehabilitacja. 

– Można powiedzieć, że środ-
ki farmakologiczne usypiają na-
szą czujność, kiedy problem bę-
dzie się rozwijał – mówi. – Ból 
jest w naturalnym sygnałem, że 
dzieje się coś złego. Jeśli go wy-
eliminujemy środkami farmako-
logicznymi, problem będzie na-
rastał. Wówczas i tak z czasem 
trafimy w końcu na rehabilitację, 
ale będzie ona bardziej skompli-
kowana.

Dla zdrowego 
kręgosłupa  
– zajęcia na pływalni
Przykładem cieszącej się po-

pularnością działalności fizjote-
rapeutycznej mogą być zajęcia 
„Zdrowy kręgosłup”. Odbywa-
ją się w każdą sobotę i niedzie-
lę w sali gimnastycznej Pływalni 
Miejskiej w Łowiczu. Prowadzą-
cych je rehabilitantów jest pię-
cioro. Zmieniają się oni w ten 
sposób, że w każdy weekend 
głównym prowadzącym jest ktoś 
inny, a jeden lub dwóch mu asy-
stuje. Taka rotacja sprawia, że za-
jęcie stają się bardziej urozma-
icone. W przypadku grupy 25 
ćwiczących, rehabilitantów jest 
na zajęciach troje.

Nim ktoś rozpocznie ćwicze-
nia z grupą, wypełnia ankietę, 

aby prowadzący mogli poznać 
ich potrzeby. Trudno o jeden, 
sprecyzowany profil uczestnika  
– są to bowiem zarówno panie, 
jak i panowie, zarówno nastolat-
ki, jak i osoby starsze. 

– Oczywistym jest, że łatwiej 
zmobilizować się do ćwiczeń  
w grupie, pod nadzorem reha-
bilitanta, niż samemu w domu 
– mówi Katarzyna Podkońska, 
jedna z prowadzących. – Praca  
w grupie skłania do większego 
zaangażowania, jest też możli-
wość korygowania ćwiczeń od 
razu. Poza tym to idealny pre-
tekst, żeby wyjść z domu i mieć 
ten czas dla siebie, odstresować 
się, poznać nowych ludzi, zawią-
zać nowe przyjaźnie. Fajnie jest, 
kiedy przychodzą małżeństwa, 
albo całe rodziny. 

Zajęcia kładą nacisk na 
wzmocnienie mięśni brzucha, ud 
i pośladków. Zawsze kończą się 
automasażem wykonanym za po-
mocą miękkiego wałka terapeu-
tycznego. – Można powiedzieć, 
że 3/4 osób korzystających z pro-
ponowanych przeze mnie zajęć 
to ludzie cierpiący na jakieś kon-
kretne bóle i schorzenia, 1/4 zaś 
przychodzi profilaktycznie – mó-
wiła nam Katarzyna Podkońska.

Uczestnicy zajęć przy ul. Ka-
liskiej przynoszą ze sobą w wor-
kach zważone i podpisane pla-
stikowe nakrętki – przy okazji 
jest bowiem prowadzona cha-
rytatywna zbiórka na rzecz Ma-
rysi Szkop z Łowicza, chorej  
na dziecięce porażenie mózgo-
we. Nagrodą za największą ilość 
zebranych nakrętek są darmowe 
karnety na zajęcia. Już wkrótce 
(od początku kwietnia) zostaną 
uruchomione pierwsze w Łowi-
czu i okolicach zajęcia rehabili-
tacyjne w wodzie. Skuteczność 
ćwiczeń wykonywanych w ba-
senie jest dużo większa niż tych  
„na powierzchni”. 

inne rodzaje terapii
Inny charakter mają usługi 

oferowane przez Justynę Bara-
nowską, w prowadzonym przez 
nią od blisko dwóch lat spa  
w podłowickiej Wygodzie. Wraz 
z właścicielką pracuje też jej stu-
dentka Ewelina Redzisz. W ofer-
cie mieści się np. kompleksowa 
terapia przeciwko obrzękom lim-
fatycznym, które często powsta-
ją przy chorobach nowotworo-
wych. – Od 10 lat współpracuję 
z Łowickim Klubem Amazonek 
i wiele z pacjentek stanowią pa-

nie po amputacji piersi – mówi 
nam Justyna Baranowska. – Pa-
cjenci płci męskiej stanowią poje-
dyncze przypadki, choć również 
są na takie obrzęki narażeni. My-
ślę, że wciąż jest to niewielki pro-
cent potrzebujących, a bierze się 
to chyba z niedostatecznego po-
informowania ludzi, że jest taka 
terapia. Większość moich pa-
cjentów dowiadywała się o tym 
od znajomych, które wcześniej 
były moimi pacjentkami, dlatego 
wielka jest tu rola klubu „Ama-
zonek”. Świadomość społeczna 
jest teraz lepsza niż jeszcze kilka 
lat temu, ale wciąż nie jest z nią 
idealnie. 

Justyna Baranowska przyzna-
je, że terapia nie jest łatwa, ale też 
korzyści z niej płynące są trudne 
do przecenienia.

– Wymierne, pozytywne efek-
ty dla zdrowia i samopoczucia, 
widać na ogół po 4 -6 tygodniach 
intensywnej terapii – mówi.  

– To jednak nie koniec, bo potem 
trzeba ćwiczyć dalej, by te efek-
ty utrzymać. Najlepiej codzien-
nie, a jeśli nie, to przynajmniej  
w regularnych odstępach. Walka 
z obrzękami niestety trwa zwykle 
do końca życia.

Oferta Spa Wygoda to nie tyl-
ko terapia przeciwobrzękowa. 
Można tam również skorzystać 
z masażu leczniczego przeciwko 
schorzeniom kręgosłupa, stanom 
po urazach kończyn, zmianom 
zwyrodnieniowym czy bólom 
karku. Oferowany jest też masaż 
profilaktyczny, mający uchronić 
przed bólami karku i grzbietu.

– Korzystają z tych zabiegów 
ludzie w różnym wieku, od 14 
lat wzwyż – mówiła nam Justyna 
Baranowska. – Największą grupę 
wiekową stanowią pacjenci po-
między 30. a 60. rokiem życia.

Pewne jest, że tak w tym gabi-
necie, jak i u innych terapeutów, 
będzie przybywać . 

Obecnie�nawet�90%�
dorosłych�Polaków�
cierpi�na�bóle��
pleców,�a�80%�dzieci��
ma�różne�wady�
postawy.

reHaBiliTacja a fiZjoTeraPia

Pojęcia�„rehabilitacja”��
i�„fizjoterapia”�często�używa�
się�zamiennie,�chociaż�to�
pierwsze�jest�szersze.�gdyby�
potraktować�je�ściśle,�to�
rehabilitacja�jest�ogółem�
działań�pomagających�
potrzebującej�osobie�
powrócić�do�prawidłowego�
funkcjonowania�fizycznego��
i�psychicznego,�zaś�fizjoterapia�

medyczna�jest�jedną�z�form�
rehabilitacji,�polegającą�
na�dostarczaniu�ciału�
odpowiednich�bodźców,��
w�celu�przywrócenia�zdrowia,�
ustąpienia�dolegliwości�i�bólu.�
Można�by�jeszcze�przytoczyć�
wiele�bardziej�szczegółowych�
pojęć,�określających�
poszczególne�rodzaje��
czy�elementy�fizjoterapii.�tm

Uśmiechy na twarzach uczestników zajęć „Zdrowy kręgosłup” to norma�–�poza�niewątpliwymi�korzyściami�
zdrowotnymi,�mogą�być�też�sposobem�na�spędzanie�wolnego�czasu.
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Zajęcia „Zdrowy kręgosłup”�w�budynku�Pływalni�Miejskiej�przy�ul.�Kaliskiej.
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Justyna Baranowska w gabinecie masażu�w�jej�spa�w�podłowickiej�wygodzie.�

Krzysztof Selenta w�swoim�gabinecie�w�Mysłakowie�w�gminie�Nieborów.
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Łowicz, Łódź�|�Światowy�dzień�Meteorologii

Najlepsze w konkursie wiedzy
Grupa uczniów II LO w Łowi-

czu należąca do szkolnego koła 
„GLOBE” wzięła udział w ob-
chodach Światowego Dnia Me-
teorologii zorganizowanych na 
Wydziale Nauk Geograficznych 
Uniwersytetu Łódzkiego 31 marca.

Jednym z punktów programu 
był konkurs sprawdzający wiedzę 
z zakresu meteorologii, ze szcze-
gólnym uwzględnieniem klima-
tu miejskiego. Trójka dziewcząt 
reprezentująca szkołę z Łowicza 
była w tym konkursie najlepsza 
spośród wszystkich uczestników. 
Są to: Daria Wojda z klasy IIIa, 
Natalia Wojda z IIa i Michalina 
Bogucka z IIa.

Wcześniej uczniowie z koła 
wraz z opiekunką, nauczyciel-
ką geografii Anetą Kędziorą wy-
słuchali wykładu prof. Krzysz-
tofa Fortuniaka „Klimat miasta 

– wpływ na jakość życia miesz-
kańców”. Później mogli zapo-
znać się z ekspozycją przyrządów 
meteorologicznych. Obejrzeli też 
prezentację multimedialną na te-
mat racjonalnego gospodarowania 
czasem wolnym studenta. 

Do szkolnego koła „GLOBE” 
należą uczniowie szczególnie za-
interesowaniu kwestiami świa-
towych problemów środowiska. 
Pracują w ramach programu, któ-
ry realizują różne szkoły w prze-
szło 100 krajach świata.  oprac. tm

Łowicz, Łódź�|�uczniowie�w�konkursie�uł

Matematyka jest ich pasją
Łukasz Brzozowski z Pijarskie-

go LO w Łowiczu zajął drugie 
miejsce w wojewódzkim (finało-
wym) etapie konkursu przedmio-
towego „Matematyka – moja 
pasja” organizowanego po raz 
siódmy przez Uniwersytet Łódz-
ki. Nasze miasto reprezentowali 
też inni uczniowie.

W konkursie brało udział 1020 
uczniów z 52 szkół w wojewódz-
twie. Pierwszy etap miał miejsce 
w poszczególnych szkołach, zaś 
finał z udziałem 158 najlepszych 
rozegrano na Wydziale Matema-
tyki i Informatyki UŁ. W finale 
Łukasz Brzozowski zdobył 53 na 

60 możliwych punktów, zaled-
wie o 2 mniej niż zwyciężczyni – 
Anna Łeń z Publicznego LO Poli-
techniki Łódzkiej.

– W porównaniu z innymi kon-
kursami z matematyki, ten jest 
najbardziej przewidywalny – mó-
wił nam Łukasz Brzozowski. – 
Jego zakres nie wykracza poza 
program szkolny, forma zadań też 
jest podobna do tych, jakie roz-
wiązujemy na lekcjach. Ma to tę 
zaletę, że można go traktować 
jako sprawdzian przygotowania 
do matury.

W przypadku Łukasza powie-
dzenie, że matematyka jest jego 

pasją, z pewnością nie będzie nad 
wyraz. Chociaż w szkole zna-
ny jest z szerokich zainteresowań 
i licznych talentów, sam konse-
kwentnie mówi, że to matematyka 
inspiruje go najbardziej.

Niewątpliwą atrakcją konkursu 
„Matematyka – moja pasja” są na-
grody – drony, smartfony czy pro-
fesjonalne kalkulatory. Łukasz za 
II miejsce otrzymał telefon.

Wyróżnienia zdobyli też inni 
uczniowie Pijarskiego LO – Mi-
łosz Sobieraj i Mateusz Bryk, któ-
rzy podobnie jak Łukasz Brzo-
zowski są uczniami Elżbiety 
Cywińskiej. Dobrze zaprezento-
wał się też Cezary Palewicz z II 
LO w Łowiczu, uczeń Agnieszki 
Osiołkowskiej, również otrzymał 
wyróżnienie.  tm

Bedlno�|�Rywalizowały�szkoły�noszące�imię�żołnierskich�pułków

Podstawówka z Bielaw 
druga w turnieju szkół
Trzy dziesięcioosobowe drużyny z trzech szkół 
noszących imię jednostek Wojska Polskiego:  
37 Pułku piechoty z Pleckiej Dąbrowy i Szczytu 
oraz 17 Pułku Ułanów Wielkopolskich z Bielaw 
walczyły w Turnieju Szkół „Z kawalerią przez wieki”, 
jaki rozegrano w Bedlnie.

Turniej zorganizowano z ini-
cjatywy Polskiego Klubu Kawa-
lerskiego, a odbył się on 24 mar-
ca w hali Gimnazjum w Bedlnie. 
Współorganizatorem była Liga 
Obrony Kraju, oddział w Kutnie. 
Uczestnicy mieli do wykonania 10 
różnych zadań historyczno-spor-
towych: troczenie siodła, rzuca-
nie podkowami, siodłanie konia, 
rozpoznawanie maści konia, wią-
zanie proporców do lanc, śpiewa-
nie żurawiejek różnych pułków, 
rozpoznawanie elementów kawa-
leryjskiego uzbrojenia, toczenie 
balonu drewnianą szablą pomię-
dzy slalomami, układanie zarysu 
konia z elementów oraz strzelanie 
biatlonowe.

Rywalizację wygrali uczniowie 
z SP w Pleckiej Dąbrowie, zdoby-
wając 23 punkty, II miejsce zaję-
ła drużyna z SP w Bielawach, III 
miejsce z SP w Szczycie. 

Bielawską podstawówkę re-
prezentowali uczniowie klas V  
i VI w składzie: Wiktoria Trupin-
da, Adam Polak, Tomasz Grabo-
wicz i Maciej Stosio z klasy VI 
oraz Adrian Karolak, Patrycja Wi-
śniewska, Adrian Zapisek, Nata-
lia Marczewska, Marta Stasiak  
i Hubert Wojciechowski z klasy V. 
Zawodnikom dzielnie kibicowali 

pozostali uczniowie klasy szóstej, 
którzy zasiedli na widowni. Za 
przygotowanie drużyny do turnie-
ju odpowiadali nauczyciele: Piotr 
Kociak (nauczyciel wychowania 
fizycznego), Wioletta Charuc-
ka (nauczyciel historii) i Seweryn 
Chwaliński (nauczyciel przedmio-
tów artystycznych). 

Choć zakres wiedzy i umie-
jętności, jakich wymagano od 
uczestników, początkowo prze-
raził młodzież z SP, ale otrzyma-
ła ona praktyczne wsparcie od 
organizatora Marka Drabika, któ-
ry zgodnie z regulaminem jesz-
cze przed turniejem przyjechał 
do Bielaw i przeszkolił uczniów 
w poszczególnych konkuren-
cjach. Ostatecznie turniej dostar-

czył uczniom wielu pozytywnych 
wrażeń:

– Wszystkie konkurencje były 
ciekawe. Trzeba było poświęcić 
dużo czasu, aby się do nich odpo-
wiednio przygotować. Konkuren-
cje bardzo trzymały w napięciu, 
ponieważ większość z nich była 
na czas. Mimo rywalizacji pomię-
dzy szkołami, wszyscy bawili się 
wyśmienicie – relacjonuje Wikto-
ria Trupinda, a Adam Polak doda-
je: – Najciekawsze było troczenie 
siodła. Polegało ono na tym, aby 
złożyć poprawnie wojskowe sio-
dło. Była to sprawiedliwa i cieka-
wa gra.

Z kolei Maciej Stosio wspomi-
na: – Najbardziej podobało mi się 
strzelanie i ubieranie manekina. 
Zajęliśmy II miejsce i sporo punk-
tów, ale najważniejsze, że zabawa 
była przednia. Naprawdę było su-
per ciekawie i ekscytująco.

– Moim zdaniem ten wyjazd 
był interesujący. Szkoda, że byłem 
tylko manekinem, bo to nudne za-
jęcie. Ale kibicowanie dostarczyło 
mi wielu emocji – dorzuca Domi-
nik Walczak, a Michał Szczepań-
ski zaznacza: – Dużą atrakcją na 
koniec zawodów była możliwość 
strzelania z wiatrówki.

W nagrodę każda z drużyn do-
stała oryginalny drewniany gra-
werton przedstawiający kawalerię 
konną w akcji, puchar ufundowa-
ny przez patronującego turniejo-
wi posła na Sejm RP Tadeusza 
Woźniaka oraz nagrody rzeczowe 
(m.in. pendrivy i wizytowniki). 
 oprac.ewr

Nauczycielka Aneta Kędziora (pierwsza z lewej) oraz trzy 
reprezentantki II LO,�które�wygrały�konkurs�meteorologiczny.
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Każda z trzech szkół noszących 
im. 37 Pułku Piechoty 
dostała�drewniany�grawerton�
przedstawiający�walkę�polskich�
kawalerzystów.�
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ReKLaMa

Łowicz |�Firma�z�ul.�Zamkowej�nawiązała�współpracę�z�Klubem�żużlowym�Orzeł�łódź�

Nie samą piłką nożną miasto żyje...
Firma GMG Elektrosystem z Łowicza nawiązała 
stałą współpracę sponsorską z pierwszoligowym 
Klubem Żużlowym Orzeł Łódź. W piątek, 
31 marca, przedstawiciele klubu oraz dwaj 
zawodnicy drużyny Orła, Robert Miśkowiak
i Michał Piosicki, odwiedzili łowicką fi rmę.

Właścicielem fi rmy jest wielo-
letni fan wyścigów żużlowych Łu-
kasz Grocholewicz. – Od dziec-
ka fascynowałem się tym sportem 
i jeździłem często na mecze żużlo-
we. Nie samą piłką nożną Łowicz 
żyje... – mówi, choć zaraz dodaje, 
że i ta dyscyplina go interesuje, był 
np. na ostatnim meczu Widzewa 
Łódź z łowickim Pelikanem. 

W ramach współpracy spon-
sorskiej żużlowcy będą – za po-
średnictwem fi rmy – odwiedzać 
szkoły w powiecie łowickim. Na 
przykład w najbliższy piątek, 7 
kwietnia, planowane jest spotka-
nie z uczniami Szkoły Podsta-
wowej w Niedźwiadzie. – Oczy-
wiście będzie to spotkanie z co 
najmniej jednym z zawodników, 
przywieziemy ze sobą maszynę 
i, jeśli będzie to możliwe, zrobimy 
kilka kółek wokół boiska – zapo-
wiadają przedstawiciele klubu. 

Ponadto, w niedalekiej przy-
szłości, łowicka fi rma będzie 
chciała umożliwić uczniom jed-
nej ze szkół m.in. obejrzenie parku 
maszynowego, warsztatów, w któ-
rych serwisowane są motory oraz 
sparingu bądź też meczu żużlowe-
go. – Na przykład w ZSP 1 przy 
ul. Podrzecznej kształcą się na me-
chaników samochodowych. Może 
to być dla nich ciekawa wycieczka 
– zapowiada Grocholewicz. 

Żużlowcy będąc w GMG Elek-
trosystem zapoznali się z profi lem 
działalności fi rmy, chętnie pozo-

wali do zdjęć z pracownikami fi r-
my. GMG Elektrosystem działa 
od blisko 4 lat, zatrudnia kilku-
nastu pracowników. Zajmuje się 
elektryką i automatyką przemy-
słową, w tym m.in. projektowa-
niem i doborem komponentów 
automatyki, przygotowaniem do-
kumentacji czy też konfi guracją 
i montażem sterowników. 

Osobom „nietechnicznym” 
można profi l fi rmy przedstawić 
mniej więcej tak: fi rma projektu-
je i wdraża systemy sterowania li-
niami produkcyjnymi w dużych 
zakładach. – Sterowniki, które 
montujemy, odpowiadają na przy-
kład za to, że na linii produkcyjnej 
w odpowiednim momencie zo-
stanie napełniony słoik, naklejo-
na etykieta i tak dalej. To wszystko 
trzeba odpowiednio zaprojekto-
wać i wdrożyć – opowiadał żuż-
lowcom o fi rmie Jarosław Gędek. 

Firma z Łowicza wykonywa-
ła zlecenia dla wielu poważnych 
koncernów i zakładów, np. wa-
dowickiego Maspexu, fi rmy Ka-
mis, mleczarni, fi rm piekarni-
czych, cukierniczych itd. Mają też 

np. udział w uruchamianiu linii 
produkującej popularne słodycze 
„Misie Lubisie”. 

Na miejscu nakręcony został 
też krótki materiał reklamowy 
o fi rmie, który będzie można oglą-
dać w ofi cjalnym telewizyjnym 
kanale klubowym Orzeł TV. 

Łódzki klub żużlowy, którego 
przedstawiciele gościli w Łowi-
czu, będzie w tym sezonie wal-
czył o awans do żużlowej PGE 
Ekstraligi. Jesienią tego roku pla-
nowane jest oddanie do użytku 
nowego stadionu żużlowego przy 
ul. 6 Sierpnia w Łodzi (tereny klu-
bu Orzeł) – więc władze klubu 
zamierzają zrobić wszystko, by 
w kolejnym sezonie klub startował 
w najwyższej polskiej lidze. Jest to 
związane z fi nansami, klub musi 
zwiększyć budżet, żeby zakon-
traktować zawodników gwarantu-
jących odpowiedni poziom spor-
towy. Zarząd klubu szuka więc 

pieniędzy na różne sposoby – nie 
tylko poprzez umowy sponsorskie 
z dużymi fi rmami, ale również po-
przez akcję „Pospolite ruszenie”, 
która ruszyła jesienią ubiegłego 
roku (pomoc sponsorska mniej-
szych fi rm, a nawet kibiców). To 
właśnie w ramach tej akcji łódz-
ki klub wspiera – również od 
ubiegłego roku – łowicka fi rma. 
W zamian za to „mniejsi sponso-
rzy” zyskują możliwość np. za-
praszania zawodników na spotka-
nia itp. 

Sport ten nie należy do najtań-
szych. Motor dobrej klasy kosztu-
je co najmniej kilkanaście, a bywa, 
że i kilkadziesiąt tysięcy złotych. 
– Na przykład ten byłbym w sta-
nie sprzedać „od ręki” za jakieś 
15-18 tys. zł – dowiedzieliśmy się 
od mechanika na temat maszyny, 
która przyjechała wraz z zawod-
nikami do Łowicza. Silnik po ok. 
5 meczach ligowych nadaje się 

zwykle do generalnego remontu, 
co kosztuje ok 4 tys. zł. Komplet-
na obsługa techniczna każdego 
z motorów to zwykle kilkanaście 
tysięcy złotych na sezon. 

– Do aktywnego uprawiania 
tego sportu się nie nadaję, ale my-
ślę na przykład o tym, żeby kupić 
części i samemu złożyć taki mo-
tor. Chciałem już nawet kiedyś 
kupić ramę, ale ktoś mnie uprze-
dził – opowiadał o swojej pasji 
Łukasz Grocholewicz. – Akurat 
mam ramę na sprzedaż... – odparł 
na to Michał Piosicki, co wyraźnie 
ucieszyło właściciela fi rmy. 

8 kwietnia, podczas Rozpo-
częcia Sezonu Motocyklowego 
w Łodzi, odbędzie się prezentacja 
drużyny łódzkiego Orła. 

Zapraszamy do obejrzenia ga-
lerii zdjęć ze spotkania żużlow-
ców w łowickiej fi rmie na portalu 
www.lowiczanin.info. 

MarciN
KUcHarSKi

marcin.kucharski@lowiczanin.info

Sport�nie�należy�
do�najtańszych.�
Motor�dobrej�klasy�
kosztuje�co�najmniej�
kilkanaście,�a�bywa,�że�
i�kilkadziesiąt�tysięcy�
złotych.�

Zawodnicy drużyny Orła Robert Miśkowiak i Michał Piosicki�opowiadali�o�motorach�i�swoich�startach�
na�torze.�w�czerwonym�swetrze�właściciel�fi�rmy�łukasz�grocholewicz.
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Sanniki 
Od kwietnia 
park będzie 
dłużej otwarty
Park przy pałacu 
w Sannikach, począwszy 
od 1 kwietnia, będzie dłużej 
otwarty dla zwiedzających.

W miesiącach od kwietnia do 
końca września blisko 10-hek-
tarowy park będzie otwarty co-
dziennie w godzinach od 8.00 
do 21.00, bez względu na pogo-
dę. W miesiącach od paździer-
nika do marca był dostępny do 
godziny 17.00. 

Zwiedzanie XVIII-wieczne-
go pałacu pod opieką przewod-
nika możliwe jest natomiast od 
poniedziałku do piątku w go-
dzinach od 8.00 do 15.30. 

W miesiącach od maja do 
końca września możliwe będzie 
również w soboty i niedziele od 
10.00 do 18.00.  mak 

Łowicz
Wyprzedaże 
wracają 
na Górki
Po zimowej przerwie, 
na niezagospodarowany 
plac przy ulicy Miodowej 
na Górkach wracają 
Łowickie Wyprzedaże 
Garażowe.

Pierwszą zaplanowano na 
najbliższą sobotę, 8 kwietnia, 
kolejne będą organizowane za-
wsze w drugie soboty miesiąca. 

Sprzedawcy mają być obecni 
na placu już od godz. 8.00. 

Zasady funkcjonowania wy-
przedaży są proste – każda oso-
ba, która posiada rzeczy będą-
ce w dobrym stanie, których nie 
używa, może przyjechać, nie-
odpłatnie rozłożyć swój stragan 
i spróbować je sprzedać, najle-
piej po okazyjnej cenie.  aa 
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Bolimów�|�Pomysł�do�realizacji,�którego�daleka�droga

Węzeł autostradowy – gmina chce ożywienia
Na sesji Rady Gminy Bolimów 17 marca radni podjęli uchwałę, w której upoważnili wójta Stanisława Linarta do podjęcia 
działań zmierzających do powstania węzła, który skomunikuje autostradę A2 z drogą wojewódzką 705. Do Urzędu Gminy 
wpłynęło w lutym w tej sprawie pismo od mieszkańców i lokalnych przedsiębiorców. Jutro, 7 kwietnia, wspólnie z delegacją 
z gminy spotka się w tej sprawie z kierownictwem oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych w Łodzi, 
wcześniej uzyskał poparcie dla inicjatywy ze strony władz Skierniewc i powiatu skierniewickiego.

Stanisław Linart powiedział, że 
do prowadzenia rozmów w spra-
wie węzła zachęciły go rozmo-
wy na ten temat z posłem na sejm 
RP Grzegorzem Wojciechowskim 
oraz senatorem Rafałem Ambro-
ziakiem z Prawa i Sprawiedliwości, 
którzy z inicjatywy radnego Jana 
Muszyńskiego gościli 6 marca na 
spotkaniu w Bolimowie. Z ich stro-
ny padło wówczas zapewnienie 
o poparciu starań Bolimowa i szu-
kaniu sposobu na pozytywne roz-
wiązanie tej sprawy. Spotkanie 
w GDDKiA będzie pierwszym, 
które pozwoli ocenić szansę na re-
alizację inwestycji.

– Węzeł w Bolimowie sprawi, 
że miejscowość ożyje. Mieszkań-
com łatwiej będzie dojechać do 
pracy w Warszawie, zaś przedsię-
biorcy zyskają atut w postaci moż-
liwości prowadzenia transportu 
o nieograniczonym tonażu – po-
wiedział nam szef Przedsiębior-
stwa Budownictwa Energobudowa 
z Bolimowa Henryk Jeżak, jeden 
z inicjatorów wniosku skierowa-
nego do gminy w sprawie budowy 
węzła. Jego zdaniem jeśli on po-
wstanie, to można się spodziewać 
nowego osadnictwa, pojawienia 
się nowych przedsięwzięć bizneso-
wych. Niewykluczone, że pojawią 
się inwestorzy, którzy będą chcie-
li wykorzystać walory związane 
z naturalnym bogactwem gminy, 
czyli przyrodą i turystyką, mogłyby 
więc powstać hotele, ośrodki zdro-
wia, rehabilitacji. Węzeł, jego zda-
niem to ogromna szansa.

Henryk Jeżak powiedział nam 
też, że jest jednym z trzech wła-
ścicieli gruntów, na których mógł-
by powstać zjazd z autostrady. 
Dwaj pozostali, to gmina Bolimów 
i Wspólnota Lasów Osady Boli-
mów. Przy czym on oraz gmina już 
zadeklarowali gotowość przekaza-
nia tych terenów GDDKiA za nie-
wielką odpłatnością, jeśli budowa 
węzła stanie się realna. – Dla mnie 
jako przedsiębiorcy, powstanie wę-

zła ma kluczowe znaczenie. Uła-
twiłoby to fi rmie funkcjonowanie, 
przybliżyłoby rynek warszawski na 
którym jeszcze nie tak dawno była 
mocno obecna – powiedział nam. 
Dodał też, że na 60 podpisów, któ-
re zebrano pod wnioskiem do gmi-
ny o podjęcie działań na rzecz wę-
zła, tylko jedna osoba odmówiła, 
pozostałe od razu się podpisywały, 
zwłaszcza młode osoby. Nie miały 
one problemu z podjęciem decyzji.

Uchwała upoważniająca wójta 
do rozmów w sprawie węzła zo-
stała przyjęta, ale nie jednomyślnie. 
10 radnych było za, 2 było przeciw, 
a 1 wstrzymał się od głosu. Radna 
Marianna Strożek z Kurabki za-
pytała wprost, czy w tej sprawie 
zasięgnięto opinii mieszkańców. 
Wiadomo bowiem, że ruch na au-
tostradzie dla tych mieszkańców 
miejscowości, którzy mieszkają 
bliżej niej jest uciążliwy. Węzeł ko-
munikacyjny sprawiłby, że ruch ten 
w pewnym stopniu przeniósłby się 
na na drogę wojewódzką nr 705.

Wójt Stanisław Linart odparł, że 
o węźle na A2 dyskusja trwa od lat 
i nie jest ona nowością. Podkreślił 
przy tym, że idea  jego powstania 
ma znaczenie dla całej społeczno-
ści Bolimowa i w tym przypadku 
jako osoby decyzyjne on jak i radni 
muszą patrzeć szerzej. Radny Jan 
Hubert powiedział, że najbardziej 
obciążona będzie ulica Skiernie-
wicka, ale obecny ruch na niej tak-
że nie jest mały i trzeba się z nim 
pogodzić, bowiem trudno cokol-
wiek zmienić. Zaznaczył w swo-
im wystąpieniu, że jego zdaniem 
szansą na powstanie węzła auto-
stradowego w Bolimowie jest to, 

że w niedalekiej przyszłości nali-
czenia opłat za przejazd autostrada-
mi będzie odbywało się w formie 
elektronicznej, a nie jak w obec-
nej chwili przy wykorzystaniu bra-
mek. Co oznacza, do wykonania 
węzła potrzebna będzie znacznie 
mniejsza infrastruktura. Zaznaczył 
też, że w pierwotnych planach bu-
dowy autostrady Bolimów był bra-
ny pod uwagę jako miejsce, gdzie 
powstanie węzeł autostrady. Poparł 
uchwałę stwierdzając, że należy ją 
podjąć i działać. 

Korzyści dla gminy
Pozytywnie o podjęciu tych 

działań wypowiedziała się tak-
że przewodnicząca Rady Gminy 
Aleksandra Kołosowska, która za-
znaczyła, że węzeł w Bolimowie 
zachęciłby inwestorów do zaku-
pu i zagospodarowania gruntów 
na terenie gminy, co pozytywnie 
odcisnęłoby się w ilości ściąga-
nych podatków i opłat. Przyznała, 
że widziałaby w sąsiedztwie Bo-
limowa lokalizację obiektów logi-
stycznych, które nie są uciążliwe 
dla środowiska i których budowa 
byłaby możliwa w sąsiedztwie Bo-
limowskiego Parku Krajobrazowe-
go czy obszaru Natura 2000. Dała 
do zrozumienia, że jest przekona-
na, iż rozwiązanie to jest w intere-
sie obecnych i przyszłych miesz-
kańców miejscowości oraz gminy. 

Prezes zarządu Wspólnoty La-
sów Osady Bolimów Sławomir 
Rybakowski powiedział nam, tak-
że, że dla Bolimowa połączenie 
z autostradą jest bardzo ważne, 
jest przy tym przekonany, że gmi-
na winna była walczyć o to w fazie 
jej projektowania. – Przy pobiera-
niu opłat w formie elektronicznej 
ilość zjazdów i wjazdów nie ma 
znaczenia, to faktycznie może być 
szansa dla Bolimowa, ale trzeba 
też coś zrobić, aby nasza miejsco-
wość nie została rozjechana, czy-
li np. zastosować ograniczenie to-
nażu na zjeździe z autostrady w 
kierunku Bolimowa z dopuszcze-
niem ruchu ciężkiego w kierunku 
Skierniewic – powiedział nam.

Zaznaczył też, że powstanie 
węzła leży w interesie kierow-
ców poruszających się autostradą 

oraz jej administratora ze wzglę-
du na bezpieczeństwo. Gdy na A2 
w sąsiedztwie Bolimowa dojdzie 
do wypadku, w pierwszej kolejno-
ści obok strażaków zawodowych 
wysyłani są ochotnicy z Bolimo-
wa, ale za każdym razem tracą oni 
cenne minuty na otwarcie bram, 
a potem zdemontowaniu barier 
energochłonnych, aby móc wje-
chać na drogę. Sam taki wjazd jest 
bardzo niebezpieczny. Samochód 
strażacki włącza się do ruchu na 
drodze, po której samochody pę-
dzą ponad 100 km/h. Aby to było 
możliwe ruchem stara się kiero-
wać jeden z druhów. Wjazd na au-
tostradę rozwiązałby te problemy 
i sprawił, że strażacy z Bolimo-
wa o kilka minut szybciej mogliby 
być na miejscu wypadku.

Skierniewice są za
Przewodnicząca Aleksandra 

Kołosowska dodała, że gmina 
może liczyć na wsparcie ze stro-
ny miasta Skierniewice , jak i po-
wiatu skierniewickiego. Sekretarz 
gminy Andrzej Czarnota powie-
dział nam, faktycznie pierwsze 
rozmowy, sprawiły że poparcie to 
zostanie udzielone gminie i to na-
wet w formie uchwal podjętych 
przez samorządy. – Organizacja 
wjazdu na autostradę w powiecie 
skierniewickim na pewno jest cie-
kawym pomysłem. Na razie trud-

no oczywiście mówić o szcze-
gółach. Zapewniam jednak, że 
w mieście Skierniewice miesz-
kańcy gminy Bolimów znajdą po-
datny grunt do rozwijania tej idei – 
powiedział nam rzecznik prasowy 
Urzędu Miejskiego w Skierniewi-
cach Przemysław Rybicki. 

Zapał zainteresowanych po-
wstaniem węzła ostudzić może 
jednak zdanie rzecznika praso-
wego oddziału Generalnej Dy-
rekcji Dróg i Autostrad w Ło-
dzi Macieja Zalewskiego. – Brak 
węzła na autostradzie A2 w Bo-
limowie nie jest spowodowane 
czyimś kaprysem, ale zapisami 
ustawy. Określa ona, że odległość 
między kolejnymi węzłami auto-
stradowymi musi wynosić wię-
cej niż 15 km – powiedział nam. 
W przypadku Bolimowa odle-
głość do węzła Skierniewice, jak 
i do węzła Wiskitki, jest mniejsza. 
Jak nam wytłumaczył, zapis ten 
nie jest przypadkowy, chodzi m.in. 
o bezpieczeństwo podróżnych i za-
pewnienie im ciągłości jazdy z tą 
samą (wynoszącą do 140 km/h) 
prędkością na długim odcinku 
drogi. Każdy węzeł to też miejsce, 
gdzie wzrasta możliwość kolizji. 
Dodał zaraz, że od tego zapisu 
ustawy stosowane są odstępstwa, 
przykładem mogą być położone 
blisko siebie węzły autostradowe 
„Łódź Północ” oraz „Stryków”. 

Odstępstwo od tego zapisu może 
wydać w formie decyzji minister 
transportu, ale to są przypadki spo-
radyczne i dokładnie rozważane. 
Zdaniem Zalewskiego, Bolimów, 
jest dobrze skomunikowany z au-
tostradą, co prawda nie bezpośred-
nio, ale istnieje możliwość łatwego 
dojechania do węzła Skierniewi-
ce w gm. Nieborów. Ponadto ist-
nieje połączenie z drogą krajową 
nr 92. Same Skierniewice także 
mają zapewniony dobry dojazd do 
węzła. Należy się zastanowić, czy 
potrzebny jest temu miastu drugi 
węzeł, jego budowa to kilkadzie-
siąt milionów złotych. Właściwie 
poza dużymi aglomeracjami ta-
kich rozwiązań się nie stosuje. 

Na pewno w przypadku Bo-
limowa, plusem jest to, że węzeł 
mógłby powstać na skrzyżowaniu 
z drogą wojewódzką nr 705. Dro-
gi wojewódzkie to najniższa kate-
goria dróg, gdzie mogą one zostać 
wybudowane. Więc szansa na re-
alizację istnieje. Pozostaje jeszcze 
kwestia samej inwestycji, gruntów 
i fi nansowania, ale na tym etapie 
za wcześniej o tym mówić. Prze-
kazanie, ale nie odsprzedaż grun-
tów za niewielkie pieniądze była 
by dodatkowym plusem, także de-
klaracja o fi nansowym uczestnic-
twie w inwestycji samorządów.

Powstanie węzła w Bolimowie, 
nie jest raczej kwestią najbliższych 
lat. Samo przygotowanie doku-
mentacji i jej uzgodnienia także 
będzie czasochłonne.

Rzecznik Zarządu Dróg Wo-
jewódzkich Marcin Nowicki po-
wiedział nam, że w obecnej chwi-
li sprawa jest w zbyt wczesnym 
stadium, aby mógł się na jej temat 
wypowiadać. Podkreślił jednak,
że droga wojewódzka 705 jest 
w trakcie modernizacji, którą okre-
ślił na ok. 90% zaawansowania.  

ReKLaMa
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ale�zapisami�ustawy.

Maciej Zalewski, 
rzecznik prasowy 

oddziału GDDiA w Łodzi

idea�powstania�węzła�
ma�znaczenie
dla�całej�społeczności�
Bolimowa.�Radni�
muszą�patrzeć�szerzej.
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Domaniewice�|�gminny�Ośrodek�Kultury�

Jak zdobić koszyczki
Dzisiaj, tj. w czwartek, 7 kwiet-

nia o godz. 16.00 w Gminnym 
Ośrodku Kultury w Domaniewi-
cach odbędą się warsztaty pla-
styczne dla dzieci. Będą one 
utrzymane w wielkanocnym kli-

macie. Tematem będzie zdobienie 
wielkanocnego koszyczka. Zaję-
cia poprowadzi plasyk GOK Mo-
nika Wojtczak. Co istotne, trzeba 
przynieść ze sobą swój koszyk. 
Koszt warsztatów to 7 zł.  kl

Walewice�|�Stadnina�koni

Wystawa trzech artystów
„Artist tertium, tres oculos – 

trzech artystów, trzy spojrzenia” to 
tytuł wystawy, jaka w najbliższy 
piątek, 7 kwietnia otwarta zosta-
nie w Pałacu w Walewicach. 

Swoje prace plastyczne pokażą 
na niej: Małgorzata Górna-Sani-
ternik, Joanna Hrk i Dariusz Mły-
narczyk. To trio łączy odważne 
podejście do koloru. Pastele Sa-
niternik cechuje subtelna kreska 
i piękna kolorystyka. Obrazy Jo-
anny Hrk o odważnych zestawie-
niach barw zaliczane są do nurtu 
surrealizmu i realizmu magicz-
nego. Natomiast Dariusz Mły-
narczyk eksperymentuje z formą  
i stylistyką, działając na pograniczu 
kilku dziedzin sztuki. Na wystawie 

w Walewicach pokaże barwne pej-
zaże oraz martwe natury.

Małgorzata Górna-Saniternik 
jest absolwentką PWSSP w Ło-
dzi, (Dzisiejsza Akademia Sztuk 
Pięknych im. Władysława Strze-
mińskiego). Zajmuje się malar-
stwem, kolażem, tkaniną unikato-
wą, ubiorem, rzeźbą, wyplataniem 
obiektów przestrzennych z wikli-
ny, aranżacją wnętrz.

Joanna Hrk ukończyła studia 
artystyczne na Wydziale Grafi-
ki, Tkaniny i Ubioru ASP w Ło-
dzi. W Akademii Sztuk Pięknych 
w Warszawie na Wydziale Sztu-
ki Mediów i Scenografii uzyska-
ła stopień doktora w dziedzinie 
sztuk plastycznych. Jest publicyst-

ką, fotografem, scenografem te-
atralnym, ilustratorką. Za zasługi  
w dziedzinie twórczości artystycz-
nej otrzymała brązowy medal „Za-
służony Kulturze Gloria Artis”. 

Dariusz Młynarczyk to miesz-
kający w Głownie absolwent In-
stytutu Sztuki w Wyższej Szkole 
Pedagogicznej w Częstochowie 
(obecnie Akademia im. Jana Dłu-
gosza), gdzie w 1989 roku obronił 
dyplom z grafiki warsztatowej. Za 
osiągnięcia artystyczne Minister 
Kultury i Dziedzictwa Narodo-
wego nadał artyście w 2013 r. od-
znaczenie „Zasłużony dla Kultury 
Polskiej”.

Wernisaż 7 kwietnia rozpocz-
nie się o godzinie 17.00 w Sali 
Białej walewickiego pałacu. Na-
stępnie wystawę trójki artystów 
będzie można oglądać do 21 
kwietnia.  ewr

Łowicz�|�Nabór�do�projektu�

Tę opowieść stworzą aktorzy
– możecie nimi być wy!
Do 13 kwietnia potrwa 
nabór osób chcących wziąć 
udział w warsztatach teatru 
dokumentalnego  
„To miasto to moja 
opowieść”, które potrwają 
od 22 do 30 kwietnia.

Projekt przygotowuje duet Wą-
sikowska/Mosiewicz. Łowicki 
Ośrodek Kultury przeznaczył na 
jego realizację 4.500 zł z Małych 
Grantów 2017. 

Będzie się składał z cyklu 
warsztatów (aktorskich, drama-
turgicznych, ruchowych), któ-
rych efektem będzie pokaz work 
in progress (to eksperymentalny 
proces twórczy, w którym każ-

dy otrzymuje szansę, aby zostać 
współtwórcą spektaklu). Będzie 
on powstawał pod okiem pro-
fesjonalnych twórców teatral-
nych, którymi są: Helena Gan-
jalyan, Karolina Lichocińska, 
Mateusz Mosiewicz, Bartosz Szpak  
i Agnieszka Wąsikowska. 

Prezentowany na pokazie sce-
nariusz chcemy zbudować na hi-
storiach mieszkańców Łowicza 
– czytamy w nadesłanym nam 
zaproszeniu. – Na fragmentach 
aktualnych i archiwalnych arty-
kułów z łowickiej prasy i porta-
li informacyjnych, na materia-
łach video udostępnionych nam 
przez uczestników warsztatów, 
na udostępnionych fotografiach, 
wybranych przez uczestników 

fragmentach literatury, a także 
na zebranych przez nas wcześniej 
historiach. Chcielibyśmy, aby 
ten wielogłos stworzył opowieść  
o naszym mieście – czytamy da-
lej. 

W ramach projektu odbędzie 
się również pokaz nagradzane-
go na festiwalach w całej Polsce 
spektaklu dokumentalnego „Jeste-
śmy przynętą, kochanie!” w reż. 
Agnieszki Wąsikowskiej (Teatr 
Ósmego Dnia w Poznaniu). 

Aby wziąć udział w projek-
cie, wystarczy wypełnić formu-
larz zgłoszeniowy i wysłać go na 
adres: agnieszka.wasikowska@
gmail.com. Przy naborze nie ma 
ograniczeń wiekowych, udział  
w warsztatach jest bezpłatny. 

Mile widziane są też osoby, 
które nie chcą wychodzić na sce-
nę, ale mają ochotę pomóc przy 
realizacji video, w tworzeniu sce-
nografii, kostiumów albo muzy-
ki.  oprac. aa 

Łowicz�|�Przedpołudnie�w�restauracji�„Nasze�Smaki”�

Dzieci z Nowego Miasta mają 
już ozdoby na świąteczny stół
W sobotnie przedpołudnie, 1 kwietnia, Rada Osiedla Nowe 
Miasto zaprosiła dzieci ze swojej dzielnicy do restauracji 
„Nasze Smaki” przy ul. Krakowskiej, gdzie zorganizowała 
warsztaty muzyczno-plastyczne z okazji rozpoczętej wiosny 
i zbliżających się Świąt Wielkanocnych.

W warsztatach wzięły udział: 
Hania (6 l.), Karinka (7 l.), Helen-
ka (6 l.), Julka (7 l.), Zuzia (8 l.), 
Hania (12 l.), Klaudia (6 l.), Ma-
rysia (10 l.) i Julka (9 l.), choć póź-
niej dochodziły też inne dzieci. 

Muzyczną część spotkania po-
prowadziła radna miejska z tej 
dzielnicy i instruktorka śpiewu 
Karina Sędkowska-Staszewska. 
Na jej prośbę uczestniczki warsz-
tatów (tak się złożyło, że były to 
same dziewczynki) otoczyły wia-
nuszkiem keyboard, na którym 
grała. – Chcę żebyście poznały 
wiosnę w różnych dźwiękach – 
zachęciła do zabawy. Po czym za-
proponowała dzieciom rozgrzew-
kę ruchową, podczas której mogły 

m.in. naśladować różne zwierzęta: 
bociany, żaby, sarny, jeże i zające. 
Na dźwięk melodii las zasypiał. 

Dzieci przywitały też długo 
wyczekiwaną porę roku piosen-
ką, której refren brzmiał; „Dziś  
w Łowiczu wesoła nowina, koniec 
zimy, wiosna się zaczyna”. 

W drugiej części spotkania 
dzieci tworzyły ozdoby świątecz-
ne pod kierunkiem Magdaleny 
Ratajczak. Spośród zapewnio-
nych przez radę osiedla materia-
łów plastycznych mogły wybierać 
dowolne elementy i tworzyć kart-
ki świąteczne, zajączki z papieru, 
kolorowe jajka i inne ozdoby do 
świątecznego koszyka. Podczas 
tworzenia ozdób wywiązała się 

rozmowa, w trakcie której uczest-
nicy zajęć, ich bliscy oraz człon-
kowie rady osiedla dzieli się spo-
strzeżeniami na temat pierwszych 
oznak wiosny, jakie zaobserwo-
wali. 

Hania powiedziała nam, że wi-
działa już stokrotki i bociany. Ka-
rinka dodała, że króliki i zające 
widuje na żywo, bo ma je w swo-
jej hodowli jej ciocia. 

Wiele dzieci zapowiedziało, że 
ozdoby, które powstały na zaję-
ciach, trafią na świąteczny stół lub 
do koszyka ze święconką. 

Przewodniczący zarządu osie-
dla „Nowe Miasto” Jacek Macie-
jak powiedział nam, że sobotnie 
warsztaty to tylko część strate-
gii „Wspólnie możemy zdziałać 
więcej”, jaką przygotował na 2017 
rok zarząd. Przed wakacjami ma 
się odbyć spacer ulicami Nowe-
go Miasta z przewodnikiem, który 
odkryje wiele tajemnic o tej dziel-
nicy.  aa 

Podczas warsztatów�przygotowanych�przez�zarząd�osiedla�Nowe�Miasto�dzieci�wykonywały�świąteczne��
kartki�i�ozdoby.�
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Sanniki |�europejskie�Centrum�artystyczne�zaprasza�

Dwie różne wystawy w pałacu
Po kwietniowym koncercie  

w sali wystaw czasowych pałacu 
w Sannikach otwarta została wy-
stawa pod tytułem „Zapiski z rze-
czywistości w malarstwie”. 

Tym razem są to obrazy dwojga 
artystów – Ewy Karoliny Osow-
skiej i Wojciecha Rutkowskiego. 
– I naprawdę są to realistycznie 
pokazane miejsca, w których każ-
dy z nas mógł lub wręcz chciałby 
kiedyś się znaleźć. Zapraszamy 
do obejrzenia tych malarskich za-
pisków – zachęca do odwiedze-

nia wystawy Monika Gadzińska 
z ECA. 

Tego samego dnia otwarta zo-
stała jeszcze jedna wystawa fo-
tografii pod tytułem „Arcydzieła 
wyrwane naturze”. Jest to w za-
sadzie wystawa plenerowa, ale ze 
względu na jej specyfikę – są to nie 
do końca odporne na zmienne wa-
runki pogodowe fotografie i nie-
zbyt pewną kwietniową aurę, zo-
stała rozstawiona w pałacowej sali 
konferencyjnej. Autorem zdjęć jest 
Jerzy Wernik, członek Płockiego 

Towarzystwa Fotograficznego im. 
Aleksandra Macieszy. Inspirację 
do zdjęć dawało mu malarstwo, ale 
też i muzyka. – Wystawa w miej-
scu, w którym przebywał nasz 
muzyczny Geniusz, jest dla mnie 
wielkim zaszczytem, a jednocze-
śnie wielkim wyzwaniem, by po-
ziom mojej wystawy był godny. 
Starałem się oddać w fotografiach 
choć cząstkę piękna muzyki – mó-
wił podczas otwarcia. Obydwie 
wystawy można oglądać w godzi-
nach otwarcia pałacu.  opr. mak 

Łowicz |�„wszystkie�kolory�łowicza�i�Ziemi�łowickiej”�

Promocja miasta  
nie tylko w mieście 
Pierwszy od wielu lat przewodnik turystyczny 
„Wszystkie kolory Łowicza i Ziemi Łowickiej”, 
wydany pod szyldem przewodników Marco Polo przez 
wydawnictwo Euro Pilot, będzie miał swoją premierę 
w najbliższy wtorek, 11 kwietnia o godz. 17.00. 
Spotkanie promocyjne zaplanowane zostało w sali 
kinowej Łowickiego Ośrodka Kultury.

– Nie będzie tak obszerny, jak 
na przykład przewodnik po Barce-
lonie czy Pradze, ale ma 48 stron, 
jest wydany w twardej okładce. 
Przede wszystkim jednak będzie 
dostępny nie tylko w Łowiczu, ale 
również między innymi w salo-
nach Empik (również w sprzedaży 
internetowej) oraz na stacjach pa-
liw Shell, BP, Rafinerii Gdańskiej, 
Lukoil. Będzie to więc nie tylko 
promocja miasta w mieście – za-
powiada Michał Zalewski z biura 
ds. kultury, sportu, turystyki  
i organizacji pozarządowych  
Urzędu Miejskiego w Łowiczu, 
którego staraniem, we współpracy 
z firmą Euro Pilot, ukazał się prze-
wodnik. 

Oczywiście w samym Łowi-
czu przewodnik ma być dostępny  
w szerokiej dystrybucji. Będzie 
można go kupić np. w księgar-
niach, Cepelii, punktach infor-
macji turystycznej, Folkstarze 
w Galerii Łowickiej, Łowickim 
Ośrodku Kultury, itp. W ciągu kil-
ku najbliższych tygodni, prawdo-
podobnie na początku maja, prze-
wodnik będzie dostępny również 
w trzech wersjach językowych: po 
angielsku, niemiecku i francusku. 

Wydawnictwo zawiera mapy 
wycieczek, informacje o historii, 
perłach łowickiej architektury i ży-
wym folklorze. Tekst współtwo-
rzył łowicki przewodnik PTTK 
Zdzisław Kryściak. 

Zdjęcia do przewodnika zosta-
ły w większości wykonane przez 

pracowników biura oraz wydaw-
nictwo latem ubiegłego roku. – To 
nowoczesne wydawnictwo z wie-
loma ciekawostkami i atrakcyjny-
mi wstawkami typu „Czy wiesz, 
że...”. Pracowaliśmy nad nim od 
czerwca 2016, efekt będzie można 
zobaczyć we wtorek – zachęca do 
udziału w spotkaniu promocyjnym 
Michał Zalewski. 

Będą na nim o przewodniku 
opowiadali nie tylko przedstawi-
ciele miasta i wydawnictwa, ale 
również współtwórca tekstu do 
przewodnika Zdzisław Kryściak. 
Na miejscu będzie można nabyć 
wydawnictwo na nieco ponad 10 
złotych. 

Przewodnik został podzielony 
na kilka rozdziałów Pierwszy nosi 
tytuł „Pod skrzydłami srebrne-
go pelikana” – wszystko co o Ło-
wiczu wiedzieć należy... i jeszcze 
więcej! Drugi rozdział nosi tytuł 
„We władzy książąt i w Koronie” 
– spacerkiem przez 9 wieków hi-
storii Ziemi Łowickiej i Łowicza. 

Trzeci: „Spotkanie na trójkątnym 
rynku” – architektura wielka, mała 
i niezwykła. Czwarty zawiera in-
formacje kulinarne: „Wszystkie 
drogi prowadzą do stołu” – miej-
sca ze smakiem i klimatem. Potra-
wy przyprawione tradycją. Piąty: 
„Ziemia kolorowa, ziemia rozśpie-
wana” – rzecz o strojach, gwarze  
i obyczajach ludowych. Szósty 
rozdział: „Śladem historii i na tro-
pie przygody” – zawiera propozy-
cje turystycznych tras po Łowiczu 
i wycieczek po okolicy. – Infor-
mujemy w nim również turystów 
o stałych uroczystościach i wyda-
rzeniach w Łowiczu, na przykład 
o Bożym Ciele, Księżackim Jadle 
czy też cyklu koncertów bachow-
skich w katedrze – opowiada Za-
lewski. Przewodniki wydawane 
pod szyldem „Marco Polo” to roz-
poznawalna marka. Specjalizujące 
się w tego typu publikacjach wy-
dawnictwo ma na swoim koncie 
kilkadziesiąt przewodników nie 
tylko po miastach Polski. Zaletą 
tych przewodników jest poręczny 
format oraz cena.  mak 

Łowicz�|�Przydatna�funkcjonalność�katalogu�on-line�biblioteki�

Zdalny zapis do biblioteki
Nowa funkcjonalność została 

udostępniona czytelnikom korzy-
stającym z internetowego katalogu 
księgozbioru Miejskiej Biblioteki 
im. A.K. Cebrowskiego w Łowi-
czu, który jest dostępny pod adre-
sem http://lowicz-mbp.sowa.pl/

Osoby, które nie są czytelnika-
mi biblioteki, mogą samodzielnie 
zapisać się do niej przy wykorzy-
staniu Internetu. Zdalna rejestracja  
w bazie czytelników daje możli-
wość rezerwowania książek jesz-
cze przed tradycyjnym zapisem. 

Jednak aby wypożyczyć książki, 
należy udać się do placówki biblio-
tecznej z dokumentem tożsamości 
i podpisać kartę zapisu. Wówczas 
czytelnik otrzyma kartę bibliotecz-
ną, która jest niezbędna do wypo-
życzeń.  opr. mak 

Jerzy Wernik czerpał inspirację do�zdjęć�z�malarstwa,�ale�też�i�muzyki.�

Zaletą�przewodników�
wydawane�pod�
szyldem�„Marco�Polo”��
jest�poręczny�format�
oraz�cena.
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Jak�się�ocknąłem,�
nie�mogłem�złapać�
powietrza.�Samochód�
leżał�w�rowie.

Kamil C.

do�wypadku�doszło,�
gdy�Renald�sięgał�
po�papierosa.�Złapał�
pobocze,�zarzuciło�go.

Adrian S.

Łowicz�|�Ruszył�proces�w�sprawie�śmiertelnego�wypadku�w�Bocheniu�

Alkohol doprowadził do tragedii 
dokończenie ze str. 2

Zeznała wtedy, że córka wsia-
dła do samochodu, którym przy-
jechał jej chłopak Adrian S. Z ze-
znań innych świadków wynika, że 
młodzi ludzie zabrali po drodze 2 
znajomych i ostatecznie trafili do 
stróżówki przy Stadninie Koni 
w Walewicach, gdzie wspólnie  
z Przemysławem B., który peł-
nił tej nocy dyżur, pili alkohol. To 
właśnie jadąc z Walewic – z przy-
stankiem w Gaju, skąd zabrali 
jeszcze jednego kolegę – młodzi 
ludzie jechali do Łowicza. Nie do-
jechali – wypadli z drogi i kozioł-
kowali w okolicach Bochenia. 

Sąd przesłuchał też pozostałych 
uczestników wypadku. Wszyscy 
oni zgodnie twierdzili, że kierow-
cą był oskarżony Renald S. oraz 
odpowiadając na pytania sądu, 
opisywali, gdzie siedzieli w samo-
chodzie. 

– Siedziałem za pasażerem. Ro-
bert T. siedział z przodu, Klaudia 
z tyłu pośrodku, Adrian S. za kie-
rowcą. Kierował Renald S. – ze-
znał Kamil C., po którego mło-
dzi ludzie pojechali do Piotrowic. 
Twierdzi, że nie wyczuł woni al-
koholu od kierowcy, ponieważ 
sam był pod wpływem alkoholu. 
Pomagając wujowi w gospodar-
stwie, wypił „ćwiartkę i piwo”. 
Jego wuj zeznał ponadto, że już 
wcześniej „był wypity”. Według 
tego świadka Renald S. tuż przed 
wypadkiem jechał z prędkością 
ok. 90 km/h. On sam nie zapinał 
pasów, nie widział też, żeby zapię-
te pasy miał któryś z pasażerów. 
Zeznał, że w pewnym momen-

cie podczas jazdy samochód za-
czął zjeżdżać na lewe i po chwili 
na prawe pobocze. Podczas wy-
padku stracił przytomność. – Jak 
się ocknąłem, nie mogłem złapać 
powietrza. Samochód leżał w ro-
wie – zeznał. Świadek zeznał też, 
że gdy wyszli z samochodu, wi-
dział przejeżdżający drogą jeden 
samochód, kolejny samochód 
udało im się zatrzymać i popro-
sić o pomoc i zawiadomienie po-
gotowia ratunkowego. Zaczęli 
też szukać Klaudii, gdyż nie było 
jej w samochodzie. Wraz z Ad-
rianem S. znaleźli ją na drodze  
i ściągnęli na pobocze. Nie przy-
pominał sobie, aby bezpośrednio 
po wypadku rozmawiali pomię-
dzy sobą, co mają powiedzieć 
policji. 

Nie było nikogo 
trzeźwego 
Zeznania kolejnych świadków 

rzuciły światło na to, co dzia-
ło się, zanim pijani młodzi lu-
dzie wsiedli do samochodu i ru-
szyli spod walewickiej stadniny 
koni w kierunku Łowicza. We-
dług świadka Roberta T., Ad-
rian S. wraz z Klaudią przyjecha-
li po niego feralnego dnia około 
21. Był z nimi również Renald S. 
Pojechali razem do sklepu w Bie-
lawach, gdzie kupili 8 piw i pa-
pierosy, po czym pojechali do 
Walewic. Do tej pory samocho-
dem kierował Adrian S. Według 
świadka, około godzinę po wypi-
ciu owych piw, Adrian S. „dostał 
telefon” od swojego kolegi Adria-
na C., że ten potrzebuje dostać się 
do Łowicza. – Adrian wypił ja-
kieś piwo i jak mieliśmy jechać 
do Kamila C., powiedział, że 
nie będzie prowadził samocho-
du. Spytał, czy ktoś by kierował 
i Renald S. się zgodził – zeznał 
świadek. Z jego wcześniejszych 
zeznań wynikało, że bezpośred-
nio przed wypadkiem Renald S. 
jechał szybko. – Jak patrzyłem 
na licznik, to było ok. 120 km/h – 
mówił podczas przesłuchania na 
policji. Wtedy też zeznał, że sły-
szał, jak Renald S. mówił, że było 

6 osób w samochodzie i kiero-
wał ktoś, kto odszedł po wypad-
ku w pole. Mówił też, że była to 
nieprawda. Nie rozmawiał wcze-
śniej z kolegami, co mają mówić 
policji. 

Niestety, dałem mu te 
kluczyki... 
Adrian S. – chłopak Klaudii 

– również potwierdził, że bez-
pośrednio przed wypadkiem sa-
mochodem jego matki kierował 
Renald S. – Kierowcą na pew-
no nie byłem, nie mam kłopotów  
z pamięcią – zeznał. O zdarze-
niach bezpośrednio poprzedzają-
cych tragiczny wypadek mówił: 
– Wypiłem ze 2-3 piwa, następ-
nie Kamil C. skontaktował się  
z nami. Dał pomysł, żeby je-
chać do Łowicza. Powiedziałem,  
że nie będę kierował, bo wypi-
łem. Wtedy Renald powiedział, 
że on może. Dałem mu kluczyki. 
Niestety, dałem mu te kluczyki... 
– mówił przed sądem. 

O samym wypadku zeznał, że 
doszło do niego prawdopodob-
nie, gdy Renald sięgał po papie-
rosa. – Złapał pobocze, zarzuciło 
go, starał się wyprostować samo-
chód. Straciłem przytomność. Po 
tym, jak się obudziłem, zacząłem 
pytać, czy wszyscy są cali. Kamil 
powiedział, że nie ma Klaudii  
w samochodzie – zeznał. Zaczął 
jej szukać. Znalazł ją na jezdni, 
około 30 metrów przed samo-
chodem. – Jedyne co mogłem, to 
ściągnąć ją na pobocze – zeznał. 
Sędzia Szubert-Fiałkowska do-
pytywała, dlaczego Adrian S. dał 
kluczyki Renaldowi S., wiedząc, 
że ten jest pijany? – Dałem, bo też 

byłem pijany i sam zgłosił się na 
ochotnika. Pytałem, czy czuje się 
na siłach i czuje się pewny – tłu-
maczył. Zeznał ponadto, że Kamil 
C. pytał go bezpośrednio po wy-
padku o to, co będą mówili policji 
o tym, kto kierował. – Powiedzia-
łem mu, że mówimy prawdę, że 
kierował Renald S. – powiedział. 

czy Klaudię potrącił 
inny samochód? 
Zeznania składał też Ryszard 

K. – lekarz z zespołu ratownictwa 
medycznego, który został wezwa-
ny do wypadku. – Gdy dojecha-
liśmy na miejsce, samochód stał  
w polu ok. 5-6 metrów oddalony 
od drogi, przodem w kierunku 
Łowicza. Dwóch mężczyzn sie-
działo w rowie, przy dziewczynie 
leżącej 50-55 metrów po drugiej 
stronie drogi. Wyglądało to maka-
brycznie – zeznał. Lekarza zastana-
wiało oddalenie zwłok dziewczyny 
od miejsca dachowania samocho-
du. – Uważam, że ten młody czło-
wiek (oskarżony Renald S. – przyp. 
red.), jeśli kierował i był pod wpły-
wem alkoholu, jest winny spowo-
dowania wypadku, ale nie jestem 
pewien co do przyczyn zgonu 
dziewczyny – zeznawał. Mówił  
o tym m.in. opierając się na swoich 
spostrzeżeniach co do niewspół-
miernych obrażeń u mężczyzn  
z wypadku i obrażeń u nieżyjącej 
dziewczyny, która miała połama-
ne ręce i nogi, zmiażdżoną mied-
nicę. – Tak zmiażdżonych zwłok, 
bez obrażeń u innych pasażerów  
z pojazdu, nie widziałem – mówił. 
– Moja prywatna opinia jest taka, 
że mogła ona np. wybiec na drogę 
i zostać uderzona przez inny duży 
samochód. Obrażenia miednicy 
były na wysokości zderzaka duże-
go samochodu – zeznał. Według 
niego takie obrażenia nie mogły 
powstać w momencie wypadnię-
cia z samochodu. Jego zdaniem 
przy takich obrażeniach powin-
ny być ślady np. na siedzeniach. 
Ratownik medyczna Wioletta P. 
zeznała m.in, że Renald S. mó-
wił bezpośrednio po wypadku, że  
w samochodzie było 6 osób, co 

okazało się nieprawdą. – Inni mó-
wili, że było 5 osób – mówiła. 

Policjant z patrolu, który został 
wysłany na miejsce wypadku, ze-
znał, że osoby z wypadku oświad-
czyły, że samochodem kierował 
Renald S. Ten natomiast zaprze-
czył i powiedział, że samochodem 
kierował ktoś inny, którego nie zna 
i który uciekł w pole. Policjant po-
informował o tym fakcie dyżurne-
go policji, a ten zalecił dokonanie 
penetracji terenu. – Był na miejscu 
patrol policji i straż pożarna. Do-
konaliśmy penetracji z wynikiem 
negatywnym – zeznał policjant. – 
Dla mnie nie było tam nic nietypo-
wego. Samochód był ogólnie cały 
zmiażdżony. Na drodze nie znala-
złem części pasujących do innego 
pojazdu – zeznał policjant. 

Przesłuchany został również 
kierowca, który jako pierwszy za-
trzymał się by pomóc ofiarom wy-
padku. – Wracałem z Włocławka 
w godzinach nocnych. Z pobocza 
wybiegł na drogę młody, szczupły 
człowiek, zmuszając mnie do ener-
gicznego manewru – zeznał, doda-
jąc, że prawie potrącił nieznanego 
mu mężczyznę. Poczuł, że młody 
człowiek jest pijany. Cofnął około 
100 metrów, zobaczył dziewczynę 
leżącą twarzą do jezdni oraz Ad-
riana S., który koszulą owijał jej tu-
łów, zadzwonił na pogotowie. Za-
nim na miejsce dojechała karetka, 
odnalazł – świecąc komórką – ko-
lejnych dwóch poszkodowanych 
po drugiej stronie drogi. Po chwili 
nadjechał jeszcze jeden kierowca,  
z którym starali zabezpieczyć miej-
sce zdarzenia. Zadzwonił kolejny 
raz na pogotowie, które po chwili 
przyjechało. 

Świadek zeznał ponadto, że nie 
widział przed sobą świateł innych 
samochodów. Według niego od-
ległość pomiędzy samochodem 
a ciałem dziewczyny wynosi-
ła ok. 50 metrów. Świadek ze-
znał ponadto, że był na miejscu 
zdarzenia następnego dnia – Nie 
dawała mi ta sprawa spokoju, 
pierwszy raz byłem świadkiem 
wypadku ze skutkiem śmiertel-
nym – mówił. Zeznał, że na as-
falcie przed miejscem, w którym 
stał rozbity samochód, było jesz-
cze szkło z rozbitej szyby samo-
chodowej, widać było ślady za-
haczenia kołami o lewe i prawe 
pobocze, a dalej ślady krwi na as-
falcie – Jakby dwa razy uderzy-
ła o asfalt, z charakterystycznymi 
rozbryzgami – zeznał świadek. 

Wiele wniosków 
dowodowych 
Adwokat oskarżonego zło-

żył wnioski dowodowe m.in. o 
przesłuchanie biegłego, który 
wykonywał sekcję zwłok Klau-
dii, dopuszczenie dowodu z ba-
dania, który z uczestników zda-
rzenia zostawił ślady biologiczne 
na kierownicy Nissana, dowodu, 
czy na odzieży Klaudii – na wy-
sokości bioder występuje lakier z 
innego pojazdu niż Nissan Mi-
cra, czy odłamki szkła pochodzą 
z samochodu Nissan Micra, do-
konanie ponownych oględzin po-
jazdu ze szczególnym uwzględ-
nieniem, czy na tylnym siedzeniu 
są ślady krwi oraz szczegółowe 
oględziny szyb i ram samochodu. 

Oględziny mają uwzględ-
niać też m.in. głębokość bieżni-
ka opon oraz ciśnienie w kołach. 
Sąd wyznaczył kolejne trzy ter-
miny rozpraw: jedną w kwietniu 
i dwie w maju. Ponadto nie wy-
klucza, że na posiedzeniu niejaw-
nym sąd zarządzi przetranspor-
towanie samochodu na parking 
Komendy Wojewódzkiej Poli-
cji w Łodzi, by tam biegli mogli 
dokonać dodatkowych oględzin. 
Do tego czasu oskarżony Renald 
S. będzie pozostawał w areszcie 
tymczasowym.  mak 
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samochodowe

kupno
 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �Absolutnie każde auta, najwyższe 
ceny, tel. kom. 500-308-011.

��aktualnie�kupię�osobowy�jeżdżący�
lub�lekko�uszkodzony,�tel.�kom.�
513-375-786.

��Kupię�auta,�również�uszkodzone,�tel.�
kom.�662-031-656.

��Kupię�każde�auto,�tel.�kom.�
690-694-705.

��Kupię�każde�auto�do�3.000�zł,�tel.�
kom.�691-270-855.

��Skup�aut,�tel.�kom.�604-102-787.

 �Skup pojazdów samochodowych. 
Zaświadczenia do WK. Sprzedaż 
części, tel. kom. 605-695-882.

��Skup�powypadkowych,�starych,�
skorodowanych�samochodów,�tel.�kom.�
512-476-760.

��Skup�skrzyni�biegów�(1.6�Polonez)�i�
LPg�sekwencja,�tel.�kom.�512-476-760.

��Złomowanie�Pojazdów-�
zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�Rząśno�13,�
tel.�kom.�602-123-360.

sprzedaż
��audi�a.6,�2.0�tdi,�2008�rok,�197.000�

km,�140�PS,�tel.�kom.�793-481-819.

��audi�a3,�1.9�tdi,�2001�rok,�
5-drzwiowy,�wygląd�i�stan�rewelacyjny�
(mogę�przyjąć�mniejszy),�tel.�kom.�
513-329-718.

��audi�a4,�2000�rok,�tel.�kom.�
788-293-343.

��audi�a4�kombi,�1.9�tdi,�2001�rok,�
niebieski�metalik,�stan�bdb.,�bogate�
wyposażenie,�cena�atrakcyjna,�w�
rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy,�tel.�
kom.�513-375-786.

��audi�a4,�2.6�gaz,�1997�rok,�kombi,�
tel.�kom.�607-078-851.

��audi�a6,�2.0�tdi,�2005�rok,�
skóry,�skrzynia�manualna,�tel.�kom.�
609-810-814.

��audi�tt,�2002�rok,�srebrny�metalik,�
tel.�kom.�604-323-482.

��BMw�520,�2.0�B�+gaz,�1989�rok,�tel.�
kom.�607-078-851.

��BMw�5,�3.0,�2008�rok,�skóry,�
manualna�skrzynia,�złoty,�tel.�kom.�
607-267-278.

��BMw�e90,�2.0�benzyna/gaz,�2006�
rok,�tel.�kom.�781-862-816.

��BMw�X1,�2013�rok,�tel.�kom.�
660-408-769.

��CitROËN�Berlingo,�1.4�benzyna,�
2003�rok,�5-osobowy,�stan�bdb,�tel.�
kom.�669-303-235.

��CitROËN�Berlingo,�2.0�Hdi,�2002�
rok,�czerwony,�i�właściciel,�z�salonu,�
cena�do�uzgodnienia,�tel.�kom.�
603-653-030.

��CitROËN�C4,�1.6�benzyna,�2007�
rok,�czarny�metalik,�5-drzwiowy,�
bezwypadkowy,�stan�bdb.,�cena�15.900�
zł,�tel.�kom.�694-547-204.

��daewOO�Lanos,�1.6,�1998�rok,�tel.�
kom.�516-843-955.

��daewOO�Matiz�LPg,�1999�rok,�
sprzedam,�tel.�kom.�605-291-753.

��daewOO�Matiz,�2000�rok,�przegląd,�
PZu�ważne�do�Xi.2017,�tel.�kom.�
604-953-340.

��Fiat�Cinquecento,�900,�1994�rok,�tel.�
kom.�506-090-258.

��Fiat�Cinquecento,�1997�rok,�tel.�kom.�
606-193-168.

��Fiat�doblo,�1.9�d,�stan�dobry,��
2�miejsca,�tel.�kom.�669-037-436.

��Fiat�ducato,�2.2,�2006�rok,�143.000�
km,�tel.�kom.�516-755-833.

��Fiat�ducato,�2.3,�2011�rok,�tel.�kom.�
516-755-833.

��Fiat�Panda,�1.1,�2007/2008�rok,�
42.000�km,�i�właściciel,�klimatyzacja,�
kupiony�w�polskim�salonie,�tel.�kom.�
600-944-728.

��Fiat�Punto�Sole,�1999�rok,�110.000�
km,�zmieniarka�płyt�Cd�(10),�koła�
zapasowe,�czerwony�metalik,�salon,�
3.000�zł,�tel.�(46)�837-45-75.

��Fiat�Seicento,�1.1�benzyna/gaz,�
2005�rok,�tel.�kom.�793-377-991.

��Fiat�Seicento,�1100�benzyna/gaz,�
1999�rok,�168.000�km,�czerwony,�tel.�
kom.�663-065-575.

��Fiat�Seicento,�1999�rok,�tel.�kom.�
603-871-132,�889-910-333.

��Fiat�Seicento,�900,�2000�
rok,�zadbany,�1.900�zł,�tel.�kom.�
500-308-011.

��Fiat�Seicento�van,�1.1,�2000�rok,�
skrzynia�do�remontu,�biały,�tel.�kom.�
515-268-775.

��Fiat�Siena,�czerwony,�
tel.�(46)�838-44-57.

��Fiat�Stilo,�2006�rok,�tel.�kom.�
788-293-343.

��FORd�CMaX,�2010�rok,�tel.�kom.�
788-293-343.

��FORd�escort,�1.6�benzyna/gaz,�1999�
rok,�kombi,�tel.�kom.�600-312-749.

��FORd�Focus�kombi,�1.6�benzyna,�
1999�rok,�2�zestawy�opon,�cena�do�
uzgodnienia,�tel.�kom.�608-559-646.

��FORd�Focus,�1.6�diasel,�2009�rok,�
hatchback,�czarny�metalik,�stan�bdb.,�
sprowadzony�z�Niemiec,�opłacony,�
gotowy�do�rejestracji,�tel.�kom.�604-403-
654,�507-150-766.

��FORd�Focus,�1.8�diesel,�2004�rok,�
kombi,�tel.�kom.�600-312-749.

��FORd�transit,�1998�rok,�tel.�kom.�
601-270-711.

��FORdy,�2.0�d,�2006�rok,�dostawcze,�
tel.�kom.�509-707-104.

��HONda�Civic,�1.4�16V�benzyna,�2004�
rok,�90.000�km,�i�właściciel,�tel.�kom.�
660-758-598.

��HyuNdai�i20,�1.4�d,�2012�rok,�
srebrny�metalik,�w�zamianie�mogę�
przyjąć�tańszy,�22.700�zł,�tel.�kom.�
604-706-309.

��Kia�Ceed,�2013�rok,�tel.�kom.�
788-293-343.

��Kia�Picanto,�1.0�benzyna,�2012�rok,�
grafitowy�metalik,�5-drzwiowy,�salon�
Polska,�serwis�aSO,�bezwypadkowy,�
cena�22.500�zł,�tel.�kom.�694-547-204.

��MeRCedeS�124,�200e�ON,�Xii.1994�
rok,�tel.�kom.�500-294-425.

��MeRCedeS�C�klasa,�2004�rok,�tel.�
kom.�788-293-343.

��MeRCedeS�Sprinter,�2003,�tel.�kom.�
880-177-221.

��MeRCedeS-BeNZ�112�Cdi,�1999�
eok,�stan�bdb.,�tel.�kom.�608-076-041.

��MiNi�Club�Man,�2008�rok,�tel.�kom.�
788-293-343.

��MitSuBiSHi�Carisma,�1.6�benzyna/
gaz,�1996�rok,�hak,�alufelgi,�tempomat,�
tel.�kom.�508-645-422.

��MitSuBiSHi�L200�pikap,�1999r.,�
5-osobowy�ciężarowy,�zadbany,�
12400zł,�tel.�kom.�602-445-248.

��NiSSaN�almera,�tel.�kom.�
603-676-220.

��NiSSaN�Qashqai,�2.0�benzyna,�2008�
rok,�165.000�km,�33.000�zł,�tel.�kom.�
604-241-144.

��NiSSaN�Qashqai,�2.0�140�kM�
benzyna,�2012/2013�rok,�23.500�
km,�szyberdach,�kamery,�tel.�kom.�
606-984-596.

��NiSSaN�Sunny,�2.0d,�1995�rok,�
kombi,�tel.�kom.�660-613-808.

��OPeL�astra,�1.6�16V,�1996�rok,�tel.�
kom.�692-767-562.

��OPeL�astra�i�gaz,�tel.�kom.�
517-201-454.

��OPeL�astra�iii,�1.7�d,�2004�rok,�
5-drzwi,�tel.�kom.�607-078-851.

��OPeL�astra�gaz,�1999�rok,�1.300�zł,�
tel.�kom.�500-308-011.

��OPeL�astra,�1.7�Cdti,�2009�rok,�
182.000�km,�polski�salon,�hatchback,�
tel.�kom.�604-101-093.

��OPeL�Combo,�1.7�d�isuzu,�2001�rok,�
4.400�zł,�tel.�kom.�792-742-239.

��OPeL�Corsa,�1995�rok,�tel.�kom.�
503-605-379.

��OPeL�Corsa,�1.0�12v,�2012�rok,�
58.000�km,�i�właściciel,�5-drzwiowy,�
klimatyzacja,�kupiony�w�polskim�
salonie,�tel.�kom.�695-323-452.

��OPeL�Corsa�C,�2001�rok,�czarny,�
3-drzwiowy,�tel.�kom.�723-534-526.

��OPeL�Meriva,�1.8,�2005�rok,�tel.�kom.�
692-530-711.

��OPeL�Meriva,�1.7�Cdti,�2004�rok,�
stan�bdb.,�tel.�kom.�507-756-465.

��OPeL�Vectra�B,�2.0�diesel,�1997�
rok,�uszkodzony,�jeżdżący,�tel.�kom.�
602-879-035.

��OPeL�Vectra�C,�2.0�tdi,�2004�rok,�
kombi,�100�KM,�tel.�kom.�693-830-147.

��OPeL�Vectra,�1.8�benzyna/gaz,�
2000�rok,�bogate�wyposażenie,�stan�
rewelacyjny,�tel.�kom.�513-375-786.

��OPeL�Vectra,�1.9�Cdti�150�KM,�2008�
rok,�kombi,�tel.�kom.�606-486-555.

��OPeL�Vivaro�(ciężarowy),�1.9�dti,�tel.�
kom.�726-605-550.

��OPeL�Zafira,�2005�rok,�tel.�kom.�
788-293-343.

��PeugeOt�206,�1.1,�2004�rok,�6.000�
zł,�tel.�kom.�660-514-456.

��PeugeOt�207,�2007�rok,�sport,�
salon,�polski-bezwypadkowy,�tel.�kom.�
883-970-776.

��PeugeOt�307,�2.0�Hdi�110�KM,�
2002�rok,�tel.�kom.�721-096-040.

��PeugeOt�307�Sw,�2.0�Hdi,�2003�
rok,�110�KM,�czarny,�stan�bdb,�tel.�kom.�
690-999-023.

��PeugeOt�406,�1999�rok,�tel.�kom.�
609-687-241.

��POLONeZ�Caro,�1999�rok,�stan�
dobry,�tel.�kom.�601-913-450.

��POLONeZ�truck,�tel.�kom.�
602-537-502.

��ReNauLt�19,�1.4,�1991�rok,�tel.�kom.�
604-162-723.

��ReNauLt�Clio,�1.9�d,�1998�rok,�tel.�
kom.�785-959-808.

��ReNauLt�grand�Scenic,�1.9�diesel,�
2008�rok,�sprowadzony,�opłacony,�
gotowy�do�rejestracji,�stan�bdb,�tel.�kom.�
604-403-654.

��Renault�Kangoo,�2007�rok,�tel.�kom.�
790-398-998.

��ReNauLt�Laguna,�1996�rok,�
2.0+LPg,�hak,�188.000�km,�2900�zł,�tel.�
kom.�889-007-076.

��ReNauLt�Megane�kombi,�2012�rok,�
tel.�kom.�788-293-343.

��ReNauLt�Scenic,�2001�rok,�tel.�kom.�
788-293-343.

��ReNauLt�Scenic,�1.9�dCi,�2004�rok,�
zarejestrowany,�wyposażony,�tel.�kom.�
604-392-876.

��ReNauLt�twingo,�2011�rok,�tel.�kom.�
788-293-343.

��Seat�Cordoba,�1999�rok,�tel.�kom.�
535-275-229.

��Seat�Leon,�1.9�tdi,�2006�rok,�tel.�
kom.�696-312-242.

��Seat�Leon,�1.9�tdi,�2003�
rok,�srebrny,�12.500�zł,�tel.�kom.�
509-614-094.

��SKOda�Fabia,�1.4,�listopad�2002�rok,�
kombi,�tel.�(42)�719-70-42,�po�18.00.

��SKOda�Fabia,�1.4�benzyna,�2007�
rok,�kombi,�czarny�metalik,�stan�bdb.,�
sprowadzony�z�Niemiec,�opłacony,�
gotowy�do�rejestracji,�tel.�kom.�604-403-
654,�507-150-766.

��SKOda�Fabia,�sedan�1.4�MPi,�
2001�rok,�srebrny�metalik,�bdb.�stan�
techniczny,�wizualny,�tel.�kom.�731-612-
657,�690-887-686.

��SKOda�Felicia,�1.3,�1995,�tel.�kom.�
502-965-555.

��tOyOta�avensis,�2.0�d4d�diesel,�
2002�rok,�hatchback,�110�KM,�tel.�kom.�
693-830-147.

��tOyOta�Corolla,�1.4d�4d,�2007�
rok,�kupiona�w�kraju,�serwisowana,�
możliwość�zamiany�(tańszy),�15.200�zł,�
tel.�kom.�513-375-786.

��VOLVO�V70,�2009�rok,�tel.�kom.�
788-293-343.

��Vw�Bora,�2002�rok,�tel.�kom.�
788-293-343.

��Vw�Caddy�Life,�1.9�tdi,�2005�rok,�
7-osobowy,�tel.�kom.�502-751-126.

��Vw�golf�4,�1.6�benzyna/gaz,�1998�
rok,�5-drzwiowy,�grafitowy�metalik,�
bezwypadkowy,�cena�7.700�zł,�tel.�kom.�
608-174-892.

��Vw�golf�ii,�1.6�benzyna,�1991�rok,�
sprzedam,�tel.�kom.�604-636-506.

��Vw�golf�iV,�Sdi,�1999�rok,�tel.�kom.�
512-120-330.

��Vw�golf�iV,�1.9�d,�2002�rok,�
4-drzwiowy,�tel.�kom.�607-078-851.

��Vw�golf�V,�2007�rok,�tel.�kom.�
788-293-343.

��Vw�Jetta,�1.9�tdi,�2005�rok,�tel.�kom.�
785-641-260.

��Vw�Passat,�1.9�tdi,�1997�rok,�tel.�
kom.�501-447-956.

��Vw�Passat,�1.6�benzyna/gaz,�
1998�rok,�zielony�metalik,�bogate�
wyposażenie,�tel.�kom.�513-375-786.

��Vw�Polo,�tel.�kom.�504-507-730.

��Vw�Polo,�1.4�MPi,�2001�rok,�tel.�kom.�
665-455-810.

��Vw�Polo,�1996�rok,�tel.�kom.�
885-393-800.

��Vw�Polo�Clasic�benzyna,�
1997�rok,�stan�dobry,�granatowy,�
tel.�(46)�837-96-77.

��Vw�Polo,�1.0,�1996�rok,�1.400�zł,�tel.�
kom.�605-695-882.

��Vw�Polo,�1.4�benzyna,�2001�rok,�
5-drzwiowy,�124.000�km,�niebieski�
metalik,�cena�7.400�zł,�tel.�kom.�
608-174-892.
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��Vw�Polo,�1.4�benzyna,�2003�
rok,�srebrny�metalik,�stan�bdb.,�
sprowadzony�z�Niemiec,�opłacony,�
gotowy�do�rejestracji,�tel.�kom.�604-403-
654,�507-150-766.

��Vw�Sharan,�1.9�tdi,�2008�rok,�
7-osobowy,�w�rozliczeniu�mogę�przyjąć�
mniejszy,�tel.�kom.�604-706-309.

��Vw�transporter,�2010�rok,�Mixt�
605,�długi,�bezwypadkowy,�tel.�kom.�
602-461-330.

��Vw�transportery�t4,�2.4�d,�
dostawcze,�tel.�kom.�509-707-104.

��Vw�turan,�2000�tdi,�2005�rok,��
model�2006,�srebrny�metalik,�stan�bdb.,�
ładnie�utrzymany,�sprowadzony�
z�Niemiec,�gotowy�do�rejestracji,�tel.�
kom.�604-403-654,�507-150-766.

inne
��Letnie�opony�z�felgami�Continental�

185/65/R15,�tel.�kom.�696-698-188.

��Opony,�felgi�z�Niemiec,�hurtownia.�
Największy�skład�w�rejonie,�
klimatyzacja,�mechanika.��
Bratoszewice,�ul.�łódzka�28,��
www.opony-gaweda.pl,�
tel.�(42)�719-63-08,��
tel.�kom.�505-151-701.

��Przyczepa�Stema,�2007�rok,�tel.�kom.�
571-466-094.

��Części�do�fiata�126p:�resor,�skrzynia�
biegów�z�półośkami�i�inne,�tel.�kom.�
693-126-231.

��Przyczepka�samochodowa�z�
plandeką,�tel.�kom.�604-973-039.

��Sprzedam�alufelgi�16,�4x100,�Opel,�
tel.�kom.�507-570-019.

��Opony�letnie�14x60/175,�4�szt.,�tel.�
kom.�601-295-760.

motorowe

kupno
��Kolekcjoner�kupi�stare�motocykle,�

samochody,�części,�tel.�kom.�
513-185-357.

��Kupię�stare�motocykle:��
wSK,�MZ,�Komarek�itp.,��
tel.�kom.�609-942-407.

sprzedaż
��Barton�50,�polecam!,�tel.�kom.�

501-583-327.

��Quad�poj.�125,�seria�BMw,�tel.�kom.�
669-303-235.

��Sprzedam�skuter�2007�rok,�tel.�kom.�
697-286-530.

��Sprzedam�triumph�tiger�900,�2000�
rok,�tel.�kom.�507-121-693.

��Sprzedam�skuter�2011�rok,�
tel.�(46)�838-88-05,�tel.�kom.�
664-860-404.

��Komar�Romet,�bez�papierów,�
tel.�kom.�668-049-706.

��wFM�części,��
tel.�kom.�696-107-903.

��Sprzedam�motor�Junak�131,�2015�
rok,�tel.�kom.�607-302-816.

��MZ-250,��
tel.�kom.�577-694-621.

garaże

sprzedaż
��garaż�murowany,�Korabka:�Matejki,�

tel.�kom.�783-644-537.

��Sprzedam�garaż,�Bratkowice,��
tel.�kom.�501-582-990.

��Sprzedam�garaż�murowany,��
os.�dąbrowskiego,�tel.�kom.�
698-491-894.

wynajem
��garaż�do�wynajęcia,�centrum�

łowicza,�tel.�kom.�728-983-291.

��wynajmę�garaż,�Bratkowice,�
tel.�kom.�609-111-509.

��do�wynajęcia�garaż,�Bratkowice,��
tel.�kom.�501-582-990.

nieruchomości

kupno
��Kupię�ziemię,�gm.�łyszkowice�

i�okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

��Przyjmę�w�dzierżawę�lub�kupię�
grunty�rolne�w�Bocheniu�(bardzo�dobre�
warunki),�tel.�kom.�601-857-267.

��Kupię/przyjmę�w�dzierżawę�ziemię,�
tel.�kom.�696-736-701,�wieczorem.

��Kupię�2-pokojowe�mieszkanie�
na�parterze�lub�i�piętrze,�tel.�kom.�
514-324-937.

sprzedaż
��Sprzedam�mieszkanie�60�mkw.,�

i�piętro,�os.�dąbrowskiego,�tel.�kom.�
600-488-382.

��dom,�60�mkw.,�działka�750�mkw.,�
łowicz,�tel.�kom.�793-734-485.

��Kawalerka,�24�mkw.,�Bratkowice,�
tel.�kom.�721-588-045.

��Sprzedam�tanio�działkę�budowlaną,��
5�km�od�łowicza,�tel.�kom.�
509-231-973.

��Sprzedam�działkę�900�mkw.,��
w�głownie,�tel.�kom.�601-814-018.

��dom,�stan�surowy,�zamknięty,��
łowicz�grunwaldzka�(sprzedam�lub�
zamienię�na�mieszkanie�spółdzielcze),�
tel.�kom.�795-410-608.

��Budowlana,�1.155�mkw.,�media,�
Bełchów,�ul.�Polna,�tel.�kom.�
517-640-507.

��Sprzedam�działkę�3.000�mkw.,�
Zawady,�tel.�kom.�606-682-993.

��działki�budowlane,�Mysłaków,��
tel.�kom.�665-981-200.

��działki�budowlane,�Strzelcew,��
tel.�kom.�501-782-451.

��dom,�łowicz,�tel.�kom.�880-651-700.

��działki�budowlane,�Strzelcew,�
tel.�kom.�660-911-451.

��domek�60�mkw.,�działka�6.000�mkw.,�
budowlano-usługowa,�narożna,�łowicz,�
tel.�kom.�603-878-783.

��Mieszkanie,�75�mkw.,�Bolimowska,�
tel.�kom.�605-233-823.

��działka�budowlana�0,48�ha,�Świące,�
tel.�kom.�501-240-510.

��działka�budowlana,�1.500�mkw.,�
media,�łowicz,�górki�Zagórskie,�
tel.�kom.�883-666-093.

��działka�rolna�z�możliwością�
zabudowy�2,6�ha,�Parma,�gmina�
łowicz,�tel.�kom.�601-280-964.

��Mieszkanie�60�mkw.,�po�remoncie,�
głowno,�Kopernika,�tel.�kom.�668-836-
710,�600-895-257.

��Mieszkanie�57,9�mkw.,�iV�p.,��
ul.�Ciemna�1,�tel.�kom.�665-744-061.

��Sprzedam�mieszkanie,��
os.�Starzyńskiego,�po�kapitalnym�
remoncie,�ze�sprzętem�RtV,�agd,��
tel.�kom.�880-517-623.

��Mieszkanie�49�mkw,�Konopnickiej,�
łowicz,�tel.�kom.�505-833-114,�
603-118-766.

��Sprzedam�lub�zamienię�mieszkanie�
2-pokojowe,�Nowe�Zduny/dąbrowa,�
tel.�kom.�604-122-730.

��dwie�działki�budowlane�po�1.000�
mkw,�na�granicy�Bednary-Sypień,�
lub�całość�8.100�mkw.,�tel.�kom.�
694-804-682.

��działka�budowlana�1.400�mkw.,�
Chąśno,�tel.�kom.�666-287-727.

��działka�rolna,�1,70�ha,�tel.�kom.�
666-287-727.

��łowicz,�M-4�z�księgą�wieczystą,��
tel.�kom.�698-581-666.

��Sprzedam�dom�+�1�ha�działki,�
Świeryż�i,�tel.�kom.�504-501-038.

��Sprzedam�dom,�Reczyce�77,��
tel.�kom.�505-866-202.

��Sprzedam�mieszkanie�38�mkw.,��
2�pokoje�+�kuchnia,�głowno,�tel.�kom.�
690-985-070.

��Sprzedam�dom�100�mkw.,�
działka�2.800�mkw.,�Krępa,�tel.�kom.�
789-468-420.

��dom�w�głownie,�tel.�kom.�
605-311-010.

��Budynek�nadający�się�na�magazyn�
lub�halę�produkcyjną�1000�mkw,�
tel.�kom.�663-881-721.

��Mieszkanie�48�mkw.�z�garażem,�
tel.�kom.�692-748-802.

��dom�115�mkw.,�działka�497�mkw.,�
łowicz,�os.�górki,�tel.�kom.�606-422-
983,�509-195-166.

��Mieszkanie�M�4,�łowicz,�os.�
Starzyńskiego,�iV�piętro,�48�mkw.,��
tel.�kom.�664-912-197.

��Ziemia�2,20�ha�przy�drodze�Świeryż-
Szymanowice,�tel.�kom.�782-547-693.

��Pilnie�sprzedam�dom,��
tel.�kom.�881-087-040.

��Sprzedam�działkę�z�budynkami��
w�Stugienicach,�tel.�(46)�897-14-12.

��Sprzedam�M-4,�tel.�kom.�668-572-886.

��działki�budowlane,�tel.�kom.�
512-490-910.

��Sprzedam�dom�gotowy��
do�zamieszkania�o�pow.�190�mkw�
+budynek�gospodarczy,�Pniewo,��
gm.�Bedlno.�działka�o�pow.�3.850�mkw.�
ogrodzona,�zagospodarowana�z�altaną�
i�nasadzeniami.�Cena�do�negocjacji,��
tel.�kom.�695-074-424.

��Budowlano-rolna,�2,6�ha,�220x117�m,�
rzeczka,�wola�Szydłowiecka,�tel.�kom.�
603-878-783.

��działka�rolno-budowlana��
9.300�mkw.,�Placencja,�bardzo�tanio,��
tel.�kom.�606-889-643.

��działka�zalesiona�z�możliwością�
zabudowy,�0,73�ha,�możliwość�podziału�
na�mniejsze,�blisko�łowicza,�tel.�kom.�
606-370-704.

��Sprzedam�łąkę�0,90�ha,��
w�miejsc.�urzecze�za�Bzurą,�tel.�kom.�
508-466-507.

��Sprzedam�dom�o�powierzchni��
133�mkw.�położony�we�wsi�Jasieniec,�
tel.�kom.�664-378-355.

��dom�z�ogrodzoną�i�
zagospodarowaną�działką�0,5�ha.�
Możliwość�powiększenia�działki,�
kilometr�od�granic�łowicza,��
tel.�kom.�501-213-061.

��działki�budowlane�(kilometr��
od�granic�łowicza),�jedna:�1.300�
mkw.,�trzy�po�850�mkw.,�możliwość�
dowolnego�scalania,�tel.�kom.�
501-213-061.

��działka�budowlana,�810�mkw.,��
ul.�tuszewska,�tel.�kom.�792-952-008,�
po�16:00.

��gspodarstwo�rolne�z�zabudowaniami,�
2,97�ha,�gmina�Zduny,�tel.�kom.�
602-756-975.

��Mieszkanie�2-pokojowe,�48�mkw.,�
Noakowskiego,�parter,�168.000�zł,�
tel.�kom.�664-410-203.

��Sprzedam�dom�w�stanie�surowym,�
domaniewice,�tel.�kom.�793-946-596.

��Pilnie!�dom�w�łowiczu.�stan�surowy,�
ok.�250�mkw.�na�działce�1.250�mkw.,�
tel.�kom.�661-385-154.

��Sprzedam�M-3,�iV�piętro,��
os.�Konopnickiej,�tel.�kom.�662-175-520.

��dom�w�głownie,�tel.�kom.�
697-327-976.

��Sprzedam�2�mieszkania�po�55�mkw.,��
i�piętro,�os.�Piekarska,�
tel.�kom.�502-323-040.

��działka�budowlana�700�mkw,�media,�
domaniewice�ul.�Kolejowa,�tel.�kom.�
660-670-626.

��Mieszkanie�34�mkw,�po�remoncie,��
tel.�kom.�604-105-685.

��Budowlana�3000�mkw.,��
50�zł/mkw.,�Zielkowice�Czajki,��
tel.�kom.�502-778-128.

��dom�293�mkw,�stan�surowy�otwarty,�
działka�1900�mkw,�wszystkie�media,�
łowicz,�ul.�grunwaldzka,�tel.�kom.�
501-932-818.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�na�ul.�
Makowej�(okolice�Bolimowskiej),�woda,�
prąd,�gaz,�tel.�kom.�790-877-445.

��Sprzedam�mieszkanie�27�mkw.,��
z�C.O.�w�głownie,�ul.�Sikorskiego,��
tel.�kom.�507-359-112.

��Sprzedam�5�ha,�tydówka�gm.�
Kiernozia,�tel.�kom.�515-607-294,��
po�17.00.

��działka�budowlana,�Mysłaków,��
tel.�kom.�692-363-474.

��działka�inwestycyjno-budowlana,�
głowno-Osiny,�tel.�kom.�517-160-370.

��łowicz�72�mkw.,�sprzedam��
lub�zamienię�na�mniejsze,�tel.�kom.�
661-368-256.

��Sprzedam�gospodarstwo,�Mysłaków,�
2,23�ha,�duże�budynki,�tel.�kom.�
665-373-909.

��Sprzedam�8�ha�wraz�z�budynkami�
gospodarczymi,�tel.�kom.�875-343-581.

��Sprzedam�ziemię�2,20�lub�4,5�ha,�
Psary,�tel.�kom.�604-260-576.

��M-1,�40�mkw.,�os.�tkaczew,�
tel.�kom.�736-345-985.

��Sprzedam�działki�0,26�i�0,27�ha,�
guźnia-Rydwan,�tel.�kom.�726-456-611.

��dom�po�remoncie,�120�mkw.,�działka�
900�mkw.,�okolice�domaniewic,�tel.�
kom.�530-723-789.

��działka�budowlana,�3.006�mkw.,�
Zielkowice,�ogrodzona,�
zagospodarowana,�media,��
tel.�kom.�516-180-997.

��Sprzedam�dom�100�mkw.�i�budynki�
gospodarcze�(stodoła,�obora,�garaż)�
na�działce�70�arów�w�Osmolinie,��
ul.�wiatraczna�16.�Cena�180�tys.,�
tel.�kom.�516-331-055.

��działka�6.600�mkw.,�z�domem�
drewnianym,�Bąków�górny,��
tel.�kom.�607-517-238.

��dobra�klasa�ziemii,�3.500�mkw,�
ogrodzone,�Popów�głowieński,�tel.�kom.�
883-929-596.

��Pilnie�i�tanio�sprzedam�dom�
z�dużą�działką�i�zabudowaniami�
gospodarczymi�w�okolicach�łowicza.�
dom�do�zamieszkania�od�zaraz,�
umeblowany,�tel.�kom.�609-541-325.

wynajem
��Małżeństwu�niepalącemu�wynajmę�

mieszkanie,�łowicz,�tel.�kom.�
604-362-195.

��do�wynajęcia�lokale�w�centrum�
łowicza,�obok�apteki�Słoneczko,�tel.�
kom.�509-837-566,�509-659-963.

��wynajmę�lokal�40�mkw.,�łowicz,�ul.�
Krakowska�22,�tel.�kom.�886-243-121.

��Mieszkanie�do�wynajęcia,�os.�
Noakowskiego,�tel.�kom.�698-728-146.

��wynajmę�mieszkanie,�tel.�kom.�
530-585-716.

��wynajmę�wyposażony�salon�fryzjerski�
i�drugie�pomieszczenie�na�gabinet,�
23�mkw,�łowicz�ul.�Lniana�1,�tel.�kom.�
501-011-198.

 �Wynajmę lokal handlowy 35 mkw., 
Łowicz, ul. Stanisławskiego 1, 
tel. kom. 501-044-546.

��dam�w�dzierżawę�łąkę,��
tel.�kom.�603-878-783.

��Pilnie�wynajmę�dom,�głowno�
i�okolice,�tel.�kom.�730-130-626.

 �Wynajmę mieszkanie, 40 mkw., 
Bratkowice, luksusowo wyposażone, 
tel. kom. 509-454-738.

��Poszukuję�domku�na�wsi,�tel.�kom.�
694-515-130.

��wydzierżawię�łąkę�3�ha,��
Katarzynów�73,�tel.�kom.�532-454-047.

��wynajmę�mieszkanie�2-pokojowe,�
centrum�łowicza,��
tel.�kom.�602-328-896,�po�16.00.

��Mieszkanie�48�mkw.,��
os.�Konopnickiej,�tel.�kom.�577-028-979.

kupno różne
��Kupię�topolę,�dęba�i�inne,�tel.�kom.�

795-377-074.

sprzedaż różne
��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�

po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

��Siłownia�domowa�w�dobrym�stanie�
z�obciążnikami,�alpha�20,�made�in�uSa.�
Kanapa.�tanio!�tel.�kom.�508-411-270

��Produkcja,�sprzedaż�kruszywa�
kamiennego,�tel.�kom.�501-029-833.

��Kliniec�pod�kostkę�i�utwardzenia�
terenu,�tel.�kom.�601-239-779.

��żwir�2-8,�tel.�kom.�601-239-779.

��żwir�16-32�do�ogrodu�i�drenażu,��
tel.�kom.�601-239-779.

��drewno�kominkowe,�opałowe��
(buk,�brzoza,�olszyna,�grab);�
workowane,�tel.�kom.�501-658-261.

��wyprzedaż�płytek�chodnikowych�
i�ogrodowych,�kolor,�kręgi,�pokrywy,�
przepusty,�tel.�kom.�531-467-981.

 �Drewno kominkowe i opałowe, 
pelet drzewny, brykiet drzewny,  
tel. kom. 504-010-550.

��drewno�rozpałkowe�w�workach�
oraz�zrzyny�w�paczkach,��
tel.�kom.�696-045-978.

��Kruszywa,�piasek,�żwir,�ziemia�
ogrodowa.�Roboty�ziemne,�
wyburzeniowe,�transport�maszyn�
budowlanych,�rolniczych,�
tel.�kom.�693-565-564.

 �Pianina, fortepiany,  
tel. kom. 604-443-118.

��Butle�spawalnicze�z�osprzętem,��
tel.�kom.�515-319-247.

��drewno�opałowe�i�kominkowe,��
tel.�kom.�505-700-777,�798-877-090.

��deski,�bale�dębowe,�sosnowe,�
olszynowe,�tel.�kom.�508-244-694.

��Sprzedam�niedrogo�mało�używaną�
kanapę�narożną�i�2�fotele,�tel.�kom.�
791-593-571.

 �Tokarkę, piłę taśmową do metalu, 
tel. kom. 505-714-731.

��Sprzedam�betoniarkę,�150�l,��
tel.�kom.�888-742-148.

��Sprzedam�używany�piec�C.O.��
z�nadmuchem�i�sterownikiem;�bojler,�
tel.�kom.�601-051-188.

��łowicki�strój�komunijny�dla�chłopca,�
tel.�kom.�501-868-355.

 �Sprzedam heblarko-pilarkę, 
tel. kom. 695-751-050.

��łubianki�drewniane,�nowe,�tel.�kom.�
792-902-783.

 �Piasek płukany, pospółka, żwir, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

��Sprzedam�korg�i30Hd,�tel.�kom.�
511-367-736.

��dwa�rowery�górski�i�damka,�tel.�kom.�
795-155-105.

��Sprzedam�worki,�tel.�kom.�
663-881-721.

��Zbiorniki�plastikowe,�1000-litrowe,��
tel.�kom.�508-953-694.

��Sprzedaż�drewna�kominkowego�-�
brzoza,�olcha,�dąb,��
tel.�kom.�510-832-050,�694-269-767.

��łóżko�piętrowe,�tel.�kom.�
696-884-015.

ReKLaMa
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��Sprzedam�wiatę�żelbeton,��
o�wym.�18x12x5�m,�5.000�zł,�tel.�kom.�
516-489-137.

��Sprzedam�wagę�suwakową�240�kg�
i�drabinę�aluminiową�3-stopniową�10�m,�
tel.�kom.�883-560-331.

��Rower�młodzieżowy,�tel.�kom.�
516-538-983.

��duża�zjeżdżalnia�dziecięca,�tel.�kom.�
601-052-026.

��Sprzedam�dwuteownik�HeB�120�mm,�
8�m�dł.,�450�zł,�tel.�kom.�691-961-166.

��Siatka�ogrodzeniowa,�ocynk,�40�m,�
płyta�sklejka�8�szt.,�2,20x1,55x0,01�m,�
tel.�(46)�838-13-19.

��Sprzedam�telewizor�Lg�49�cali,�Full�
Hd,�wiF,�tel.�kom.�508-789-222.

��Bale�dębowe�suche,�tel.�kom.�
518-223-702.

��wC�na�działkę�budowlaną,�tel.�kom.�
535-121-164.

��Lodówka,�rower�damka�26’,�
tel.�(46)�837-85-56.

��duża�kolekcja�agaw�kwiaty,�tel.�kom.�
798-692-994.

��tuja�0,62�zł,�tel.�kom.�518-518-835.

��Rower,�drzwi,�tel.�kom.�785-281-044.

��Sprzedam�trociny,�tel.�kom.�
692-132-798.

��Sprzedam�telewizor�Philips�32”�
ze�stolikiem�szklanym,�tel.�kom.�
661-923-584.

��wersalka�w�bdb�stanie�-�nowy�typ,�tel.�
kom.�724-973-074.

��wełniak�łowicki,�tel.�kom.�
601-275-663.

��węgiel�ekogroszek�(kostka)�orzech.�
dostawa�i�rozładunek,�tel.�(23)�661-10-
13,�tel.�kom.�789-333-677.

��akwarium�120�l�z�przykrywą�
i�wyposażeniem,�tel.�kom.�511-600-047.

��Ogrodzenie,�tel.�kom.�518-405-534.

��Brama�z�furtką,�tel.�kom.�692-434-273.

��Sprzedam�kuchnię�gazową,�tel.�kom.�
502-980-287.

��Sprzedam�lodówkę,�tel.�kom.�
606-584-363.

��Kamienie�polne�i�łupane,�tel.�kom.�
661-460-987.

��drzewo�opałowe�(zrzyny�z�tartaku,�tel.�
kom.�785-240-260.

��Sprzedam�rębak�do�gałęzi,�tel.�kom.�
728-579-290.

��Sprzedam�betoniarkę�150,�maszynę�
do�cięcia�cegły,�tel.�kom.�661-751-749.

��Świerk�srebrny�doniczkowy,�tel.�kom.�
517-160-370.

��Sprzedam�pszczoły,�tel.�kom.�
603-190-190.

��Sprzedam�multiplaty�160�i�taśmociąg,�
tel.�kom.�604-463-728.

��Sprzedam�betoniarkę�250,�tel.�kom.�
605-539-232.

��Sprzedam�bramę�garażową�i�okna�
drewniane,�tel.�kom.�605-539-232.

��Sprzedam�ladę�chłodniczą�
witrynową,�tel.�kom.�605-539-291.

��Okna,�drzwi�balkonowe�z�demontażu,�
tel.�kom.�666-590-710.

��Sprzedam�krzesła�dębowe,�4�szt,�tel.�
kom.�607-302-816.

��Nowa�zamrażarka�amica,�
5-szufladowa,�tel.�kom.�609-377-905.

��Segment�pokojowy,�tel.�kom.�
606-438-323.

��Kupię�każdy�złom,�sprzedam�
kruszywa,�odbieramy�odpady�
budowlane,�tel.�kom.�695-416-747,�
795-622-214.

��wózek�paleciak,�tel.�kom.�
693-830-160.

��Sprzedam�koncertrator�tlenu,�tel.�
kom.�889-444-075.

��Kosiarki�spalinowe,�tel.�kom.�
511-345-546.

��Czarna�ziemia,�tel.�kom.�511-345-546.

��Sprzedam�skrzyneczki�o�wym.�30x40�
cm,�tel.�kom.�535-149-142.

��Stępnówka,�overlock,�narożnik,�tel.�
kom.�530-350-251.

��Sprzedam�meble�kuchenne,�tel.�kom.�
661-610-153.

��Oddam�kamienie,�tel.�kom.�
728-456-508.

��Sprzedam�zaginarkę�ręczną�do�
blachy�obróbkowej,�3�m,�tel.�kom.�784-
955-323,�po�15:00.

praca

dam pracę
��Zatrudnię�do�pizzerii�kierowcę�oraz�

pomoc�kelnerki.�Praca�w�weekendy,�tel.�
kom.�607-481-852.

��Przyjmę�do�pizzerii�kelnerkę�z�
możliwością�przyuczenia�-�praca�
na�stałe�oraz�pomoc�na�kuchnię�-�
weekendowo,�tel.�kom.�601-846-354.

��Zatrudnię�glazurnika,�gipsiarza,�
montażystę�paneli�podłogowych�i�drzwi,�
tel.�kom.�691-228-824.

��Zatrudnię�pielęgniarkę,�opiekunkę�do�
domu�Seniora�w�Karolewie,�tel.�kom.�
798-148-874.

��Zatrudnię�młodych,�dyspozycyjnych�
do�pracy�w�stolarni,�tel.�kom.�
696-086-527.

��Kierowca�C+e,�kraj,�izoterma,�wolne�
weekendy,�tel.�kom.�500-333-660.

��Zatrudnię�kierowcę,�C+e,�kraj,�
przerzuty,�tel.�kom.�605-993-107.

��Zatrudnię�stażystkę�do�sklepu�
monopolowego,�tel.�kom.�501-407-665.

 �Szwaczki do szycia kostiumów 
kąpielowych w Głownie, stała praca, 
tel. kom. 602-457-089.

 �Zatrudnię krojczego(ą) do szwalni, 
może być do przyuczenia,  
tel. kom. 602-457-089.

��Zatrudnię�kelnerki,�w�weekendy,�
tel.�kom.�502-323-404.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+e��
z�doświadczeniem�w�transporcie�
międzynarodowym,�pojedyncze-
podwójne�obsady,�weekendy�wolne,��
tel.�kom.�604-237-423,�782-223-211.

��Zatrudnię�szwaczkę�do�szycia�
skarpetek,�możliwość�przyuczenia,�
Strzelcew�k.�łowicza,�tel.�kom.�
604-460-843.

��Zatrudnię�pracownika�do�
Sklepu�Ogrodniczego�w�głownie�
ze�znajomością�branży�rolniczo-
ogrodniczej,�tel.�kom.�601-164-435.

��Zatrudnię�pracownika�do�masarni,��
tel.�kom.�662-296-699.

��Zatrudnię�murarza,�tel.�kom.�
667-941-359.

 �Dwór „Soplicowo” w Woli 
Gosławskiej zatrudni kucharzy, 
pomoc kuchenną, kelnerki, 
kelnerów, tel. kom. 664-713-406.

 �Restauracja „U Pana Tadeusza”  
w Domaniewicach zatrudni 
kucharzy, pomoc kuchenną, 
kelnerki, kelnerów, tel. kom. 
607-930-234.

 �Zatrudnię kucharkę, kucharza, 
pomoc w restauracji, tel. kom. 
604-208-588.

��Zatrudnię�przy�pracach�torowych.�
dobre�wynagrodzenie,�tel.�kom.�
511-769-202.

��Brygadzista�-�nadzór�oraz�współpraca�
z�grupą�zadaniową�-�remont�dróg�
kolejowych�na�terenie�całej�Polski,�
tel.�kom.�511-769-202.

��Zatrudnię�kierowcę�z�
doświadczeniem�handlowym��
do�piekarni,�tel.�kom.�509-877-081.

��Zatrudnię�kobiety�do�krojenia�chleba,�
tel.�kom.�509-877-081.

��Zatrudnię�elektryka,�automatyka��
z�uprawnieniami�SeP�do�1�kw,��
tel.�kom.�793-098-999.

��Zatrudnię�kierowcę�z�kat.�C,��
tel.�kom.�501-250-547.

��Zatrudnię�do�układania�kostki,��
tel.�kom.�663-690-050.

��Zatrudnię�operatora�ładowarki,��
tel.�kom.�663-690-050.

��Zatrudnię�sprzedawcę�w�hurtowni�
ogólnobudowlanej,�tel.�kom.�
602-587-341.

��Przyjmę�do�pracy�fizycznej�
mężczyznę�do�40�lat,�z�prawem�jazdy�
kat.�B,�tel.�kom.�608-816-582.

��Zatrudnię�pracowników�do�prac�
budowlanych�z�głowna,��
tel.�kom.�601-321-914.

��Przyjmę�piekarza�z�doświadczeniem,�
Brzeziny,�tel.�kom.�530-983-242.

 �Zatrudnię logistyka w firmie 
produkcyjnej z nim. 5-letnim 
doświadczeniem i komunikatywnym 
j.angielskim. CV na maila: 
rekrutacja@babycam.pl.

��Zatrudnię�hydraulika,�tel.�kom.�
691-991-000.

��Zatrudnię�montera�urządzeń�
zabawowych�na�place�zabaw.�Praca��
w�łowiczu�,�tel.�kom.�537-313-915.

��Zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowo-remontowych,�tel.�kom.�
607-343-338.

��Zatrudnię�szwaczki�i�prasowaczkę,�
łowicz,�tel.�kom.�665-431-100.

��Zatrudnię�do�stawiania�ścian�g/k,�
sufitów,�szpachlowania,�tel.�kom.�
500-027-261.

��Mechanika�motocyklowego,�
doświadczenie,�tel.�(42)�710-76-11.

��Zatrudnię�mechanika�samochodów�
ciężarowych�lub�pomocnika�
mechanika,�praca�w�łowiczu,��
tel.�kom.�600-357-428.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C,�stałe�
trasy,�możliwość�przyuczenia,�łowicz,�
Kiernozka�12,�tel.�kom.�600-357-428.

��traktorzysta,�kombajnista,��
tel.�kom.�695-052-735.

��Zatrudnię�kierowcę�C+e,�dobre�
zarobki,�tel.�kom.�507-477-120.

��dam�pracę�w�gospodarstwie�
rolnym,�wyżywienie,�zakwaterowanie,�
wynagrodzenie,�tel.�kom.�721-085-095.

��Zatrudnię�kierowcę�C,�C+e,�
z�doświadczeniem,�tel.�kom.�
691-621-098.

��wokalistkę�do�zespołu,�tel.�kom.�
667-276-835.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+e��
z�doświadczeniem�w�ruchu�krajowym��
z�naczepą,�praca�pod�tesco��
w�teresinie,�tel.�kom.�668-946-210.

��Zatrudnię�pomocnika�do�zakładu�
obróbki�metali�w�głownie�w�wieku��
do�35�lat,�tel.�kom.�605-578-499.

��Potrzebna�pomoc�do�elewacji,�mile�
widziane�doświadczenie,�tel.�kom.�
603-212-132.

��Zatrudnię�kucharza�(łowicz),�
tel.�kom.�574-256-065.

��Zatrudnię�kelnerkę�(łowicz),�tel.�kom.�
574-256-065.

��Zatrudnię�opiekunkę�do�dziecka,��
tel.�kom.�604-371-320.

��Przyjmę�szwaczki�do�zakładu��
w�głownie�oraz�chałupniczki,�tel.�kom.�
607-930-278.

��Sprzedawca�do�marketu�Mrówka�
Zduny�ze�znajomością�ogrodu�i�branży,�
tel.�kom.�601-282-876.

��Sprzedawca�części�maszyn�
rolniczych�i�ciągników,�Mrówka�Zduny,�
tel.�kom.�601-282-876.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+e�
w�transporcie�krajowym�
i�międzynarodowym�(kontenery),��
tel.�kom.�693-441-700.

 �Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, okolice 
Łyszkowic, tel. kom. 501-735-885.

��Poszukujemy�kelnerki,�kierowcy,�
pomoc�kuchenną�do�baru,�w�tygodniu�
lub�na�weekend,�tel.�kom.�508-593-330.

 �Zatrudnię krojczego do krojenia 
bluzek w miejscowości Gzinka,  
tel. kom. 504-549-404.

 �Zatrudnię panią do pracy  
w szklarni, tel. kom. 795-685-712.

��Mężczyznę�do�prac�w�sadzie�(jazda�
ciągnikiem).�Na�stałe�lub�dorywczo.�
głowno,�tel.�kom.�699-939-986.

��Poszukuję�kierowcy�kat.�C+e,�kraj,�
chłodnia,�tel.�kom.�500-720-028.

��Młodego,�bez�doświadczenia,�tynki�
maszynowe�z�głowna,�Strykowa,�okolic,�
tel.�kom.�532-257-318.

��Zatrudnimy�szwaczki-krawcowe,�
Skierniewice,�tel.�kom.�505-722-973.

��ubojnia�drobiu�Piórkowscy�
zatrudni:�operatora�wózka�widłowego,�
magazyniera�i�kierownika�magazynu�,�
tel.�kom.�731-111-111.

��Kierowca�C+e�(codziennie�w�domu),�
tel.�kom.�693-618-750.

��Zatrudnię�pomoc�mechanika,�
atrakcyjne�zarobki,��
tel.�kom.�604-237-423,�782-223-211.

��Zatrudnię�pracownika�
gospodarczego�z�uprawnieniami�na�
wózek�widłowy.�Bardzo�dobre�zarobki,�
tel.�kom.�604-237-423,�782-223-211.

��Zatrudnię�kierowcę�C+e,�Polska-
Hiszpania,�tel.�kom.�507-929-644.

��Zatrudnię�kierowcę�C+e,�kraj,��
tel.�kom.�507-929-644.

��Pizzeria�alcatraz�w�Strykowie�
zatrudni:�kierowcę,�pizzermana,�
kelnerkę,�tel.�kom.�608-641-030.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+e��
w�transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�tel.�kom.�608-067-847.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+e�na�kraj,�
okolice�Strykowa,�tel.�kom.�782-157-596.

��Zatrudnię�w�sklepie�spożywczym��
w�łowiczu,�do�pracy�lub�na�staż,�tel.�
kom.�502-110-726.

��Przyjmę�brukarzy�z�praktyką�i�
pomocników,�tel.�kom.�508-286-519.

��Zatrudnię�glazurników�i�gipsiarzy,��
tel.�kom.�604-232-415.

��Zatrudnię�do�układania�kostki�
brukowej,�tel.�kom.�692-410-063.

 �Przyjmę pracowników. 
Wykończenia, elewacje, tel. kom. 
663-211-953.

��Zatrudnię�kierowcę�do�rozwożenia�
pizzy�(łowicz),�tel.�kom.�724-207-537.

��Zatrudnię�pomocnika�kucharza�
(możliwość�przyuczenia�do�zawodu),�
łowicz,�tel.�kom.�721-680-807.

��Zatrudnię�kelnerkę�(możliwość�
przyuczenia�do�zawodu),�tel.�kom.�
724-207-537.

 �Zatrudnię szwaczki (bielizna), 
możliwość przyuczenia, Głowno,  
tel. kom. 517-852-240.

��Przyjmę�do�pracy�mechanika��
lub�pomocnika�mechanika,�tel.�kom.�
519-077-103.

��Zatrudnię�osobę�do�prowadzenia�
biura.�wymagania:�dobra�znajomość�
komputera�(excel,�word,�Subiekt).�
Oferty�na:�kadrybratex@op.pl.

��Zatrudnię�na�stanowisko�magazynier-
kierowca�z�prawem�jazdy�kat.�B��
w�hurtowni�spożywczej,�łowicz�
Fabryczna�9,�tel.�kom.�661-880-276.

��Przyjmę�do�pracy�w�sklepie�
monopolowym,�tel.�kom.�506-068-859.

��Zatrudnimy�kierowcę�kat.�C��
na�autocysternę�również�bez�adR�
i�doświadczenia,�CV:�sekretariat@damo.
com.pl;�daMO,�łowicz,�ul.�Małszyce�
2d/2e.

��Zatrudnię�murarza,�tel.�509-373-870.

��Pomocnik�-�murarz�na�budowę,��
tel.�kom.�691-736-552.
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��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�na�stałe�
oraz�pomoc�kucharza�weekendowo,�tel.�
kom.�669-852-983.

��Praca�na�stanowisku�recepcjonistka-
pokojówka�w�obiekcie�hotelowym��
w�łowiczu.�Pełen�etat�-�umowa�o�pracę.�
System�zmianowy:�12�godz.�pracy/24�
godz.�odpoczynku.�Pozostałe�warunki�
zatrudnienia�do�uzgodnienia.,�tel.�kom.�
509-967-588.

��Zatrudnię�pracownika�na�ślusarnię,�
Stryków,�tel.�kom.�606-439-498.

��Pracuj�z�Promedica24�jako�opiekun�
seniorów�w�Niemczech�lub�anglii.�
Przyjdź�na�spotkanie�informacyjne�
w�łowiczu.�więcej�informacji�pod�
numerem,�tel.�kom.�797-169-375.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�B,�na�busa,�
tel.�kom.�516-489-137.

 �Zatrudnię do małej gastronomii, 
Łowicz, tel. kom. 509-854-421.

��Firma�in-Bruk�zatrudni�brukarzy�
i�pomocników,�tel.�kom.�661-937-398.

szukam pracy
��Operator�walca,�tel.�kom.�

510-281-982.

��Kierowca�z�doświadczeniem,�kat.�
Ce,�karta�kierowcy,�poszukuje�pracy�na�
trasy�liniowe,�tel.�kom.�881-457-335.

��Saxofonista�+vocal,�tel.�kom.�
692-101-989.

��Kierowca�C+e�+karta�poszukuje�
pracy�(tylko�na�wywrotkę).�łowicz�teren,�
tel.�kom.�605-470-435.

��Podejmę�pracę�fizyczną,�prawo�jazdy�
B,�t,�tel.�kom.�665-455-810.

inne
 �Zlecę szycie strojów kąpielowych, 

stała współpraca, tel. kom. 
602-457-089.

usługi wideo
��wideofilmowanie,�fotografowanie,�

tel.�(46)�837-94-85,�tel.�kom.�
608-484-079.

��wideofilmowanie�Hd,�tel.�kom.�
606-852-557.

��wideofilmowanie:�Full�Hd,�dVd,�Blu-
Ray.�Fotografia,�tel.�kom.�698-535-780.

��wideofilmowanie,�fotografowanie�
www.fotowideo.webt.pl,�tel.�(46)�837-79-
81,�tel.�kom.�606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

531-402-222.

��układanie�glazury,�terakoty,�montaż�
paneli,�tanio,�tel.�kom.�660-224-723.

��Regulacja,�montaż�okien,�parapety,�
pranie�dywanów,�tel.�kom.�501-930-953.

��wylewki�betonowe,�tel.�kom.�
511-440-509.

��wylewki�betonowe,�tel.�kom.�
509-038-623.

��tynki�maszynowe,�wylewki,�tanio,�
solidnie,�tel.�kom.�604-144-668.

��Schody,�tel.�kom.�793-297-933.

��układanie�kostki�brukowej,�tanio,�tel.�
kom.�667-837-817.

��dachy,�elewacje.�Szybko,�tanio,�8%�
Vat,�tel.�kom.�502-859-742.

 �Usługi minikoparką, tel. kom. 
608-612-013.

 �Tynki maszynowe gipsowe, 
cementowo-wapienne oraz posadzki 
(mixokret), tel. kom. 502-452-907.

��dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609-846-316.

��Meble�kuchenne,�tel.�kom.�
793-297-933.

��Malowanie,�tel.�kom.�607-168-196.

��docieplanie�budynków,�
stropodachów�granulatem�
styropianowym;�kondygnacja:�1100�zł,�
tel.�kom.�602-570-424.

��usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

��Rozbiórki,�wyburzenia.�Kompleksowo�
„od�a�do�Z”.�Porządkowanie�terenów,�
tel.�kom.�665-412-890.

��docieplenia�budynków,�elewacje,�
glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
kompleksowe�wykończenia�wnętrz.�
FVat,�tel.�kom.�606-737-576.

 �Brukarstwo, tanio, tel. kom. 
503-976-505.

��Malowanie,�gładź,�glazura,�tel.�kom.�
668-026-851.

 �Brukarstwo, tel. kom. 
791-306-104.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; koparką 
gąsienicową, tel. kom. 790-606-451.

��Schody�drewniane.�Komputerowe�
projektowanie�schodów.�wyrób,�
montaż,�inne�usługi�stolarskie,�tel.�kom.�
663-766-557.

��dachy:�naprawa,�wymiana,�podbitki,�
tel.�kom.�607-610-786.

��Kompleksowe�remonty,�tel.�kom.�
511-568-525.

��łazienki�od�podstaw,�tel.�kom.�
533-076-850.

��gładź,�malowanie,�glazura,�terakota,�
wykańczanie�wnętrz,�docieplanie,�
malowanie�elewacji.,�tel.�(46)�837-10-33,�
tel.�kom.�609-541-373.

��usługi�koparko-ładowarką,�roboty�
ziemne,�niwelacje�gruntu,�wykopy�pod�
fundamenty,�szamba�itp.,�tel.�kom.�
503-115-145.

��Budowy�domów,�garaży,�docieplenia�
poddaszy,�tel.�kom.�783-117-546.

��Remonty,�wykończenie�wnętrz,�tel.�
kom.�600-779-659.

��Ogrodzenia�panelowe,�metalowe,�
siatki,�betonowe,�łupane,�bramy�i�furtki,�
balustrady,�wiaty,�fundamenty,�tel.�kom.�
505-700-777.

��Bramy�przesuwne,�ogrodzenia,�
siatka,�panele�ogrodzeniowe,�montaż,�
producent,�tel.�kom.�503-572-046.

��wylewki�maszynowe�mixokret,�tel.�
kom.�517-032-915.

��łazienki,�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

��układanie�kostki�brukowej�
i�granitowej,�tel.�kom.�731-116-534.

��Osuszanie,�odsalanie,�odgrzybianie,�
hydrofobizacja�murów�i�konstrukcji�
betonowych,�tel.�kom.�607-090-260.

��Budowy,�docieplenia,�tel.�kom.�
794-230-700.

��docieplenia,�tel.�kom.�730-723-823.

��usługi�koparko-ładowarka,�tel.�kom.�
889-910-666.

��Cyklinowanie,�montaż�podłóg,�faktura�
Vat,�tel.�kom.�697-634-138.

��Cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�kom.�
504-960-515.

��tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�kom.�725-668-616.

 �Remonty, modernizacje, 
wykończenia wnętrz, usługi 
ogólnobudowlane, tel. kom. 
607-164-101.

��Krycie�dachów,�obróbki,�rynny,�
podbitki,�papa�termozgrzewalna,�wolne�
terminy,�tel.�kom.�789-181-282.

��Remonty,�glazura,�terakota,�gładzie,�
malowanie,�itp.,�tel.�kom.�721-108-965.

��docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�kom.�607-612-176.

��Budowa�i�przeróbki�domów�i�
budynków�gospodarczych.�tanio,�
szybko,�solidnie!,�tel.�kom.�609-497-778.

��Brukarstwo,�20�lat�doświadczenia,�
faktury�Vat,�tel.�kom.�502-368-628.

��Cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�kom.�501-249-461.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
konkurencyjne ceny, tel. kom. 
784-464-959.

��usługi�transportowe�Kamaz,�
usługi�koparko-ładowarką,�tel.�kom.�
784-464-959.

��Budowa�domów�parterowych,�
budynków�gospodarczych,�tel.�kom.�
784-464-959.

��usługi�minikoparką,�tel.�kom.�
697-725-830.

��układanie�kostki�brukowej,�krótkie�
terminy,�tel.�kom.�883-215-523.

 �Wykonywanie gładzi gipsowej 
hydrodynamicznie od 12 zł/
mkw, malowanie, kompleksowe 
wykończenia wnętrz, sprzedaż wraz 
z montażem drzwi i podłóg, tel. kom. 
725-043-544, 691-228-824.

��docieplanie�budynków,�tel.�kom.�
661-385-299.

��Pokrycia�dachowe,�blacha,�papa,�
obróbki�blacharskie,�tel.�kom.�
661-385-299.

��tynki�maszynowe,�cementowo-
wapienne,�gipsowe,�tel.�kom.�
603-912-998.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��dachy:�konstrukcje,�pokrycia,�
naprawy,�konserwacje,�malowanie,�tel.�
kom.�609-227-348.

��tynki�ręczne,�tel.�kom.�575-661-940.

��układanie�kostki�brukowej,�
granitowej,�tel.�kom.�503-158-962.

��Bielenie,�wapnowanie�pomieszczeń�
gospodarczych,�tel.�kom.�571-272-033.

��docieplanie�budynków,�wykańczanie�
wnętrz,�poddasza,�gipsy,�www.remonty-
lowicz.pl,�tel.�kom.�511-735-802.

 �Wylewki, tynki agregatem, tel. 
kom. 605-416-083.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�Schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,�tel.�
kom.�733-552-113,�601-378-677.

��Malowanie,�gładź,�hydraulika,�tel.�
kom.�515-830-969.

��Płyty�K/g,�gładzie,�płytki,�tel.�kom.�
505-763-772.

 �Balustrady ze stali kwasoodpornej, 
tel. kom. 724-605-762.

 �Usługi koparko-ładowarka, tel. 
kom. 889-910-666.

��glazura,�terakota,�gipsy,�panele,�
hydraulika�itp.,�tel.�kom.�508-313-799.

��wolne�terminy.�glazura,�terakota.�
usługi�wykończeniowe,�tel.�kom.�
783-638-267.

��usługi�koparko-ładowarką,�
oczyszczanie�i�karczowanie�terenów,�tel.�
kom.�721-771-517.

��Bramy,�ogrodzenia,�konstrukcje�
stalowe,�tel.�kom.�502-404-868.

��Murowanie,�kominy,�klinkier,�
malowanie,�tel.�kom.�505-225-425.

��Malowanie,�tapetowanie,�gładź,�
płyty�k/g,�glazura.�wieloletnie�
doświadczenie,�tel.�kom.�608-685-867.

��Kompleksowe�malowanie�natryskowe�
mieszkań,�domów,�budynków�
gospodarczych,�hal�itp.,�tel.�kom.�
571-272-033.

��docieplenia�budynków�mieszkalnych,�
gospodarczych,�solidnie,�tel.�kom.�
726-005-701.

��Budowanie�kominów�z�klinkieru,�tel.�
kom.�723-917-819.

��wykończenia�wnętrz,�remonty,�tel.�
kom.�532-115-111.

��usługi�remontowe,�wykończenia�
wnętrz,�glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�tel.�kom.�880-542-743.

��układanie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�
731-034-742.

 �Układanie kostki brukowej, 
ogrodzenia betonowe, panelowe, 
tel. kom. 508-286-519.

��elewacje,�docieplenia,�tel.�kom.�
692-986-022.

��docieplenia�budynków�
kompleksowo,�tel.�kom.�601-282-876.

��Budowa�budynków�inwentarskich�
(chlewnie,�obory�na�rusztach,�zbiorniki�
na�gnojowicę�do�20�m�średnicy),�
hal�stalowych,�chłodni,�domów�
mieszkalnych�wraz�z�materiałem�
od�projektu�po�dach,�tel.�kom.�
601-282-876.

sprzedaż
��Producent�siatki�ogrodzeniowej,�

Mysłaków,�tel.�kom.�886-562-223.

��Okna�inwentarskie,�każdy�
wymiar,�tel.�(46)�839-11-34,�tel.�kom.�
607-267-277.

��Stemple,�żerdzie,�tel.�kom.�
508-244-694.

��Stemple�budowlane,�tel.�kom.�
698-367-366.

 �Sprzedaż drzwi i podłóg wraz 
z montażem, bardzo atrakcyjne 
ceny, szeroki wybór, tel. kom. 
725-043-544.

��łowicz,�Nadbzurzańska�11,�tel.�kom.�
602-234-810.

��Stemple�budowlane,�tel.�kom.�
535-434-358.

��Stemple�budowlane,�tel.�kom.�
667-837-817.

��Najtańsze�rolety.�duży�asortyment,�tel.�
kom.�602-370-470.

��Sprzedam�stemple�budowlane,�tel.�
kom.�606-670-681.

��Sprzedam�stemple�budowlane,�tel.�
kom.�661-923-584.

��trawniki�siane,�rolka,�zakładanie,�tel.�
kom.�693-944-073.

usługi 
instalacyjne

��Hydraulika�kompleksowo,�tel.�kom.�
601-818-310.

��Oczyszczalnie�przydomowe�z�
montażem.�dofinansowanie.�www.
bioinstalacje.pl,�tel.�kom.�693-413-492.

�� instalacje�elektryczne:�nowe,�
przeróbki,�tel.�kom.�696-081-582.

��anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�kom.�
601-306-566.

��usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Złota�rączka,�tel.�kom.�
506-891-289.

��Hydraulik,�także�awarie,�tel.�kom.�
733-788-522.

��Profesjonalne�instalacje�sygnalizacji�
włamania,�pożaru,�kontroli�dostępu,�
nadzoru�wizyjnego�(monitoring),�tel.�
kom.�601-207-689.

��Systemy�alarmowe,�monitoring,�tel.�
kom.�696-545-570.

�� instalacje�inteligentnego�domu,�tel.�
kom.�696-545-570.

 �Hydraulika, tel. kom. 608-263-951.

��usługi�hydrauliczne,�tel.�kom.�
793-714-089.

�� instalacje,�przeróbki�elektryczne,�tel.�
kom.�509-838-364.

�� instalacje�elektryczne,�tel.�kom.�
723-125-777.

��usługi�hydrauliczne�wod.-kan.,�c.o.,�
kotłownie�gazowe�na�ekogroszek,�tel.�
kom.�508-132-321.

��Hydraulik.�Kompleksowe�instalacje,�
awarie,�tel.�kom.�692-986-022.

��Firma�zatrudni�glazurnika,�tel.�kom.�
791-474-777.

��alarmy,�monitoring.�tanio,�tel.�kom.�
576-613-350.

usługi inne
 �Zespół, deejay, doświadczenie, 

tel. kom. 503-746-892.

��dekoracje�sal�weselnych,�tel.�kom.�
886-328-694,�www.facebook.com/
wardart7.

��Cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�ogrodów,�tel.�kom.�
693-552-240.

��dekoracja�sal�weselnych�(pokrowce,�
obrusy�w�komplecie),�tel.�kom.�
693-776-474.

��Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�drzew�i�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

��wycinka�drzew�www.
wycinkaskierniewice.pl,�tel.�kom.�
506-660-095.

��Pranie�dywanów�i�tapicerki�meblowo-
samochodowej�w�zakładzie�i�u�klienta,�
tel.�kom.�501-431-978.

��wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�kom.�
668-591-725.

��Kamaz:�przewóz�piasku,�żwiru,�ziemi,�
tel.�kom.�601-630-882.

��Odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

��usługi�tokarskie�w�metalu,�tel.�kom.�
663-766-557.

��transport:�piasek,�pospółka,�
podsypka,�ziemia,�tel.�kom.�
602-471-796.

��transport�wywrotką�-�piach,�żwir,�
ziemia,�pospółka,�podsypka�itp.,�tel.�
kom.�503-115-145.

��wypożyczę�stół�wiejski,�nalewak�
piwny,�ławeczki,�parasol,�dowóz,�tel.�
kom.�889-994-992.

��wycinka�drzew,�skup�drewna�na�pniu,�
tel.�kom.�505-700-777.

��domofony:�tradycyjne�i�cyfrowe.�
instalacje�i�centralki�telefoniczne,�tel.�
kom.�601-207-689.

��wycinka�i�pielęgnacja�drzew,�
nawodnienia,�www.szychowscy.com.pl,�
tel.�kom.�604-891-092.

��Ścinanie�drzew,�karczowanie,�
czyszczenie�działki,�tel.�kom.�
888-312-392.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��dJ,�oprawa�muzyczna�imprez,�18-stki,�
dyskoteki,�itp,�tel.�kom.�782-718-483.

��Profesjonalne�cięcie�drzew�
niebezpiecznych,�pielęgnacja�zieleni�i�
ogrodów,�tel.�kom.�782-718-483.

 �Bramy, ogrodzenia, garaże 
blaszane, tel. kom. 501-930-953.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.�Fachowo.�Szybko.�tanio,�tel.�
kom.�504-070-837.

 �Usługi koparko-ładowarką, tel. 
kom. 726-005-701.

��Sala,�wynajem,�imprezy�
okolicznościowe,�Nieborów,�wolne�
terminy,�tel.�kom.�605-695-882.

��Przyjmę�usługi�na�dziurkarkę�i�
guzikarkę,�tel.�(42)�719-18-43,�tel.�kom.�
665-217-483.

ReKLaMa



�www.lowiczanin.info34 6�kwietnia�2017������nr 14

��wycinka�drzew,�tel.�kom.�
792-027-388.

��Naprawa�telewizorów,�łowicz,�
topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,��
tel.�kom.�728-227-030.

��usługi�terenowym�podnośnikiem�
koszowym,�pielęgnacja�i�wycinka�drzew�
w�trudno�dostępnych�miejscach,��
tel.�730-101-000.

��Kursy�wózki�widłowe,�podnośniki�
koszowe,�Hds-y,�ładowarki�teleskopowe.�
egzaminy�udt�tanio,�szybko!�tel.�
730-101-000.

 �Pożyczka na oświadczenie  
do 25.000 zł, wystarczy dowód!! 
Zadzwoń, tel. kom. 885-505-305.

nauka
��Matematyka,�tel.�kom.�791-802-482.

��Język�niemiecki,�tel.�kom.�
668-963-922.

��Język�angielski,�tel.�kom.�
663-684-178.

��Korepetycje:�język�niemiecki,�tel.�kom.�
608-116-216.

��Matematyka,�tel.�kom.�601-303-279.

��Nauczyciel�języka�niemieckiego�
udzieli�korepetycji,�tel.�kom.�
691-715-557.

��Matematyka:�SP,�gimnazjum,�tel.�
kom.�506-178-472.

��Kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�języka�angielskiego�i�
francuskiego,�wszystkie�poziomy.�
tłumaczenia,�tel.�kom.�604-621-125.

��Nauka�i�korepetycje�z�angielskiego�
i�francuskiego�dla�uczniów�szkół�
podstawowych,�gimnazjum�i�średnich,�
tel.�kom.�604-621-125.

��angielski,�profesjonalnie�dzieci,�
młodzież,�tel.�(46)�837-53-15.

��Matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

��Nauka�Języka�angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

��angielski,�tel.�kom.�515-459-141.

��Matematyka:�gimnazjum,�średnie,�
wyższe.�Przygotowanie�do�matury,��
tel.�kom.�660-781-884.

��Kursy�wózki�widłowe,�podnośniki�
koszowe,�Hds-y,�ładowarki�teleskopowe.�
egzaminy�udt�tanio,�szybko!�tel.�
730-101-000.

rolnicze – kupno

płody rolne
��Kupię�zboże,�tel.�kom.�508-471-814.

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�607-202-732.

��Zboże�gorszej�jakości�z�robakiem,��
z�zapachem,�tel.�kom.�697-677-530.

��Kupię�słomę,�tel.�kom.�669-444-030.

��Kupię�zboże�paszowe,�również�
gorszej�jakości,�tel.�kom.�726-721-037.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
668-478-617.

��Skup�zbóż,�Ferm-Pasz�Baboszewo,�
tel.�kom.�602-179-925.

��Kupię�słomę,�tel.�kom.�573-915-369.

hodowlane
��Kupię�cielaki,�tel.�kom.�607-376-264.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

��Byczki�do�100�kg�do�dalszego�chowu�
we�własnym�gospodarstwie�kupię,�tel.�
kom.�785-345-065.

maszyny
��Kupię�prasę�kostkującą:�Sipma�

Z-224,�welger,�Claas,�Famarol,�
John�deere;�kombajn:�anna,�Bolko,�
Karlik;�kopaczkę;�sadzarkę;�ciągnik�
władimirec�t-25,�MtZ,�Belarus,�Pronar;�
prasę�rolującą:�Claas�Rolland,�arobale,�
welger,�tel.�kom.�518-857-308.

 �Glebogryzarki, talerzówki kupię, 
tel. kom. 538-746-327.

 �Maszyny rolnicze kupię, tel. kom. 
538-746-327.

��Kupię�maszyny�rolnicze,�kombajny�
ziemniaczane,�ciągniki�inne�maszyny,�
tel.�kom.�505-587-206.

��Kupię�każdego�Bizona,�może�być��
do�remontu,�tel.�kom.�602-522-478.

��Kupię�dojarkę�alfa�Laval�i�maszyny�
rolnicze,�tel.�kom.�500-542-300.

��Kupię�prasę�kostkującą�Sipma�Z�
224/1,�Claas,�John�deere,�Famarol,�
prasy�rolujące�Claas�44,�62,�66,�
alobale,�kombajn�ziemniaczany�anna,�
Bolko,�kombajn�zbożowy�Z-020�,�tel.�
kom.�887-105-345.

��Kupię�kombajn�anna�w�bardzo�
dobrym�stanie,�tel.�kom.�789-101-800.

��Kupię�ciągnik�rolniczy,�może�być�
uszkodzony,�tel.�kom.�500-642-300.

��Kupię�glebogryzarkę,�talerzówkę,�
kosiarkę,�ładowacz�troll,�tel.�kom.�
500-642-300.

��Kupię�dojarkę�alfa�Laval�i�maszyny�
rolnicze,�tel.�kom.�605-055-227.

��Kupię�C-328,�C-330,�C-360,�C-355,�
C-380,�MtZ,�MF-255,�t-25�władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�kom.�
502-939-200.

inne
��Przyjmę�grunty�rolne�w�dzierżawę,�

gmina�Nowa�Sucha,�tel.�kom.�
731-376-171.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Zboża jare, sadzeniaki ziemniaka, 

kukurydza, trawy i inne nasiona. 
Firma Nasienna Granum Oddział 
Łowicz, tel. (46) 837-23-05, (46) 
837-23-01, dowóz od 1 tony.

��Ziemniaki�jadalne,�Sierżniki,�tel.�kom.�
605-128-019.

��Sprzedam�ładny�łubin�słodki,�
wąskolistny,�tel.�kom.�792-577-256.

��Sprzedam�jęczmień�jary�ella,�tel.�kom.�
664-724-850.

��Sianokiszonka�w�balotach,�tel.�kom.�
697-892-925.

��łubin�żółty,�słodki,�szerokolistny,�
Baryt,�tel.�kom.�669-960-974.

��Siano�w�balotach.�Słoma�pastewna�
(zamienię�na�żytnią�lub�pszenżytnią),�tel.�
kom.�660-726-748.

��łubin�dalbor�słodki,�wysokobiałkowy,�
tel.�kom.�693-922-742.

��Jęczmień�jary�„Oberek”,�pszenica�jara�
„tybalt”,�tel.�kom.�792-320-050.

 �Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 
kom. 602-235-159.

��Sprzedam�łubin,�wąskolistny,�
niebieski,�tel.�kom.�664-157-305.

��Sprzedam�łubin,�tel.�kom.�
512-280-159.

��Sprzedam�owies�i�mieszankę,�tel.�
kom.�693-322-719.

��łubin�żółty,�słodki,�szerokolistny,�tel.�
kom.�888-043-928.

��Sprzedam�baloty�z�sianokiszonki,�tel.�
kom.�783-016-987.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�duże�
belki,�tel.�kom.�784-029-206.

��Sprzedam�pszenicę�jarą�do�siewu,�tel.�
kom.�692-127-902,�692-176-932.

��Sprzedam�słomę�baloty,�tel.�kom.�
667-199-495.

��Sprzedam�łubin�wąskolistny,�tel.�kom.�
668-950-995.

��Pszenica�paszowa,�tel.�kom.�
698-728-075.

��Jęczmień�oczyszczony,�pszenica,�
gmina�dmosin,�tel.�kom.�604-871-975.

��łubin�żółty,�szerokolistny,�słodki,�
Bocheń,�tel.�kom.�725-875-589.

��Słoma,�traby,�tel.�kom.�517-408-836.

��Sprzedam�nasiona�łubinu�słodkiego,�
tel.�kom.�668-118-535.

��Pszenica�jara,�tel.�kom.�695-986-065.

��łubin�słodki�wąskolistny�oczyszczony,�
tanio,�tel.�kom.�663-360-730.

��Sprzedam�siano,�tel.�kom.�
667-257-460.

��żyto,�tel.�kom.�736-417-516.

��łubin,�tel.�kom.�601-270-711.

��Sprzedam�pszenicę�jarą�torridon,�tel.�
kom.�607-052-285.

��Sprzedam�słomę�kostka,�ze�stodoły,�
tel.�kom.�506-758-461.

��Sprzedam�słomę�suchą,�tel.�kom.�
604-222-812.

��Pszenica�10�ton,�słoma�w�
dużych�belach,�Kiernozia,�tel.�kom.�
605-278-719.

��Sprzedam�baloty�sianokiszonki,�
Bednary,�tel.�kom.�507-194-817.

��Jęczmień�jary�Hajduczek,�tel.�kom.�
504-501-038.

��Siano�w�kostkach,�tel.�kom.�
572-224-264.

��Jęczmień�jary�Stratus�i�rok�po�centrali,�
okolice�Kiernozi,�tel.�kom.�609-842-747.

��Pszenżyto,�pszenica,�jęczmień,�słoma�
balot,�tel.�kom.�695-066-195.

��łubin�żółty�Facelia,�tel.�kom.�
660-599-929.

��Sprzedam�pszenżyto,�pszenicę,�
jęczmień,�tel.�kom.�508-500-108.

��Siano,�okrągłe�bele,�tel.�kom.�
660-408-769.

��Sprzedam�sadzonki�malin�Polka,�tel.�
kom.�668-074-900.

��Słoma�w�kostkach,�ok.�Kiernozi,�tel.�
kom.�790-614-653,�wieczorem.

��łubin�słodki�dolbor,�tel.�kom.�
888-335-559.

��łubin�słodki�szerokolistny,�tel.�kom.�
510-143-816.

��Siano,�głowno,�tel.�kom.�609-251-962.

��Sprzedam�żyto,�pszenżyto,�tel.�kom.�
695-027-515.

��Ziemniak�jadalny�(Satina,�irga)�
0,50�zł;�paszowy�0,25�zł,�tel.�kom.�
785-240-260.

 �Sadzonki aronii sprzedam, tel. 
kom. 605-090-155.

��Mieszanka,�pszenżyto,�sadzonki�
truskawek,�tel.�kom.�509-853-384.

��Sprzedam�słomę�w�belach,�Sierżniki,�
tel.�kom.�785-611-559.

��Ziemniaki�winieta�(pastewne),�tel.�
kom.�605-328-812.

��łubin�biały,�żóły,�pszenica,�tel.�kom.�
601-937-006.

��Siano,�sianokiszonkę�sprzedam,�tel.�
kom.�537-595-397.

��Sprzedam�baloty,�tel.�kom.�
505-356-014.

��Jałówka�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
505-356-014.

��Sprzedam�pszenicę,�tel.�kom.�
664-766-871.

��Słoma�w�balotach,�waliszew,�tel.�kom.�
698-034-855.

��Sprzedam�łubin,�tel.�kom.�
505-660-707.

��Sprzedam�słomę�w�balotach�
owsiano-jęczmienną�ze�stodoły,�
Błędów,�tel.�kom.�665-547-738.

��Sadzonki�truskawki�Honey,�tel.�kom.�
500-825-810.

��Pszenżyto,�tel.�kom.�787-243-713.

��Sprzedam�bób,�tel.�kom.�
608-613-658.

��Sprzedam�owies�i�pszenicę�jarą,�tel.�
kom.�608-613-658.

��Sprzedam�siano�i�słomę�owsianą�
w�belach,�owies�paszowy,�tel.�kom.�
799-712-559.

��Sprzedam�słomę,�siano,�ziemniaki�
jadalne,�sadzeniaki�i�paszowe,�tel.�kom.�
535-606-333.

��Sprzedam�słomę�w�belach,�
mieszanką,�pszenicę�jarą,�tel.�kom.�
511-679-231.

��Sprzedam�słomę,�okrągłe�belki,�
okolice�żychlina,�tel.�kom.�535-871-358.

��Sprzedam�siano,�tel.�kom.�
721-682-674.

��Pszenica�ozima,�tel.�kom.�
888-365-188.

��Sprzedam�kapustę�głowiastą,�
białą�(paszowa�0,10�zł/kg),�tel.�kom.�
604-262-117.

��Sprzedam�4�tony�żyta,�tel.�kom.�
697-753-819.

��Słoma�ze�stodoły,�okrągłe�bele,�tel.�
kom.�665-677-192.

��Ziemniaki�irga,�jadalne,�paszowe,�
kaliber�30-55,�tel.�kom.�787-417-558.

��Sprzedam�siano,�tel.�kom.�
504-276-842.

��Sprzedam�owies,�siano,�tel.�kom.�
784-843-470.

��Sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
726-721-037.

��Zboże�paszowe,�tel.�kom.�
668-478-617.

��Sianokiszonka�w�balotach,�tel.�kom.�
697-049-235.

��Siano�i�słoma,�tel.�kom.�534-009-044.

��Słoma�owsiana�duże�bele,�tel.�kom.�
609-406-170.

��Siano,�tel.�(46)�831-60-18.

��Opryskiwacz�400�l,�12�m,�kosiarka�
rotacyjna�K-161,�rozrzutnik�1-osiowy,�
3,5�t,�siewka�nawozowa�(lejek),�tel.�kom.�
511-997-267.

��Śrutownik�ssąco-tłoczący�7,5�kw,�
mieszalnik�1�t,�dmuchawa�do�zboża��
z�turami,�żmijka�4�m,�łuskarka�do�bobu,�
tel.�kom.�511-997-267.

��Ziemniaki�paszowe�i�jadalne�denar,�
tel.�kom.�665-725-790.

��Słoma�w�kostkach�ze�stodoły,�okolice�
Kiernozi,�tel.�kom.�723-534-526.

��żyto,�pszenica,�łubin�żółty,�tel.�kom.�
605-283-836.

��Ziemniaki�jadalne�i�do�sadzenia,�
odmiana�denar,�tel.�kom.�602-314-866.

��Sprzedam�ziemniaki�paszowe,�tel.�
kom.�692-927-139.

��Sprzedam�słomę�duże�belko��
30�sztuk,�tel.�kom.�668-376-107.

��truskawki,�siewnik�poznaniak,�tel.�
kom.�503-878-383.

��Pszenica�jara�Koksa,�Nawra,�
Kiernozia,�tel.�kom.�605-278-719.

��Sprzedam�2�tony�grochu�oraz�
sianokiszonkę,�tel.�kom.�665-103-042.

��Mieszankę�zbożową,�kukurydzę,�tel.�
kom.�604-961-560.

��Mieszanka,�pszenica,�żyto,�tel.�kom.�
665-947-994.

��łubin�słodki�żółty�szerokolistny�
oczyszczony�Mister,�tel.�kom.�
512-347-439.

��Sprzedam�kapustę�na�paszę,�tel.�
kom.�502-498-184.

��Sadzonki�truskawek,�tel.�kom.�
697-148-383.

��Słoma�pszeniczna�(okragłe�bele�
fi�160�oraz�duże�kostki),�tel.�kom.�
696-345-659.

��Słoma�i�siano�kostka,�tel.�kom.�
511-536-205.

��łubin�gorzki,�tel.�kom.�601-650-813.

��Sianokiszonka,�słoma�w�balotach,�tel.�
kom.�600-139-605.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�kom.�
889-013-143.

��Sprzedam�owies,�tel.�kom.�
501-206-533.

��łubin,�owies,�mieszanka,�pszenżyto,�
tel.�kom.�667-988-983.

��Sprzedam�łubin,�tel.�kom.�
604-169-278.

��Sprzedam�żyto,�tel.�kom.�
607-376-264.

��Sprzedam�słomę�120x120��
oraz�kostkę,�sadzeniaki�Vinieta,�
tel.�kom.�511-318-490.

��Otręby:�pszenne,�jęczmienne.�
dostawa�i�rozładunek,�tel.�(23)�661-10-
13,�tel.�kom.�789-333-677.

��Śruty:�sojowa,�rzepakowa,�
słonecznikowa.�Big-Bag/workowane.�
dostawa�i�rozładunek,�tel.�(23)�661-18-
93,�tel.�kom.�789-333-677.

��Śruty:�sojowa,�rzepakowa,�
słonecznikowa.�Luz�25�t�z�transportem,�
tel.�kom.�604-272-194.

��Melasa�dla�bydła�1.000�kg.�dostawa�
i�rozładunek,�tel.�(23)�661-19-88,�tel.�
kom.�789-333-677.

��wysłodki�niemelasowane�oraz�tofi.�
dostawa�i�rozładunek,�tel.�(23)�661-10-
13,�tel.�kom.�789-333-677.

��Otręby�niemelasowane.�dostawa�
i�rozładunek,�tel.�(23)�661-10-13,��
tel.�kom.�789-333-677.

��Nawozy�-�azotowe,�fosforowe,�
wieloskładniki�inne.�dostawa�i�
rozładunek,�tel.�kom.�696-009-079.

��Nawozy�-�azotowe,�fosforowe,�
wieloskładniki�inne.�ilość:�
całosamochodowa�24�t,�tel.�kom.�
604-110-392.

��Słoma�w�kostkach,�4,00�zł/szt.,��
tel.�kom.�601-533-397.

��Słoma,�duże�baloty,�wialnia,�2�kucyki,�
tel.�kom.�697-689-853.

��Seradela�do�siewu,�tel.�kom.�
721-737-369.

��Pszenżyto,�pszenica�jara,�tel.�kom.�
505-929-983.

��Sprzedam�łubin�słodki,�niebieski,�
odmiana�dalbor,�tel.�kom.�572-193-315.

��Słoma,�tel.�kom.�782-650-798.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�kom.�
666-287-727.

��Owies,�2�t,�tel.�(46)�838-77-17,�
urzecze�52.

��Słoma,�bele�120/120,�tel.�kom.�
504-254-235.

��Słoma,�owies,�tel.�kom.�515-236-142.

��Sianokiszonka�w�balotach,�siano;�
Bednary,�tel.�kom.�661-037-030.

��Pszenica,�15�t,�cena�70�zł/q,�tel.�kom.�
601-154-765,�gmina�Bielawy.

��Zboże,�tel.�kom.�880-481-612.

��Sprzedam�sadzeniak�winieta,��
tel.�kom.�605-328-812.

��Słoma�kostka,�tel.�kom.�880-263-930.

��Ziemniaki�tajfun�kaliber�35-45�mm,�
tel.�kom.�602-648-497.

��Jęczmień�jary,�pszenica�ozima,�
Nieborów,�tel.�kom.�607-403-261.

��Sprzedam�saladerę,�tel.�kom.�
721-060-306.

��Sprzedam�słomę�w�balotach,�
tel.�46/874-73-32,�tel.�kom.�516-755-701.

��Jęczmień,�pszenżyto,�owies,�Zduny,�
tel.�kom.�666-075-465.

��Seradela,�tel.�kom.�697-693-665.

��Sprzedam�jęczmień�paszowy,�tel.�
kom.�668-298-933.

��Sprzedam�burak�pastewny,�tel.�kom.�
666-046-328.
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��Burak�pastewny�0,20�zł,�tel.�kom.�
785-240-260.

��Sprzedam�baloty�sianokiszonki,�tel.�
kom.�607-889-775.

��Sprzedam�siano�w�dużych�belkach,�
tel.�kom.�501-351-745,�urzecze.

��Pszenżyto�4�t,�Bocheń,�tel.�kom.�
697-693-656.

��Sprzedam�bele�sianokiszonki,�
i�pokos,�tel.�kom.�601-662-955.

��Sprzedam�łubin�wąskolistny,�słodki,�
do�siewu,�tel.�kom.�721-550-390.

��Baloty�lucernia,�tel.�kom.�
501-447-956.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�duże�
bele,�Chąśno,�tel.�kom.�663-033-713.

��Sprzedam�zboże�i�słomę,�tel.�kom.�
609-376-037.

��Sprzedam�sadzonki�truskawek�azja,�
Malwina,�tel.�kom.�506-560-993.

��Owies�sprzedam,�tel.�(46)�838-63-16.

��Kapusta�biała�na�paszę,�ziemniak�
sadzeniak�holenderski�innowator�i�
jadalny�Lord,�denar,�ziemniaki�paszowe,�
tel.�kom.�501-538-808.

��Ziemniaki�sadzeniaki�Lord,�1�rok��
po�wymianie,�tel.�kom.�501-695-922.

��Sprzedam�słomę,�duże�belki,�tel.�
kom.�665-574-178.

��Sprzedam�sadzonki�truskawek�
Roksana,�2�łuskarki�do�bobu,�tel.�kom.�
696-796-047.

��Sprzedam�wykę�jarą,�tel.�kom.�
660-087-842.

��Słomę�w�kostkach,�tel.�kom.�
696-310-121.

��Ziemniaki:�sadzeniak�i�duży,�tel.�kom.�
735-780-280.

��Ziemniaki,�obornik,�tel.�kom.�
518-877-966.

��Sprzedam�pszenicę�20�ton,�tel.�kom.�
512-179-465.

��Pszenica�jara,�żyto,�Nieborów,�tel.�
kom.�785-216-608.

��łubin�słodki�Mister,�tel.�kom.�
724-551-112.

��Sprzedam�łubin,�żółty,�szerokolistny,�
tel.�kom.�508-499-104.

��Sprzedam�łubin,�żółty,�szerokolistny,�
tel.�kom.�692-132-660.

��Ziemniaki�sadzeniaki,�jadalne,�
paszowe.�irga,�Lord,�denar,�tel.�kom.�
724-320-359.

��Sadzonki�malin,�tel.�kom.�
504-832-533.

��Owies�i�pszenżyto,�tel.�kom.�
518-721-414.

��Słoma�bele,�Bocheń,�tel.�kom.�
790-434-651.

��Sprzedam�sadzonki�truskawki�
Roksana,�tel.�kom.�608-167-452.

��Słoma,�kostka,�łyszkowice,�tel.�kom.�
785-930-706.

��truskawki�alba,�Czatolin,�tel.�kom.�
725-406-808.

��Sprzedam�nasiona�grochu�peluszki,�
tel.�kom.�600-214-812.

��Sprzedam�siano�w�belach,�tel.�kom.�
881-153-945.

��Ziemniaki�jadalne,�sadzeniaki,�tel.�
kom.�606-438-323.

��Słoma,�siano,�tel.�kom.�725-440-983,�
po�16:00.

��Sprzedam�wysłodki�suche�1�t.,�
tel.�(24)�277-70-31.

��Sprzedam�sadzonki�truskawki�
Roksana,�Sanniki,�tel.�kom.�
795-835-320.

��Kukurydza,�owies,�pszenica,�
pszenżyto,�jęczmień,�łubin,�tel.�kom.�
506-115-015.

��Ziemniaki�denary,�sadzeniaki,�
mieszanka�zbożowa,�tel.�kom.�
663-561-245.

��Słoma�ze�stodoły,�baloty,�Skaratki,�tel.�
kom.�667-539-954.

��Słoma,�mała�kostka,�tel.�kom.�
699-001-333.

��Pszenica�jara,�tel.�kom.�693-830-160.

��Jęczmień,�mieszanka�z�odnowy,�tel.�
kom.�693-830-160.

��Sprzedam�słomę�spod�dachu�50�bel,�
tel.�kom.�509-660-894.

��łubin�słodki,�żółty�Mister�oraz�
pszenica�jara�do�siewu,�tel.�kom.�
609-688-493.

��Sprzedam�siano�i�słomę,�guźnia,�tel.�
kom.�603-871-132,�889-910-333.

��łubin�słodki,�sprzedam,�tel.�kom.�
605-309-823.

��Mieszanka,�jęczmień,�tel.�kom.�
607-316-902.

��Siano�w�kostkach,�tel.�kom.�
509-323-342.

��Sprzedam�siano,�tel.�kom.�
535-434-358.

��Burak�pastewny,�okolice�głowna,�tel.�
kom.�501-173-399.

��łubin,�tel.�kom.�739-592-991.

��Sadzonki�truskawek�Hanoeoye,�tel.�
kom.�608-209-685.

��Sprzedam�sadzonki�truskawek�azja,�
tel.�kom.�692-335-998.

��groch-peluszka,�łubin,�tel.�kom.�
608-388-800.

��Ziemniaki�tajfun,�jadalne,�paszowe,�
jęczmień,�ok.�Strykowa,�tel.�kom.�
513-369-404.

��Siano�w�kostkach,�tel.�(42)�719-68-11.

��Sprzedam�kukurydzę,�
tel.�(46)�837-14-61.

��Owies�3�t.,�ok.�Strykowa,�tel.�kom.�
601-853-896.

��Sprzedam�ziemniaki�jadalne�i�
sadzeniaki�Vineta,�ok.�Brzozowa,�tel.�
kom.�507-400-227.

��Sprzedam�ziemniaki�paszowe,�grube�
iłów,�tel.�kom.�793-236-292.

��Sprzedam�zboże,�marchew,�tel.�kom.�
792-893-162.

��Sprzedam�jęczmień,�kukurydzę,�
groch,�pszenicę�jarą�ościstą�Zadrę,�tel.�
kom.�664-187-631.

��Sadzeniaki�Michalina,�tel.�kom.�
723-528-084.

��Sprzedam�mieszankę,�tel.�kom.�
693-554-249.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�kom.�
793-333-196.

hodowlane
��Jałówka�hodowlana,�wycielenie�

20.04,�tel.�kom.�601-662-915.

��Jałówka�cielna,�tel.�kom.�
600-594-230.

��Jałówka�duża,�cielna,�tel.�kom.�
504-375-754.

��Sprzedam�siano�w�małych�kostkach,�
Parma�2,�tel.�kom.�725-416-972.

��Sprzedam�dwie�jałówki�wysokocielne,�
wycielenie�do�15�kwietnia,�szczepione�
na�BVd,�tel.�kom.�694-140-726.

��Krowa�do�odchowu�cieląt,�tel.�kom.�
728-245-985.

��Krowa,�tel.�kom.�798-692-994.

��Sprzedam�cielaki�mięsne,�tel.�kom.�
607-613-259.

��Jałówka�cielna�Sim,�tel.�kom.�
608-137-544.

��Sprzedam�krowy�cielne,�likwidacja,�
tel.�kom.�510-845-858.

��Jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
532-038-459.

��Sprzedam�jałówkę,�wycielenie�
16.04.2017,�tel.�kom.�509-019-831.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�wycielenie�
22�kwietnia,�tel.�kom.�530-890-320.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
536-880-865.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
607-902-650.

��Sprzedam�młodego�knurka,�tel.�kom.�
791-125-486.

��Prosięta,�9�szt.,�tel.�kom.�795-155-105.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�607-890-158.

��dwa�cielaki�rasy�mięsnej,�tel.�kom.�
661-460-987.

��Sprzedam�krowę�wysokocielną,�tel.�
kom.�726-716-042.

��Jałówka�Simental,�wycielenie�23.04,�
tel.�kom.�693-538-188.

��Prosięta,�tel.�kom.�663-592-429.

��Sprzedam�2�krowy�na�wycieleniu�-�
likwidacja,�tel.�kom.�662-089-395.

��Jałówka�wysokocielna,�cielaki,�tel.�
kom.�609-536-927.

��Sprzeda�2�jałówki�hodowlane,�
wysokocielne,�tel.�kom.�721-085-095.

��Prosięta�13�szt,�tel.�kom.�721-302-440.

��Krowę�na�wycieleniu,�młodą,�tel.�kom.�
511-717-568.

��Jałówka,�wycielenie�26�kwietnia,�tel.�
kom.�698-189-948.

��Jałówka�na�wycieleniu,�termin�
kwiecień,�tel.�kom.�607-902-516.

��Krowa�Simentalka�po�wycieleniu,�
jałowica�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
699-001-333.

��Jałówka�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
604-943-589.

��dwie�jałówki�cielne,�tel.�kom.�
601-052-026.

��dwa�byczki�półroczne,�tel.�kom.�
601-052-026.

��Jałówka�na�wycieleniu,�okolice�
Bielaw,�tel.�kom.�785-557-747.

maszyny
��Sprzedam�rozrzutnik�10�ton��

+�nadstawki�do�kukurydzy�na�tandemie,�
resorowany�zaczep,�podnoszona�
hydraulicznie�przednia�oś,�klapa�
hydrauliczna,�stan�bdb,�tel.�kom.�
609-541-340.

��Beczka�do�Ślęzy�sadowniczej�nowa,�
tel.�kom.�506-188-515.

��Kombajn�zbożowy�John�deere�985,�
tanio,�tel.�kom.�665-734-042.

��Ferguson�575,�tel.�kom.�510-281-982.

 �Atesty, przeglądy opryskiwaczy, 
Łowicz, tel. kom. 608-684-292.

��Pług�4-skibowy,�śrutownik,�tel.�kom.�
514-518-658.

��Części�do�Bizona,�ładowarka��
mat-bro,�przyczepa�wywrotka,�tel.�kom.�
602-522-478.

��wycinaki�do�kiszonek�Fell�Kuhn,�
podwójny�nóż,�winda,�duży�wybór,�
sprowadzone�z�Niemiec,�tel.�kom.�
509-282-300.

��Prasa�Sipma�Z-224/1,�tel.�kom.�
601-654-447.

��Siewnik�amazone�d9�z�agregatem,�
opony�MtZ�Pronar�360/70R20,�tel.�
kom.�660-408-769.

��ursus�4512,�1993�rok,�tel.�kom.�
660-408-769.

��Pługi�Kverneland,�zagonowe,�
obrotowe,�zabezpieczenia,�tel.�kom.�
601-272-521.

��Sprzedam�kombajn�Bizon�Z-56,�
ciągnik�ursus�u-902,�tel.�kom.�
512-179-465.

��Siewnik�do�kukurydzy�punktowy,�
siewnik�zbożowy�nowy�po�pokazach�
Kongskilde�NSC.2130,�tel.�(42)�719-57-
18,�tel.�kom.�783-017-131.

��Sadzarka�do�ziemniaków,�sortownik,�
obsypnik�3-rzędowy,�tel.�kom.�
664-157-305.

��Siłowniki,�oryginalne�burty�z�
nadstawami�do�HL-8011,�tel.�kom.�
604-828-185.

��Pług�obrotowy�4-skibowy�Konskilde�
Variant,�przetrząsacz�do�siana�Fella�5�
m,�tel.�kom.�607-992-213.

��Sprzedam�pług�trzyskibowy,�
brony�piątki,�rozsiewacz�lej,�tel.�kom.�
693-322-719.

��glebogryzarka�do�truskawek,�pług�
3-skibowy,�tel.�kom.�693-036-673.

��Sprzedam�dwukółkę�ciągnikową,�tel.�
kom.�784-029-206.

��Prasa�kostka�Fortschritt�K-422,�tel.�
kom.�795-583-677.

��łuskarka�do�bobu,�tel.�kom.�
795-583-677.

��Sadzarka�do�ziemniaków,�
opryskiwacz�350�l,�przyczepa�
zbierająca,�tel.�(46)�838-71-56,�tel.�kom.�
515-414-835.

��Rozrzutnik�1-osiowy,�stan�bdb.,�tel.�
kom.�510-351-019.

��Sadzarka�do�ziemniaków,�
opryskiwacz,�pług�3-skibowy,�tel.�kom.�
600-943-283.

��Rozrzutnik�1-osiowy,�tel.�kom.�
515-291-421.

��Sprzedam�kosiarkę�rotacyjną,�tel.�
kom.�669-560-392.

��Belarus-Junz-6M�1982�rok,�stan�
dobry,�zarejestrowany,�ubezpieczony,�
przegląd�do�10.03.2019,�cena�12.800�
zł,�tel.�kom.�502-095-748.

��Siewnik�„poznaniak”,�kultywator,�
trząsałka�do�siana,�tel.�kom.�
601-052-026.

��Sprzedam�wyciąg�Krotoszyn,�ciągnik�
C-360P,�tel.�kom.�694-026-457.

��Sprzedam�C-360,�tel.�kom.�
785-641-260.

��ursus�4515,�1999�rok,�tel.�kom.�
601-270-711.

��Sprzedam�kombajn�anna�z�
przystawką�do�cebuli,�tel.�kom.�
506-758-461.

��Siewnik�poznaniak,�silnik�Perkins�6,�
tel.�kom.�502-680-055.

��agregat�Kos,�unia�2,10�2006�rok,�
chwytak�do�okopowych�do�cyklopa,�
nowy,�tel.�kom.�665-436-993.

��Pług�3-skibowy,�dwukółka�
ciągnikowa,�siewnik�zbożowy,�tel.�kom.�
572-224-264.

��C-360,�1986�rok,�z�kabiną,�stan�bdb.,�
zarejestrowany,�tel.�kom.�781-222-125.

��Sprzedam�pług�2-skibowy,�tel.�kom.�
508-192-016.

��tur�w�komplecie�oraz�kabina�do�
C-360,�tel.�kom.�669-356-366.

��ursus�C-330M,�1990�rok,�w�oryginale,�
stan�dobry,�15.000�zł,�tel.�kom.�
692-788-820.

��Prasa�rolująca,�tel.�kom.�603-820-123.

��Sprzedam�kultywator�z�dwoma�
wałkami�2,10�m,�silnik�7,5�kw,�tel.�kom.�
724-135-448.

��Kosiarka�rotacyjna�„Samasz”�1,85�m,�
tel.�kom.�519-522-605.

��Zetor�5211�1986�rok�oraz�sadzarka�
do�ziemniaków�czeska,�tel.�kom.�
667-052-343.

��Sprzedam�sadzarkę�czeską,�
siewnik�konny�przerobiony,�tel.�kom.�
880-877-722.

��Beczki�5.000�l,�maszt�długi,�
zgrabiarka,�siewnik�do�buraków,�tel.�
kom.�600-820-374.

��Pług�4-skibowy�obrotowy�Kverneland;�
agregat�ścierniskowy�gruber�3�m,�2007�
rok;�siewka�do�nawozu�Vikon�1,5�t,�2010�
rok,�tel.�kom.�600-822-089.

��Sprzedam�talerzówkę�Famarol�
Słupsk,�z�wałem�strunowym,�stan�bdb,�
tel.�kom.�606-490-951.

��Ciągnik�Massey�Ferguson�6120�
z�ładowaczem�czołowym,�tel.�kom.�
606-753-417.

��Ciągnik�30,�tel.�kom.�502-069-393.

��Siewnik�poznaniak,�tel.�kom.�
509-853-384.

��Pług�3-skibowy,�tel.�kom.�
509-853-384.

��C-330,�tel.�kom.�725-343-172.

��Claas�dominator�86,�klima,�kosa��
3,9�m,�gotowy�do�żniw,�tel.�kom.�883-
853-833�723-121-981.

��Przyczepa�zbierająca,�duża;�brony�
posiewne,�250�zł,�tel.�kom.�607-469-872.

��Sprzedam�kosiarkę�rotacyjną�Samasz�
2,1�m;�rozsiewacz�lejowy�plastikowy�350�
kg,�tel.�kom.�504-254-235.

��Sprzedam�siewnik�Poznaniak,��
2,70�m,�tel.�kom.�697-536-596.

��Przetrząsarka�Fella�5,20�szer.,�pług�
4-skibowy,�tel.�kom.�889-951-089.

��agregat�prądotwórczy�7�i�10�kw�
diesel,�pompa�do�opryskiwacza�
polskiego,�tel.�kom.�503-562-330.

��Przyczepa�3,5�t,�koła�1.100/20,�
sadzarka�czeska,�pług,�tel.�kom.�
784-933-357.

��C-360,�stan�dobry,�tel.�kom.�
607-996-170.

��Schładzalnik�do�mleka�800�litrów�alfa�
Laval,�tel.�kom.�609-997-379.

��Przetrząsarko-zgrabiarka�pasowa,�
kosiarka�rotacyjna�do�remontu,�
grabiarka,�tel.�kom.�697-753-819.

��Sprzedam�Bizon�Z056�z�sieczkarnią,�
tel.�kom.�693-117-878.

��Sprzedam�przyczepę�zbierająca�
niemiecką,�tel.�kom.�665-727-567.

��Rozrzutnik�obornika�warfama�N228,�
4,5�t,�tel.�kom.�692-199-818.

��Sprzedam�opryskiwacz�300�litrów,��
2�śrutowniki�na�kamienie,�tanio,�tel.�
kom.�724-263-309.

��Prasa�kostkująca�Z-511,�stan�bdb.,�tel.�
kom.�607-181-404.

��Sprzedam�ciągnik�4011,�siewnik��
30�rurek,�przyczepka�rolnicza,�tel.�kom.�
511-371-044�po�17.00.

��tur�do�MF-255,�tel.�kom.�668-478-617.

��agregat�1.8�z�wałkiem,�ładowacz��
na�tył,�tel.�kom.�609-406-170.

��wózek�widłowy�1,5�tony�gazowy�
Mitsubishi,�10.000�zł,�tel.�kom.�
601-286-499.

��Opryskiwacz�sadowniczy��
1.000�litrów�z�małym�koszem,�tel.�kom.�
601-286-499.

��Sadzarka�do�ziemniaków,�sortownik,�
tel.�kom.�503-569-473.

 �Chwytak Krokodyl, 1,4 m, nowy, 
Łaźniki, 664-560-851.

��Sadzarka�do�ziemniaków,�kultywator,�
pług�2-skibowy,�dmuchawa�do�siana,�
tel.�kom.�783-952-410.

��Ciągnik�Belarus�MtZ�z�napędem,�tel.�
kom.�793-109-940.

��Młocarnia�MZC�4B,�pług�2-skibowy�
unia�grudziądz,�tel.�kom.�695-694-935.

��Rozrzutnik�2-osiowy,�dwukółka��
do�ciągnika,�tel.�kom.�695-269-908.

��Rozrzutnik�1-osiowy,�tel.�kom.�
517-201-454.

��Sprzedam�siewnik�amazone�3�m,�
tel.�(24)�277-95-71.

��Rozrzutnik�10-tonowy;�siewnik�do�
kukurydzy�6-rzędowy�z�dozownikiem,�
tel.�kom.�665-103-042.

��Kultywator�2,40�m�z�broną,�pompa��
do�gnojowicy,�tel.�kom.�509-435-260.

��Sprzedam�pierścieniowy�wał�
posiewny�3x1�m,�2.300�zł,�tel.�kom.�
792-742-239.

��Zbiornik�na�mleko�1.200�l.,�
2002�rok,�przyczepa�samozbierająca�
Claas,�myjka�do�ziemniaków,�
przetrząsaczo-zgrabiarka�5,�
przewracałka�2-gwiazdowa,�pług��
do�podorywki�5,�1-rzędkówka�do�cięcia�
kukurydzy,�tel.�kom.�668-347-212.
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��Pługi�obrotowe�3�i�4-skibowy,�resor,�
tel.�kom.�605-884-584.

��Likwidacja�gospodarstwa,�rozrzutnik,�
przyczepa,�Orkan,�kultywator,�brony�
3,�pług�2�i�3-skibowy,�siewka�do�
nawozu,�opryskiwacz,�basen�500�litrów,�
tel.�(42)�719-62-67.

��Siewnik�amazone�nawozowy,�tel.�
kom.�693-574-400.

��Orkan,�sadzarka,�tel.�kom.�
507-785-230.

��Sprzedam�kopaczkę�dwurzędową,�
tel.�kom.�661-923-584.

��Cyklop�polski,�sortownik�ręczny,�
sadzarka�czeska,�śrutownik�walcowy�
600,�tel.�kom.�607-385-462.

��Sprzedam�przetrząsarkę�konną�
przerobioną�do�ciągnika,�zgrabiarkę�
konną,�lode�do�zielonki,�kopaczkę�do�
ziemniaków�w�bdb�stanie�-�1988�rok,�tel.�
kom.�724-973-074.

��Sprzedam�opryskiwacz�zawieszany�
sadowniczy�tL�400S,�tel.�kom.�
725-399-716.

��Rozrzutnik�obornik�6�t,�tandem,�pług�
obracalny�4-skibowy�na�resorze�unia,�
opryskiwacz�2.500�l,�wóz�paszowy�
Sano�8�m3,�tel.�kom.�607-244-368.

��Zgrabiarka�karuzelowa�Claas�3�m,�tel.�
kom.�723-528-093.

��Prasa�zwijająca,�lej�do�nawozu,�
rozrzutnik�3,5�t.,�siewnik�do�buraków,�tel.�
kom.�533-179-189.

��Sprzedam�przetrząsacz�do�siana,�
rozsiewacz�do�nawozu�400�l,�przyczepę�
konną,�kosiarkę�listwową,�tel.�kom.�
533-110-710.

��Pług,�opryskiwacz,�tel.�kom.�
512-831-605.

��Sprzedam�Bizona�1988�rok,�stan�bdb,�
tel.�kom.�509-336-821.

��Pompo-zbiorniczek�do�prasy�
John�deere�550,�nowy,�tel.�kom.�
506-778-348.

��wycinak�do�kiszonki,�roztrząsacz�
karuzelowy,�brona�„3”,�tel.�kom.�
506-778-348.

��Siewnik�konny,�dojarka,�tel.�kom.�
880-263-930.

��łuskarka�do�bobu,�pług�3-skibowy,�
tel.�kom.�721-060-306.

��Sprzedam�myjkę�do�bobu,�linę�
stalową�12,�tel.�kom.�661-760-254.

��ursus�C360,�1983�rok,�
zarejestrowany,�w�oryginale,�10.500�zł,�
tel.�kom.�516-526-505.

��ładowacz�cyklop,�w�oryginale,�2.300�
zł;�tur�ursus�C-360,�kompletny,�2.200�zł,�
tel.�kom.�516-526-505.

��Kombajn�ziemniaczany�Bolko,�tel.�
kom.�661-460-987.

��ursus�1212�(6)�115�KM,�tel.�kom.�
692-451-978.

��ursus�u-902,�1982�rok,�tel.�kom.�
501-447-956.

��Sprzedam�siewnik�do�zboża,�
przerobiony�z�konnego�na�ciągnikowy,�
25�redlic,�tel.�kom.�691-610-713.

��Siewka�nawozowa�amazone,�tel.�
kom.�601-272-521.

��gruber�3�m,�pożniwny,�tel.�kom.�
663-931-810.

��agregat�uprawowy�Konskilde,�tel.�
kom.�663-931-810.

��agregat�uprawowy�3,60�m,�stan�bdb.,�
tel.�kom.�791-762-680.

��Massey�Ferguson�255�1985�rok,��
i�właściciel,�tel.�kom.�660-758-598.

��Kombajn�Bizon�Z-56,�1980�rok,�tel.�
kom.�697-892-925.

��Sprzedam�glebogryzałkę,�brony�5,�tel.�
kom.�784-720-912�po�17:00.

��Sprzedam�śrutownik�i�jesiony,�tel.�
kom.�784-720-912�po�17:00.

��Sprzedam�ursus�C-330,�tel.�kom.�
726-716-042.

��Sprzedam�C-360,�tel.�kom.�
880-762-565.

��Sprzedam�C-330,�tel.�kom.�
662-918-169.

��Sadzarka,�obsypnik�5,�tel.�kom.�
669-499-802.

��Sprzedam�deszczownice�300�m,�
śred.�90;�250�m,�śred.�70,�motopompa,�
tel.�kom.�604-404-514.

��Sprzedam�opryskiwacz�zawieszany�
300�litrów�do�remontu,�agregat�
prądotwórczy�6,2�kw�z�silnikiem�diesla,�
tel.�kom.�604-260-576.

��Cyklop,�rozrzutnik�obornika,�sadzarka�
czeska,�pług�3-skibowy,�prasa�Z-224,�
sieczkarnia�Fortschrit,�tel.�kom.�
512-179-465.

��Prasa�Sipma�+�drabinki�1995�rok,�
dmuchawa�do�zboża,�rozrzutnik�
1-osiowy,�tur�3B�giżycko�do�360-P,�tel.�
kom.�692-451-978.

��grubery�unia�Kos,�tel.�kom.�
724-551-112.

��gruber�Brodnica,�6�łap,�jak�nowy,�tel.�
kom.�724-551-112.

��Opryskiwacz�400�l,�tel.�kom.�
604-973-039.

��Sadzarka,�radełka,�pająk,�tel.�kom.�
606-193-168.

��Kultywator�16,�tel.�kom.�692-101-989.

��Ciągnik�ursus�C-360,�1982�rok,�tel.�
kom.�663-452-725.

��Sprzedam�siewnik�do�kukurydzy�
gaspardo,�4�rzędy,�z�podsiewaczem�
nawozu,�komputer,�opryskiwacz,�tel.�
kom.�604-404-514.

��Sprzedam�zbiornik�na�mleko�400�l.,�
tel.�kom.�513-047-525.

��Śrutowniki�walcowe,�regeneracja�
walcy,�tel.�kom.�509-112-148.

��wałek�pojedynczy,�2,10�m,�tel.�kom.�
783-752-379.

��Prasa�rolująca�Z230,�tel.�kom.�
699-913-337.

��Cyklop,�prasa�kostkująca,�tel.�kom.�
699-001-333.

��Sprzedam�rozrzutnik�obornika,�
1-osiowy,�2,8�t.,�stan�dobry,�tel.�kom.�
695-528-263.

��Rozrzutnik�obornika�Fortschritt�
oraz�wszystkie�części�nowe,�tel.�kom.�
693-830-160.

��Stanowiska�do�bydła,�nowe,�
ocynkowane,�tel.�kom.�693-830-160.

��Siewnik�zbożowy,�kosz�do�nawozu,�
kosiarka�rotacyjna�polska,�tel.�kom.�
785-245-811.

��Sprzedam�używaną�sadzarkę�do�
ziemniaków,�stan�bardzo�dobry,�cena�
700�zł�do�negocjacji,�tel.�668-826-789.

��Brony�ciężkie�„3”,�brony�posiewne,�
kultywator�tel.�601-277-572.

��Sprzedam�suszarnię�do�kukurydzy��
na�olej�opałowy,�tel.�kom.�696-463-410.

��Sprzedam�opryskiwacz�ciągany�
2.000�l,�lance�24�m,�hydrauliczny,�tel.�
kom.�696-399-890.

��Siewnik�amazone�3�m,�tel.�kom.�
799-081-590.

��Rozsiewacz�amazone,�tel.�kom.�
799-081-590.

��Pług�Kverneland�2-,�3-,�4-�skibowy,�
zabezpieczenie�resorowe�i�kołkowe,�tel.�
kom.�799-081-590.

��Rozrztunik�1-osiowy,�brony�5,�tel.�kom.�
511-416-514.

��Części�używane�do�C-328,�C-330,�
C-360,�C-380,�C-355,�MtZ,�t-25�
władimirec,�tel.�kom.�880-353-819.

��Siewkę,�lejek,�Kosa,�prasę,�tel.�kom.�
887-380-863.

��Śrutownik�bijakowy,�ssąco-tłoczący,�
tel.�kom.�669-480-828.

��Przyczepa�zbierająca�t-038�tandem,�
przyczepa�d-732,�wywrotka�4�t,�stan�
idealny,�tel.�kom.�501-529-181.

��Przyczepa�d35�do�remontu,�
rozrzutnik�2-osiowy�do�remontu,�tel.�
kom.�791-331-447.

��Sadzarka�czeska,�tel.�kom.�
888-043-928.

��ładowacze�czołowe�do�ursus�C-330,�
C-360,�t-25,�3512,�MF255.�Hydrauliczne�
lub�na�linkę,�tel.�kom.�608-686-489.

inne
��agrowłóknina�z�dostawą�do�klienta,�

tel.�kom.�693-177-813.

��Obornik�z�dowozem,�tel.�kom.�
601-630-882.

��Opony�do�przyczep,�rozmiary:�
900/20-1200/20,�używane�i�nowe.�
do�HL�z�felgami�385/55/22,5�
oraz�ciągnikowe�16.9/28,�tel.�kom.�
601-272-521.

��Obornik�bydlęcy�zamienię�na�słomę,�
lub�sprzedam,�tel.�kom.�602-512-587.

��Sprzedam�obornik,�tel.�kom.�
604-613-207.

��waga�1-tonowa�do�zwierząt,�tel.�kom.�
723-178-722.

��Schładzalnik�do�mleka�FriggoMilk�
550,�tel.�kom.�601-662-915.

��Zbiornik�na�mleko�330�litrów,�tel.�kom.�
663-881-519.

��Sadowniczy�ted-len�1000�litrów,�tel.�
kom.�511-123-016.

��Opony�13/6/24,�pompa�paliwowa�do�
3P,�tel.�kom.�782-122-496.

��Sadzonki�aronii�sprzedam.,�tel.�kom.�
601-937-006.

��Basen�na�mleko,�350�l,�600�zł,�tel.�
kom.�607-469-872.

��Sprzedam�obornik�bydlęcy,�tel.�kom.�
533-542-174.

 �Obornik bydlęcy, z dowozem, tel. 
kom. 726-121-861.

��Basen�520�litrów,�tel.�kom.�
501-220-604.

��Zbiornik�na�mleko�420�litrów,�obornik�
bydlęcy,�tel.�kom.�512-592-291.

��Opryskiwacz�zawieszany�400�litrów�
na�części,�tel.�kom.�509-807-410.

��Sprzedam�obornik,�domaniewice,�tel.�
kom.�692-778-350.

��Sprzedam�gnojowicę�bydlęcą�z�
dowozem,�tel.�kom.�607-244-368.

��Schładzalnik�do�mleka�330�litrów,�tel.�
kom.�723-528-039.

 �Wapno polowe, luz 25 t, z 
dostawą, tel. kom. 604-110-392.

��Zbiornik�na�mleko�530�l,�tel.�kom.�
603-676-220.

��Sprzedam�obornik;�plandekę�15x12,�
tel.�kom.�501-447-956.

 �Tunele foliowe, słupki 
ogrodzeniowe, produkcja, sprzedaż, 
tel. kom. 660-326-496.

��Obornik�koński�sprzedam�lub�
zamienię�na�słomę,�stadnina�koni,�
gozdów,�tel.�kom.�695-556-511.

rolnicze - usługi
 �Naprawa ciągników, maszyn 

rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. kom. 
510-809-025.

��transport�maszyn�rolniczych,�tel.�kom.�
665-734-042.

��Bielenie�budynków�inwentarskich,�
dezynfekcja,�tel.�kom.�663-452-727.

 �Wycinka i obcinka drzew z 
podnośnika, tel. kom. 696-049-953.

��Zrobię�bramy�do�stodoły,�garażu,�
obory�oraz�ogrodzenia,�tel.�kom.�
505-928-735.

��Naprawa�pomp�do�opryskiwaczy,�
części�do�opryskiwaczy,�tel.�kom.�
506-188-515.

��transport�niskopodwoziówką,�tel.�
kom.�503-115-145.

��Siew�kukurydzy�siewnikami�
talerzowymi�gaspardo,�duże�zbiorniki�
na�nawóz,�dozowniki�mikroelementów,�
komputer�kontroli�wysiewu,�siew�na�
65�i�75�cm,�faktura�Vat,�tel.�kom.�
577-366-404.

 �Usługi księgowe dla rolników, tel. 
kom. 508-191-628.

��Orka�pługiem�obrotowym,�siew�
zboża,�tel.�kom.�509-339-587.

��głęboszowanie,�tel.�kom.�
509-339-587.

��usługi�rolnicze,�tel.�kom.�
693-698-295.

 �Siew kukurydzy, 6-rzędowym 
siewnikiem, Becker, z 
podsiewaczem nawozu, 110 zł/ha, 
wystawiam faktury VAT, tel. kom. 
787-606-080.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��wykonam�usługowo�orkę�pługiem�
obrotowym,�4-skibowym,�tel.�kom.�
722-320-751.

 �Siew kukurydzy nowymi 
siewnikami Vaderstad 
oraz Beckersami, wysoka 
precyzja wysiewu, dozowanie 
mikrogranulatu. Do dyspozycji 
siewniki z nawożeniem o różnych 
rozstawach międzyrzędzi. Romax, 
tel. kom. 604-078-564.

 �Ruszta oborwe, kojce, tel. kom. 
501-930-953.

 �Stoliki, ławy, stoły, regały  
w stylu industrialnym, tel. kom. 
501-930-953.

��Siew�kukurydzy�nowymi�siewnikami�
Monosem�w�rozstawie:�65�cm,�75�cm:�
nawóz,�mikronawóz,�kontrola�wysiewu,�
tel.�kom.�695-052-735.

��Siew�kukurydzy�siewnikiem�
Monosem�z�podsiewaczem�nawozu�
i�kontrolą�wysiewu�w�rozstawie�
międzyrzędzi�65�cm,�tel.�kom.�
669-356-380.

 �Naprawa ciągników i maszyn 
rolniczych z dojazdem na miejsce, 
tel. kom. 782-273-568.

��Siew�kukurydzy�Kuhn�Maxima,�tel.�
kom.�664-187-631.

��Siew�kukurydzy�siewnikiem�accord,�
z�podsiewem�nawozu,�siewem�wąskim�
na�kiszonkę�i�siewem�normalnym�na�
ziarno,�tel.�kom.�502-518-607.

zwierzęta

sprzedaż
��Koza,�kózka�2-miesięczna,�kozioł�

roczny�mięsny,�tel.�kom.�783-858-282,�
696-836-896.

��tanio�sprzedam�króliki,�tel.�kom.�
502-140-481.

��Szczeniaki�owczarka�niemieckiego,�
tel.�kom.�691-355-728.

��źrebica�zimnokrwista,�tel.�kom.�
506-267-101.

��Króliki�różne�rasy,�tel.�kom.�
531-467-981.

��Sprzedam�indyki�czerwone,�tel.�kom.�
798-906-448.

��Owczarki�niemieckie,�szczeniaki,�tel.�
kom.�693-138-330.

��Owczarek�niemiecki,�2,5-miesięczny,�
tel.�kom.�606-970-261.

ReKLaMa

ReKLaMa
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informacje
��Informacja PKP�22-194-36�
��Informacja PKS 46-837-38-13
��Krajowe Biuro Numerów 118-913
��Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�Vat)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�Vat)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

telefony
���Taxi osobowe:��

46-837-34-01;�46-191-91;�46-830-05-00;�
794-013-013;�606-486-555;�600-508-308;�
dworcowa:�602-774-552

��Taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Powiatowy Urząd Pracy:�46-837-04-20
��Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat�46�837-59-02
��Urząd Miejski:�sekretariat�46-830-91-51�
��Urząd Skarbowy:�centrala�46�837-43-

58,�46-837-32-38,�sekretariat�46-837-80-28�
��ZUS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie Absty-

nenckie „Pasiaczek”�łowicz,�ul.�św.�
Floriana�7,�tel.�46-837-66-92,�pon.-pt.�godz.�
16.00-20.00.

��Grupa AA „Łowiczanka” spotkania��
przy�Klubie�Pasiaczek�czw.�godz.�19.00.�

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�Stowarzyszenia�
„Nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a),��
tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

��Gminna Grupa Abstynencka��
w Bielawach,�spotkania�w�czwartki�
w�godz.�10-11.�informacji�udziela�ug�Biela-
wy�w�czwartki�w�godz.�8.00-10.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach,�(problem�przemocy)��
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa Abstynencka�
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba�gOK),�czw.�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia Leczenia Uzależnień,��
ul.�ułańska�28,�tel.46-837-37-07

��Poradnia Zdrowia Psychicznego��
ul.�3�Maja,�tel.�46-837-33-07

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym,�czynna�od�pon.-pt.�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
��Pogotowie energetyczne�991,�

46-830-15-00
��Awarie oświetlenia ulicznego:��

konserwator�881-551-551,�46�830-91-53
��Warsztat konserwatorski��

łSM�46-837-65-58
��Gaz butlowy:�516-053-554,�697-649-492,�

46-837-84-40,�46-837-16-16,�46-837-66-08,�
46-837-41-02,�46-837-30-30,�46-837-20-37,�

46-838-36-36,�509-887-080;�46-837-47-77,�
46-837-44-44

��Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85,�
46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74,�
46-838-72-62,�602-131-698

��Lecznice dla zwierząt:  
ul.�Starościńska�5,�tel.�46-837-52-48,�
ul.�Chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24,�
ul.�Krakowska�28,�tel.�46-830-22-86,��
łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�
Bielawy,�tel.�46-839-20-95

��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego�w�łodzi�9287;�42�664-14-09,�
42�664-14-10,�26�144-44-05

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02
��Bielawy,�ul.�garbarska�10,�tel.�839-22-76
��Chąśno 64,�tel.�838-18-25
��Domaniewice,�ulica�główna�9,��

tel.�838-33-85;�ul.�górna�1a,�tel.�911-55-44
��Kiernozia, Rynek�Kopernika�12,��

tel.�24-277-91-58;�ul.�Kościuszki�6,�tel.�24-
277-97-64;�ul.�łowicka�12a,�24-382-11-66

��Kocierzew Płd. 101,�tel.�839-42-42
��Łyszkowice,�ul.�Kościelna�3,�tel.�46-838-

87-86;�ul.�wolności�6B,�tel.�606-221-872
��Nieborów 209,�tel.�46-838-56-25
��Bełchów,�Przemysłowa�2,�tel.�46-837-11-83
��Sobota,�Pl.�Zawiszy�Czarnego�20,��

tel.�46-838-22-81
��Zduny 1a,�tel.�46-838-74-68
��Zduny 34,�tel.�46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

��Kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�Rekolekcje:�6-8�kwietnia.

��Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

��Bazylika Katedralna:��
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

��Kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00.�Rekolekcje�wielkopostne:�
6-9�kwietnia.�

��Kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
��Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8:00,�10:00,�12:30,�18:00;
��Kaplica seminaryjna:�10.00
��Kościół św. Leonarda:�11.30

pływalnia miejska 
łowicz,�ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiadają-
cych karnety i kupujących bilety

��Poniedziałek –�13.00-16.30;�20.15-22.00�
(ostatnie�wejście�o�21.00);

��Wtorek�–�12.10-13.00;�15.00-16.30,�19.30-
22.00�(ostatnie�wejście�o�21.00);

��Środa –14.00-14.45;�20.15-22.00�(ostat-
nie�wejście�o�21.00);

��Czwartek –�13.00-14.45;�19.30-22.00�
(ostatnie�wejście�o�21.00);

��Piątek –�17.40-18.30;�19.30-22.00�(ostat-
nie�wejście�o�21.00)

��Sobota�–�11.00-20.00��
(ostatnie�wejście�o�19.00)

��Niedziela�–�10.00-20.00��
(ostatnie�wejście�o�19.00)
Grota solna�–�codziennie�w�godzinach�
wejść�na�pływalnię.�
Sauna –�w�dni�powszednie�w�godz.�16-22,��
w�soboty�i�niedziele�w�godz.�13.00-20.00.

boiska i hale 
sportowe

��Orlik przy ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel.�735-048-951

��Orlik przy ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu�tel.�516-031-268;�czynny:�pon.-
-pt.�10.00-21.30,�sob.-ndz.�10.00-20.00;

��Stadion piłkarski w Łowiczu�ul.�Starzyń-
skiego�6/8,�tel.�46-837-62-08

��Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu �
ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

��Hala OSiR nr 1�ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,��
tel.�46-837-51-06,�czynne:�pon.�7.00-15.00,�
wt.�7.00-20.00,�śr.,�czw.,�pt.�7.00-15.00;�

��Hala OSiR nr 2�ul.�topolowa�2,��
tel.�46-837-09-04;�pon.,�wt.,�śr.,�8.00-16.00;�
czw.�8.00-20.00;�pt.�8.00-16.00;�

��Boisko Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu�–�
tel.�519-130-551�czynne�od�pon.-pt.�w�godz.�
16.00-20.00,�w�weekendy�12.00-20.00

��Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu�–��
tel.�46�837-36-94

��Boisko przy LO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu�–�46�837-42-00

��Boisko Orlik w Popowie�tel.�46�895-15-36
��SP Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary –�46�8386576
��SP Kocierzew Płn.�–�46�838-48-26
��SP Stachlew�–�46�838-67-29��

(tylko�dla�mieszkańców�gminy�łyszkowice)
��SP Mysłaków�–�46�838-59-25
��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum Bolimów�–�46�838-03-99
��Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8.00�do�zmroku
��Gimnazjum Łaguszew�–�46�838-43-93
��ZSP Błędów�–�46�838-14-76

muzea i wystawy
��Muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�Rynek�5/7,�

czynne�codziennie�oprócz�poniedziałków��
w�godz.�10.00-16.00�(ostatnie�wejście�do�
muzeum�na�pół�godziny�przed�zamknię-
ciem).�Bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�6�zł;�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�wtorek.�

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,�tkaniny,�
szkło,�porcelana),�malarstwa�i�rzeźby;�
Kaplica�św.�Boromeusza�w�Muzeum.�
„Historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,�mili-
tariów,�portretów�trumiennych,�pamiątek�
powstańczych,�gabinet�kolekcjonera.�
„Etnografia Księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papiero-plastyki.�
Izba Pamięci Łowickich żydów�–�wy-
stawa�stała,�ukazuje�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
gminy�żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XiX�i�XX�wieku,�wybuch�ii�wojny�świato-
wej,�aż�do�ostatecznej�jej�zagłady.�
Wojciech Kutkowski: „Akwarele”�–�
wystawa�prac�łowiczanina,�historyka,�
nauczyciela�jednej�ze�szkół�podstawo-
wych�oraz�gimnazjum�w�łowiczu;�czynna�
do�30�kwietnia.

��Mini skansen przy Muzeum w Łowiczu 
–�do�31�marca�czynny�tylko�z�zewnątrz;��
w�godz.�10.00-16.00.�Bilet�spacerowy:�2�zł;�
wstęp�bezpłatny�–�niedziela.�Od�1�kwietnia�
do�30�czerwca�–�nieczynny�z�powodu�
remontu.

��Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach�–�od�1-30�kwietnia�czynny�
codziennie�w�godz.�9.00-16.00�(od�godz.�
16.00-19.00�zwiedzanie�obiektów�tylko�z�
zewnątrz�–�obowiązuje�bilet�spacerowy).�

��Muzeum Diecezjalne w Łowiczu –�
zwiedzanie�katedry�wraz�z�eksponatami�
znajdującymi�się�w�wieży;�możliwość�oglą-
dania�panoramy�miasta�z�tarasu�–�czynne�
pon.-czw.�w�godz.�10-16;�pt.�i�sob.�w�godz.�
10-14;�w�ndz.�i�święta�–�nieczynne.�łowicz,�
Stary�Rynek�20.�Zwiedzanie�jest�możliwe�
po�zgłoszeniu�w�Biurze�Muzeum.

��Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
grupę�Historyczną�„Kampinos”�na�i�piętrze�
Baszty�im.�gen.�Klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16-18.�wstęp�wolny.

��Łowicz: „Beauty of Cambogia” –�wysta-
wa�zdjęć�edyty�i�łukasza�Zawół�z�podróży�
po�Kambodży;�Foto�art�galeria��
ekspozycja�34,�łowicz,�ul.�Zduńska�34.�

��Łowicz: „Powrót do przeszłości  
1919-2014 – 95. rocznica przybycia 
do Łowicza 10 PP” –�wystawa�zdjęć��
w�dużym�formacie;�Zespół�Szkół�Ponad-
gimnazjalnych�nr�1,�ul.�Podrzeczna�30.

���Łowicz: malarstwo Anny Szcześniak 
–�wystawa�czynna�codziennie�w�godz.�8.00-
18.00;�Centrum�Kultury�i�Promocji�Ziemi�
łowickiej,�łowicz,�Stary�Rynek�17.

��Łowicz: INKA „Zachowałam się jak 
trzeba...”�–�wystawa�fotogramów�poświęco-
nych�danucie�Siedzik�ps.�„inka”,�17-letniej�
sanitariuszce�5�wileńskiej�Brygady�aK,�
torturowanej�i�zamordowanej�przez�
funkcjonariuszy�urzędu�Bezpieczeństwa�
w�gdańskim�więzieniu;�Miejska�Biblioteka�
im.�a.�K.�Cebrowskiego,�os.�Bratkowice�3a.�
czynna�do�końca�kwietnia;

��Muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-
pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych;�galeria�łowicka,��
i�piętro,�ul.�Stanisławskiego;�czynna�pon.-pt.�
w�godz.�10.-19.,�sob.�9.-15.�wstęp�wolny.

��Bolimów: „Byt pomiędzy” –�wystawa�
fotografii�z�cyklu�galeria�Przechodnia;��
ogrodzenie�gminnego�Ośrodka�Kultury,�
ul.�łowicka�9.�

��Kiernozia: „Wiosna”�–�wystawka�zdjęć,�
rysunków,�wierszy�tematycznych;�gminna�
Biblioteka�Publiczna,�ul.�Sobocka�1,�czynna:�
pon.-czw.�8.00-16.00,�pt.�9.00-17.00.

��Nieborów: Pałac –�do�30�kwietnia�czyn-
ny:�wt.-niedz.�w�godz.�10.00-16.00.�

��Nieborów i Arkadia: Park –�do�30�kwiet-
nia�kasy�czynne�od�środy�do�niedzieli�
w�godz.�10.00-16.00;�po�zamknięciu��
kas�ogród�czynny�do�zmierzchu.�Świątynia�
diany�w�arkadii�czynna�od�15�kwietnia,�
ostatnie�wejście�15.30.

��Muzeum Motoryzacji w Nieborowie–�
czynne:�pt.,�sb.,�ndz.�w�godz.�10.-18.00�(lub�
po�uzgodnieniu�tel.�46�838-50-68,�501-945-
960);�Nieborów�231a;�bilety:�normalny�10�zł,�
ulgowy�(dzieci�i�młodzież�do�lat�15,�emeryci,�
renciści)�7�zł,�dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Nieborów: Malarskie przestrzenie�–�
wystawa�prac�Barbary�Bieleckiej-woźniczko�
z�okazji�dnia�Kobiet;�Sala�urzędu�Stanu�
Cywilnego�w�Nieborowie.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy –�
Park�czynny�do�września�od�pn.-pt.�w�godz.�
8.00-21.00,�opieka�przewodnika�od�pn.-pt.�
w�godz.�od�8.00-15.30,�od�maja�do�wrze-
śnia�park�czynny�też�sob.-ndz�od�10.00-
18.00.�Bilety:�do�pałacu:�10�zł�(normalny),�
3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�gratis;�park�
–�wstęp�wolny.�tańsze�wejście�do�pałacu�za�
okazaniem�biletu�lub�dowodu�zakupu�biletu�
na�przejazd�pociągiem�Kolei�Mazowieckich:�
bilet�normalny�–�6�zł,�ulgowy�–�3�zł,�wstęp�
do�parku�–�bezpłatny.�Rabat�obowiązuje�w�
ciągu�30�dni�od�terminu�ważności�biletu.

„Ożywić historię, czyli pałac w Sanni-
kach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” –�kontynuacja�historii�
kolejnych�właścicieli�dóbr�sannickich.

��Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 
Brzozowskich –�czynne�pon.-pt.�w�godz.�
9.-17.00,�ndz.�i�święta�w�godz.�12-17.00.�Sro-
mów�11,�gm.�Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Pałac w Walewicach�–�wart�obejrzenia�
jest�m.in.�apartament�Napoleona�Bonapar-
tego�z�XViii-wiecznymi�malowanymi�ręcznie��
tapetami�ściennymi�–�czynny�w�każdą�
sobotę�i�niedzielę;�oprowadzanie�z�prze-
wodnikiem�w�godz.�10.00-16.00.��
Bilety:�5�zł�(dzieci�i�seniorzy),�8�zł�(dorośli��
w�grupach�zorganizowanych),�15�zł�(zwie-
dzanie�indywidualne).

„Artist tertium, tres oculos – trzech 
artystów, trzy spojrzenia”�–�wystawa�
plastyczna�w�Pałacu�w�walewicach.�
Swoje�prace�plastyczne�pokażą�na�niej:�
Małgorzata�górna-Saniternik,�Joanna�Hrk�
i�dariusz�Młynarczyk.�wernisaż�wystawy�
7�kwietnia�godz.�17.00�w�Sali�Białej.�
Czynna�do�21�kwietnia.

��Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na Ziemi Łowickiej”�–�wystawa�
przygotowana�na�podstawie�materiałów�
archiwalnych�prezentowanych�w�2013�r.��

w�siedzibie�Oddziału�w�łowiczu�archiwum�
Państwowego�m.�st.�warszawy;�scenariusz�
Marek�wojtylak;�www.warszawa.ap.gov.pl/
powstanie/lowicz/

koncerty
��Sobota, 22 kwietnia: 
godz.�18.00�–�CHEMIA�oraz�goście�
specjalni:�Killing�Silence�i�tRt;�Klub�
Pracownia�w�łowiczu,�ul.�Podrzeczna�20.�
Bilety:�30�zł�(przedsprzedaż),�40�zł.

Kino Fenix 
łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��Czwartek, 6 kwietnia:
godz.�17.00�–�Wyklęty�–�dramat�wojenny�
prod.�Polska;
godz.�19.00�–�Dobrze się kłamie  
w miłym towarzystwie�–�dramat/kome-
dia�prod.�włochy;

��Piątek, 7 kwietnia:
godz.�16.30�–�Zając Max ratuje Wielka-
noc�–�film�animowany�prod.�Niemcy;
godz.�18:00�–�DKF – „Dalida. Skazana 
na miłość” –�film�biograficzny/dramat/
muzyczny�prod.�Francja;
godz.�20:15�–�DKF – „To tylko koniec 
świata” –�dramat�prod.�Francja/Kanada

��Sobota, 8 kwietnia:
godz.�16.30�–�Zając Max ratuje Wielka-
noc –�film�animowany�prod.�Niemcy;
godz.�18:00�–�DKF – „Zwariować ze 
szczęścia” –�dramat/komedia.
godz.�20:15�–�DKF – „Dalida. Skazana 
na miłość” –�film�biograficzny/dramat/
muzyczny�prod.�Francja;

��Niedziela, 9 kwietnia:
godz.�16.30�–�Zając Max ratuje Wielka-
noc –�film�animowany�prod.�Niemcy;
godz.�18:00�–�DKF – „Elle” –�thriller�
prod.�Francja/Niemcy;
godz.�20:15�–�DKF – „Dalida. Skazana 
na miłość” –�film�biograficzny/dramat/
muzyczny�prod.�Francja;

��Poniedziałek, 10 kwietnia:
godz.�16.30�–�Zając Max ratuje Wielka-
noc –�film�animowany�prod.�Niemcy;
godz.�18:00�– Dalida. Skazana na 
miłość –�film�biograficzny/dramat/mu-
zyczny�prod.�Francja;
godz.�20:15�–�Elle –�thriller;

��Wtorek, 11 kwietnia:
godz.�19:00�– Dalida. Skazana na mi-
łość film�biograficzny/dramat/muzyczny�
prod.�Francja;

��Środa, 12 kwietnia:
godz.�16.30�–�Zając Max ratuje Wielka-
noc –�film�animowany�prod.�Niemcy;
godz.�18:00�– Dalida. Skazana na 
miłość –�film�biograficzny/dramat/mu-
zyczny�prod.�Francja;
godz.�20:15�–�Elle –�thriller;

Bilety:�seanse�2d:�16�zł�(normalny),��
14�zł�(ulgowy),�12�zł�(tanie�poniedziałki);�
seanse�3d:�18�zł�(normalny),�15�zł�(ulgowy).�

inne
��Czwartek, 6 kwietnia:
godz.�16.00�–�Zdobienie wielkanocne-
go koszyczka�–�warsztaty�plastyczne�
dla�dzieci,�które�poprowadzi�plastyk�
gOK�Monika�wojtczak;�gminny�Ośrodek�
Kultury�w�domaniewicach,�ul.�główna�3.�
Koszt�warsztatów�7�zł

��Piątek, 7 kwietnia:
godz.�10.00�–�Gminny Dzień Zdrowia�
–�przedstawienie,�konkurs�piosenki�o�
tematyce�zdrowotnej,�układy�taneczne�
i�piramidy�gimnastyczne�oraz�rozstrzy-
gnięcie�konkursu�piosenki�i�konkursu�
plastycznego.�Budynek�gOKiS��
w�łyszkowicach,�ul.�gminna�14.

telefony
 �Informacja: PKS�42-631-97-06
 �Policja 997�alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
 �Taxi w Głownie�42-719-10-14
 �Filia PUP�w Głownie�42-719-20-76
 �Filia Powiatowego Urzędu Pracy  

w Strykowie�42-719-84-22
 �Urząd Gminy Głowo�42-719-12-91
 �Urząd Miejski w Głownie�42-719-11-51
 �Urząd Mista-Gminy Stryków 42-719-80-02
 �KRUS�42-719-95-15
��Punkt Selektywnej  

Zbiórki Odpadów Komunalnych,�teren�
ZgKiM�w�Strykowie�przy�ul.�Batorego�25,�
czynny:�od�wtorku�do�piątku��
w�godz.�10.00-18.00��
oraz�w�soboty�7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997�alarmowy;��

w Głownie�42-719-20-20;��
w Strykowie:�42-719-80-07

 �Straż pożarna:�998�alarmowy�
w Głownie 42-719-10-08��
w Strykowie 42-719-82-95;

 �Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
 �Lecznica dla zwierząt  

w Głownie:�42-719-14-40,�887-894-942;��
w Strykowie:�42-719-80-24�

 �Zakład pogrzebowy  
w Głownie:�42-710-71-90,�42-719-30-24;��
w Strykowie: 42-719-86-16

��Pogotowie wodociągowe��
w Głownie�42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10;�w Zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie:�
czwartek, 6 kwietnia:
ul.�łowicka�38�a,�tel.�42�719-21-31
piątek, 7 kwietnia:��
ul.�Kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
sobota, 8 kwietnia:  
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286
niedziela, 9 kwietnia:  
Pl.�wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
poniedziałek, 10 kwietnia:  
ul.�Zgierska�27,�tel.�42�719-24-84
wtorek, 11 kwietnia:  
ul.�Sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
środa, 12 kwietnia:  
ul.�Kopernika�29,�tel.�42�239-47-34
Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powszednie�
od�zakończenia�zmiany�dziennej�do�godz.�
8.00�dnia�następnego;�w�sob.�i�niedz.�
w�godz.�20.-8.00�dnia�następnego;�święta�
w�godz.�8.00-8.00�dnia�następnego.

 �Dyżury aptek w Strykowie
niedziela, 9 kwietnia: łukasińskiego�15,��
tel.�42�719-80-85,�godz.�9.00-14.00.

��Punkt apteczny w Popowie  
Głowieńskim nr 35: tel.�42�719-57-57,�
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.00.

��Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14,�tel.�42�719-65-25,��
czynny:�pon.,�śr.,�pt.�8-16,�wt.,�czw.�8-17.

dyżury
��Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień
i Przemocy w Rodzinie:�urząd�gminy�
głowno,�ul.�Kilińskiego�2�pok.�nr�2;�
czynny�do�6�grudnia�2017�r.�w�1.��
i�3.�środę�miesiąca,�godz.�15.30-18.30.�
informacje�w�gOPS:�42-719-26-46.

��Punkty nieodpłatnej pomocy prawnej
Głowno, ul.�Norblina�1,��
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-12.00;��
Stryków,�ul.�Kościuszki�29,��
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�12.00-16.00

 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,�
ul.�Kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00.

 �Przychodnie w Strykowie:�
ul.�Kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15;�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30.

msze święte  
w niedziele i święta

��Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00

��Parafia św. Maksymiliana w Głownie:�
8.00,�9.30,�11.30,�16.00

��Parafia św. Barbary w Głownie:��
7.00,�9.00,�11.00,�17.00

��Parafia Św. Marcina w Strykowie:�
8:00,�9:30,�11:00,�18:00

��Parafia w Dmosinie:��
7:30,�10,�12,�18:00

muzea i wystawy
��Andrzej Nawrot: realistyczne akwarele 

i abstrakcje geometryczne –�wystawa�
sztuki�współczesnej,�czynna�do�21�kwietnia�
w�godz.�9.00-17.00;�galeria�Bank&dM��
w�głownie,�ul.�Młynarska�5/13,�budynek�
Banku�Spółdzielczego,�i�piętro.

��Karta Wielkanocna�–�wystawa�prac�
konkursowych;�czynna�od�6�do�27�kwietnia;�
Miejski�Ośrodek�Kultury�w�głownie,��
ul.�Kopernika�45.

inne
��Czwartek, 6 kwietnia:
godz.�10.00�– „Karta Wielkanocna”�–�
podsumowanie�konkursu�świątecznego;�
Miejski�Ośrodek�Kultury�w�głownie,��
ul.�Kopernika�45.�wstęp�wolny.
godz.�12.00�–�„Gwiazdy leśnej estrady”�
–�spektakl�teatralny�ze�zbiórką�pieniędzy�
dla�dzieci�niepełnosprawnych;�Miejski�

Ośrodek�Kultury�w�głownie,�ul.�Koperni-
ka�45.�wstęp�wolny.
godz.�15.�30�–�„Najbardziej niepraw-
dopodobna historia”�–�ogłoszenie�
wyników�i�wręczenie�nagród�laureatom�
konkursu�literackiego�z�okazji�prima�
aprilis;�sala�widowiskowa�domu�Kultury�
w�Niesułkowie.

��Niedzielę, 9 kwietnia:
godz.�12.00�–�Konkurs na najwyższą 
i najpiękniejszą palmę wielkanocną�
–�kościół�pw�św.�andrzeja�i�Małgorzaty�
w�dmosini.�
godz.�18.30�–�Misterium Męki Pańskiej�
–�wystąpi�Zabrzeźniańskie�Stowarzy-
szenie�św.�Jana�Bosco;�kościół�pw.�św.�
Maksymiliana�Kolbego�w�głownie.

��Czwartek, 20 kwietnia:
godz.�18.00�–�„Motorem na Giewont, 
czyli osobliwości i sensacje ta-
trzańskie”�–�kolejne�spotkanie�z�cyklu�
„gawęda�tatrzańska”;��Miejski�Ośrodek�
Kultury�w�głownie,�ul.�Kopernika�45.�
wstęp�wolny.

��Niedziela, 23 kwietnia: 
godz.�17.00�–�Gala Czytelnik Roku 
2016: koncert Anny i Romualda 
Spychalskich;�filia�biblioteczna�w�Niesuł-
kowie;�wstęp�wolny.

��Wtorek, 25 kwietnia: 
od�godz.�7.00�–�Zbiórka zużytego 
sprzętu elektrycznego i elektroniczne-
go na�terenie�gminy�dmosin.



OFERTy PRACy
POwiatOwy�uRZąd�PRaCy�w�łOwiCZu
(stan�na�5.04.2017�r.)�

�� Pracownik�do�spraw�administracji�i�
szkoleń

�� Sprzedawca
�� Stolarz�–�montażysta�mebli
�� Sprzedawca
�� Fryzjer
�� Opiekun�osoby�starszej
�� Pracownik�produkcji
�� Betoniarz
�� Opiekunka�środowiskowa�
�� Sprzedawca
�� Hydraulik
�� Sprzedawca�-�kasjer�
�� Kelner-barman

INFORMATOR�głOwieńSKi�i�StRyKOwSKi�

SKARB ROLNIKA 
NOtOwaNia�Z�taRgOwiSKa�MieJSKiegO�
(ceny�z�dnia�4.04.2017�r.)

� � w�łowiczu� w�głownie
botwinka� pęczek� 5,00� -
brokuły� szt.� 6,00� 4,00
buraki�czerwone� kg� 1,50� 1,50
cebula�� Kg� 1,50� 1,50
cebula�dymka� kg� 8,00-10,00� -
czosnek� szt.� 1,00-2,00� 1,50-2,00
jabłka� kg� 1,00-2,50� 1,00-2,00
jaja�fermowe� 15�szt.� 6,00-10,00� 5,80-9,00
jaja�wiejskie� 15�szt.� 12,00� 11,00-12,00
kalafior�� szt.� 8,00� 6,00
kapusta�biała�� szt.� 1,00� 4,00-6,00
kapusta�kiszona� kg� 4,00� 3,00
kapusta�pekińska� szt.� 3,00� 3,00
koperek� pęczek� 2,00� 1,50
miód� litr� 1l�/30,00� 0,5l/15,00
marchew�� kg� 2,00� 2,00
natka�pietruszki� pęczek� 1,50� 1,50
ogórki�kiszone� kg� 6,00� 5,00
ogórek�gruntowy� kg� 12,00� -
ogórek�zielony� kg� 8,00� 8,00-10,00
papryka�czerwona� kg� 14,00� 13,50
papryka�zielona� kg� 14,00� 13,50
papryka�żółta� kg� 14,00� 13,50
pieczarki� kg� -� 5,00-5,80
pietruszka� pęczek� 4,00� 2,50
pomidor�malinowy� kg� 16,00-17,00� -
pomidor�polski� kg� 14,00-15,00� 7,00-14,00
por� szt.� 1,50-3,00� 1,50-2,00
rzodkiewka� pęczek� 3,00� 2,50
sałata� szt.� 3,00� 2,50-4,00
sałata�lodowa� szt� -� 4,00
seler� kg� 4,00� 3,00
szczypiorek� pęczek� 2,00� 1,50
włoszczyzna�� pęczek� 4,00� 2,50-3,00
ziemniaki�� kg� 1,00� 1,00

godz.�19.30�–�Droga krzyżowa ulicami 
Łowicza�–�początek�przy�kościele�Chry-
stusa�dobrego�Pasterza�przy�ul.�Jana�
Pawła�ii,�koniec�na�Starym�Rynku�przy�
pomniku�Papieża�–�Rybaka.

��Sobota, 8 kwietnia:
godz.�10.00�–�„Pisanki, kraszanki, bycz-
ki, malowanki, czyli podtrzymywanie 
tradycji wielkanocnych”�–�rodzinne�
warsztaty�wielkanocne;�Pałac�w�Nieboro-
wie;�koszt:�15�zł/os.;�obowiązują�zapisy.�
godz.�10.00,�12.00,�14.00,�16.00�–�Warsz-
taty Wielkanocne�w�Muzeum�w�łowiczu�
–�uczestnicy�wykonają�ozdoby�i�palmy�
wielkanocne.�,�obowiązują�zapisy,�tel.�(46)�
837-39-28�wew.�36.�wstęp�6�zł/os.
godzinie�17.00�–�Droga Krzyżowa  
w Sobocie w gm. Bielawy –�procesja�
wyruszy�sprzed�kościoła�parafialnego�
pw.�Św.�apostołów�Piotra�i�Pawła.�
Wyprzedaże garażowe�–�handel�pod�
chmurką�w�każdą�drugą�sobotę�miesiąca�
od�kwietnia�do�października.�łowicz,��
ul.�Miodowa�na�os.�górki.�wstęp�wolny.�

��Wtorek, 11 kwietnia:
godz.�17.00�–�„Wszystkie kolory 
Łowicza i Ziemi Łowickiej”�–�promocja�
przewodnika�turystycznego�o�łowiczu�
i�regionie�–�sala�kinowa�łowickiego�
Ośrodka�Kultury.�wstęp�wolny.

��Środa, 12 kwietnia:
godz.�14.00�–�„Tradycje wielkanocne”�
–�rozstrzygnięcie�Konkursu�plastycznego�
połączone�z�wernisażem�prac;�galeria�Na�
strychu�łOK.

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny�z�dnia�4.04.2017)

żywiec wieprzowy:

�� Różyce:�5,00�zł/kg+Vat

�� domaniewice:�5,00�zł/kg+Vat

�� Chąśno:�4,80�zł/kg+Vat

�� Kiernozia:�5,00�zł/kg+Vat

�� Skowroda�Płd.:�5,20�zł/kg+Vat

�� Karnków.:�4,90�zł/kg+Vat

żywiec wołowy:

�� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat,��
krowy�5,50�zł/kg+Vat;�byki�7,60�zł/kg+Vat;

�� Różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat;��
krowy�5,50�zł/kg+Vat;�byki�7,50�zł/kg+Vat.

�� domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat;��
krowy�5,50�zł/kg+Vat;�byki�7,50�zł/kg+Vat.
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Aktualności
Gmina Głowno�|�Poważne�problemy�na�linii�rada�–�urząd�gminy

Dorota Kulawczyk rezygnuje  
z przewodniczenia komisji rewizyjnej 

dokończenie ze str. 11
Pani mecenas nie odpowiedzia-

ła ostatecznie, dlaczego w 2013 
roku odbyła się „kontrola wydat-
ków w budżecie w ŚDS w Woli 
Zbrożkowej” i wówczas nie zgła-
szała do tego żadnych uwag (...). 
Nie ukrywam, że podejście urzę-
du gminy do komisji rewizyjnej 
znacząco utrudnia wykonywanie 
obowiązków przewodniczącej. 
Wymaga to zwiększonego zaan-

gażowania i dyspozycyjności, na 
przykład występowania o opinie 
prawne z zewnątrz czy poświęce-
nie kilku godzin na czytanie roz-
porządzeń czy ustaw, czego nie-
stety nie jestem w stanie pogodzić 
z moją pracą zawodową – mówiła 
Dorota Kulawczyk na sesji. Wyra-
ziła też nadzieję, że na jej miejsce 
znajdzie się osoba bardziej dys-
pozycyjna, która będzie w stanie 
kierować komisją w tak niedo-

godnych warunkach. Sprawa re-
zygnacji przewodniczącej ma być 
formalnie doprowadzona do koń-
ca w kwietniu. Do jej oświadcze-
nia ze zrozumieniem odniósł się 
m.in. radny Władysław Mikołaj-
czyk, również zasiadający w ko-
misji rewizyjnej. Przewodniczą-
cy rady Łukasz Łukasik zwrócił 
z kolei uwagę na to, że nikt rad-
nym w urzędzie nie pomaga  
i ciężko jest uzyskać opinię praw-

ną, dlatego zamierza wniosko-
wać o umożliwienie radzie wy-
stępowanie o opinię prawną na 
zewnątrz. Podkreślił, że plan pra-
cy komisji rewizyjnej był uchwa-
lany w styczniu i nikt wówczas nie 
zgłaszał do niego zastrzeżeń. 

Radca prawny Urzędu Gmi-
ny Głowno odpowiedziała z ko-
lei, że nikt nie występował do niej 
o skonsultowanie planu pracy ko-
misji. Z jej ust padły słowa, iż 

„zwalanie winy” na urząd, wójta  
i prawnika jest w jej opinii infan-
tylne i nieodpowiedzialne. Popro-
siła, by wszelkie pisma o opinię 
prawną kierować do wójta, który 
zleca ich przygotowanie. Wywią-
zała się dłuższa dyskusja nad tym 
co może opiniować i za co może 
odpowiadać prawnik (projekty 
uchwał czy także merytoryczne 
załączniki do nich?). 

Ostatecznie w dalszej części 
obrad uchylono utrzymującą fik-
cję uchwałę w sprawie powoła-
nia ŚDS w Woli Zbrożkowej oraz 
uchylono jego statut. 

Zdjęcia uchwały powołują-
cej ŚDS dokonano 5 głosami za, 
przy 1 przeciwnym i 9 wstrzy-
mujących się, przy czym w licz-

bie wstrzymujących się byli wszy-
scy członkowie klubu „Radni dla 
Gminy Głowno”, nie mający pew-
ności czy uchylenie wspomnianej 
uchwały nie zaważy na przeka-
zywaniu na prowadzenie domu 
dotacji z Urzędu Wojewódzkiego 
w Łodzi. Pieniądze te, które osta-
tecznie trafiają do prowadzącego 
ŚDS stowarzyszenia, przechodzą 
bowiem przez budżet gminy. 

Następnie uchwałą podjętą 14 
głosami za przy jednym wstrzy-
mującym się zmieniono plan pra-
cy komisji rewizyjnej zapisując na 
październik kontrolę dotacji prze-
kazywanych przez gminę Głowno 
na prowadzenie Środowiskowe-
go Domu Samopomocy w Woli 
Zbrożkowej w 2016 r.  ewr

Stryków�|�Sesja�Rady�Miejskiej�

Obawy przed zmianami w prawie dzielą radę
Wszyscy o nich dyskutują, ale nikt ich jeszcze nie widział. 
Zapowiedzi zmian w ordynacji wyborczej, funkcjonujące 
póki co jako luźne wypowiedzi i komentarze, bo projektu 
konkretnej ustawy jeszcze nie ma, zaprowadziły Radę 
Miejską Strykowa do poważnej kłótni w gronie komisji 
oświaty i spraw obywatelskich 20 marca, która kilka dni 
później, 30 marca, przełożyła się na nerwową atmosferę sesji.

Zarzewiem ostrej dyskusji stał 
się projekt uchwały opracowanej 
przez Związek Gmin Wiejskich 
Rzeczypospolitej Polskiej, które-
go gmina Stryków jest członkiem. 
Podczas ostatniego Forum Samo-
rządowego, jakie odbyło się 16 
marca, zapadła decyzja, że wszy-
scy członkowie związku powin-
ni przyjąć (najlepiej w maju, ko-
niecznie przed Dniem Samorządu 
Terytorialnego, tj. 27 maja) stano-
wiska popierające protest w spra-
wie zapowiadanych zmian prawa 
samorządowego. 

czego boi się Związek 
Gmin Wiejskich?
W zaproponowanej gminom 

treści uchwały mowa o pojawiają-
cych się w przestrzeni publicznej 
kategorycznych zapowiedziach 
radykalnych zmian (w prawie sa-
morządowym w szczególności)  
w zakresie prawa wyborczego, re-
wizji zakresu okręgów wybor-
czych, ograniczenia możliwości 
udziału w procesie wyborczym ko-
mitetów obywatelskich, podniesie-
nia progów wyborczych, a także 
m.in. ograniczenia kadencyjności 
organów wykonawczych jednostek 
samorządu terytorialnego. Nieste-
ty, mimo iż w ścisłej czołówce za-
rządu związku zasiadają cztery 
osoby (wójtowie i burmistrzowie 
gmin: Lubicz, Terespol, Długosio-
dło, Jarczewo) – nie udało nam się 
porozmawiać z żadną z nich na te-
mat tego kto, kiedy i w jakiej for-
mie przedstawił propozycje zmian, 
którym związek za pośrednictwem 
swoich gmin członkowskich chce 
się przeciwstawić. 

We wtorek, 4 kwietnia, wyko-
rzystując numery telefonów po-
danych na stronie internetowej 
związku, skontaktowaliśmy się  
z każdym z czterech urzędów 
gmin, w których pracują członko-
wie zarządu. Nie mieliśmy szczę-
ścia: osoby, z którymi chcieliśmy 
rozmawiać, były albo w delega-
cji, albo na wyjeździe służbowym, 
albo po prostu w danej chwili nie-

uchwytne. Przypomnijmy, o czym 
pisaliśmy w ostatnim wydaniu 
WG, że powołujący się na po-
sła PiS Grzegorza Adama Woź-
niaka Dziennik Gazeta Prawna  
w swym wydaniu z 21 marca na-
pisał, że projekt odpowiedniej 
ustawy ujrzy światło dzienne jesz-
cze przed wakacjami. Doniesienia 
te błyskawicznie, jeszcze tego sa-
mego dnia, zdementowała rzecz-
nik prasowy PiS Beata Mazurek, 
która poinformowała, że projekt 
nie jest jeszcze napisany, a wszyst-
kie dyskusje oparte są o informa-
cje i wypowiedzi medialne. Jed-
nocześnie dodała ona jednak, że 
PiS nie zrezygnował ze swojego 
zamysłu zmian w ordynacji wy-
borczej, że sama jest przekonana, 
iż powinna być dwukadencyjność 
w samorządach, a jej partia będzie 
chciała wprowadzić tę zasadę już 
podczas wyborów w 2018 roku. 
Kwestia zarzutu działania prawa 
wstecz jest sprawą, którą – zda-
niem rzeczniczki PiS – powinien 
rozstrzygnąć Trybunał Konstytu-
cyjny. 

Przełożenie  
na strykowskie realia
W przypadku Strykowa bur-

mistrz Andrzej Jankowski spra-
wuje swoją funkcję od 11 lat. 
Po wejściu planowanych zmian  
w życie, nie mógłby on już kandy-
dować w kolejnych wyborach sa-
morządowych, jako ten, który ma 
już za sobą dwie kadencje. Jan-
kowski mówi, że decyzji o swoim 
ewentualnym kandydowaniu jesz-
cze nie podjął, ale dla niektórych 
z radnych fakt, iż burmistrz przed-
kłada całej radzie do przegłoso-
wania projekt uchwały ZGW RP 
sprzeciwiającej się dwukadencyj-
ności, jest niczym innym jak pró-
bą obrony własnych interesów. 

Przypomnijmy krótko, że pod-
czas obrad komisji oświaty 20 
marca, kiedy opiniowano treść 
uchwały, trzech spośród dziewię-
ciu członków komisji: Andrzej Ja-
neczko, Krzysztof Bandurowicz 

oraz Bogdan Walczak, na znak 
swojego stanowczego protestu  
w ogóle nie wzięło udziału w gło-
sowaniu. Na sesji 30 marca, pod-
czas gremialnego głosowania, 
radni ci postąpili tak samo. 

Podjęta przez radnego Krzysz-
tofa Bandurowicza próba zdję-
cia projektu uchwały z porządku 
obrad nie powiodła się. Wniosek 
poparło tylko 4 radnych, przeciw 
było 10, od głosu wstrzymała się 
1 osoba. 

radny Kacprzak  
nadał ton
Od początku decydującą rolę 

w dyskusji przejął radny Syl-
wester Kacprzak. W efekcie to,  
w jaki sposób ostatecznie brzmi 
głos strykowskiego samorządu 
w kwestii zapowiadanych zmian, 
jest w sporej części udziałem tego 
początkującego, bo zasiadającego 
w radzie po raz pierwszy, radne-
go. Sylwester Kacprzak zapropo-
nował, aby do projektu uchwały 
wnieść poprawki odnoszące się 
do całej jej treści, począwszy od 
tytułu. Cała uchwała została bar-
dziej złagodzona. Radni spasowali  
z podejmowania uchwały w for-

mie sprzeciwu, na rzecz wyda-
nia rozbudowanego oświadcze-
nia o tym, że pojawiające się  
w przestrzeni publicznej zapo-
wiedzi zmian uważają za godzące  
w prawa obywateli RP.

– Oprócz tego, że jestem rad-
nym Rady Miejskiej, to jestem 
przede wszystkim obywatelem  
i częścią tej społeczności – powie-
dział Sylwester Kacprzak. Dodał 
on, że jego zdaniem istnieje pew-
ne ryzyko, iż dorobek polskiej de-
mokracji, zmierzającej do tego, by 
decentralizować władzę, by to lu-
dzie właśnie mieli do powiedze-
nia najwięcej odnośnie tego, co 
się dzieje w ich najbliższym oto-
czeniu, będzie zachwiany. – Bę-
dziemy więc powracali znów do 
rozwiązań, które z góry mówią  
o tym kto może, a kto nie może 
być przedstawicielem tej społecz-
ności. Nie twierdzę, że zapropo-
nowane zmiany od razu zmienią 
samorząd na gorszy, ale należało-
by wprowadzać je w sposób, który 
będzie poprzedzony analizami, co 
zresztą jest w treści naszej uchwa-
ły, w której apelujemy do władz 
właśnie o to, aby zmiany były po-
przedzone rzetelnymi konsultacja-

mi, również z samym samorzą-
dem – dodał radny Kacprzak. 

W podobnym tonie, dobiera-
jąc różne argumenty: począwszy 
od pośpiesznego, nocnego proce-
dowania ustaw przez Sejm (prze-
wodniczący rady Paweł Kasica 
miał na myśli m.in. projekt ustawy 
o Trybunale Konstytucyjnym),  
a skończywszy na braku konsulta-
cji społecznych przed wprowadze-
niem reformy oświatowej (radny 
Andrzej Pożarlik), wypowiadało 
się kilku innych radnych. Odnie-
sienia się do sytuacji „na szczeblu 
krajowym” domagał się stanow-
czo również radny Łukasz Orłow-
ski. – Za chwilę może się okazać, 
że planowane zmiany, o których 
ktoś słyszał, a ktoś jeszcze nie, sta-
ną się faktem. Wówczas będziemy 
coś uchwalać? Wówczas będzie-
my wychodzić na ulicę? – mówił 
Orłowski. 

Uchwała przywieziona 
w teczce
Z drugiej strony padały jednak 

zupełnie inne stwierdzenia. Rad-
ny Andrzej Janeczko podkreślał, 
że uchwała została „przywiezione 
w teczce z Warszawy”, czyli, mó-

wiąc konkretnie, z odbywającego 
się w stolicy 16 marca Forum Sa-
morządowego, w którym udział 
wzięli burmistrz Andrzej Jankow-
ski, niektórzy radni i sołtysi. – Czy 
to jest decentralizacja, że przywo-
zi się z Warszawy pismo, które 
jest później we wszystkich gmi-
nach uchwalane, to jest centrali-
zacja – stwierdził radny Andrzej 
Janeczko. Podkreślił, że nie może 
wypowiadać się w tej sprawie 
jako radny, ponieważ nie zna w tej 
sprawie poglądów wszystkich 298 
swoich wyborców. – Dla mnie 
Związek Gmin Rzeczypospolitej 
Polskiej to związek urzędników. 
Czy tam nie przyjeżdżają wój-
towie, burmistrzowie, prezyden-
ci oraz ich sekretarze itd.? To nie 
jest związek obywateli, a urzędni-
ków, którzy chcą zatrzymać status 
quo swojego urzędu – dodał An-
drzej Janeczko. Poparł go Krzysz-
tof Bandurowicz. 

– Jeśli w innych gremiach, 
dajmy na to związku powiatów, 
związku metropolii, kołach ło-
wieckich, organizacjach kierow-
ców, żeglarzy, artystów, też zbiorą 
się ludzie i też będą nam podrzu-
cali uchwały w swoim interesie, 
to również będziemy je podejmo-
wać? Bronimy tej demokracji, jak-
by był na nią zamach, a zamachu 
żadnego nie ma. Zmienia się rząd, 
zmieniają się kierunki, świat się 
nie zawali, jeśli nawet wprowadzą 
kadencyjność. Gmina Stryków nie 
przestanie istnieć. Przyjdzie inny 
burmistrz, jeśli będzie gorszy, 
mieszkańcy ponownie mogą wy-
brać poprzedniego – mówił Ban-
durowicz. 

Kategorycznie od podejmowa-
nej uchwały odciął się radny Bog-
dan Walczak. – Ja w tej rewolucji 
nie chcę uczestniczyć, bo to jest 
włożenie kija w mrowisko. Komu 
to jest potrzebne? Ten projekt od 
samego początku mówi o jakimś 
sprzeciwie. Pytam, przeciwko 
czemu konkretnie? Czy już zosta-
ło już uchwalone przez Sejm, czy 
jest jakiś dokument na ten temat? 
– pytał samorządowiec z wielolet-
nim doświadczeniem. 

Ostatecznie wynik głosowania 
nad uchwałą to 12 radnych za i 3 
osoby niegłosujące. Docelowo ma 
być ona wysłana do prezydenta 
RP, premiera, marszałków Sejmu 
i Senatu oraz przewodniczących 
klubów parlamentarnych.  ljs

Treść uchwały, która trafiła do rąk radnych�(m.in.�Jarosława�włodarczyka�i�Bogdana�walczaka),�zaciekawiła�
również�mieszkańców,�którzy�–�tak�jak�Bogdan�Sitnicki�–�postanowili�przyjść�na�sesję�i�posłuchać�tego,�co��
o�zapowiadanych�zmianach�sądzą�wybrani�przez�nich�samorządowcy.�
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Głowno |�Przedszkola�i�szkoły�podstawowe

W przyszłym tygodniu początek rekrutacji
Od 11 kwietnia rozpocznie się proces rekrutacji  
w głowieńskich przedszkolach i szkołach, 
prowadzonych przez miasto.

Wychowaniem przedszkolnym 
objęte są dzieci w wieku 3-6 lat, 
przy czym sześciolatki mają obo-
wiązek odbycia rocznego przygo-
towania przedszkolnego. 

Do 10 kwietnia deklaracje dal-
szej edukacji w placówkach skła-
dają rodzice dzieci, które już do 
danego przedszkola uczęszczają. 
Złożenie deklaracji jest równo-
znaczne z przyjęciem dziecka do 
przedszkola. Od 11 do 20 kwiet-
nia potrwa z kolei przyjmowanie 
wniosków rekrutacyjnych na wol-
ne miejsca w przedszkolach. Re-
krutacja dotyczy dzieci mieszka-

jących na terenie Głowna, ale nie 
uczęszczających do tej pory do 
placówki prowadzonej przez mia-
sto, a także tych, które miałyby się 
uczyć w innym przedszkolu niż 
dotychczas. Każdy rodzic może 
zgłosić dziecko do trzech placó-
wek, szeregując je pod względem 
preferencji.

Niezbędne deklaracje i wnio-
ski można pobrać w sekretaria-
tach wszystkich trzech miejskich 
przedszkoli 

Listy dzieci zakwalifikowa-
nych/niezakwalifikowanych do 
przyjęcia mają zostać wywieszo-

ne w przedszkolach 25 kwiet-
nia. Rodzice będą musieli do 27 
kwietnia (do 15.00) złożyć pisem-
ne oświadczenie woli zapisania 
dziecka do danej placówki. Osta-
teczne listy osób przyjętych i nie-
przyjętych pojawią się 28 kwiet-
nia.

Od niekorzystnej decyzji moż-
na się odwołać. Rodzic dziecka 
ma prawo w ciągu 7 dni wystą-
pić do Przewodniczącego Komi-
sji Rekrutacyjnej z wnioskiem  
o pisemne uzasadnienie odmowy. 
Następnie, w ciągu 7 dni od jej 
otrzymania, może odwołać się od 
decyzji komisji do dyrektora pla-
cówki. Gdyby w placówkach były 
jeszcze wolne miejsca, to na prze-
łomie maja i czerwca odbędzie się 
rekrutacja uzupełniająca.

Szkoły 
podstawowe
W przypadku szkół podsta-

wowych terminy wyglądają tak 
samo. Dzieci zamieszkałe w ob-
wodzie danej szkoły są przyjmo-
wane „z urzędu”. Rodzice mu-
szą jednak do 10 kwietnia złożyć  
w szkole stosowny wniosek  
o przyjęcie ucznia.

Wnioski o przyjęcie na wol-
ne miejsca, dla dzieci miesz-
kających poza obwodem danej 
szkoły, będzie można składać  
od 11 do 20 kwietnia. Listy za-
kwalifikowanych/niezakwalifiko-
wanych mają zostać wywieszo-
ne 25 kwietnia. Do 27 kwietnia 
rodzice będą musieli potwier-
dzić wolę posłania dziecka  
do danej placówki. Ostateczne 
listy przyjętych będą znane 28 
kwietnia.

Rekrutacja uzupełniająca od-
będzie się w maju.  kl

ZNP Głowno�|�Strajk�szkolny�w�liczbach

Strajkowało dziewięć
placówek oświatowych
Ostatni piątek marca był w całej Polsce dniem strajku 
szkolnego, zorganizowanego przez Związek Nauczycielstwa 
Polskiego. Z terenu miasta i gminy Głowno do tej formy 
protestu przystąpiło 9 placówek oświatowych, co stanowi 60% 
placówek objętych działaniem Oddziału ZNP w Głownie.

Uczestniczyło w nich 187 pra-
cowników oświaty. Są w tej licz-
bie zarówno nauczyciele, jak  
i pracownicy niepedagogiczni. 
Na obszarze objętym działalno-
ścią Oddziału ZNP w Głownie 
z 10 placówek, w których wcze-
śniej w drodze referendum, uzy-
skano poparcie dla strajku, osta-
tecznie nie przystąpił do niego 
Zespół Szkół Nr 1 im. Ceberto-
wicza. Strajkowały szkoły pod-
stawowe nr 1, 2 i 3, Gimnazjum 
Miejskie, zespoły szkół w Popo-
wie Głowieńskim i Lubiankowie, 
ZSLG oraz Miejskie Przedszko-
le Nr 2. 

W poszczególnych placów-
kach zawiązano komitety straj-
kowe, na czele których stali pre-
zesi ognisk ZNP. Strajkujący 
pracownicy przebywali w szko-
łach w godzinach zwykłej ich 
pracy, czyli od godz. 7.00 rano 
do 14.00, 14.30 lub 15.30, każ-
de wejście i wyjście było od-
notowywane. Z mocy prawa  
z udziału w strajku wyłączeni 

byli dyrektorzy szkół, ponieważ 
– jako pracodawcy – są stroną  
w sporze zbiorowym, lecz 
oczywiście protest nie był wy-
mierzony w dyrektorów, lecz  
w politykę oświatową rządu. Zo-
stał zorganizowany w oparciu  
o przepisy ustawy o rozwią-
zywaniu sporów zbiorowych  
i polegał na powstrzymaniu się 
pracowników oświaty od wyko-
nywania pracy. W rejonie Głow-
na strajk przebiegł spokojnie, 
bez żadnych incydentów. 

– Wstrzymaliśmy się od peł-
nienia obowiązków zawodo-
wych, w szkole nie było zajęć 
dydaktycznych. Przystąpiłam do 
strajku, ponieważ boje się zmian 
w Karcie Nauczyciela, likwida-
cji dodatków i trzynastej pen-
sji. Generalnie wszyscy obawia-
my się pogorszenia warunków 
płacowych i drastycznego cięcia 
etatów – powiedziała nam ano-
nimowo jedna z protestujących 
nauczycielek. 

Nadmienić należy, że ogó-
łem w placówkach, które wzię-
ły udział w strajku, pojawiło się 
tego dnia 13 uczniów, w tej licz-
bie 3 przedszkolaków. Wszyst-
kim zapewniono opiekę.

– Oznacza to również, że ro-
dzice podeszli ze zrozumieniem 
do strajku pracowników oświa-
ty, za co serdecznie dziękuje-
my. Cieszy nas fakt, że w walce  
z chaosem wprowadzanej refor-
my, sojuszników mamy w ro-
dzicach – usłyszeliśmy od ko-
ordynatora strajku szkolnego  
w rejonie Głowna, a zarazem 
prezes tutejszego Oddziału ZNP 
Marzeny Kowalskiej. 

W jej opinii 60-procentowy 
udział placówek w strajku to wy-
nik zadowalający, zważywszy, że 

są regiony w kraju, gdzie mimo 
wstępnego poparcia dla strajku, 
wyrażonego przez oświatowców 
anonimowym referendum, wie-
le placówek ostatecznie do niego 
nie przystąpiło. 

– Powody takich zachowań 
na dzień dzisiejszy są nam nie-
znane. Strajk jest najbardziej 
drastyczną dostępną nam meto-
dą wyrażenia niezadowolenia, 
wymagającą wieloetapowego 
przygotowania i przestrzegania 
określonych procedur. Wcze-
śniej braliśmy udział w wielu pi-
kietach i manifestacjach (prze-
ciw polityce oświatowej rządu  
i chaotycznie przygotowywa-
nej i wdrażanej reformie – dop. 
red), które nie spełniły naszych 
oczekiwań – mówiła w rozmo-
wie z nami 31 marca Marze-
na Kowalska. Prezes Oddzia-

łu ZNP w Głownie przypomina 
jednocześnie, że związek orga-
nizuje różne formy protestu już 
od kwietnia 2015 roku, kiedy to  
w ogólnopolskiej manifesta-
cji nauczycieli i pracowników 
oświaty, w odpowiedzi na brak 
dialogu z MEN i zerwanie roz-
mów w sprawie podwyżek wy-
nagrodzenia zasadniczego, na 
ulice wyszło 22 tysiące prote-
stujących, a 19 listopada 2016 
roku w Ogólnopolskiej Manife-
stacji „Nie dla chaosu w szkole”  
w Warszawie uczestniczyło po-
nad 50 tysięcy pracowników 
oświaty, rodziców i samorzą-
dowców. 

– Zespół ds. statusu zawodo-
wego pracuje nad nowym mode-
lem wynagradzania w oświacie, 
krytycznie przez nas, jako zwią-
zek, ocenianym. Zakłada on bo-

wiem zwiększenie puli środków 
na wynagrodzenia poprzez likwi-
dację niektórych dodatków. Oba-
wiamy się, że zapowiadana przez 
rząd podwyżka będzie pozorna. 
Postulaty strajkujących pracow-
ników oświaty dotyczą gwaran-
cji zatrudnienia, gwarancji niedo-
konywania zmian w stosunkach 
pracy, jak również podwyżek 
płac dla pracowników oświaty, 
ale pośrednio strajk jest także pro-
testem przeciwko wprowadzo-
nej reformie oświaty. Jesteśmy 
oczywiście świadomi, że zmiany  
w systemie edukacji są potrzebne. 
Ale nie takie, które wprowadzane 
są z pogwałceniem zasad dialo-
gu społecznego i nie uwzględ-
niają potrzeb i uwag najbardziej 
zainteresowanych. Niepokoi nas 
fakt pośpiesznego przygotowa-
nia podstaw programowych i ra-
mowych programów nauczania, 
w których np. ograniczony został 
wymiar nauczania przedmiotów 
ścisłych i wprowadzenie drugie-
go języka nowożytnego dopiero 
od klasy VII szkoły podstawo-
wej. Powodów do niepokojów  
w tej kwestii jest naprawdę wiele 
– mówi Marzena Kowalska i do-
daje, że odrębny problem stanowi 
niezabezpieczenie w subwencji 
oświatowej pełnych kosztów wy-
nagrodzeń nauczycieli, co będzie 
dotkliwym wyzwaniem dla sa-
morządów. To nie pierwszy raz, 
kiedy dochodzi do sytuacji prze-
kazywania zadań bez środków na 
ich realizację: – Temu wszystkie-
mu się sprzeciwiamy – usłysze-
liśmy od koordynatora strajku 
szkolnego w Głownie.  ewr

Zgierz�|�turniej�wiedzy�Pożarniczej

Piotr Burtka obronił tytuł Mistrza Powiatu
Uczeń klasy maturalnej z Li-

ceum Ogólnokształcącego w Ze-
spole Szkół Licealno-Gimnazjal-
nych w Głownie Piotr Burtka po 
raz drugi został w swojej katego-
rii wiekowej Mistrzem Powiatu 
Zgierskiego w powiatowych eli-
minacjach XL Ogólnopolskie-
go Turnieju Wiedzy Pożarniczej. 
Przed nim eliminacje wojewódz-
kie w Tuszynie. 

Eliminacje powiatowe TWP 
odbyły się 28 marca w siedzibie 
Starostwa Powiatowego w Zgie-
rzu. Uczniowie szkół podstawo-
wych, gimnazjalnych i ponad-
gimnazjalnych, którzy najlepiej 
wypadli w etapach gminnych, 
walczyli o tytuł najlepszego w po-
wiecie znawcy zagadnień z dzie-
dziny pożarnictwa. W testach 

pisemnych i ustnych musieli odpo-
wiedzieć na szereg pytań, w tym 
na przykład: co właściciel obiek-

tu powinien w nim oznakować,  
z jakiego budynku drzwi ewaku-
acyjne powinny otwierać się na 

zewnątrz, do czego służy troko-
mat lub jak często powinno się 
sprawdzać stan techniczny insta-

lacji elektrycznej? Jury konkursu,  
w którego składzie zasiedli za-
wodowi strażacy ze zgierskiej 
Komendy Powiatowej PSP, 
sprawdzało także praktyczne 
umiejętności posługiwania się 
przez uczestników zmagań pod-
ręcznym sprzętem gaśniczym.

Z turniejowymi zadaniami naj-
lepiej poradzili sobie: w najmłod-
szej grupie wiekowej Mateusz 
Czwońda ze Szkoły Podstawowej 
w Parzęczewie, w grupie gim-
nazjalnej – Kacper Nowakowski  
z Zespołu Szkół w Leśmierzu,  
a w grupie ponadgimnazjal-
nej kolejny rok z rzędu wygrał 
Piotr Burtka z ZSLG w Głow-
nie. Uczeń powiatowej placówki 
oświatowej na co dzień służy jako 
druh w Ochotniczej Straży Pożar-
nej w Swędowie, a w przyszło-
ści chciałby zostać zawodowym 
strażakiem. Wierzy, że wiedza 
zdobyta podczas turnieju pomo-
że mu osiągnąć ten cel. Jeśli cho-

dzi o innych uczestników turnieju 
z naszego regionu, to w kategorii 
szkół podstawowych wysokie III 
miejsce zajął Filip Kopania z SP 1 
w Głownie, a tuż za nim, na miej-
scu IV uplasowała się siostra Pio-
tra Burtki, Aleksandra, uczennica 
podstawówki w ZS Nr 2 w Brato-
szewicach. Z kolei uczeń gimna-
zjum w tym samym zespole, Mar-
cel Ruta, zajął miejsce II w swojej 
kategorii wiekowej, a miejsce III 
w gronie gimnazjalistów zajęła 
Aleksandra Wawrzyn z Głowna. 

Nagrody laureatom – hulajno-
gi, namioty i sprzęt RTV, wrę-
czyli Komendant Powiatowy PSP  
w Zgierzu st. bryg. Zbigniew 
Grzelak i sponsor turnieju staro-
sta zgierski Bogdan Jarota, który 
jednocześnie jest wiceprezesem 
Zarządu Powiatowego ZOSP RP.

Eliminacje wojewódzkie 
OTWP w Tuszynie odbędą się już 
w najbliższy piątek, 7 kwietnia. 

oprac. ewr

Strajk szkolny. Na�zdjęciu�Marzena�Kowalska,�koordynator�akcji�
strajkowej�w�rejonie�głowna,�prezes�Oddziału�ZNP�w�głownie.
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Finał eliminacji powiatowych OTWP w Zgierzu. Na�zdjęciu�laureaci�ze�starostą�Bogdanem�Jarotą�i�strażakami�
z�KP�PSP�w�Zgierzu.
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Cieszy�nas�fakt,�że�
w�walce�z�chaosem�
wprowadzanej�reformy,�
sojuszników�mamy�w�
rodzicach.

Marzena Kowalska 
prezes Oddziału ZNP
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Sport
Głownianki w finale 
po dramatycznej walce
z The Rules. str. 44

Koszykówka�|�gimnazjada�-�rejon

Głownianie z Miejskiego wygrali półfinały
Koszykarze Gimnazjum Miejskiego w Głownie 
w tegorocznej edycji Gimnazjady idą przed 
siebie niczym chicagowskie Byki Michaela 
Jordana z lat 90. Podopieczni trenera Rafała 
Szulca po zwycięstwie w Mistrzostwach Powiatu 
Zgierskiego tym razem okazali się najlepsi  
w Finałach Rejonu w Piłce Koszykowej.

Półfinały Wojewódzkie odby-
ły się w poniedziałek, 27 mar-
ca w Pabianicach. Głownianie 
byli jedną z ekip reprezentują-
cych mistrzów poszczególnych 
powiatów. W pierwszym swoim 
spotkaniu koszykarze Miejskie-
go zmierzyli się z ekipą Gim-
nazjum z Piątku i wygrali bez 
problemów. Pewne zwycięstwo 
sprawiło, że podopieczni trenera 
Rafała Szulca mogli w spokoju 
oczekiwać na mecz finałowy. W 
walce o triumf i awans do finału 
wojewódzkiego uczniowie Miej-
skiego spotkali się z gospodarza-
mi z Gimnazjum nr 3 Pabianice.

Wielki finał od początku był 
trudnym wyzwaniem dla głow-
nian nie tylko w kwestii umie-
jętności rywala, ale także presji 
związanej z poziomem rozgry-
wek. Początkowo to pabianicza-
nie dyktowali warunki i przez 
pierwsze dwie karty utrzymy-
wali prowadzenie, sięgające nie-
kiedy 10 pkt. Na szczęście trener 
Rafał Szulc w porę zareagował  
i odpowiednio zmotywował 
swoich podopiecznych, by się 
nie poddawali. W trzeciej odsło-
nie odmieniona drużyna Gim-
nazjum Miejskiego zaczęła od-
rabiać straty, dzięki dobrej grze 

obronnej i przy tym także sku-
tecznej grze w polu oraz przy 
rzutach osobistych. Przed decy-
dującą kwartą wszystko mogło 

się jeszcze zdarzyć, ale już wte-
dy można było głownianom bić 
brawa za pokazanie charakteru 
godnego mistrzów.

W decydującej odsłonie ko-
szykarze z Głowna poszli za 
ciosem i szybko objęli prowa-
dzenie. W kolejnych minutach 

gospodarze zaczęli grać coraz 
bardziej nerwowo, a reprezen-
tanci Gimnazjum Miejskiego 
krok po kroku powiększali prze-
wagę. Ostatecznie podopiecz-
ni trenera Rafała Szulca wygrali 
51:41 i zostali Mistrzami Rejonu, 
zyskując awans do Finału Woje-
wódzkiego. 

Głownianie powalczą o triumf 
w województwie już w najbliż-
szy piątek, 7 kwietnia w hali  
w Kutnie. Skład drużyny Gim-
nazjum Miejskiego tworzyli za-
wodnicy, którzy na co dzień 
szkolą swoje umiejętności  
w klubie Głowieńskiego Towa-
rzystwa Koszykówki. Mistrza-
mi Rejonu zostali: Jakub Adam-
czewski, Tomasz Andrzejewski, 
Bartosz Białczak, Mikołaj Da-
łek, Klaudiusz Gajda, Oskar 
Kacperski, Bartosz Kotecki, Mi-
łosz Małecki, Oliwier Oliński, 
Filip Rożniata, Mateusz Woło-
wiec, Dawid Zaręba oraz trener 
Rafał Szulc.  wp

Głownianie z Gimnazjum Miejskiego mogą być z siebie dumni.�to�jednak�jeszcze�nie�koniec�drogi.

Piłka nożna�|�B-klasa�gr.�i�i�iii

Wysokie loty Sokoła Popów, błysk Iskry Głowno
Wiosna piłkarska 
rozpoczęła się już na 
dobre we wszystkich 
rozgrywkach.  
W miniony weekend 
przystąpili do niej także 
piłkarze z gr. I B-klasy. 

Świetną inaugurację zano-
towały Sokół Popów oraz OSP 
Iskra Głowno. Popowianie po-
konali u siebie aż 6:0 ostatni  
w tabeli zespół Błękitnych Cio-
sny. Gole dla podopiecznych tre-
nera Tomasza Drużki zdobywa-
li: Łukasz Jankowski 2, Marcin 
Hemka 2, Paweł Cieniecki oraz 
Filip Raczyński. Sokół plasuje się 
na wysokim 3. miejscu w tabeli.

Pewne zwycięstwo odniosła 
także głowieńska Iskra. Dru-
żyna prowadzona przez trenera 
Romana Włodarczyka pokonała 
na wyjeździe Olimpię Oporów 
aż 6:1. Bramki dla przyjezdnych 
strzelali Tomasz Kujawiak 3, 
Kamil Bakalarz, Bartłomiej An-
tosiak oraz Adrian Szajder. Iskra 
stara się gonić czołówkę i jak 
na razie jest piąta z dorobkiem  
16 pkt. Prowadzi zespół rezerw 
KS Sand Bus Kutno

 12. kolejka B-klasy, gr. I:�Sokół�
Popów� -�Błękitni�Ciosny�6:0,�gKS�
Byszew�-�KS�Sand�Bus�ii�Kutno�3:5,�
Olimpia�Oporów�-�OSP�iskra�głow-
no�1:6,�Start�Szczawin�-�LKS�ii�gał-
kówek� 2:7,� expom� Krośniewianka�
-�KS�żychlin�1:0.

 Następna, 13. kolejka B-kla-
sy, gr. I� odbędzie� się� w� dniach�
8-9� kwietnia:� Sokół� Popów� -� Start�
Szczawin,�OSP�iskra�głowno�-�KS�
Sand�Bus�Kutno,�KS�żychlin�-�Olim-
pia�Oporów,�LKS�ii�gałkówek�-�gKS�
Byszew,� Błękitni� Ciosny� -� expom�
Krośniewianka.

1.�KS�Sand�Bus�ii�Kutno� 10� 27� 41-15

2.�expom�Krośniewianka� 10� 22� 45-11

3. Sokół Popów 10 21 26-13

4.�LKS�ii�gałkówek� 10� 21� 33-19

5. OSP Iskra Głowno 10 16 30-16

6.�Olimpia�Oporów� 10� 13� 16-19

7.�KS�żychln� 10� 12� 20-18

8.�gKS�Byszew� 10� 9� 16-42

9.�Start�Szczawin� 10� 7� 15-33

10.�Błękitni�Ciosny� 10� 0� 9-65

W rozgrywkach gr. III B-kla-
sy wciąż w słabej dyspozycji w 
rundzie wiosennej są Powstaniec 
Dobra i Struga Dobieszków. 

Obie drużyny w minionej ko-
lejce mogą jednak usprawie-
dliwić się trudnymi rywalami. 
Powstańcy pod wodzą trenera 
Romana Gumowskiego zremi-
sowali u siebie 1:1 z LKS Ró-
życą. 

Gola na wagę remisu zdo-
był Sebastian Boryczka. Z kolei 
bez zwycięstwa wiosną pozosta-

ją także gracze Strugi Dobiesz-
ków. Ekipa prowadzona przez 
Piotra Pożarlika poległa u sie-
bie z wiceliderem Victorią Sto-
ki aż 1:5. 

Honorowe trafienie dla go-
spodarzy zanotował Mateusz 
Siedlecki. Powstaniec oddala się 
coraz bardziej od ligowego po-
dium, z kolei Struga musi oglą-
dać się za siebie, bowiem spadek 
w okolice dolnej połowy tabeli 
jest bardzo bliski.  wp

 15. kolejka B-klasy, gr. III:�
Hetman� łódź� -� Husaria� gealan�
Rzgów� 0:6,� KKS� ii� Koluszki� -� LKS�
gałkówek� 4:4,� Orzeł� Kazimierz� -�
Milan�Scuola�Calcio�łódź�3:2,�KS�
Powstaniec� dobra� -� LKS� Różyca�
1:1,� LKS� Struga� dobieszków� -�
Victoria� Stoki� 1:5,� Pogoń� Rogów�
-� KaS� Konstantynów� łódzki� 2:0,�
włókniarz�ii�Pabianice�-�Ner�łódzki�
(przełożony).

 Następna 16. kolejka B-klasy, 
grupy III� (8-9�kwietnia):�Ner�łódz-
ki� -�KKS� ii�Koluszki,�Hetman�łódź�
-� Victoria� Stoki,� Husaria� gealan�
Rzgów� -� Powstaniec� dobra,� LKS�
gałkówek� -� Struga� dobieszków,�
LKS�Różyca�-�Pogoń�Rogów,�Milan�
Scuola� Calcio� łódź� -� włókniarz�
ii� Pabianice,� KaS� Konstantynów�
łódzki�-�Orzeł�Kazimierz.

1.�Pogoń�Rogów� 15� 37� 50-8

2.�Victoria�Stoki� 15� 37� 49-16

3.�włókniarz�ii�Pabianice� 14� 31� 58-20

4.�Orzeł�Kazimierz� 15� 29� 47-23

5. Powstaniec Dobra 15 27 33-19

6.�LKS�Różyca� 15� 25� 37-23

7.�Milan�Scuola�łódź� 15� 22� 43-48

8. Struga Dobieszków 15 19 32-36

9.�KaS�Konstantynów�ł.� 15� 17� 28-26

10.�Husaria�gealan�Rzgów� 15� 15� 21-37

11.�Hetman�łódź� 15� 15� 18-33

12.�KKS�ii�Koluszki� 15� 14� 27-40

13.�Ner�łódzki� 14� 4� 8-60

14.�LKS�gałkówek� 15� 4� 19-81

Rugby�|�turniej

Turniej Rugby League  
na Orliku w Strykowie
Aż 7 drużyn wystąpi 
w najbliższą niedzielę, 
9 kwietnia na orliku 
przy ul. Targowej 21 
w Strykowie, gdzie 
rozegrany zostanie 
Turniej Rugby League. 

Kibice będą mogli śledzić po-
czynania m.in. aktualnych Mi-
strzów Polski z Tomaszowa Ma-
zowieckiego oraz gospodarzy ze 
Stryków Bulls.

Strykowianie zapowiadają, 
że będą walczyć z całych sił, by 
godnie zaprezentować się przed 
własną publicznością. Warto 
wspomnieć, że Byki ze Stryko-
wa mają najniższą średnią wie-
ku w składzie spośród wszyst-
kich uczestniczących drużyn. 

Nie znaczy to jednak, że go-
spodarze są bez szans, bowiem 
trzon drużyny stanowią młodzi, 
ale doświadczeni już zawodnicy 
z wielką pasją do gry, co stawia 
strykowian w roli „czarnego ko-
nia” Turnieju. Faworytem będą 
jednak rugbiści z Tomaszowa 
Mazowieckiego, aktualni Mi-
strzowie Polski. Ponadto w Stry-
kowie wystąpią także zespoły ze 
Skierniewic, Łodzi i Łowicza.

Turniej rozegrany zosta-
nie systemem każdy z każdym  
po 5 zawodników na boisku. 
Każdy mecz trwał będzie 6 min., 
a po raz pierwszy rugbiści wy-
biegną na boisko punktualnie  
o godz. 14:00. 

Zapraszamy wszystkich do 
kibicowania i wspierania stry-
kowskich rugbistów w walce  
o triumf w Turnieju.  wpWalka w rozgrywkach B-klasy toczy się na całego. Zawodnicy�mimo�mniejszych�umiejętności�podchodzą��

do�każdego�spotkania�z�niemniejszym�zaangażowaniem�niż�piłkarze�wyższych�lig.

Drużyna rugbistów Stryków Bulls�będzie�miała�okazję�zaprezentować�
swoje�umiejętności�przed�własną�publicznością.�w�niedzielę,�9�kwietnia�
zapraszamy�na�orlik�przy�ul.�targowej�w�Strykowie.
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Piłka nożna�|�23.�kolejka�iV�ligi

Strykowianie na fali, wicelider rozbity
Zjednoczeni nadal niepokonani wiosną. 
Podopieczni trenera Łukasza Wijaty zażartowali 
sobie z piłkarzy wicelidera i w prima aprilisowy 
dzień rozgromili ich aż 4:0.

ZjeDNocZeNi STryKóW   4 (1)
WarTa DZiaŁoSZyN  0 (0)

Bramki dla Strykowa:�Sebastian�Balcerek�3�(44,�60�i�72�min.)�oraz�Karol�
Chmielewski�(w�51�min.).

Zjednoczeni:�Pająk� -�Owczarek,�Sender,�Lenart,�Majewski� -�drożdż,�Ry-
plewicz� (w�85�min.�wawrzeniak),�Pieńkowski� (77�Kamańczyk),�Bogdan� -�
Chmielewski�(88�indraszczyk),�Balcerek�(85�Bełdziński).�Rezerwa:�tybur-
ski,�Zawadowski,�Król.

Trzy wiosenne spotkania i 7 
zdobytych punktów to dla kibi-
ców w Strykowie świetny wy-
nik zważywszy na to, co działo 
się w klubie w ostatnim czasie, 
a szczególnie w ostatnich tygo-
dniach. 

Trener Łukasz Wijata ni-
czym czarodziej Merlin odmie-
nił strykowski zespół, jak za do-
tknięciem różdżki. W sobotę,  
1 kwietnia Zjednoczeni rozgro-
mili u siebie wicelidera War-
tę Działoszyn aż 4:0. A asem  
w rękawie trenera Wijaty po raz 
kolejny został Sebastian Balce-
rek.

Gospodarze zagrali z wy-
żej notowanym zespołem bez 
kompleksów, ale mając w pa-
mięci jesienną porażkę aż 2:5. 
Tym razem obrona Zjednoczo-
nych stanowiła monolit nie do 
przejścia. Przesunięty na środek 
obrony Tomasz Lenart i etato-

wy obrońca Wojciech Sender to 
w tej chwila najlepsza para śro-
dowych w IV lidze. Dzięki tej 
dwójce strykowianie mogli sku-
pić się na poczynaniach ofen-
sywnych, gdzie błyszczał naj-
lepszy strzelec Zjednoczonych 
Sebastian Balcerek. Wysunięty 
filigranowy napastnik Strykowa 
w 44 min. otworzył wynik spo-
tkania, co miało kluczowe zna-
czenie dla przebiegu dalszej ry-
walizacji. 

W drugiej odsłonie pod-
opieczni trenera Łukasza Wijaty 
niczym wytrawny bokser czeka-
li na odsłonięcie się rywala i po-
syłali raz za razem kolejne ciosy 
na szczękę. 

W 51 min. na 2:0 podwyższył 
Karol Chmielewski, który wio-
sną wyraźnie odżył pod skrzy-
dłami nowego trenera. Sobot-
ni mecz był jednak spektaklem 
jednego aktora. Balcerek w cią-

gu 12 min. skompletował hat-
-trick, zdobywając tym samym 
już 15 goli dla Zjednoczonych 
w tym sezonie. Na tablicy wyni-
ków mieliśmy zatem 4:0 i prima 
aprilis nie podobał się tylko go-
ściom. 

Wicelider Warta Działoszyn 
została odprawiona z kwitkiem, 
ale w kolejnym meczu Zjed-
noczeni będą mieli przed sobą 
jeszcze trudniejsze zadanie.  
W sobotę, 8 kwietnia o godz. 
16:00 strykowianie zmierzą się 

bowiem z liderem Wartą Sie-
radz, która pewnym krokiem 
zmierza w kierunku III ligi. 
Zmierzą się zatem dwie najle-
piej grające drużyny w rundzie 
wiosennej, które w 2017 roku 
jeszcze nie przegrały. 

Strykowianie zanotowali  
3 zwycięstwa i remis, podczas 
gdy liderujący piłkarze Siera-
dza wygrali wszystkie pojedyn-
ki. Podopieczni trenera Łukasza 
Wijaty liczą na podtrzymanie 
dobrej passy i patrząc na odważ-

ną grę strykowian w tej rundzie 
nie jest wykluczone, że goście 
pokuszą się o niespodziankę. 
Trzymamy kciuki za piłkarzy 
Zjednoczonych. wp

 23. kolejka:� Jutrzenka� warta� -�
KS�Paradyż�1:3,�LKS�Kwiatkowice�
-� unia� Skierniewice� 1:0,� Zawisza�
Pajęczno� -� włókniarz� Zelów� 2:0,�
MKS�Zjednoczeni�Stryków�-�warta�
działoszyn� 4:0,� Ceramika� Opocz-
no�-�KS�Sand�Bus�Kutno�0:1,�Pilica�
Przedbórz� -� Zawisza� Rzgów� 3:2,�

andrespolia�wiśniowa�góra�-�war-
ta� Sieradz� 1:2,� Mechanik� Radom-
sko�-�Polonia�Piotrków�trybunalski�
1:1,�Zjednoczeni�Bełchatów�-�Ome-
ga�Kleszczów�0:1,�termy�Ner�Pod-
dębice�-�gKS�ii�Bełchatów�1:1.

1.�warta�Sieradz� 23� 55� 54-15

2.�warta�działoszyn� 23� 48� 48-23

3.�unia�Skierniewice� 23� 38� 34-19

4.�gKS�ii�Bełchatów� 23� 38� 44-33

5.�Zjednoczeni�Bełchatów� 23� 37� 37-28

6.�KS�Paradyż� 23� 36� 37-30

7.�Zawisza�Pajęczno� 23� 36� 44-40

8.�Pilica�Przedbórz� 23� 35� 41-40

9.�KS�Sand�Bus�Kutno� 23� 35� 38-32

10.�Omega�Kleszczów� 23� 33� 45-46

11.�termy�Ner�Poddębice� 23� 32� 47-41

12.�LKS�Kwiatkowice� 23� 32� 36-47

13. Zjednoczeni Stryków 23 31 36-42

14.�włókniarz�Zelów� 23� 30� 26-36

15.�Zawisza�Rzgów� 23� 29� 29-37

16.�Ceramika�Opoczno� 23� 23� 24-31

17.�Jutrzenka�warta� 23� 22� 38-62

18.�Mechanik�Radomsko� 23� 19� 26-42

19.�andrespolia�wiś.�góra� 23� 19� 33-44

20.�Polonia�Piotrków�tryb.� 23� 9� 26-55

 Następna, 24. kolejka� odbę-
dzie�się�w�dniach�8-9�kwietnia:�gKS�
ii�Bełchatów�-�Ceramika�Opoczno,�
Polonia�Piotrków�trybunalski� -�an-
drespolia� wiśniowa� góra,� warta�
działoszyn� -� Zawisza� Pajęczno,�
włókniarz� Zelów� -� termy� Ner�
Poddębice,� warta� Sieradz� -� MKS�
Zjednoczeni� Stryków,� Zawisza�
Rzgów�-�Mechanik�Radomsko,�KS�
Paradyż�-�Pilica�Przedbórz,�Omega�
Kleszczów�-�Jutrzenka�warta,�unia�
Skierniewice� -� Zjednoczeni� Beł-
chatów,�KS�Sand�Bus�Kutno�-�LKS�
Kwiatkowice.

Strykowianin Sebastian Balcerek (przy piłce) ma już w tym sezonie15 bramek na koncie�i�goni�lidera�
klasyfikacji�strzelców�iV�ligi�łukasza�dynela�z�term�Neru�Poddębice,�który�zdobył�17�goli.

Tenis stołowy�|�21.�kolejka�ii�łLtSaiw

Tenisiści stołowi Koźla przegrali po walce
Podopieczni Macieja 
Markiewicza stawili 
opór jednej  
z czołowych drużyn 
ligi, ale ostatecznie 
musieli uznać 
wyższość rywali.

 Kamikaze - LUKS Koźle 6:4

Punkty dla Koźla:� Maciej� Skow-
roński�-�1�pkt.,�adrian�Podolski�-�1�
pkt.�oraz�tomasz�wieteska�-�2�pkt.�
grał� także�debel�Skowroński/wie-
teska.

Pojedynki w meczu Kamikaze 
- LUKS Koźle� przedstawiały� się�
następująco:� 1.)� Balawajder� -� Po-
dolski�3:0,�2.)�Chobot�-�Skowroński�
2:3,� 3.)� Kurzawski� -� wieteska� 3:2,�
4.)� Kurzawski/Balawajder� -� Skow-
roński/wieteska� 3:1,� 5.)� Chobot�
-�Podolski�1:3,�6.)�Balawajder�-�wie-
teska�2:3,�7.)�Kurzawski�-�Skowroń-
ski�3:2,�8.)�Chobot�-�wieteska�1:3,�
9.)� Kurzawski� -� Podolski� 3:1,� 10.)�
Balawajder�-�Skowroński�3:0.

Kolejne spotkanie w II Łódz-
kiej Lidze Tenisa Stołowego 
Amatorów i Weteranów było dla 
zawodników Koźla trudnym wy-
zwaniem. 

W poniedziałek, 27 marca 
drużyna LUKS-u zmierzyła się 
na wyjeździe z silnym Kami-
kaze. Po zaciętej walce goście 
przegrali 4:6.

Od początku drużyna prowa-
dzona przez Macieja Markiewi-

cza musiała gonić wynik. Każdy 
pojedynek toczył się w szybkim 
tempie i stał na wysokim pozio-
mie. LUKS trzymał kontakt do 
stanu 4:4. 

W decydujących dwóch poje-
dynkach górą byli jednak gospo-
darze, a konkretnie Kurzawski 
i Balawajder, którzy pokona-
li kolejno Adriana Podolskiego  
i Marcieja Skowrońskiego. 

Najjaśniejszą postacią w eki-
pie Koźla po raz kolejny był To-
masz Wieteska, który zgarnął 
dla gości najwięcej indywidual-
nych zwycięstw.

LUKS poniósł porażkę, ale 
nie zmienił swojej pozycji w 
tabeli i nadal jest dziewiąty.  
W rankingu indywidualnym naj-
lepszych tenisistów stołowych II 
ŁLTSAiW na wysokim 10. miej-
scu plasuje się zawodnik LUKS-
-u Koźle Tomasz Wieteska,  
z dorobkiem 37 wygranych  
i 17 porażek w całym sezonie. 

Prowadzi Krzysztof Krych  
z ekipy lidera Pałacu Młodzieży 
I, który na 57 rozegranych poje-
dynków przegrał zaledwie 5. Po-
zostali zawodnicy Koźla Maciej 
Skowroński, Adrian Podolski,  
Wojciech Wlazło i Dominik Pie-
trasiak zajmują miejsca kolejno: 
27., 31., 47. i 61. Łącznie sklasy-
fikowano aż 70 zawodników i za-
wodniczek.

Następne spotkanie pod-
opieczni Macieja Markiewicza 
rozegrają już w najbliższy pią-
tek, 7 kwietnia o godz. 18:00  
u siebie przeciwko aktualnemu 
liderowi rozgrywek, niepoko-
nanemu Pałacowi Młodzieży I, 

który na 21 rozegranych spotkań 
wygrał aż 20. 

To może budzić strach, ale 
znając charaktery tenisistów sto-
łowych Koźla walka będzie to-
czyć się bez kompleksów ze 
strony skazywanych na pożarcie 
gospodarzy. 

Trzymamy kciuki, a miłośni-
ków ping ponga zachęcamy do 
kibicowania. wp

 21. kolejka:�gOK�Rzgów�-�toma�
10:0,�Hunters�łódź�-�woodstyl�6:4,�
Jupsport�ii�-�gOK�Lutomiersk�(prze-
łożony),� Kamikaze� -� LuKS� Koźle�
6:4,�Pałac�Młodzieży� i� -�aristo� Je-
ans�7:3,�Sobmar� -�Zapał�6:4,�tBS�
Piekarnia�-�Korad�9:1.

Tabela:
1.�Pałac�Młodzieży�i� 21� 59� 165-35

2.�gOK�Rzgów� 21� 52� 131-69

3.�tBS�Piekarnia�� 21� 46� 116-84

4.�aristo�Jeans� 21� 45� 109-91

5.�Kamikaze� 21� 43� 99-101

6.�Jupsport�ii� 20� 43� 99-101

7.�Zapał� 21� 42� 97-10

8.�woodstyl� 21� 41� 101-99

9. LUKS Koźle 21 37 92-108

10.�toma� 21� 35� 91-109

11.�Korad� 21� 34� 76-124

12.�gOK�Lutomiersk� 20� 32� 80-120

13.�Sobmar� 21� 29� 77-123

14.�Hunters�łódź� 21� 22� 56-144

 Następna, 22. kolejka� odbę-
dzie� się� w� dniach� 3-7� kwietnia:�
gOK� Lutomiersk� -� aristo� Jeans,�
Jupsport� ii� -�gOK�Rzgów,�Korad� -�
Kamikaze,�LuKS�Koźle�-�Pałac�Mło-
dzieży�i,�toma�-�Sobmar,�woodstyl�
-� tBS� Piekarnia,� Zapał� -� Hunters�
łódź.

Siatkówka�|�turniej�o�Puchar�wójta�gminy�domaniewice

Głowieńscy samorządowcy ze srebrem
Już po raz piąty w sali gimna-

stycznej Gimnazjum Publiczne-
go w Domaniewicach odbył się 
Samorządowy Turniej Piłki Siat-
kowej o Puchar Wójta Gminy 
Domaniewice. Kolejny sukces do 
swojej bogatej sportowej kolekcji 
dopisali siatkarze z Miasta Głow-
no, którzy zajęli 2. miejsce.

Uroczystego otwarcia Turnieju 
dokonał Wójt Gminy Domanie-
wice Paweł Kwiatkowski, którzy 
przywitał zaproszonych siatka-
rzy z Gminy Nieborów, Bielawy, 
Głowna i Domaniewic. Po nim 
wspaniałej zabawy i dobrej gry 
życzył uczestnikom Przewodni-
czący Rady Gminy Domanie-
wice Ryszard Ogonowski. Każ-
dy pojedynek stał na wysokim 
poziomie, a kibice mogli emo-
cjonować się walką do ostatniej 
piłki. Pierwsze miejsce w grupie 
otwierało drogę do strefy meda-
lowej. W półfinałach walka była 
bardziej zażarta.

Po rozegraniu kilkunastu spo-
tkań w walce o złoto spotkali się 

zawodnicy z Gminy Nieborów  
i Miasta Głowno. Głownianie 
niestety nie dali rady dużo młod-
szemu zespołowi z Nieborowa, 
przegrywając oba sety. Samorzą-
dowcy z Głowna mogli odwrócić 
losy rywalizacji w drugim secie, 
gdy długo prowadzili grę i wy-
grywali nawet 18:16. 

Ostatecznie jednak rywale  
z Nieborowa w końcówce pod-
kręcili tempo i zdołali wygrać 
25:22 i całe spotkanie 2:0, co 
dało im upragnione złoto. 

Mecz o 3. miejsce także mógł 
się podobać. Samorządowcy  
z Domaniewic stawili czoła 
młodszej drużynie KS ASiK Do-
maniewice. Gospodarze walczy-
li dzielnie, ale ostatecznie ulegli 
nieznacznie kilkoma punktami.

Miasto Głowno reprezentowa-
li: Sławomir Stopczyński (kapi-
tan), Grzegorz Szkup, Arkadiusz 
Kaźmierczak, Eligiusz Zieliński 
oraz Michał Tomczyk. Srebrne 
medale dla Głowna to duży suk-
ces, ale brawa należą się rów-

nież zespołowi z Gminy Głowno, 
który został wzmocniony przez 
Wójta Gminy Marka Jóźwiaka  
i nie ustępował rywalom w walce.  
W ogólnej klasyfikacji siatka-
rzom z Gminy Głowno zabrakło 
bardzo niewiele, by awansować 
półfinałów.

Po emocjach sportowych na-
stąpiło uroczyste zakończenie, 
kapitanowie drużyn otrzymali  
z rąk Wójta Pana Pawła Kwiat-
kowskiego i Przewodniczące-
go Rady Gminy Pana Ryszarda 
Ogonowskiego okazałe puchary. 
Wszyscy przedstawiciele drużyn 
uczestniczących w Turnieju ser-
decznie podziękowali organiza-
torom za zaproszenie, wspaniałą 
organizację oraz atmosferę.  wp

 Klasyfikacja końcowa:

1.�gmina�Nieborów

2. Miasto Głowno

3.�KS�aSiK�domaniewice

4.�gmina�domaniewice

5. Gmina Głowno

6.�OldBoy�Bielawy

Uczestnicy Turnieju Samorządowego w Domaniewicach,�jak�zwykle�świetnie�się�bawili.
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Piłka nożna�|�„Z�Podwórka�na�Stadion�o�Puchar�tymbarku”

Głowieńscy uczniowie SP 1 
trzeci w Pucharze Tymbarku
Wspaniały wynik 
osiągnęli młodzi 
piłkarze ze Szkoły 
Podstawowej nr 1  
w Głownie. Podczas 
rozgrywanego  
w czwartek, 23 marca 
Turnieju Piłki Nożnej  
„Z Podwórka  
na Stadion  
o Puchar Tymbarku” 
podopieczni trener 
Pauliny Hemki zajęli 
wysokie 3. miejsce.

Finały Wojewódzkie XVII 
edycji ogólnopolskiego Turnieju 
odbyły się w Łodzi na boiskach 
CHKS-u. Rozgrywki mini piłki 
nożnej od kilkunastu już lat cie-
szą się w Polsce olbrzymią popu-
larnością i propagowane są przez 
gwiazdy polskiej piłki z Arkadiu-
szem Milikiem na czele. 

Młodzi piłkarze mają o co wal-
czyć, bowiem decydujące mecze 
zostaną rozegrane 2 maja na sta-
dionie PGE Narodowym, tuż 
przed finałem piłkarskiego Pu-
charu Polski. 

Najlepsi młodzi piłkarze i pił-
karki w kraju wywalczą nie tyl-
ko Puchar Tymbarku, ale również 
wyjazd na mecz Polska – Rumu-
nia rozgrywany w ramach Elimi-
nacji do Mistrzostw Świata, który 
odbędzie się 10 czerwca w War-
szawie.

Organizatorem Turnieju „Z 
Podwórka na Stadion o Puchar 
Tymbarku” jest Polski Związek 
Piłki Nożnej, a sponsorem głów-
nym od 11 lat firma Tymbark. 
Główne cele Turnieju to popu-
laryzacja aktywności sportowej 
wśród uczniów szkół podstawo-
wych, wyłanianie piłkarskich ta-
lentów oraz spełnianie dziecię-
cych marzeń. Podczas swojej 

historii Turniej był początkiem 
piłkarskiej przygody dla wielu 
obecnych reprezentantów Polski 
różnych kategorii wiekowych: 
Arkadiusza Milika, Piotra Zieliń-
skiego, Bartosza Bereszyńskie-
go, Tomasza Kędziory, Bartosza 
Salamona, Marcina Kamińskie-
go, Gracjana Horoszkiewicza, 
Igora Łasickiego, Karola Żwira, 
Filipa Jagiełło, Michała Bartko-
wiaka oraz Pauliny Dudek. 

Honorowy patronat nad XVII 
edycją rozgrywek sprawuje Pre-
zydent RP – Andrzej Duda. 
Patronat nad Turniejem obję-
li również: UEFA Grassroots, 
Ministerstwo Sportu i Turystyki 
oraz Ministerstwo Edukacji Na-
rodowej. 

W Turnieju Wojewódzkim  
w Łodzi wystąpiły najlepsze dru-
żyny w kategorii do 8 lat, któ-
re zostały wyłonione w elimina-
cjach powiatowych. Łącznie do 
gry zgłosiło się aż 18 drużyn, któ-
re rywalizowały o prym w regio-
nie łódzkim. 

W tym gronie znaleźli się re-
prezentanci Szkoły Podstawowej 
nr 1 z Głowna, którzy zostali roz-

losowani do jednej z pięciu grup 
wraz z AP Las Vegas Tomaszów 
Mazowiecki i SP Łubnice. 

Podopieczni trener Pauliny 
Hemki w pierwszym grupowym 
spotkaniu ulegli faworyzowa-
nemu AP Las Vegas 0:2, nato-
miast w spotkaniu decydującym 
o awansie do dalszej fazy młodzi 
głownianie pokonali 2:1 SP Łub-
nice po bramkach Piotra Dałka 
oraz Alana Milczarka. Ucznio-
wie SP 1 Głowno awansowa-
li zatem do ćwierćfinałów, gdzie 
zmierzyli się z SP nr 9 ze Skier-
niewic. 

Głowieńska drużyna poszła za 
ciosem i znów wygrała 2:1, tym 
razem po golach Dawida Dą-
browskiego i Piotra Dałka. To 
zwycięstwo dało awans do strefy 
medalowej.

W walce o finał głownia-
nom znów przyszło rywalizo-
wać z głównym kandydatem 
do triumfu z AP Las Vegas. To-
maszowianie ponownie okaza-
li się lepsi, wygrywając tym ra-
zem 4:1. Honorowe trafienie dla 
Głowna zanotował Alan Mil-
czarek. Podopieczni trener Pau-

liny Hemki musieli zatem za-
dowolić się walką o 3. miejsce 
w imprezie. W spotkaniu o naj-
niższy stopień podium piłkarze 
głowieńskiej jedynki spotkali się  
z APN Piotrków Trybunalski  
i po zaciętym spotkaniu wygrali 
1:0. Zwycięskiego gola na wagę  
3. miejsca w Turnieju zdobył Da-
wid Dąbrowski. 

Zwycięstwo w całych zawo-
dach odniosła ekipa AP Las Ve-
gas Tomaszów Mazowiecki, któ-
ra w pełni zasłużyła na główne 
trofeum i tym samym będzie re-
prezentować województwo łódz-
kie w finałach ogólnopolskich.

Brązowe medale w Finałach 
Województwa Łódzkiego Tur-
nieju „Z Podwórka na Stadion 
o Puchar Tymbarku” zdobyli: 
Alan Milczarek, Dawid Dąbrow-
ski, Piotr Dałek, Damian Janicki, 
Dawid Janicki, Danie Łazarczyk 
oraz opiekun drużyny Paulina 
Hemka. 

Warto wspomnieć, że ucznio-
wie SP nr 1 w Głownie na co 
dzień trenują piłkę nożną pod wo-
dzą trenera Adriana Tomczyka  
w klubie KS Stal Głowno. wp

Uczniowie SP nr 1 w Głownie wraz z opiekunem Pauliną Hemką na podium�turnieju�o�Puchar�tymbarku.

Koszykówka�|�10.�kolejka�Finału�d�wLK

Kadeci GTK kończą sezon
Głowieńscy koszykarze 
rozegrali ostatnie 
spotkanie w rozgrywkach 
Wojewódzkiej Ligi do lat 
16. Podopieczni trenera 
Rafała Szulca w Finale D 
zajęli ostatecznie 4. miejsce.

 SKS Start Łódź - GTK Głowno 
79:48�(12:9,�23:13,�15:14,�29:12)

GTK:� F� Szremski,� M.� dałek,� O.�
Kacperski�-�14�pkt.,�B.�Białczak�-�2�
pkt.,�B.�Kotecki� -�6�pkt.,�O.�Oliński�
-�2�pkt.,�t.�andrzejewski,�K.�gajda,�
F.�Rożniata�-�4�pkt.,�M.�Małecki�-�7�
pkt.,�Sz.�głowacki�-�13�pkt.

W zaległej kolejce głownianie 
podejmowali w środę, 29 mar-
ca w Łodzi SKS Start. Niestety 
było to już spotkanie tylko o pre-
stiż, bowiem wiadomo było, że 

GTK nie poprawi już swojej po-
zycji w tabeli Finału D. 

Łodzianie okazali się lepsi  
i zasłużenie wygrali 79:48. Naj-
więcej punktów w ekipie gości 
rzucili Oskar Kacperski - 14 oraz 
Szymon Głowacki - 13. Pod-
opieczni trenera Rafała Szul-
ca uplasowali się na 4. miejscu  
w swojej grupie, co dało im osta-
tecznie 10. pozycję w wojewódz-
twie łódzkim. 

Mistrzem ligi do lat 16 zosta-
ła ekipa kadetów z ŁKS Szko-
ły Gortata I Łódź, która jedy-
nie lepszym bilansem punktów 
wyprzedziła UMKS Piotrcovię 
Piotrków Trybunalski.  wp

1.�Szkoła�gortata�ii�łódź� 10� 19� 789:506

2.�KKS�Pro-Basket�Kutno� 10� 18� 870:614

3.�SKS�Start�łódź� 10� 17� 766:643

4. GTK Głowno 10 14 574:712

5.�PwSZ�ii�Skierniewice� 10� 12� 557:693

6.�uMKS�Księżak�ii�łowicz� 10� 10� 493:881

Piłka nożna�|�15.�kolejka�a-klasy,�gr.�ii

Błękitni walczą o podium, 
Zjednoczeni II zwycięscy

To był udany weekend dla dru-
żyn walczących o czołowe loka-
ty w A-klasie, gr. II. Swoją prze-
wagę nad drugim Sport Perfect 
powiększył lider ŁKS II Łódź, 
który skromnie pokonał Kolejarz 
Łódź 1:0. Zwycięstwa odniosły 
także walczące o podium Boruta 
II Zgierz oraz Błękitni Dmosin.

Podopieczni grającego trenera 
Dawida Ślązaka zmierzyli się na 
wyjeździe z ostatnim w rozgryw-
kach Kotanem Ozorków. 

Gościom nie wypadło tego 
meczu przegrać i pod dobrej grze 
Błękitni wygrali 3:0 po golu sa-
mobójczym oraz bramkach Cy-
priana Kotlarka i Piotra Błasz-
czyka.

Cenne 3 pkt. do swojego do-
robku dopisali także Zjednoczeni 
II Stryków. Podopieczni grające-
go trenera Bartosza Kluge zmie-
rzyli się tym razem w wyjazdo-
wym pojedynku z odwiecznym 
rywalem LZS Justynów. Stryko-
wianie po golach Patryka Krauze 
i Michała Stawianego z rzutu kar-
nego wygrali 2:1. 

Warto zaznaczyć, że przy pro-
wadzeniu rezerw Zjednoczo-
nych bramkarz Strykowa Damian 
Kamańczyk obronił rzut karny  
i walnie przyczynił się do zwy-
cięstwa swojego zespołu. Zjedno-
czeni II po 15. kolejkach zajmują 
6. miejsce w rozgrywkach.

Zwycięskiej serii nie udało 
się przedłużyć graczom Huraga-
nu Swędów, którzy po efektow-

nej wygranej tydzień wcześniej 
tym razem przegrali 2:4 z Victo-
rią Rąbień. Swędowianie zajmują 
aktualnie 11. miejsce w rozgryw-
kach A-klasy, gr. II.  wp

 15. kolejka:�Sport�Perfect�łódź�
-�KKS�Koluszki� (10�maja),�Orzeł� ii�
Parzęczew� -� LKS� dąbrówka� 4:0,�
łKS� ii� łódź� -� Kolejarz� łódź� 1:0,�
Boruta�ii�Zgierz�-�LKS�Kalonka�6:0,�
Kotan� Ozorków� -� Błękitni� dmosin�
0:3,�LZS�Justynów�-�Zjednoczeni�ii�
Stryków�1:2,�Victoria�Rąbień�-�Hura-
gan�Swędów�4:2.

1.�łKS�ii�łódź� 15� 40� 65-11

2.�Sport�Perfect�łódź� 14� 32� 55-21

3.�Boruta�ii�Zgierz� 15� 31� 66-30

4. Błękitni Dmosin 15 31 51-21

5.�KKS�Koluszki� 14� 28� 31-17

6. Zjednoczeni II Stryków 15 26 45-42

7.�LZS�Justynów� 15� 25� 35-30

8.�Victoria�Rąbień� 15� 21� 32-33

9.�Kolejarz�łódź� 15� 19� 28-30

10.�Orzeł�ii�Parzęczew� 15� 14� 31-54

11. Huragan Swędów 15 12 24-48

12.�LKS�Kalonka� 15� 10� 32-75

13.�LKS�dąbrówka� 15� 7� 13-68

14.�Kotan�Ozorków� 15� 4� 18-46

 Następna, 16. kolejka�odbędzie�
się�w�dniach�8-9�kwietnia:�Zjedno-
czeni� ii� Stryków� -� Kotan� Ozorków,�
KKS�Koluszki� -�LZS�Justynów,�Hu-
ragan� Swędów� -� Boruta� ii� Zgierz,�
Błękitni�dmosin�-�łKS�ii�łódź,�LKS�
dąbrówka� -� Victoria� Rąbień,� LKS�
Kalonka�-�Sport�Perfect�łódź,�Kole-
jarz�łódź�-�Orzeł�ii�Parzęczew.

Gracze Błękitnych Dmosin (niebieskie koszulki) chcą�powalczyć��
w�tym�sezonie�o�podium.�Na�razie�drużyna�trenera�Ślązaka�jest�czwarta.
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PROGNOZA POGODy�|�6.04.2017�–�12.04.2017

SyTUACJA  SyNOPTyCZNA:
Pogodę�kształtuje�obszar�obniżonego�
ciśnienia�znad�Skandynawii,�w�sobotę�zacznie�
rozbudowywać�się�układ�wysokiego�ciśnienia.�
Z�zachodu�napływa�wilgotna�i�chłodnia�masa�
powietrza�polarno-morskiego.

CZWARTEK – PIąTEK: 
Pochmurno��z�przejaśnieniami,�przelotne�
opady�deszczu,�chłodniej.�widzialność�dobra,�
umiarkowana�w�opadach.�wiatr�północno-zachodni�
i�zachodni,�słaby�do�umiarkowanego,�4-8�m/s.�
temp.�max�w�dzień:�+�8�st.�C�do�+�10�st.�C.�
temp.�min�w�nocy:�+�6�st.�C�do��4�st.�C.

SOBOTA – NIEDZIELA: 
Zachmurzenie�duże,�okresami�do�umiarkowanego,�
bez�opadów,�cieplej.�widzialność�dobra.�wiatr�
zachodni,�słaby,�okresowo�umiarkowany,�3-7�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�12�st.�C�do�+�13�st.�C.
temp.�min�w�nocy:��+�7�st.�C�do��+�5�st.�C.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA:
Zachmurzenie�umiarkowane�do�małego,�lokalnie�
możliwe�przelotne�opady�deszczu,�cieplej.
widzialność�dobra,�przy�opadach�miejscami�
umiarkowana.�wiatr�południowo-zachodni,�
słaby�i�umiarkowany�,�3-6�m/s.�
temp.�max�w�dzień:�+�14�st.�C�do�+�19�st.�C.
temp.�min�w�nocy:��+�8�st.�C�do�+�6�st.�C.

BiuRO�MeteOROLOgiCZNe�CuMuLuS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA:
Pogoda�na�ogół�niekorzystnie�wpływać�będzie�
na�nasze�samopoczucie.�Osłabiona�sprawność�
psychofizyczna�i�fizyczna.
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Kolarstwo�|�iV�Memoriał�im.�eryka�Stolarza

Żacy LUKS Dwójki Stryków pojechali na medal
Kolarze Strykowa oficjalnie rozpoczęli sezon 
szosowy 2017. Duża grupa zawodników LUKS 
Dwójki Danielo Sportswear udała się do 
Chrzanowa Małego, gdzie w niedzielę, 2 kwietnia 
rozegrany został IV Memoriał im. Eryka Stolarza.

Nieopodal Grodziska Mazo-
wieckiego strykowianie walczyli 
w pierwszym szosowym wyścigu 
w nowym sezonie. LUKS Dwój-
ka reprezentowało aż 17 kolarzy 
w trzech kategoriach wiekowych 
pod wodzą trenerów Władysława 
Króla, Wojciecha Pożarlika, Ro-
mana Gorzkiewicza i Mirosława 
Pożarlika. 

Najlepiej poradzili sobie żacy, 
choć nie obyło się bez kontrower-
sji. Organizatorzy wystartowali 
na raz aż 5 grup: juniorka młod-
sza, młodzik, młodziczka, żak  
i żaczka. To sprawiło, że na trasie 
powstało ogromne zamieszanie, 
a sędziowie mieli na mecie wiele 
problemów ze wskazaniem, kto 

w której kategorii jedzie. Według 
strykowian i wielu postronnych 
kibiców w żakach powinien wy-
grać Łukasz Machniewicz, który 
wygrał finisz z dużej grupy. Sę-
dziowie sklasyfikowali go jednak 
dopiero na 3. miejscu, dopatru-
jąc się wcześniej na mecie dwójki 
kolarzy, którzy w trakcie odczy-
tywania wyników byli komplet-
nie zaskoczeni swoimi pozycja-
mi, mało tego zwycięzca w ogóle 
nie pojawił się na podium. 

W grupie dziewcząt w katego-
rii żakini (11-12 lat) na wysokim 
2. miejscu do mety dotarła Kata-
rzyna Kopania.

Pozostali reprezentanci LUKS 
Dwójki Danielo Sportswear Stry-

ków nie zdołali zdobyć medalu, 
ale większość z nich dotarła to 
mety w czołówce swoich kate-

gorii. Niestety nie obyło się bez 
kraks, ale na szczęście oprócz 
drobnych obtarć czwórce stry-

kowskich kolarzy nic poważne-
go się nie stało. Podczas otwar-
cia sezonu w Chrzanowie Małym 

oprócz ww. medalistów Stryków 
reprezentowali: w kategorii żak/
żaczka: Bartosz Jędrzejczyk (5. 
miejsce), Mateusz Skalski (9. 
miejsce), Julian Tracz (10. miej-
sce), Konrad Siniarski (20. miej-
sce), Aleksandra Patora (5. miej-
sce), Oliwia Wylazłowska (6. 
miejsce), w kategorii młodzik/
młodziczka: Miłosz Chojnacki 
(12. miejsce), Rafał Szychowski 
(17. miejsce), Daniel Podczarski 
(22. miejsce), Kajetan Cymera 
(24. miejsce), Barbara Gorzkie-
wicz (6. miejsce), w kategorii ju-
nior młodszy: Wiktor Sasin (18. 
miejsce), Krzysztof Patora (25. 
miejsce), Wojciech Boncela (30. 
miejsce) oraz Józef Lesiak (38. 
miejsce). 

Kolejne zawody zaplanowano 
na 18 kwietnia na torze KS Spo-
łem w Łodzi. Wcześniej młodzi 
zawodnicy będą przygotowywać 
się do zawodów na drewnianym 
torze BGŻ BNP Paribas w Prusz-
kowie. wp

Start kategorii junior młodszy. w�środku�w�żółto-niebieskim�stroju�kolarz�LuKS�dwójki�Stryków�wiktor�Sasin.

Piłka nożna |�18.�kolejka�V�ligi

Sobota w Głownie nie tak miała wyglądać
Piłkarze Stali doznali 
klęski z liderem ze 
Zgierza i oddalili swoje 
marzenia od awansie 
do IV ligi.

STal GŁoWNo  0 (0)
BorUTa ZGierZ 5 (2)

Stal:�Niedomagała�-�Suchenek,�e.�
ignatowski,� tomczyk,� Kruk� (w� 61�
min.� antoni� waśkiewicz)� -� Lech� -�
Podedworny� (46� P.� ignatowski),�
Kuciński,�Nagański�(46�Mospinek),�
Fortuna�-�t.�Florczak.

To był mecz z gatunku wagi 
ciężkiej, gdzie nokauty często by-
wają brutalne i bolesne. W sobo-
tę, 1 kwietnia kibice w Głownie 
byli świadkami takiego nokautu, 
ale niestety na deskach leżeli go-
spodarze...i to aż pięciokrotnie. 
Stal przegrała z liderem Borutą 
Zgierz 0:5 i znacznie zmniejszy-
ła szanse na mistrzostwo w tego-
rocznych rozgrywkach Łódzkiej 
Klasy Okręgowej.

Głownianie byli niepokonani 
w lidze od 3 września poprzed-
niego roku, gdy przegrali u siebie 
0:1 z Orłem Parzęczew. Od tam-
tego momentu piłkarze Stali ro-
zegrali bez porażki 13 ligowych 
spotkań, z czego aż 11 wygrali. 

Tak dobra seria pozytywnie 
nastrajała kibiców przed arcy-
ważnym starciem przeciwko li-
derowi Borucie Zgierz, który  
z kolei w całym obecnym sezonie 
przegrał tylko raz, a było to dosyć 
niedawno na inaugurację rundy 
wiosennej w Parzęczewie z Or-
łem 2:3. 

Trener Tomasz Szcześniak nie 
chciał ryzykować wymiany cio-
sów z najskuteczniejszą ekipą  
V ligi i ustawił zespół dość defen-
sywnie. Na ławce usiedli m.in. Pa-
tryk Ignatowski (najwięcej asyst  
w zespole) oraz Damian Mospi-
nek. W roli defensywnego po-
mocnika zagrał tym razem Michał 
Lech, a od pierwszej minut szansę 
gry dostał także Łukasz Nagański.

Niestety gra gospodarzy wyglą-
dała tego dnia bardzo źle. Głow-
nianie popełniali masę błędów  
i byli cieniem samych siebie. Na-
wet zgierzanie chyba sami się 
zdziwili, jak łatwo mogą na sta-
dionie przy ul. Kopernika 37 zgar-
nąć komplet punktów. 

Gracze Boruty nawet nie mu-
sieli się wysilać, bowiem Stal 
sama sobie stawiała kłody pod 
nogi. Zaczęło się w 18 min., gdy 
po niegroźnej sytuacji Mateusz 
Wiktorowski łatwo urwał się Mi-
chałowi Suchenkowi i po zbie-
gnięciu do środka oddał pre-
cyzyjny strzał tuż przy słupku. 
Głownianie byli nadal w grze, ale 

niemal pogrzebali swoje szanse  
w najmniej odpowiednim mo-
mencie, tuż przed przerwą.  
W 43 min. po dośrodkowaniu z le-
wej strony Michał Zieliński ubiegł 
obrońców i pokonał Jakuba Nie-
domagałę ładnym strzałem głową.

W przerwie trener Tomasz 
Szcześniak dokonał aż dwóch 
zmian. W miejsce mało produk-
tywnych Damiana Podedworne-
go i Łukasza Nagańskiego weszli 
Patryk Ignatowski i Damian Mo-
spinek. Szczególnie wejście tego 
pierwszego ożywiło poczynania 
ofensywne Stali. Niestety nadzie-
je kibiców na skuteczną pogoń 
za liderem rozwiane zostały w 57 
min., gdy po drugiej żółtej kart-
ce boisko przedwcześnie opuścić 
musiał Michał Lech. Boruta miał 
więc Stal na widelcu i spokojnie 
kontrolował wydarzenia na bo-
isku. Głownianie próbowali zdo-
być gola kontaktowego, ale nara-
zili się na zabójcze kontry, które 
w końcówce Boruta wykorzy-
stał bezlitośnie. Doświadczenie  
i spokój z jakim zgierzanie zagra-

li w Głownie mógł robić wraże-
nie. Ostatecznie lider rozbił Stal 
aż 5:0, a ostatnie trzy gole w ciągu  
10 min. zdobyli Rafał Niewia-
domski oraz Sebastian Ceglarz 2.

Klęska w Głownie może defi-
nitywnie przekreślić szansę Stali 
na awans w tym sezonie. Kolejny 
mecz ostatecznie da odpowiedź, 
czy głownianie mogą jeszcze my-
śleć o dogonieniu lidera ze Zgie-
rza, do którego strata obecnie wy-
nosi 7 pkt. 

W najbliższą sobotę, 8 kwietnia 
o godz. 15:00 podopieczni trene-
ra Tomasza Szcześniaka zagrają w 
Parzęczewie z Orłem. Jeśli wygra-
ją to szansa na mistrzostwo jesz-
cze pozostanie.  wp

 18. kolejka:� Sokół� ii� -� wł.� Kon-
stantynów�5:0,�uKS�SMS�-�gKS�Be-
dlno�0:0,�dłutów�-�Orzeł�1:3,�wł.�Pa-
bianice�-�termy�4:0,�Rosanów�-�PtC�
1:2,�Stal�-�Boruta�0:5,�Start�-�górnik�
1:1,�Zawisza�ii��-�Polonia�3:0�(wo).

1.�Boruta�Zgierz� 18� 43� 56-20

2.�Sokół�ii�aleksandrów�ł.� 18� 40� 36-17

3.�Orzeł�Parzęczew� 18� 39� 54-28

4. Stal Głowno 18 36 42-27

5.�PtC�Pabianice� 18� 34� 46-28

6.�uKS�SMS�łódź� 18� 30� 51-28

7.�włókniarz�Pabianice� 18� 28� 30-17

8.�górnik�łęczyca�� 18� 26� 41-31

9.�LKS�Rosanów� 18� 20� 28-32

10.�termy�uniejów� 18� 20� 33-49

11.�gKS�Bedlno� 18� 19� 24-32

12.�Zawisza�ii�Rzgów� 18� 18� 23-42

13.�wł.�Konstantynów�ł.� 18� 17� 22-39

14.�gLKS�dłutów� 18� 16� 27-54

15.�Start�Brzeziny� 18� 10� 21-47

16.�Polonia�andrzejów� 18� 7� 21-64

 Następna, 19. kolejka� odbę-
dzie�się�w�dniach�8-9�kwietnia.

Koszykówka�|�13.�kolejka�wLK�u-14�M

Podium poza zasięgiem 
młodzików Głowna
Głowieńscy koszykarze 
nie mają już szans na 
podium Wojewódzkiej 
Ligi do lat 14, gr. B.

 LUKS Trójka Sieradz - GTK 
Głowno 84:50�(24:12,�18:15,�17:7,�
25:16)

GTK:�J.�grajek�-�10�pkt.,�K.�Oliński�-�
4�pkt.,�J.�Bogus�-�7�pkt.,�B.�Białczak�
-� 16� pkt.,� B.� Matyjasik� -� 6� pkt.,� M.�
Puk�-�3�pkt.,�J.�Staszewski,�M.�wo-
łowiec,� O.� Koźlik,� d.� Podlecki,� M.�
Pietrasiak,�d.�Skalski�-�4�pkt.

Końcówka sezonu dla mło-
dzików GTK nie jest już nieste-
ty walką o ligowe podium. Pod-
opieczni trenera Rafała Szulca 
w sobotę, 1 kwietnia przegra-
li 50:84 z wiceliderem LUKS 
Trójką Sieradz i nie mają już 
szans na 3. miejsce w tabeli.

W każdej z czterech kwart go-
spodarze byli lepsi, choć bywa-
ły momenty, że głownianie po-
trafili się postawić. Najwięcej 
punktów dla GTK zdobyli Bar-
tosz Białczak - 16 oraz Jakub 
Grajek - 10. Drużyna z Sieradza 
wciąż ma szansę na mistrzostwo, 
dlatego w starciu z młodzikami 
Głowna dała z siebie wszystko  
i wyraźnie wygrała 84:50.

Koszykarze GTK kolejne 
spotkanie rozegrają w najbliż-
szą sobotę, 8 kwietnia o godz. 
10:00. Mecz odbędzie się w Hali 
Sportowo-Widowiskowej przy  
ul. Andersa 37 w Głownie. Ry-
walem gospodarzy będzie ostat-

ni w tabeli grupy B zespół SKS 
Start II Łódź.  wp

 13. kolejka:�LuKS�trójka�Sieradz�
-�gtK�głowno�84:50,�aZS�PwSZ�ii�
Skierniewice�-�KKS�Pro-Basket�Nij-
hof�wassink�Kutno�66:78,�esbank�
Junak�Radomsko�-�uMKS�Księżak�
łowicz�116:19,�SKS�Start� ii�łódź� -�
łKS�Szkoła�gortata�ii�łódź�42:105,�
PKK�99�ii�Pabianice�-�pauza.

1.�esbank�Radomsko� 13� 26� 1212:389

2.�LuKS�trójka�Sieradz� 14� 25� 1009:666

3.�KKS�Pro-Basket�Kutno� 13� 23� 986:600

4.�PwSZ�ii�Skierniewice� 13� 22� 1140:568

5. GTK Głowno 13 18 661:890

6.�Szkoła�gortata�ii�łódź� 13� 17� 639:843

7.�uMKS�Księżak�łowicz� 14� 17� 567:1119

8.�PKK�99�ii�Pabianice� 13� 16� 569:1004

9.�SKS�Start�ii�łódź� 14� 16� 599:1303

 Następna, 14. kolejka� (sobota��
8�kwietnia):�gtK�głowno�-�SKS�Start�
ii�łódź,�łKS�Szkoła�gortata� ii�łódź�
-� aZS� PwSZ� ii� Skierniewice,� KKS�
Pro-Basket� Nijhof� wassink� Kutno� -�
esbank� Junak� Radomsko,� uMKS�
Księżak�łowicz�-�PKK�99�ii�Pabiani-
ce,�LuKS�trójka�Sieradz�-�pauza.

w�każdej�z�czterech�
kwart�gospodarze�
mieli�przewagę,�choć�
bywały�momenty,�że�
młodzicy�gtK�potrafili�
się�postawić.

Stal Głowno (niebieskie stroje) poległa�w�starciu�z�liderem�ze�Zgierza.
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Sport
KALENDARZ
IMPREZ 
SPORTOWyCH

Koszykarze
Miejskiego
w fi nale województwa. str. 40

żacy LUKS Dwójki
pojechali na medal
w IV Mem. Stolarza. str. 43

Siatkówka�|�ii�Półfi�nał�i�łaLS�Kobiet

Głownianki w fi nale po dramatycznej walce
Siatkarki Stali odrobiły stratę z pierwszego 
spotkania półfi nałowego, choć losy rywalizacji 
rozstrzygały się do samego końca.

STal GŁoWNo   3 (20,�22,�25,�25,�15)
THe rUleS  2 (25,�25,�17,�22,�6)

Stal:� dominika� Hemka� (kapitan)� -� przyjmująca,� aleksandra� Koprowska�
-� rozgrywająca,� izabella� Oszczepalska� -� środkowa,� anna� Krzeszewska� -�
środkowa,�Paulina�Sobierajska�-�atakująca,�Zuzanna��Janicka�-�przyjmują-
ca,�aleksandra�Matjasik�-�libero,�Katarzyna�łysio�-�rozgrywająca,�Karolina�
Bartyoszuk�-�libero,�Katarzyna�Lis�-�przyjmująca.�trener:�Sylwester�Jasiński.

Dla takich chwil warto upra-
wiać sport. W sobotę, 1 kwiet-
nia w hali Szkoły Podstawowej nr 
205 w Łodzi głowieńskie siatkar-
ki Stali rozegrały drugie spotka-
nie półfi nałowe w ramach I Łódz-
kiej Amatorskiej Ligi Siatkówki 
Kobiet. Podopieczne trenera Syl-
westra Jasińskiego po porażce 
w pierwszym meczu odrobi-
ły stratę po dramatycznej walce 
i zdołały awansować do wielkie-
go fi nału.

Rywal głownianek to bardzo 
solidna drużyna, która po run-
dzie zasadniczej zajęła 3. miej-
sce w tabeli. W poprzednim me-
czu obu ekip The Rules wygrał 
3:2, zyskując dodatkowo 3 małe 
punkty przed rewanżem. To sta-
wiało głownianki w trudnym, ale 
nie beznadziejnym położeniu. Tak 
czy inaczej sobotni pojedynek za-
powiadał się niezwykle emocjo-
nująco i rzeczywiście taki był. 
Pierwszy set zaczął się niestety fa-
talnie dla Stali. 

Rywalki wypracowały przewa-
gę i mimo próby pogoni za wy-
nikiem The Rules wygrał 25:20 
i zrobił duży krok w kierunku 
awansu do Ekstraklasy Łódzkiej 
Amatorskiej Ligi Siatkówki.

W drugiej odsłonie podopiecz-
ne trenera Sylwestra Jasińskiego 
od początku były zdecydowanie 
bardziej skoncentrowane i zyska-
ły kilkupunktową przewagę, która 
utrzymywała się do stanu 20:15. 
Wydawało się, że głownianki są 
na najlepszej drodze do wyrów-
nania, ale zbytnia pewność siebie 
zgubiła ekipę Stali. The Rules za-
czął seryjnie punktować, wyko-
rzystując błędy i coraz większą 
nerwowość w grze Głowna. Osta-
tecznie rywalki zdołały wygrać 
drugiego seta 25:22 i były o krok 
od wyeliminowania Stali.

W rozgrywkach ŁALS Ko-
biet wielokrotnie działy się rze-
czy niesłychane i potrafi ły zaska-
kiwać wielu znawców siatkówki. 
Do awansu potrzebne było głow-
niankom wygranie trzech kolej-
nych setów i odrobienie jeszcze 
dodatkowo 3 małych punktów. 
Trener Sylwester Jasiński w prze-
rwie przekonywał, że nie wszyst-
ko jeszcze stracone i natchnione 
głownianki krok po kroku zaczęły 
odrabiać straty. 

W trzecim secie nie mające już 
nic do stracenia Stalówki z łatwo-
ścią pokonały The Rules 25 do 
17. Wygrana okazała się kluczo-

wa dla losów spotkania, bowiem 
dała wiarę głowniankom w koń-
cowy triumf. 

W czwartej partii głownian-
ki po niezwykle ambitnej walce 
wygrały 25:22 i mieliśmy remis. 
O awansie decydował więc tie-
-break, który Stal musiała wy-
grać. Od początku decydującego 
seta podopieczne trenera Sylwe-
stra Jasińskiego grały koncertowo 
i przed zmianą stron prowadziły 
8:4. Później przewaga Stali sys-
tematycznie rosła. Będące na fali 
głownianki zaczęły serynie punk-
tować i tym samym tłamsić za-
wodniczki The Rules. 

Ostatecznie tie-break zakoń-
czył się zwycięstwem Stali 15:6, 
co dało zwycięstwo 3:2 i 17 
mały punktów dodatkowo. Straty 

z pierwszego pojedynku zostały 
zatem odrobione i głownianki mo-
gły cieszyć się z awansu do wiel-
kiego fi nału.

Drużyna siatkarek Stali zagra 
zatem o 1. miejsce w I Łódzkiej 
Amatorskiej Lidze Siatkówki. Ry-
walem głownianek będzie ekipa 
Solum Service Jutrzenki Bychlew. 
Stawką oprócz mistrzostwa będzie 
także awans do Ekstraklasy ŁALS 
Kobiet. 

Czy siatkarkom Głowna uda 
się uzyskać pierwszy w historii tak 
duży sukces? Trzymamy kciuki za 
drużynę trenera Sylwestra Jasiń-
skiego. Czas dokonać niemożli-
wego. wp

 II Półfi nały:� Solum� Service� Ju-
trzenka� Bychlew� -� K/SPS� energia�

Pabianice� (pierwszy� mecz� 3:1,�
awans�Solum�Service),�Stal�głow-
no�-�the�Rules�3:2�(pierwszy�mecz�
2:3,� bilans� małych� punktów� +14�
dla�Stali,�awans�Stal�głowno),�łKS�
głuchych� -� uKS� wiśniowa� góra�
3:0� (pierwszy�mecz�0:3,� łKS�wyż-
sze� miejsce� po� rundzie� zasadni-
czej,�awans�łKS),�Margreen�-�ZSO�
nr�8�łódź�3:1�(pierwszy�mecz�3:0,�
awans�Margreen).

 Następne mecze fi nałowe�od-
będą� się� w� dniach� 8-9� kwietnia:�
Solum�Service�Jutrzenka�Bychlew�
-�Stal�głowno� (o�1.�miejsce),�the�
Rules� -� KSPS� energia� Pabianice�
(o� 3.� miejsce),� łKS� głuchych� -�
Margreen� (o� 5.� miejsce),� ZSO� nr�
8�łódź�-�uKS�wiśniowa�góra�(o�7.�
miejsce).

Siatkarki Stali Głowno atakowały z pasją i skutecznie. dramatyczna�walka�o�fi�nał�okazała�się�szczęśliwa.

Siatkówka |�turniej�drużyn�mieszanych

Gimnazjum Miejskie z Pucharem Dyrektora PKLO
Turniej Siatkówki 
Drużyn Mieszanych 
to ostatnia impreza, 
która odbyła się w hali 
sportowej Publicznego 
Katolickiego Liceum 
Ogólnokształcącego 
w Głownie. 

W czwartek, 30 marca do 
rywalizacji o Puchar Dyrek-
tor Szkoły Pani Bożeny Sko-
rek-Paszyńskiej przystąpiło 
5 szkół gimnazjalnych, a koń-
cowym zwycięzcą okazała się 
ekipa Gimnazjum Miejskiego 
w Głownie.

Uczestniczące drużyny rozlo-
sowano na dwie grupy. Mecze 
grupowe rozgrywano systemem 
każdy z każdym do jednego 
seta, natomiast mecze półfi na-
łowe i fi nałowe do 2 wygranych 
setów. 

Po dwie najlepsze ekipy uzy-
skiwały awans do półfi nałów. 
Drużyny składały się z 3 zawod-
niczek i 3 zawodników na bo-
isku.

Bezsprzecznie najlepszą dru-
żyną okazała się ekipa Gimna-
zjum Miejskiego w Głownie, 
która wygrała wszystkie spotka-
nia i to bez straty seta. 

W fi nale podopieczni trene-
ra Sylwestra Jasińskiego poko-
nali 2:0 uczniów Zespołu Szkół 

w Lubiankowie. Na zakończenie 
najlepsze zespoły utrzymały pu-
chary, dyplomy i słodycze ufun-
dowane przez Dyrektora Pu-
blicznego Katolickiego Liceum 
Ogólnokształcącego w Głownie 
Panią Bożenę Skorek-Paszyń-
ską. Zawody rozgrywane były 

w duchu fair-play i przebiegały 
w miłej atmosferze. Serdecznie 
gratulujemy wszystkim uczest-
nikom.  wp

 Grupa I: ZS� Lubianków� -� ZSLg�
głowno�1:0,�ZS�Lubianków� -�gim-
nazjum� Publiczne� w� domaniewi-

cach� 1:0,� gimnazjum� Publiczne�
domaniewice�-�ZSLg�głowno�1:0.

1.�Zespół�Szkół�Lubianków� �2� 4� 2-0

2.�gim.�Pub.�domaniewice� 2� 3� 1-1

3.�ZSLg�głowno� 2� 2� 0-2

 Grupa II:�gim.�Miejskie�głowno�-�
ZS�Popów�głowieński�1:0.

1.�gim.�Miejskie�głowno� 1� 2� 1-0

2.�ZS�Popów�głowieński� 1� 1� 0-1

 Półfi nały:� gimnazjum� Miejskie�
głowno� -�gimnazjum�Publiczne�w�
domaniewicach�2:0,�ZS�w�Lubian-
kowie�-�ZS�Popów�głowieński�2:0.

 Mecz o 3. miejsce:�gimnazjum�
Publiczne� w� domaniewicach� -� ZS�
Popów�głowieński�2:0.

 Finał:�ZS�w�Lubiankowie� -�gim-
nazjum�Miejskie�głowno�0:2.

 Klasyfi kacja końcowa:

1. Gimnazjum Miejskie Głowno

2.�ZS�Lubianków

3.�gim.�Publiczne�domaniewice

4.�ZS�Popów�głowieński

5.�ZSLg�głowno

Rozgrywki drużyn mieszanych w hali PKLO w Głownie�cieszyły�się�dużym�zainteresowaniem.

PIąTEK, 7 KWIETNIA:
 godz.� 10:00,� Orlik� przy� ul.� Le-
śmiana� 1� i� Musierowicza� 1/3�
w� Zgierzu,� Licealiada - powiat,�
fi�nały�rozgrywek�piłki�nożnej,
 godz.� 18:00,� sala� Szkoły� Pod-
stawowej� w� Koźlu,� 22. kolej-
ka rozgrywek o mistrzostwo 
II Łódzkiej Ligi Tenisa Stoło-
wego Amatorów i Weteranów:�
LuKS�Koźle�-�Pałac�Młodzieży�i.
 godz.�19.00�–�Pub�Krokody-Leg�
w� łowiczu,� ul.� Krzysztofa� Kamila�
Baczyńskiego�9;�28. edycja XVIII 
Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w dartsie 501 d.o.;

SOBOTA, 8 KWIETNIA:
 godz.�10:00,�Hala�Sportowo-wi-
dowiskowa� przy� ul.� andersa� 37�
w� głownie,� 14. kolejka rozgry-
wek o mistrzostwo Wojewódz-
kiej Ligi Koszykówki do lat 14 
chłopców, gr. B:� gtK� głowno�
-�SKS�Start�ii�łódź,
 godz.�15:00,�stadion�przy�ul.�Św.�
Rocha�1�w�Parzęczewie,�19. ko-
lejka rozgrywek o mistrzostwo 
Łódzkiej Klasy Okręgowej:�
Orzeł�Parzęczew� -�KS�Stal�głow-
no,
 godz.� 16:00,� stadion� MOSiR�
przy� ul.� Sportowej� 1� w� Sieradzu,�
24. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo IV ligi: warta� Sieradz�
-�Zjednoczeni�Stryków,
 godz.� 16:00,� Stadion� Leśny�
w� dmosinie� 2,� 16. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo A-klasy, 
gr. II:�KS�Błękitni�dmosin�-�łKS�ii�
łódź,
 godz.� 17:00,� boisko� przy�
ul.�głównej�w�Swędowie,�16. ko-
lejka rozgrywek o mistrzostwo 
A-klasy, gr. II: Huragan�Swędów�
-�Boruta�ii�Zgierz.
 godz.� 18.00,� ew.� 18.30� –� Hala�
OSiR�nr�2�w�łowiczu,�ul.�topolowa�2;�
1. mecz ćwierćfi nałowy play-
-off II ligi koszykówki: KS Syn-
tex-Księżak Łowicz – Weegree 
AZS Politechnika Opolska;

NIEDZIELA, 9 KWIETNIA:
 godz.�11:00,�stadion�im.�Mirosła-
wa�Koprowskiego�przy�ul.�Brzeziń-
skiej�24�w�Strykowie,�16. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo A-kla-
sy, gr. II: Zjednoczeni�ii�Stryków�-�
Kotan�Ozorków,
 godz.�11:00,�boisko�przy�ul.�żwir-
ki�1�w�głownie,�13. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo B-klasy, 
gr. I:�OSP�iskra�głowno�-�KS�Sand�
Bus�ii�Kutno,�
 godz.�14:00,�boisko�w�Popowie�
głowieńskim,� 13. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo B-klasy, 
gr. I: LKS� Sokół� Popów� -� Start�
Szczawin,
 godz.� 16:00,� Stadion� Leśny�
w� gałkowie� dużym,� 16. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo B-kla-
sy, gr. III: LKS�gałkówek�-�Struga�
dobieszków.
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